
Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Miljöanpassning av vattenkraften
Publicerad 21 december 2018 Uppdaterad 21 december 2018

Regeringen har i dag fattat beslut om det
förordningspaket som tidigare aviserats i propositionen
Vattenmiljö och vattenkraft.
De nu beslutade förordningsändringarna bottnar – på samma sätt som var
fallet med propositionen i den energipolitiska överenskommelse som slöts
mellan regeringspartierna, Moderaterna, Centerpartiet och
Kristdemokraterna 2016. Ett arbetssätt som skapat förutsättningar för en
långsiktigt säker och hållbar elförsörjning och skapar långsiktiga
förutsättningar för marknadens aktörer.

− Genom dagens beslut är nu alla de författningar på plats som behövs för att
säkra en miljöanpassning av den svenska vattenkraften säger miljöminister
Karolina Skog.

− Vattenkraften spelar en central roll för att Sverige ska uppnå målet om 100
procent förnybar elproduktion till år 2040, och nu tar vi nästa viktiga steg för
att vattenkraften fortsatt ska ha en nyckelroll i det svenska elsystemet och
samtidigt anpassas till moderna miljövillkor, säger samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.

Senast den 1 oktober 2019 ska Havs- och vattenmyndigheten tillsammans
med Statens Energimyndighet och Affärsverket svenska kraftnät ha tagit
fram ett förslag till en nationell plan för hur vattenkraften ska förses med
moderna miljövillkor. Planen ska sedan beslutas av regeringen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

EU:s miljöministrar slutförhandlar
utsläppskrav på lastbilar
Publicerad 19 december 2018 Uppdaterad 19 december 2018

Den 20 december ska EU:s miljöministrar enas om hur
mycket utsläppen av koldioxid från nya tunga fordon
ska sänkas.
Enligt förslaget ska utsläppen från nyproducerade tunga fordon minska med
15 procent till 2025 och med ett indikativt mål om 30 procents minskning till
2030, jämfört med 2019. Sverige anser att målen bör vara mer ambitiösa: 20
procent till 2025 och med ett indikativt mål om 35 procent till 2030, jämfört
med 2019.

– Vi vill ha mer ambitiösa mål för att öka chanserna att nå Parisavtalet.
Dessutom har vi ju några av Europas största lastbilstillverkare i Sverige, så
tydligare och mer stabila klimatmål bidrar också till att stärka
konkurrenskraften i tillverkningsindustrin för tunga fordon i Sverige, säger
miljöminister Karolina Skog.

Det finns även förslag om att införa ett superkreditsystem som ska premiera
utsläppssnåla och -fria tunga fordon. Sverige är positiv till ett sådant system,
men ser att det bör justeras så att det i mindre grad snedvrider konkurrensen
mellan fordonstillverkare utifrån vilka typer tunga fordon dessa producerar,
och för att det i mindre grad ska sänka den totala ambitionsnivån i förslaget.
Sverige har också drivit på för att hänsyn ska tas till de särskilt tunga och
långa transporterna som finns i Norden.

Miljörådet ska också anta delar av innehållet i EU-kommissionens förslag till
ny EU-förordning för Life, EU:s program för miljö- och klimatpolitik, i en så
kallad partiell allmän inriktning. Miljöministrarna ska enas om de delar i
förslaget som inte rör budget. Sverige anser att förslaget till ny Life-
förordning är välbalanserat och kan ställa sig bakom antagandet av en

https://www.regeringen.se/


partiell allmän inriktning.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog till klimattoppmöte i
Polen
Publicerad 10 december 2018

Idag inleds den andra veckan av klimatmötet COP24 i
Katowice, Polen. Under den andra veckan börjar mötets
högnivådel med förhandlingar på ministernivå om
utformandet av Parisavtalets regelbok. Sverige
representeras av miljöminister Karolina Skog.
− Världens länder behöver enas om ett så ambitiöst genomförande av
Parisavtalet som möjligt. Det kommer vara avgörande att man under COP24
enas om ett robust regelverk som driver på och säkerställer en sådan
utveckling, säger miljöminister Karolina Skog.

Klimatmötet COP24 pågår 2-14 december i Katowice i Polen. På mötet ska
medlemsstaterna besluta om det regelverk som ska styra genomförandet av
Parisavtalet. Under klimatmötet hålls också den så kallade Talanoadialogen.
Det blir det första tillfället sedan klimatmötet i Paris 2015 där länderna
utvärderar hur det globala klimatarbetet svarar mot 1,5-gradersmålet samt
hur ambitionen i klimatarbetet kan höjas.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Ambitiöst nytt nordiskt miljö- och
klimatsamarbete lanseras
Publicerad 07 december 2018

Det nya nordiska samarbetsprogrammet för miljö och
klimat innehåller ambitiösa mål som att hejda förlusten
av biologisk mångfald, att minska plastutsläpp i haven,
ett gemensamt nordiskt inspel till klimatförhandlingarna
och hållbar användning av naturresurser.
Nordiska ministerrådet har tagit fram ett nytt nordiskt samarbetsprogram för
miljö och klimat för perioden 2019–2024.

– De nordiska länderna har visat att samarbete kring miljö och klimat ger
resultat. Med det nya samarbetsprogrammet kommer vi att fortsätta stärka
det nordiska samarbetet och Nordens globala röst i miljö- och klimatfrågor,
säger Sveriges miljöminister Karolina Skog, ordförande för Nordiska
ministerrådet för miljö och klimat.

Sverige har haft ordförandeskapet i Nordiska ministerrådet under 2018.

Hållbar utveckling

I programmet slås det fast att de nordiska länderna under den nästa
sexårsperioden ska:

samarbeta om miljö- och klimatpolitiken för att bidra till en hållbar
utveckling i Norden, EU och globalt
samarbeta i internationella förhandlingar samt aktivt och ambitiöst följa
upp genomförandet av internationella miljö- och klimatavtal. Fokus ska
ligga på ambitionerna i Parisavtalet
bidra till att stärka genomförandet av de globala hållbarhetsmålen i
Agenda 2030
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arbeta för att stärka miljö- och klimatreglerna inom EU
arbeta för att hejda förlusten av biologisk mångfald och för en hållbar
förvaltning som säkrar de nordiska naturresurserna
arbeta för en cirkulär ekonomi och bidra till att konsumtion och
produktion sker inom gränserna för vad naturen tål
arbeta för att minimera risken för skador på människor och miljö från
miljögifter och kemikalier i produkter
arbeta för att stoppa tillförseln av plast och mikroplast i haven
se till att Norden fortsätter att vara en föregångsregion för nya
innovativa lösningar som kan förbättra miljö
arbeta för att ta vara på och förstärka synergier med olika sektorer och
samhällsområden.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förvaltningen av världsarvet
Laponia förlängs fyra år
Publicerad 06 december 2018 Uppdaterad 06 december 2018

Regeringen förlänger Laponiatjuottjudus – föreningen
som förvaltar världsarvet Laponia. Laponiaförordningen
gäller nu till och med den sista december 2022.
Föreningen Laponiatjuottjudus består av de nio samebyarna i Laponia,
Gällivare och Jokkmokks kommuner, länsstyrelsen i Norrbottens län och
Naturvårdsverket. Föreningen har förvaltat de nationalparker och
naturreservat som ingår i världsarvet Laponia sedan 2013.

− Laponia är ett av våra mest skyddsvärda områden i Sverige. Det är
Europas största sammanhängande naturlandskap och har spår av samisk
verksamhet flera tusen år tillbaka i tiden. Nu ger regeringen föreningen
fortsatt förtroende att arbeta vidare på den inslagna vägen de kommande
åren, säger miljöminister Karolina Skog.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Global överenskommelse för att
motverka förlusten av biologisk
mångfald
Publicerad 03 december 2018

Det två veckor långa FN-mötet om biologisk mångfald i
Sharm el-Sheikh i Egypten är nu över. Det viktigaste
beslutet från mötet handlar om processen för att ta fram
ett nytt ramverk som ska gälla efter år 2020, när den
nuvarande strategiska planen avslutas.
Den minskande biologiska mångfalden är ett globalt miljöproblem. Arter dör
ut, ekosystem skadas och samspelet mellan organismer rubbas. Samtidigt är
naturen helt avgörande för människans välmående och välstånd. För att
globalt hantera detta miljöproblem finns FN:s konvention för biologisk
mångfald.

Förhandlingarna på mötet har stundtals varit svåra, men sammantaget kunde
hela 73 beslut fattas under konventionens och protokollens partsmöten. Det
viktigaste beslutet är att länderna nu är överens om processen för att ta fram
ett ramverk för biologisk mångfald som ska gälla efter år 2020. I och med
detta kommer arbetet nu att ta fart, och det finns en ansats att involvera alla
berörda intressenter.

Miljöminister Karolina Skog deltog på högnivådelen av mötet, tillsammans
med ministrar från över 80 länder.

− Jag är glad över den stora enigheten över vägen framåt som världens
länder nu visat. Nu finns förutsättningar för att öka takten i arbetet med att
hejda förlusten av vår biologiska mångfald, säger miljöminister Karolina
Skog.

https://www.regeringen.se/


Den nya sammanslutning av särskilt ambitiösa länder som vill vända den
negativa utvecklingen för pollinatörer möttes under mötet enades om en
handlingsplan för åren 2018-2030.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Världen samlas för att enas om
Parisavtalets regelbok vid FN:s
årliga klimatmöte
Publicerad 02 december 2018 Uppdaterad 02 december 2018

Den 2-14 december träffas världens länder i Katowice,
Polen för FN:s årliga klimatmöte COP24. Under mötet
väntas länderna fatta beslut om det regelverk som ska
styra genomförandet av Parisavtalet.
I Paris enades världens länder om ett nytt globalt och rättsligt bindande
klimatavtal där alla länder kontinuerligt ska öka ambitionen i sitt
klimatarbete. I Katowice ska länderna enas om ett gemensamt regelverk för
hur avtalet ska genomföras. Detta har kommit att kallas för Parisavtalets
regelbok.

Sverige förhandlar som en del av EU och driver på för ett robust regelverk
som säkerställer lika regler för alla och ett ambitiöst genomförande av
Parisavtalet. Samtidigt måste det finnas flexibilitet i tillämpningen utifrån
ländernas olika förmåga och ansvar. En viktig del i Parisavtalet är att rikare
länder ska gå före och minska sina utsläpp och att utvecklingsländer ska få
stöd i sitt klimatarbete.

En central del i förhandlingarna kring regelboken är hur den så kallade
ambitionscykeln ska utformas. Ambitionscykeln utgör själva motorn
Parisavtalet och styr bland annat genomförande , rapportering och
uppföljning av ländernas klimatarbete. Det är denna process som ska
säkerställa att länderna successivt ökar ambitionen i sitt arbete.

Under mötet i Katowice kommer också den så kallade Talanoadialogen att
äga rum. Det blir det första tillfället sedan klimatmötet i Paris 2015 där
länderna gemensamt utvärderar hur det globala klimatarbetet svarar mot 1,5-
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gradersmålet samt hur ambitionen i klimatarbetet kan höjas. Tidigare i år
redovisade FN:s klimatpanel IPCC sin specialrapport om 1,5-gradersmålet
vilken visar att det nuvarande globala klimatarbetet är långt ifrån tillräckligt.
Sverige anser därför att det är viktigt att länderna genom dialogen enas om
att ambitionen måste höjas i linje med vad vetenskapen kräver. 

Mötets första vecka inleds med ett toppmöte mellan stats- och
regeringschefer den 3 december. Därefter följer förhandlingar på
tjänstemannanivå fram tills andra veckan då mötets högnivådel börjar.
Parallellt med förhandlingarna pågår också det som kallas Global Climate
Action Agenda som ska skapa utbyte mellan stater och icke-statliga aktörer.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog till toppmöte på
COP24 i Polen
Publicerad 30 november 2018

Måndag den 3 december representerar miljöminister
Karolina Skog Sverige vid det toppmöte som markerar
starten för FN:s klimatmöte COP24 i Katowice, Polen.
Den 3 december samlas politiska representanter, inklusive flera stats- och
regeringschefer, från hela världen för att delta på Leader’s Summit under
FN:s klimatmöte COP24. Toppmötets huvudtema är hur klimatomställningen
kan göras på ett solidariskt och rättvist sätt – en så kallad ”just transition”.
Toppmötet sätter tonen för de följande två veckornas förhandlingar.

− Parterna på klimatmötet behöver nå beslut som respekterar och genomför
Parisavtalet i praktiken, och med en så hög ambition som möjligt.
Utmaningen blir att hitta en balans som fungerar för alla, samtidigt som vi
inte gör avkall på noggrannhet och ambition, säger miljöminister Karolina
Skog.

Klimatmötet COP24 pågår 2-14 december i Katowice i Polen. På mötet ska
medlemsstaterna besluta om ett gemensamt regelverk för att genomföra
Parisavtalet. Under klimatmötet kommer den så kallade Talanoadialogen att
bli det första tillfället sedan klimatmötet i Paris 2015 där länderna utvärderar
hur det globala klimatarbetet fortsätter och svarar mot Parisavtalets mål.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förordning om bekämpningen av
invasiva främmande arter klar
Publicerad 23 november 2018 Uppdaterad 23 november 2018

Regeringen har beslutat om en ny svensk förordning
om invasiva främmande arter. Förordningen, som träder
i kraft den 1 januari 2019, fördelar ansvar och uppgifter i
arbetet mellan flera myndigheter.
Förordningen grundar sig på EU-förordningen om invasiva främmande arter
och fördelar ansvar och arbetsuppgifter mellan främst Naturvårdsverket och
Havs- och vattenmyndigheten (HaV). Länsstyrelserna får en stor roll i att
genomföra de faktiska åtgärderna och i tillsynen.

− Regeringen förtydligar nu vad som gäller kring invasiva främmande arter i
Sverige, så att våra myndigheter får möjligheter att sätta in effektiva
åtgärder, säger miljöminister Karolina Skog.

Bestämmelserna i förordningen säger att Naturvårdsverket eller HaV ska ge
Skogsstyrelsen, Jordbruksverket, Sametinget, Kommerskollegium och andra
berörda myndigheter tillfälle att yttra sig när de tar fram förslag enligt
förordningen. I vissa fall ska även allmänheten få möjlighet att yttra sig.
 Skogsstyrelsen, Jordbruksverket och Livsmedelsverket får även särskilda
ansvar i förordningen inom sina ansvarsområden.

Bestämmelserna i förordningen reglerar också processen med att ta fram en
nationell förteckning över invasiva främmande arter av betydelse för Sverige
och med att ta fram underlag för det fall Sverige vill föreslå en art till
unionsförteckningen.

Förordningen träder i kraft den 1 januari 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Global kraftsamling krävs för att
hejda förlusten av biologisk
mångfald
Publicerad 13 november 2018

Den minskande biologiska mångfalden är ett globalt
miljöproblem. Arter dör ut, ekosystem skadas och
samspelet mellan organismer rubbas. Samtidigt är
naturen helt avgörande för människans välmående och
välstånd. Den 14–15 november träffar miljöminister
Karolina Skog ministerkollegor från hela världen vid ett
FN-möte i Egypten för att diskutera hur trenden kan
vändas.
Antalet pollinerande insekter minskar drastiskt världen över, så även i
Sverige. I somras gick Sverige med i en sammanslutning av särskilt ambitiösa
länder som vill vända den negativa utvecklingen för pollinatörer. Den nya
sammanslutningen möts i en särskild diskussion under mötet i Egypten och
kommer då att diskutera utökade åtgärder för skydd av pollinatörer.

Den biologiska mångfalden hotas på många håll. För att lyckas hejda
utvecklingen krävs internationellt samarbete, säger miljöminister Karolina
Skog.

Under FN-mötet ska länderna besluta om hur arbetet med att ta fram ett nytt
ramverk efter år 2020, när nuvarande strategiska plan avslutas, ska se ut.
EU:s gemensamma position i förhandlingarna är att det kommande
ramverket ska vara ambitiöst. Mötet kommer också att fokusera på
sambandet mellan biologisk mångfald och hälsa samt hur frågan om biologisk
mångfald kan integreras i viktiga sektorer så som energi, gruvnäring,
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tillverknings- och processindustri.

FN-mötet om konventionen för biologisk mångfald pågår den 14–29
november i Sharm El Sheikh, Egypten. Förhandlingarna inleds med ett
ministermöte där över 80 ministrar tillsammans ska diskutera hur arbetet
med att hejda den minskande biologiska mångfalden kan förbättras och vilka
gemensamma åtgärder som krävs. Miljöminister Karolina Skog representerar
Sverige under ministermötet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

COP24 och hållbara städer under
nordiskt miljö- och
klimatministermöte i Oslo
Publicerad 31 oktober 2018 Uppdaterad 31 oktober 2018

Den 31 oktober deltar minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin och
miljöminister Karolina Skog i det nordiska miljö- och
klimatministermötet i Oslo. På agendan står bland annat
hållbara städer, klimatanpassning och nordiska insatser
inför och under COP24.
Mötet i Oslo är det sista miljö- och klimatministermötet inom Sveriges
ordförandeskap i Nordiska ministerrådet under 2018. I samband med mötet
kommer miljöminister Karolina Skog att presentera det nya nordiska
samarbetsprogrammet för åren 2019–2024 för Nordiska rådet. En av delarna
i programmet, som kommer att diskuteras på ministermötet, är ett närmare
samarbete om hållbar stadsutveckling.

– Utvecklingen i våra städer är central utifrån många miljö- och
hållbarhetsaspekter, inte minst klimatet. Därför är det väldigt positivt att vi
stärker det nordiska samarbetet kring hållbara städer i det nya
samarbetsprogrammet, säger miljöminister Karolina Skog.

Ministrarna kommer även att diskutera hur ett nordiskt samarbete kan verka
som positiv kraft under FN:s klimatmöte COP24 i Polen i december.

– De nordiska länderna har en lång tradition av att agera brobyggare mellan
utvecklade länder och utvecklingsländer. Det är en styrka som vi måste ta
vara på i förhandlingarna vid det kommande klimatmötet, säger minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Nordiska rådets session äger rum
i Oslo
Publicerad 29 oktober 2018

Utrikesminister Margot Wallström, vice statsminister
och ministern för internationellt utvecklingssamarbete
Isabella Lövin, kulturminister Alice Bah Kuhnke,
miljöminister Karolina Skog, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Lena Hallengren samt gymnasie-
och kunskapslyftsminister Anna Ekström deltar i
Nordiska rådets session, som i år äger rum den 30
oktober – 1 november i Oslo.
Under sessionen leder utrikesminister Wallström nordiskt
samarbetsministermöte (MR-SAM) i egenskap av ordförande i Nordiska
ministerrådet, MR-SAM:s möte med Nordiska rådets presidium samt
nordiskt utrikesministermöte (N5).

Under MR-SAM beslutas b.la. om en ny handlingsplan för integration, samt
diskussioner kring hur reformarbetet i Nordiska ministerrådet ska tas vidare.

De nordiska utrikesministrarna träffas i det informella s.k. N5-formatet där
de diskuterar utrikes- och säkerhetspolitiska aktuella frågor. På mötet
kommer bl.a. utvecklingen i Östersjöregionen, transatlantiska relationer,
nordiskt FN-samarbete samt Brexit att komma upp på dagordningen.

Utrikesminister Wallström håller även i årets internationella redogörelse, där
ministern informerar om utrikes- och säkerhetspolitiska aktuella händelser
under det gångna året, å alla nordiska länders vägnar.

Inom ramen för Nordiska rådets session kommer de nordiska
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kulturministrarna att mötas för andra gången under det svenska
ordförandeskapet. Ministrarna kommer att besluta om vidare process för en
eller flera nya kultursatsningar i utlandet i likhet med Nordic Matters, en
nordisk kulturfestival som hölls under hela 2017 på Southbank Centre i
London. Ministrarna kommer även ta del av slutsatserna från det nordiska
kulturpolitiska toppmötet i Malmö i maj 2018 samt diskutera kulturens roll
för stärkande och revitalisering av nationella minoritetsspråk och andra små
språk i Norden – detta med anledning av det svenska ordförandeskapets
språkrevitaliseringsworkshop ”Håll språken levande!” i september 2018.

Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström kommer under
Nordiska rådets höstsession, å MR-U:s vägnar, lägga fram redogörelsen om
uppföljning av deklarationen om nordisk språkpolitik. Språkdeklarationen
beskriver de långsiktiga språkpolitiska målen i Norden och i årets
redogörelse presenteras hur verksamheten på området sett ut sedan den förra
redogörelsen lades fram 2015. Det nordiska språksamarbetet har varit i fokus
under det svenska ordförandeskapet i MR-U och under året har en ny
organisatorisk modell för det fortsatta språksamarbetet arbetats fram.

Miljöminister Karolina Skog och ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin leder miljö- och
klimatministermötet i Oslo. På agendan står bland annat hållbara städer,
klimatanpassning och nordiska insatser inför och under COP24. Karolina
Skog presenterar det nya samarbetsprogrammet för åren 2019-24 i Nordiska
rådets plenum.

Markku Rummukainen, som är Sveriges fokalpunkt för FN:s klimatpanel
IPCC, presenterar IPCC:s rapport om 1,5 graders global uppvärmning under
ministrarnas möte med Nordiska rådets utskott för ett hållbart Norden.

Det svenska ordförandeskapet har under ordförandeskapsåret framgångsrikt
drivit arbetet mot sexuella trakasserier, och #MeToo har varit på den
politiska dagordningen i flertalet ministerråd. Jämställdhetsminister Lena
Hallengren avser under Nordiska rådets session att redogöra för arbetet med
#MeToo inom samtliga verksamhetsområden.

Arbetet med det svenska prioriterade projektet ”Lösningar för vård och
omsorg på distans” har intensifierats och en konferens kring projektet
kommer att genomföras i slutet av november.

Rapporten om hur det nordiska samarbetet på det sociala området ska
stärkas har mottagits av det svenska ordförandeskapet och nu ska dessa



förslag föras vidare.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige pekas ut som globalt
föregångsland i kemikaliearbetet i
ny FN-rapport
Publicerad 23 oktober 2018 Uppdaterad 23 oktober 2018

Måndag den 22 oktober presenterade FN:s särskilde
rapportör för mänskliga rättigheter och kemikalier,
Baskut Tuncak, sin första rapport till FN:s
generalförsamling vid ett event i New York. Miljöminister
Karolina Skog inledningstalade vid lanseringen och
fortsätter att uppmärksamma världen på behovet av ett
globalt avtal för kemikalier och avfall.
Rapporten, som är adresserad till FN:s råd för mänskliga rättigheter,
innehåller en överblick av det globala arbetet med kemikalier och avfall. Den
konstaterar att det som i dag görs för att skydda människor och miljö från
farliga ämnen är otillräckligt och ger en rad rekommendationer för
kommande arbete. Rapporten efterlyser särskilt ett globalt ramverk för
kemikalier och avfall, något som också Sverige och miljöminister Karolina
Skog drivit det senaste året.

– Det blir allt mer uppenbart för mig att vi behöver ett globalt avtal för
kemikalier och avfall. Den här rapporten visar på de ödesdigra konsekvenser
som en osäker hantering av kemikalier och avfall har för människor världen
över idag. Vi måste agera, säger miljöminister Karolina Skog.

Ur FN-rapporten

Rapporten slår fast att det finns starka kopplingar mellan mänskliga
rättigheter och farliga kemikalier, eftersom farliga ämnen hotar rättigheter
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som rätten till liv, skydd mot diskriminering och allas lika rätt till
information. Rapporten pekar ut Sveriges arbete med miljömålet Giftfri miljö
som en global föregångare i arbetet mot farliga kemikalier. Rapporten
understryker att det är bråttom att agera för att skydda människors liv. Det
finns ett akut behov av ett starkt och omfattande globalt ramverk, och givet
att det nuvarande frivilliga ramverket löper ut år 2020 finns nu möjligheten
att ena världen kring ett nytt och mer ambitiöst kemikaliearbete.

Rapporten konstaterar att det var 30:e sekund dör en människa till följd av
exponering för farliga kemikalier och strålning på jobbet. Uppskattningsvis
2,8 miljoner människor dör till följd av en osäker eller skadlig arbetsmiljö
varje år. Rapporten pekar också på att många barn som föds i dag har
föroreningar i kroppen redan vid födseln och att forskare hittat fler än 200
olika farliga ämnen i navelsträngar och moderkakor. Därmed berövas
miljontals barn på rätten till lika utveckling.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Regeringen beslutar om stöd till
Globala miljöfonden
Publicerad 11 oktober 2018 Uppdaterad 11 oktober 2018

Regeringen fattar idag beslut om att bidra med drygt två
miljarder kronor till den sjunde påfyllnaden av den
Globala miljöfonden (GEF 7). Sverige ökar därmed sitt
bidrag till fonden med drygt 50 % för perioden 2018–
2022 jämfört med perioden 2014–2018. Därmed är
Sverige den sjätte största givaren totalt samt största
givare per capita. Totalt uppgick påfyllnaden till 34
miljarder kronor (4,1 miljarder USD). Beslutet ligger i
linje med vad regeringen tidigare aviserat i BP18.
Stödet till den Globala miljöfonden förväntas bidra till en fördubbling av de
globala utsläppsminskningarna. Beslutet innebär att Sverige fortsätter att
vara en ledande röst i det globala miljö- och klimatarbetet, säger Isabella
Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Genomförandet av GEF 7 kommer innebära ökad integration och stärkande
av synergier i det globala klimat- och miljöarbetet, ökade satsningar på
biodiversitet, kemikalier och avfall samt hav och bekämpning av marin
nedskräpning och plaster. Samarbetet med den privata sektorn är centralt
och kommer skapa en hävstångseffekt som tillgängliggör mer resurser för att
uppnå globala klimat- och miljömål.

Det globala samarbetet är centralt för att möta de utmaningar vi ser framför
oss på miljöområdet. Det gäller inte minst när vi talar om kemikalier där vi
ser stora möjligheter att fasa ut kvicksilver och andra särskilt farliga ämnen.
Sveriges stöd till den Globala miljöfonden är därför viktigt för framtiden,
säger miljöminister Karolina Skog
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Den överenskomna resursförstärkningen för GEF 7 under nästa
fyraårsperiod (2018–2022) förväntas kunna bidra till:

dubbelt så stora utsläppsminskningar
att närmare 50 % mer mark och vattennära miljöer förvaltas bättre
att mer än 100 000 ton av långlivade organiska föroreningar, kvicksilver
och andra farliga kemikalier fasas ut
att nästan fyra miljoner ton av världens överutnyttjade fiskebestånd rör
sig mot mer hållbara nivåer

GEF bildades 1991 och har i uppdrag att bidra till globala miljönyttigheter
genom finansiellt stöd till miljö- och klimatinsatser i utvecklingsländer.
Fonden är en gemensam finansiell mekanism för FNs Klimatkonvention
(UNFCCC) och fyra världsomfattande miljökonventioner dvs Konventionen
för biologisk mångfald (CBD); Ökenkonventionen (UNCCD);
Stockholmskonventionen om långlivade organiska föroreningar (POPs); och
Minamatakonventionen om kvicksilver.

Hittills har fonden betalat ut över 14,5 miljarder USD i bidrag och
mobiliserat 75 miljarder USD i samfinansiering till över 4000 projekt i 183
länder.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige förespråkar skärpta EU-
mål för koldioxidutsläpp från bilar
Publicerad 08 oktober 2018

Vid miljörådet i Luxemburg den 9 oktober träffas EU:s
miljöministrar för att bland annat besluta om skärpta
EU-mål för koldioxidutsläpp från nya personbilar och
lätta nyttofordon.
För att nå Parisavtalets mål krävs stora utsläppsminskningar inom
transportsektorn. Därför vill Sverige ha ambitiösa EU-regler på
transportområdet. Sverige välkomnar att ordförandeskapet har presenterat
ett kompromissförslag inför miljörådsmötet, men anser att nivån för de
föreslagna EU-målen behöver höjas ytterligare.

– Det är viktigt att Sverige som har en stor bilindustri visar att EU kan anta
ambitiösa mål för minskade utsläpp, säger miljöminister Karolina Skog.

Sverige anser att målen bör vara 25 procents reduktion till 2025 och 50
procents reduktion till 2030, jämfört med 2021 års nivå. Målet till år 2030
bör vara indikativt eftersom det råder osäkerhet kring hur snabbt
nollutsläppsfordon får genomslag i olika delar av Europa, och ändras eller
fastställas vid den planerade översynen år 2024.

Det österrikiska ordförandeskapets kompromissförslag innehåller bland
annat en mindre höjning av EU-målen för personbilar jämfört med EU-
kommissionens ursprungstext, från 30 till 35 procents reduktion till 2030.

Sverige har sedan tidigare antagit ett nationellt mål om att minska utsläppen
från inrikes transporter, utom inrikes flyg, med 70 procent till år 2030,
jämfört med år 2010.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige nominerar två nya
biosfärområden till Unesco
Publicerad 20 september 2018 Uppdaterad 20 september 2018

Regeringen har beslutat att tillstyrka ansökningarna om
att Vindelälven-Juhtatdahka i Västerbottens och
Norrbottens län samt Voxnadalen i Gävleborgs län ska
utses till Unesco biosfärområden. Unesco väntas fatta
beslut om nya biosfärområden sommaren 2019.
Om Unesco godkänner ansökan kommer Sverige att sammanlagt ha sju
biosfärområden. Unescos biosfärområden kommer då att utgöra 7 procent av
Sveriges yta och 4 procent av Sveriges befolkning kommer att bo i ett
biosfärområde.

− Ansökningarna om två nya svenska biosfärområden ligger helt i linje med
riksdagens ambition att skapa ett mer hållbart samhälle. Biosfärområdena är
unika då de kombinerar lokal förankring och vetenskapliga metoder i ett
globalt Unesco-nätverk, säger miljöminister Karolina Skog.

Vindelälven-Juhtatdahka skulle bli ett av världens nordligaste biosfärområde
och ett av världens största sett till ytan – 1,3 miljoner hektar. Området består
till 34 % av skyddad natur och innehåller en mångfald av naturresurser, har
en stor biologisk mångfald och ett unikt och rikt kulturarv från den samiska
och svenska kulturen. Området ska bidra till nya metoder för att främja
kulturell mångfald, hållbart fiske och rennäring samt hållbar turism.

Området i Voxnadalen, på 341 000 hektar, har unika natur- och kulturmiljöer
som skapats av brukartraditioner som exempelvis fäboddrift. Unescos
världsarv Hälsingegårdarna, Hamra nationalpark, ett kulturreservat samt
flera naturreservat och Natura 2000-områden ingår i området. I Voxnadalen
är ett av målen att ta vara på alla resurser och all nedärvd kunskap i den
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unika hälsingebygden utmed älven Voxnan. Ett ytterligare mål är att främja
företagande och andra verksamheter för att uppnå en varaktig utveckling.

− Många människor har samarbetat i flera år för att ta fram dessa
ansökningar och stärka en hållbar lokal och regional utveckling. Det lokala
samhällenas ansvar och människors aktiva deltagande är framgångsrecept för
bevarande och hållbart nyttjande av natur- och kulturresurser, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen utser delegationen för
cirkulär ekonomi
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

För att stärka omställningen till en resurseffektiv,
cirkulär och biobaserad ekonomi har regeringen tidigare
beslutat att inrätta en delegation för cirkulär ekonomi.
Regeringen utser nu Åsa Domeij som dess ordförande
tillsammans med 8 ledamöter.
Delegationen ska ge råd till regeringen, utarbeta en strategi samt identifiera
hinder, behov av utbildning och information inom cirkulär ekonomi. Den ska
också vara ett kunskapscentrum och en samordnande kraft för
omställningen, både på regional och nationell nivå.

− Det är viktigt att delegationen nu kommer på plats. Vi är mycket glada att
Åsa Domeij har tackat ja till rollen som ordförande i delegationen. Åsa har
stor erfarenhet av att leda komplexa processer, säger miljöminister Karolina
Skog.

− Delegationens arbete ska bidra till minskad miljö- och klimatpåverkan och
samtidigt underlätta för svenskt näringsliv att ligga i framkant på globala
marknader, säger innovations- och näringsminister Mikael Damberg.

Åsa Domeij är hållbarhetschef på Axfood och har tidigare arbetat som
politiker, agronom och riksdagsledamot. Åsa var ledamot i riksdagens miljö-
och jordbruksutskott 1988–1990 samt var dess vice ordförande 2002–2006.

Övriga ledamöter är Caroline Ankarcrona (IVA), Catrin Gustavsson (Södra),
Anna Felländer (KTH), Klas Gustafsson (Tekniska Verken, Linköping), Lina
Bergström (Återvinningsindustrierna), Monica Bellgran (KTH), Weine
Wiqvist (Avfall Sverige) och Jonas Carlehed (IKEA).
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen tillsätter expertråd för
klimatanpassning
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Det behövs en samlad bild av samhällets sårbarhet för
klimatförändringarna och hur arbetet med
klimatanpassning i Sverige utvecklas. Regeringen
tillsätter nu det nya nationella expertrådet för
klimatanpassning och utser ordförande och ledamöter i
rådet.
I den nationella strategin för klimatanpassning som lades fram till Riksdagen
i våras aviserade regeringen inrättandet av ett nationellt expertråd för
klimatanpassning. Rådet ska vara självständigt, med experter som väljs
utifrån personlig kunskap och kompetens. Regeringen har nu tagit beslut om
rådets ordförande och ledamöter. Till ordförande utses Gunnar Holmgren,
som fram tills nyligen var landshövding i Västernorrlands län. Ledamöterna i
rådet är:

Vattenvårdsdirektör Irene Bohman, Södra Östersjöns vattenmyndighe
Enhetschef Robert Johannesson, Boverket
Professor Carina Keskitalo, Umeå Universitet samt SLU
Professor Erik Kjellström, Rossby centre, SMHI
Docent Elisabet Lindgren, Stockholm Resilience Centre samt KI
Enhetschef Patrik Perbeck, MSB
Lektor Sofie Storbjörk, Linköpings universitet

Rådets uppdrag är att följa och utvärdera arbetet med klimatanpassning.
Rådet ansvarar också för att göra en uppdaterad klimat- och
sårbarhetsanalys samt att ta fram underlag inför revidering av den nationella
klimatanpassningsstrategin vart femte år.
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− Vi har ett stort arbete framför oss i att anpassa Sverige till ett förändrat
klimat. Rådet får en central roll i att se till att politiken, myndigheter och
kommuner fattar välgrundade och väl avvägda beslut, säger miljöminister
Karolina Skog.

För att säkerställa att olika aspekter vägs samman ska rådet arbeta för en
bred förankring i samhället och ha kontakter med representanter från såväl
forskarsamhället, näringsliv, branschorganisationer, nationella och regionala
myndigheter samt SKL. SMHI har fått i uppdrag att stödja rådets arbete.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nya åtgärder mot vattenbrist
Publicerad 30 augusti 2018 Uppdaterad 30 augusti 2018

Sommarens långvariga värme och torka har påverkat
många delar av samhället. Inte minst har torkan
inneburit en stor inverkan på grundvattennivåerna i
både stora och små grundvattenmagasin, samt lett till
låga flöden i flera vattendrag och sjöar. Regeringen ser
behov av ytterligare åtgärder för att motverka
vattenbrist.
För tredje året i rad har delar av Sverige en ansträngd situation vad gäller
tillgång till dricksvatten. Den senaste mätningen från Sveriges geologiska
undersökning (SGU) visar att grundvattennivåerna i de små magasinen är
mycket under de normala för årstiden i stora delar av landet, med rekordlåga
noteringar på ett antal platser. I de stora magasinen är nivåerna i många fall
under de normala.

− Klimatförändringarna är här och de kommer i allt högre grad påverka
tillgången till dricksvatten i Sverige. De senaste somrarna har det blivit
tydligt att detta ställer nya krav på både förebyggande åtgärder och
samhällets beredskap. I allt för lång tid har vi tagit vattnet för givet, det är
hög tid att sluta med det, säger miljöminister Karolina Skog.

Både regeringen och de statliga myndigheterna arbetar aktivt med både
förebyggande arbete mot vattenbrist och hantering av akuta situationer i
berörda delar av landet. Regeringen ser efter sommarens svåra torka och den
nu på flera håll rådande vattenbristen behov av ytterligare åtgärder.
Regeringen vill därför finansiera nya åtgärder om totalt 35 miljoner kronor
2019 samt 50 miljoner kronor per år för 2020 och 2021. Medlen ska gå till:

Nödvattenplanering och nödvattentankar – Regeringen
resursförstärker Livsmedelsverket för att kunna fortsätta genomföra
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särskilda satsningar för att stödja kommunerna i deras
nödvattenplanering, t ex. de särskilda nödvattenövningar som tidigare
genomförts. Regeringen finansierar också inköp av nödvattentankar.
Regionala vattenförsörjningsplaner - Regeringen vill säkerställa att
alla län i Sverige har en vattenförsörjningsplan. Regeringen vill därför
avsätta särskilda medel dels till de län som idag saknar en plan, dels till
samtliga län för att utveckla planerna så att de tar hänsyn till både
kvalitet, kvantitet och prioritering av användare. Dessutom ska medel
avsättas för att ta fram materialförsörjningsplaner.
Kunskapshöjande insatser om vatten - SMHI och SGU får medel för
att utveckla kunskapen om vattenbalans och genomföra en
kunskapshöjande insats riktad till landets kommuner för att ytterligare
stötta det förebyggande och praktiska arbetet med situationer kopplat till
vattenbrist och torka. Det kan exempelvis handla om att inrätta
kommunal vattenrådgivning eller stöd i framtagande av kommunala
vattenförsörjningsplaner.
Analys av framtida bevattningsbehov i livsmedelsproduktion -
Klimatförändringarna kan innebära både längre perioder av torka och
mer översvämningar i Sverige, men troligen också längre
odlingsperioder. Det skulle kunna innebära möjlighet till ökad
livsmedelsproduktion. Jordbruksverket får därför särskilda medel för att
analysera behovet av framtida bevattning med avseende på klimat och
ökad produktion. Myndigheten ska också analysera, anpassa och
effektivisera teknik för bevattningssystem i syfte att hantera
vattenproblematiken vid torka och översvämningssituationer.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regler för källsortering i utemiljöer
och förpackningsavfall från
privatimport ska bli tydligare
Publicerad 23 augusti 2018 Uppdaterad 23 augusti 2018

Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att bland
annat föreslå hur källsorteringen i utemiljöer ska se ut
och hur hanteringen av förpackningar från den ökade
privatimporten ska finansieras. Uppdragen är del av de
förändringar som regeringen beslutade om i juni.
Regeringen vill skapa enklare, mer lättillgängliga och rationella
insamlingssystem för hushållen. En stor andel av den nedskräpning som sker
i parker, naturen och längs stränderna utgörs av förpackningar.
Producenterna har ansvar för insamling av detta avfall, men det är i dag inte
tydligt hur den insamlingen ska utformas. Naturvårdsverket får därför i
uppdrag att ta fram ett konkret förslag på författningstext där det bland annat
framgår vilka utemiljöer det är lämpligt att samla in förpackningsavfall på.

– Nedskräpning är en viktig fråga och producentansvaret gäller oavsett var
förpackningsavfall uppstår, säger miljöminister Karolina Skog.

Den ökade privatimporten leder till att stora mängder förpackningar kommer
in till Sverige. I dagsläget är regleringen av det avfallet inte tydligt i relation
till producentansvaret. Regeringen ger Naturvårdsverket även i uppdrag att
föreslå hur finansieringen för hanteringen av avfallet från privatimporten kan
se ut.

Regeringen ger också Naturvårdsverket i uppdrag att följa upp hur
utbyggnaden av den bostadsnära insamlingen genomförs och vilka effekter
som utbyggnaden bidrar till när det gäller miljönytta, tillgänglighet och
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produktutveckling.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar vid
inspektionsresa längs Göta älv
Publicerad 20 augusti 2018

Den gångna sommaren har aktualiserat klimatfrågan
och behovet av klimatanpassning i Sverige. Ett
förändrat klimat innebär nya och ökade risker för
samhället. Extrema väderhändelser som värmeböljor,
skyfall och kraftiga regn förväntas öka. Göta älvdalen är
ett av de områden i Sverige som är mest utsatta för ras
och skred i ett förändrat klimat. Regeringen har beslutat
om och genomför nu Sveriges första nationella
klimatanpassningsstrategi för att stärka arbetet med
klimatanpassning.
− Frågan om klimatanpassning kommer att bli allt mer aktuell. Göta älv är ett
särskilt utsatt geografiskt område och behovet av klimatanpassningsåtgärder
har diskuterats i många år. Regeringen ser allvaret i att säkra bebyggelse och
viktiga samhällsfunktioner längs Göta älv och gör en stor satsning på ras- och
skredsäkringen längs älvdalen, säger miljöminister Karolina Skog.

Regering har inrättat en delegation för klimatanpassningsinsatser för ras- och
skredsäkring i Göta älvdalen. Delegationen samordnar insatser för att minska
sannolikheten för ras och skred i Göta älvdalen i ett förändrat klimat.
Delegationen finns vid Statens geotekniska institut. Delegationen är en
plattform för samverkan mellan de aktörer som har ansvar för
klimatanpassningsarbete i Göta älvdalen såsom kommuner och statliga
myndigheter. Regeringen har också avsatt medel bidrag för att med statlig
delfinansiering stödja planering och genomförande av stabilitetshöjande
åtgärder.
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Media är välkomna att delta vid inspektionsresan på Göta älv. Resan sker
med M/S Elfkungen. Vid resan deltar bland andra generaldirektör Åsa-Britt
Karlsson, avdelningschef Klimatanpassning Hanna Sofie Pedersen samt chef
för delegationen Per Bolin.

Tid och plats: Avgång Lilla Edets sluss kl. 11:30 tisdagen den 21 augusti
2018. Resan pågår som längst till kl. 14:00. Vänligen anmäl ert deltagande
senast måndag 20 augusti till: Maria Hedberg, presskontakt, tel: 013-20 18
83, maria.hedberg@swedgeo.se



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Konsumenter ska få
miljöinformation om drivmedel
Publicerad 09 augusti 2018

Som en del i arbetet om att bryta fossilberoendet och för
att uppnå Sveriges mål om att minska transportsektorns
utsläpp med 70 % till 2030 har regeringen idag beslutat
om en förordning att konsumenter vid bränslepumpen
ska få information om drivmedels klimatpåverkan och
ursprung.
Det är viktigt att konsumenter kan fatta informerade beslut när de köper
drivmedel. Genom att miljöinformation om drivmedel blir tillgänglig kommer
det också vara tydligt vilka företag som ligger i framkant med arbetet att
minska utsläppen.

- En grundprincip i miljöpolitiken är att det ska vara lätt att göra rätt. När
miljöinformation om drivmedel blir tillgänglig kommer denna princip även
gälla när man väljer bränsle, säger miljöminister Karolina Skog

Miljöinformation ska finnas vid pumpen och ska ge övergripande
information om drivmedlens växthusgasutsläpp över livscykeln, om råvaror
och råvarornas ursprungsland. Mer detaljerad information ska finnas på
drivmedelsleverantörernas hemsidor.

För att den administrativa kostnaden inte ska bli för stor för små
drivmedelsleverantörer undantas dessa från informationskravet. Det kommer
därför vara frivilligt för leverantörer som levererar mindre än 1500
kubikmeter flytande eller 1 000 000 kubikmeter gasformiga drivmedel
årligen.

Energimyndigheten får ett bemyndigande att meddela föreskrifter om den
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närmare utformningen av miljöinformationen. Skyldigheten att lämna
miljöinformation gäller från den 1 januari 2020.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker oljedrabbade Flatvarp
Publicerad 01 augusti 2018

Imorgon, torsdagen den 2 augusti, besöker
miljöminister Karolina Skog Flatvarp för att informera sig
om läget och den pågående räddningsinsatsen.

Tid: 2 augusti 2018 kl. 12.15
Plats: Flatvarps hamn

Klockan 12.15 finns möjlighet för media att ställa frågor på plats vid
insatsens bas i Flatvarps hamn. På plats i hamnen finns också representanter
från räddningstjänsten och Kustbevakningen som kan svara på frågor om den
operativa räddningsinsatsen.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Internationell allians för ett globalt
avtal om kemikalier och avfall
lanserad
Publicerad 18 juli 2018

Miljöminister Karolina Skog har lanserat en
internationell högnivåallians som ska mobilisera politiskt
engagemang för en bättre global hantering av
kemikalier och avfall. Målet med alliansen är att nå ett
globalt avtal om kemikalier och avfall, i likhet med
Parisavtalet. Lanseringen skedde i anslutning till HLPF,
FN-toppmötet om Agenda 2030, i New York.
Kemikalier och avfall utgör ett växande hot mot både miljön och människors
hälsa över hela världen. Sverige vill därför se ett globalt avtal kemikalier och
avfall, i likhet med Parisavtalet för klimat. Sverige var tidigare i år värd för
ett internationellt möte i Stockholm om hur världens länder ska hantera
farliga kemikalier och avfall. Under det pågående mötet HLPF tar nu
Karolina Skog och den svenska regeringen nästa steg, genom att lansera en
internationell allians som ska driva på för ett globalt avtal. Den nybildade
högnivåalliansen ska fungera som en plattform där ambitiösa länder
tillsammans ska främja och diskutera hur ett sådant avtal bör utformas.

− Spridningen av kemikalier och avfall är ett globalt problem som kräver
globala åtgärder. Tack vare Parisavtalet arbetar världens länder nu
tillsammans för att minska klimatutsläppen. På samma sätt behöver vi ett
globalt och ambitiöst samarbete för att hantera hela världens kemikalier och
avfall på ett hållbart sätt. Med det här initiativet vill jag samla engagemang
bland mina ministerkollegor och andra globala aktörer och få fram ett globalt
avtal, säger miljöminister Karolina Skog.
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En rad nyckelländer deltog vid lanseringen i New York, däribland Argentina,
Tyskland, Nederländerna, Finland, Schweiz, Norge, Uruguay, Jordanien,
Kanada, USA och Brasilien. UN Environments exekutive chef Erik Solheim
och EUs miljökommissionär Karmenu Vella deltog också vid eventet.

− Nu börjar arbetet med att få länder att formellt ansluta sig till alliansen så
att vi kan börja konkretisera arbetet. Efter lanseringen idag är jag
överväldigad av det stora stöd som alliansen fått redan i detta tidiga skede
och jag är hoppfull inför vårt fortsatta arbete, säger Karolina Skog.

Uruguay kommer att agera co-chair för alliansen, bredvid Sverige. Utöver
ministrar och regeringsrepresentanter kommer alliansen att bestå av
representanter från centrala internationella organ, näringslivet och
civilsamhället.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern till FN-toppmöte om
Agenda 2030 i New York
Publicerad 13 juli 2018

Den 16-17 juli deltar miljöminister Karolina Skog
tillsammans med en svensk delegation i High-Level
Political Forum (HLPF) i New York. Årets tema är
omställning mot hållbara och motståndskraftiga
samhällen.
Miljöminister Karolina Skog kommer till mötet tillsammans med en bred
delegation av företrädare från näringsliv, forskning, offentlig sektor och
civilsamhälle. Förutom att delta i det formella programmet för högnivåmötet
deltar Karolina Skog i flera side-events; bland annat på SIWI:s seminarium
om plattformen Source to Sea och på Partnership for Action on a Green
Economy om framtidsfrågor om cirkulär ekonomi och hållbar livsstil. Hon
kommer även ha bilaterala möten med företrädare för FN och kollegor från
olika delar av världen.

− Jag är stolt över Sveriges arbete med Agenda 2030. På miljöområdet ligger
vi ofta på topplistorna över de länder som lyckas bäst i vårt genomförande.
Men vi har fortfarande en bit kvar. Jag ser fram emot årets möte som har ett
tydligt fokus på miljöfrågor och hållbara städer, säger Karolina Skog.

Sverige lanserar högnivåallians för globalt avtal om
kemikalier och avfall

Under mötet kommer miljöminister Karolina Skog lansera en internationell
högnivåallians om kemikalier och avfall. Alliansen ska uppmärksamma och
mobilisera politiskt intresse om kemikalier och avfall med målet att nå ett
globalt avtal om kemikalier och avfall.
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− Handeln med varor blir allt mer global, då behövs ett globalt samlat
regelverk för farliga ämnen och avfall. För att nå dit krävs ett starkt och
engagerat ledarskap, både från politiken och från näringslivet, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Utredning ska föreslå förbud mot
spridning av avloppsslam på åkrar
och krav på återvinning av fosfor
Publicerad 12 juli 2018

Som ett led i arbetet för giftfria och resurseffektiva
kretslopp tillsätter regeringen en utredning för att dels
föreslå ett förbud mot att sprida avloppsslam, dels införa
krav på att fosfor ska återvinnas ur avloppsslam.
Regeringen utser Gunnar Holmgren som särskild
utredare.
Fosfor är ett livsnödvändigt växtnäringsämne. Jordbruket använder bland
annat avloppsslam som växtnäring eftersom det innehåller stora mängder
fosfor. På så sätt har avloppsreningsverken kunnat bli av med sina stora
avfallsmängder. På grund av att avloppsslammet – som är ett avfall –
innehåller miljö- och hälsofarliga ämnen kan endast cirka 30 procent spridas
på jordbruksmark. Resten används på ett sätt utan att näringsinnehållet
utnyttjas genom exempelvis jordtillverkning eller deponitäckning.

Regeringen vill skapa förutsättningar för en cirkulär ekonomi, där avfallet
istället hanteras som en resurs. Målsättningen med utredningen är att fosfor
ska återvinnas på ett giftfritt och säkert sätt från avloppsslam och kunna
återanvändas i större utsträckning i jordbruket.

− Det är viktigt att vi använder våra resurser på ett ansvarsfullt sätt. Fosfor
är en dyrbar resurs och då ska vi använda den teknik som finns för att beta
tillvara på den, säger miljöminister Karolina Skog.

Fosfor är en viktig beståndsdel i mineralgödsel och idag bryts fosforn
utomlands för att sedan importeras till Sverige. Att bättre ta tillvara på den
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fosfor som finns i avloppsslammet bidrar till att göra Sverige mer
självförsörjande av fosfor.

Utredningen ska ta fram förslag på krav för att återvinna fosfor ur
avloppsslam. Men eftersom avloppsslam även innehåller miljö- och
hälsoskadliga ämnen, läkemedelsrester och mikroplaster ska utredningen
också ta fram förslag på ett förbud mot att sprida avloppsslam på
jordbruksmark.

− Rapporter visar att avloppsslam, utöver miljö- och hälsoskadliga metaller,
även innehåller en del mikroplaster. Genom att förbjuda gödsling med
avloppsslam minskar risken att mikroplaster kommer ut i miljön där vi odlar
vår mat, säger Karolina Skog.

Ett förbud mot att sprida avloppsslam ska inte innebära ett hinder för
utvinning av biogas. Syftet är att både energi och fosfor ska återvinnas ur
avloppsslammet utan risk för att hälso- och miljöskadliga ämnen kommer ut i
miljön.

Regeringen utser Gunnar Holmgren som särskild utredare. Holmgren har
tidigare varit landshövding i Västernorrlands län och generaldirektör för
Försvarets Materielverk. Han har en doktorsexamen i ekonomi och lång
erfarenhet av att leda offentliga utredningar.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige går med i sammanslutning
för att bevara pollinatörer
Publicerad 11 juli 2018

Antalet pollinerande insekter minskar drastiskt världen
över, så även i Sverige. Det får negativa konsekvenser
för jordbruket, trädgårdsnäringen och den biologiska
mångfalden. Sverige går nu med i en sammanslutning
av särskilt ambitiösa länder som vill vända den negativa
utvecklingen för pollinatörer.
Pollinerande insekter är avgörande för jordbruket, trädgårdsnäringen och den
vilda naturen, eftersom växter inte kan blomma utan dem. I Europa har
nästan 40 procent av de vilda bina och 30 procent av fjärilarna minskande
populationer. Sverige går nu med i en sammanslutning som förenar de länder
och organisationer som särskilt uppmärksammar den oroande nergången och
som vill agera.

− Det görs nu en hel del arbete för att förbättra situationen för pollinatörer,
men det är inte tillräckligt. Sverige går nu samman med ett antal länder och
aktörer för att visa att vi vill göra mer, säger miljöminister Karolina Skog.

Övriga länder som också har skrivit under deklarationen och gått med i
sammanslutningen är Belgien, Bosnien-Hercegovina, Colombia, Danmark,
Dominikanska republiken, Etiopien, Finland, Frankrike, Nederländerna,
Irland, Luxemburg, Mexiko, Peru, Slovenien, Spanien, Storbritannien,
Uruguay och Österrike.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förbättrad beredskap för klimatets
förändring
Publicerad 28 juni 2018

Regeringen vidtar flera viktiga åtgärder som en del i
arbetet med klimatanpassningsstrategin. Bland annat
inrättar regeringen ett nationellt expertråd vid SMHI,
beslutar en förordning som reglerar myndigheters
skyldighet att arbeta med klimatanpassning och utfärdar
lagändringar som förstärker klimatanpassningsarbetet i
kommunerna.
Regeringen anser att ett expertråd med ett samlat och tvärsektoriellt
perspektiv kan bidra till en kontinuerligt uppdaterad bild av samhällets
sårbarhet för klimatförändringarna. Därför har regeringen beslutat om att
inrätta ett nationellt expertråd vid SMHI. Rådets uppgift blir främst att följa
och utvärdera arbetet med klimatanpassning. Rådet ska också ta fram
underlag till regeringen för inriktningen av det nationella arbetet för
klimatanpassning. Rådets ledamöter kommer att utses av regeringen vid ett
senare tillfälle.

– Det har funnits kritik mot att Sverige har saknat ett samordnat arbete med
klimatanpassning på nationell nivå. Nu åtgärdar vi det samtidigt som vi
inrättar ett expertråd, förtydligar mandatet för myndigheterna och förstärker
klimatanpassningsarbetet i kommunerna, säger miljöminister Karolina Skog.

För att tydliggöra ansvaret och för att arbetet med klimatanpassning ska ske
på ett strukturerat sätt har regeringen även beslutat om en förordning om
myndigheters skyldighet att arbeta med klimatanpassning. Förordningen
ställer krav på att myndigheterna inom ramen för sina uppdrag ska initiera,
stödja och utvärdera arbetet med klimatanpassning inom sitt ansvarsområde.
Förordningen träder i kraft den 1 januari 2019 och omfattar 32 nationella
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myndigheter och länsstyrelserna.

Regeringen har också beslutat om en ändring i plan- och byggförordningen
och utfärdat ändringar i plan- och bygglagen. Lagändringarna förstärker
klimatanpassningsarbetet i kommunerna genom att det ställs krav på att
kommunerna i översiktsplanen ger sin syn på risken för skador på den
byggda miljön som kan följa av klimatrelaterade ras, skred, erosion och
översvämningar. Kommunerna ska också ge sin syn på hur sådana risker kan
minska eller upphöra. Lagändringarna bidrar också till god
dagvattenhantering genom att kommuner ges möjlighet att kontrollera att
detaljplanebestämmelser om markens genomsläpplighet följs.
Lagändringarna träder i kraft den 1 augusti 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Mer tillgänglig källsortering nära
hemmet
Publicerad 28 juni 2018

Regeringen har beslutat om förordningsändringar om
producentansvaren för förpackningar och returpapper
samt kommunernas insamling av matavfall. Detta ska
leda till enklare, mer lättillgängliga och rationella
insamlingssystem för hushållen.
– Reformen innebär att det blir lätt att göra rätt. Det ska inte vara en börda
att göra sig av med sitt källsorterade material. Insamlingen ska därför göras
nära hemmet. Vi vet att fler sorterar mer om det blir enklare, säger
miljöminister Karolina Skog.

Den som idag vill ha förpacknings- och tidningsinsamling nära fastigheten
måste betala extra, antingen genom avfallstaxan, genom sin
bostadsrättsförening eller via sin hyra. Nu förtydligar regeringen att
producenterna ska ta det fulla ekonomiska ansvaret för insamlingen av
förpackningar och returpapper genom tillståndspliktiga insamlingssystem.
Materialen ska samlas in bostads- eller kvartersnära, vilket innebär en stor
förändring från dagens system där återvinningsstationer är huvudregel. För
att aktörerna ska få tid att anpassa sig så kommer servicen på insamlingen att
höjas stegvis 2021 och 2025.

– Regeringen utvecklar producentansvaren för förpackningar och
tidningspapper samtidigt som vi förtydligar och skärper kraven. Det är
producenterna av förpackningar och tidningspapper som ska bekosta
insamlingen, inte kommuner och bostadsrättsföreningar, säger miljöminister
Karolina Skog.

Eftersom reglerna inte är detaljstyrande så finns alla förutsättningar att
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utforma kostnadseffektiva system för insamling. Samtidigt finns i dagsläget
ingen transparens i insamlingens kostnader. Det är därför svårt att beräkna
kostnader. Regeringen kommer under mandatperioden att ge ett uppdrag till
Naturvårdsverket att följa upp hur utbyggnaden av den bostadsnära
insamlingen har genomförts och vilka effekter som den har bidragit till
avseende miljönytta, tillgänglighet och produktutveckling.
För att bidra till att matavfall tas bättre om hand som en resurs, bland annat
genom produktion av biogas, har regeringen även beslutat om krav på att
kommunerna ska erbjuda system för separat insamling av matavfall från
hushållen senast år 2021. Regeringen har även beslutat att förlänga
etappmålet om matavfall från 2018 till 2020.

Huvudsakliga förändringar jämfört med tidigare remitterat
förslag om producentansvaren för förpackningar och
returpapper

För att säkerställa att ambitionshöjningen är genomförbar i praktiken
anger regeringen att insamlingssystemen ska erbjuda fastighetsägaren
kostnadsfri borttransport och genomföra detta om inte fastighetsägaren
avböjer. Den som äger en bostadsfastighet ska underlätta för
insamlingssystemet att transportera bort förpackningsavfall och
returpapper. Det tydliggörs under vilka förutsättningar fastighetsägaren
får avböja.
Kravet på bostadsnära insamling förtydligas genom att det anges att
insamlingen kan ske i nära anslutning till fastigheten (kvartersnära). Det
blir även möjligt att ta hänsyn till fler omständigheter vid bedömningen
av om det är skäligt att göra undantag från kravet på bostadsnära och
kvartersnära insamling. Regeringen förtydligar att den som vill lämna
förpackningsavfall och returpapper till systemet ska kunna göra det
enkelt.
Regeringen kommer under mandatperioden att besluta om
myndighetsuppdrag i följande frågor:

Regeringen ger ett uppdrag till Naturvårdsverket att följa upp hur
utbyggnaden av den bostadsnära insamlingen har genomförts och
vilka effekter som den har bidragit till avseende miljönytta,
tillgänglighet och produktutveckling. I uppföljningen ska även ingå
en redovisning av hur kostnaderna för utbyggnaden har påverkat
samhället i stort inklusive producenterna, de tillståndspliktiga
insamlingssystemen, fastighetsägarna, hushållen och kommunerna.
Uppföljningen ska syfta till att ge ett bättre underlag för
tillämpningen av skälighetsbedömningen. Uppföljningen redovisas



senast vid utgången av 2021.
Regeringen har lyssnat på dem som sett behov av att närmare utreda
hur kravet på insamling av förpackningsavfall i utemiljöer ska
utformas. Regeringen kommer därför att ge Naturvårdsverket i
uppdrag att återkomma med ett konkret förslag på förordningstext
där det bland annat framgår vilka platser det är lämpligt att samla in
på.
Flera remissinstanser har lyft fram problemen med hur den ökade
privatimporten av förpackade produkter ska hanteras i relation till
producentansvaret om förpackningar. Regeringen delar denna bild
och kommer därför att besluta om ett regeringsuppdrag för att utreda
denna fråga ytterligare.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

EU:s miljöministrar diskuterar
bilars koldioxidutsläpp och globalt
kemikalieavtal
Publicerad 25 juni 2018 Uppdaterad 25 juni 2018

Den 25 juni träffar Karolina Skog EU:s miljöministrar i
Luxemburg. Ministrarna kommer diskutera skärpta EU-
mål för utsläpp av koldioxid från nya lätta fordon.
Karolina Skog kommer också att presentera den nya
allians med ambitiösa länder som vill se ett globalt avtal
för kemikalier och avfall.
Kommissionens förslag till nya mål för utsläpp från nya lätta fordon är 15
procent minskning till år 2025 jämfört med 2021, och 30 procent minskning
till 2030. Regeringen anser dock att målen bör vara 25 procent respektive 50
procent för år 2025 och 2030.

− För att nå våra klimatmål både inom Sverige och på europeisk nivå är
ambitiösa EU-regler på transportområdet helt avgörande. Jag ser fram emot
att hitta likasinnade länder som likt Sverige vill driva på för mer ambitiösa
mål, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen anser att målet till år 2030 bör vara indikativt, förutsatt att den
föreslagna ambitionsnivån om 50 procent inte sänks, eftersom det råder
osäkerhet kring hur snabbt nollutsläppsfordon får genomslag i olika delar av
Europa. En bred analys bör göras vid den planerade översynen år 2024.

Sverige bildar allians för ett globalt avtal om kemikalier och
avfall
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Vid miljörådsmötet kommer Karolina Skog att presentera Sveriges initiativ
till en högnivåallians med länder som vill få till ett globalt avtal om
kemikalier och avfall. Alliansen kommer att lanseras i samband med FN:s
politiska högnivåforum om de globala målen för hållbar utveckling i New
York i mitten av juli.

− Marknaden för handel med varor blir allt mer global. Det ställer krav på ett
globalt regelverk för farliga ämnen och avfall, som också omfattar fler
ämnen. FN-konventionen om kvicksilver tog 25 år att förhandla fram. Det
går uppenbarligen alldeles för långsamt att reglera ämne för ämne, säger
Karolina Skog.

Under miljörådsmötet kommer ministrarna även att diskutera EU:s
dricksvattendirektiv och förväntas anta rådsslutsatser om förverkligandet av
EU:s handlingsplan för den cirkulära ekonomin.
Dessutom kommer det inkommande österrikiska ordförandeskapet
presentera sitt program inför höstens arbete på miljöområdet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige vill se tuffare EU-mål för
koldioxidutsläpp från bilar
Publicerad 19 juni 2018

Regeringen välkomnar EU-kommissionens förslag till
att införa skärpta EU-mål för genomsnittliga utsläpp av
koldioxid från nya lätta fordon, men anser att EU-
kommissionens ambitionsnivå för utsläppsmålen är allt
för låg.
För att nå målen i Parisavtalet kommer det att krävas stora
utsläppsminskningar inom transportsektorn. Sverige har antagit ett nationellt
mål om att minska utsläppen från inrikes transporter med minst 70 procent
till år 2030, jämfört med 2010. För att nå målet är ambitiösa EU-regler på
transportområdet avgörande. I slutet av förra året kom EU kommissionens
förslag till nya bindande mål för utsläpp från nya bilar och lätta nyttofordon.

EU-kommissionen föreslår bland annat:

Till 2025 ska utsläppen av koldioxid från nya lätta fordon minska med
15 procent, jämfört med 2021 års nivå.
Till 2030 ska utsläppen minska med 30 procent, jämfört med 2021 års
nivå.
Under 2021 ska fordonens utsläpp räknas om enligt den nya testmetoden
WLTP (Worldwide Harmonized Light-Duty Vehicles Test Procedure),
som bättre avspeglar utsläpp i verklig körning än den nuvarande
metoden.

Förslaget har granskats av svenska myndigheter och regeringen har utifrån
deras analys landat i att målen för både 2025 och 2030 behöver skärpas
väsentligt jämfört med EU-kommissionens förslag.

https://www.regeringen.se/


− Det här förslaget är alldeles för svagt för att vi ska kunna nå våra mål på
ett effektivt sätt. Regeringen vill se en kraftig höjning av ambitionen, säger
miljöminister Karolina Skog.

Regeringen anser att målen bör vara 25 procents reduktion till 2025 och 50
procents reduktion till 2030, jämfört med 2021 års nivå. Målet till år 2030
bör vara indikativt eftersom det råder osäkerhet kring hur snabbt
nollutsläppsfordon får genomslag i olika delar av Europa, och ses över vid
den planerade översynen år 2024.

Imorgon, den 20 juni, ska Karolina Skog samråda om regeringens förslag
med riksdagens EU-nämnd, inför att EU:s miljöministrar ska diskutera de nya
målen på miljörådsmötet i Luxemburg den 25 juni.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Handlingsplan för minskat
matsvinn
Publicerad 18 juni 2018

Matsvinnet ska minska. Regeringen gav därför
Livsmedelsverket i uppdrag (2017-2019) att
tillsammans med Jordbruksverket och Naturvårdsverket
att ta fram en handlingsplan för minskat matsvinn. Nu
har handlingsplanen presenterats och den innehåller
bland annat 42 förslag på åtgärder för att minska
matsvinnet.
Arbetet med handlingsplanen inleddes efter den kick-off för nationellt
matsvinnsarbete som Näringsdepartementet genomförde tillsammans med
Livsmedelverket den 4 oktober 2017.

Livsmedelsverket, Jordbruksverket och Naturvårdsverket har under arbetet
haft en nära dialog med branschaktörer, andra myndigheter, organisationer
och forskare för att ta in idéer och synpunkter på förslag till handlingsplanen.
Handlingsplanen identifierar fyra punkter som är viktiga förutsättningar för
ett framgångsrikt arbete för minskat matsvinn. Planen innehåller också 42
förslag på åtgärder inom nio åtgärdsområden.

- Vi behöver växla upp vårt arbete för att minska matsvinnet, det är ett
oerhört slöseri med resurser. Med handlingsplanen har vi nu ett mycket bra
underlag för hur vi kan gå vidare, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

- Den största miljöinsatsen är den som tar bättre tillvara på våra resurser. Där
spelar arbetet med att minska matsvinnet en viktig roll, säger miljöminister
Karolina Skog

Innehåll
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I handlingsplanen har fyra punkter identifierats som förutsättningar för ett
framgångsrikt arbete:

Ett nationellt mål och utveckling av uppföljningsmetoder.
Ett aktivt samarbete mellan aktörer i livsmedelskedjan.
Ett förändrat konsumentbeteende
Utredning, forskning och innovation

Handlingsplanen innehåller 42 åtgärdsförslag inom 9 åtgärdsområden:

Mål och mätningar
Samverkan och dialog
Kunskapshöjning, beteendeförändring och attityder
Regler och tillämpning
Datummärkning, hållbarhetstid och kylkedja
Prognos, logistik och hantering
Avtal och upphandling
Motivationshöjande åtgärder
Utredning, forskning och innovation.

Myndigheterna ser handlingsplanen som ett verktyg och ett steg på vägen i
det matsvinnsförebyggande arbetet. En central del i det fortsatta arbetet
inom uppdraget 2018–2019 är för myndigheterna en fortsatt dialog mellan
berörda aktörer om handlingsplanens åtgärdsområden.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Ett år efter FN:s havskonferens –
förnyade satsningar för att rädda
världshaven
Publicerad 18 juni 2018 Uppdaterad 18 juni 2018

I samband med att Sverige och Fiji för ett år sedan stod
värdar för FN:s havskonferens i New York beslutade
regeringen att finansiera flera nya internationella
havsprojekt. För att fortsätta visa ledarskap fördelar
regeringen nu ytterligare 80 miljoner kronor som ska
bidra till att förbättra den globala havsmiljön.
− Arbetet för rena och levande hav är prioriterat för regeringen.
Havskonferensen var ett genombrott för det globala havsarbetet och nu
handlar det om att genomföra den imponerande att göra-lista som då togs
fram av regeringar, företag och andra samhällsaktörer. De här är satsningar
som kommer bidra i det arbetet, säger Isabella Lövin, minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Regeringens internationella havsarbete fokuserar på fyra områden: Minska
klimatförändringarnas påverkan på haven, minska den marina
nedskräpningen, minska destruktivt och olagligt fiske samt öka det marina
områdesskyddet.

De 80 miljoner kronorna som nu delas ut kommer att gå till sammanlagt 15
olika internationella projekt, som på olika sätt anknyter till de fyra
prioriteringarna. Att fortsätta stötta arbetet med att minska den marina
nedskräpningen är ett särskilt fokusområde som regeringen arbetar intensivt
med både nationellt och internationellt.

− Plast i haven är ett enormt problem, men sedan havskonferensen har det

https://www.regeringen.se/


börjat hända saker. Fler och fler länder adresserar den ohållbara
användningen av engångsplast, den onödiga tillförseln av mikroplast i olika
produkter och behovet av att städa stränder och kuster från plastskräp. Det
återstår mycket att göra, men det finns hopp, säger miljöminister Karolina
Skog.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern deltar i Ocean
Summit under Volvo Ocean Race
Publicerad 15 juni 2018

Måndagen den 18 juni besöker miljöminister Karolina
Skog Göteborg för att delta i Ocean Summit som
arrangeras i anslutning till Volvo Ocean Race. Under
dagen kommer Karolina Skog bland annat att delta i ett
panelsamtal om problemen med plast i haven och hur vi
kommer tillrätta med dem.

Tid: 18 juni 2018 kl. 11.35 till kl. 15.45
Plats: Frihamnen, Göteborg

Utdrag ur programmet

11.35-12.00 In conversation: the institutional perspective on tackling
plastic pollution. Miljöminister Karolina Skog deltar i ett panelsamtal
tillsammans med: Lisa E. Svensson, FN:s miljöprogram (UNEP); Anna
Ledin, miljödirektör i Göteborgs Stad; Håkan Wirtén, Världsnaturfonden
(WWF); och Sturla Henriksen, FN:s Global Compact.

Plats: Ocean Race Club, Frihamnen, Göteborg

15.15-15.45 Race med båten Turn the Tide on Plastic. Tillsammans med
bland annat H.K.H. Kronprinsessan Victoria och Dee Caffari seglar
miljöministern båten.

Plats: Sailors Terrace, Frihamnen, Göteborg
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Kontakta Hanna Björnfors vid pressförfrågningar.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljömålsrådet får förlängt uppdrag
och ny ordförande
Publicerad 14 juni 2018 Uppdaterad 14 juni 2018

Miljömålsrådet är en plattform för de myndigheter som
är strategiskt viktiga för att miljömålen ska kunna nås.
Nu förlänger regeringen Miljömålsrådets uppdrag till
2022, utser landshövdingen i Uppsala län till ny
ordförande och Upphandlingsmyndighetens
generaldirektör som ny ledamot.
Miljömålsrådet inrättades av regeringen 2014. Rådet ska verka för att
kostnadseffektivt öka takten i arbetet med miljömålen och stärka
myndigheternas arbete och samordning när miljöpolitiken genomförs.

− Samhällsutmaningarna idag är än mer komplexa än tidigare, vilket också
ställer krav på bredare perspektiv i miljömålsarbetet. Myndigheterna kan inte
bara se till sitt eget område, utan måste samverka med andra för att få hela
bilden. Miljömålsrådet tar detta helhetsgrepp och det vill vi att de ska
fortsätta göra, säger miljöminister Karolina Skog.

Nu förlänger regeringen rådets uppdrag med fyra år, till 2022. Samtidigt utser
regeringen landshövdingen i Uppsala län, Göran Enander, till ny ordförande.
Rådet får dessutom en ny deltagande myndighet: Upphandlingsmyndigheten.

Miljömålsrådet presenterar den 1 mars varje år åtgärder som myndigheterna
åtar sig att genomföra för att öka takten i arbetet med att nå miljömålen.
Myndigheterna har hittills initierat en strategi för bevarande av
odlingslandskapets biologiska mångfald, att ta fram en vägledning för företag
i anslutning till strategin för giftfria och resurseffektiva kretslopp,
övergripande vägledning för att hantera målkonflikter och att beakta
kulturmiljöer i planering och prövning av vattenvårdsåtgärder och en åtgärd
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kopplad till morgondagens transportplanering.

− Att Miljömålsrådet har fokus på konkreta åtgärder har varit en
framgångsfaktor. Många åtgärder hade inte kommit till stånd om inte rådet
funnits. Rådets arbete har bidragit till att Sverige har ökat takten i arbetet
med att nå miljömålen, säger Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Klartecken för utbyggnad av
Ostlänken
Publicerad 07 juni 2018 Uppdaterad 07 juni 2018

Regeringen beslutade i dag att tillåta utbyggnaden av
en ny dubbelspårig järnväg för höghastighetståg mellan
Järna och Linköping i Stockholms, Södermanlands och
Östergötlands län.
Trafikverket har fått tillåtlighet enligt 17 kap. miljöbalken av regeringen för
projektet Ostlänken. Det innebär att myndigheten kan bygga den 15 mil
långa dubbelspåriga järnvägen för höghastighetståg mellan Järna och
Linköping. Sträckan kommer att gå genom Södertälje, Trosa, Nyköpings,
Norrköpings och Linköpings kommuner. Syftet med Ostlänken är att skapa
kapacitet för betydligt fler tåg och kortare restid mellan Östergötland och
Mälardalen.

− Regeringen har en mycket hög ambition i klimatpolitiken. Dagens beslut
om Ostlänken är ett viktigt steg i satsningen på ett modernt och hållbart
transportsystem. Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland, säger
miljöminister Karolina Skog.

Ostlänken är ett omfattande och komplext projekt som berör många olika
intressen, vilket också tydligt framgått av remissvaren. Regeringens beslut
innehåller därför flera villkor som Trafikverket behöver följa i den fortsatta
processen. Remissinstanserna har uttryckt stor enighet om att Trafikverkets
förordade korridor för huvudbanan är den bästa. Korridorsträckningen
innebär att Ostlänken på stora delar kommer att kunna byggas ut i nära
anslutning till befintlig E4.

− Dagens besked är både efterlängtat och betydelsefullt för de kommuner
och regioner som berörs av utbyggnaden. Ostlänken kommer stärka
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kommunikationerna i regionen och knyta Östergötland, Södermanland och
Mälardalen närmare varandra. Det kommer ge nya och förbättrade
förutsättningar för arbetspendling, säger Karolina Skog.

Planen är att Ostlänken även ska bli den första delen i ett framtida
höghastighetsnät för tåg mellan Stockholm–Göteborg och Stockholm–
Malmö.

Enligt Trafikverket beräknas Ostlänken kunna tas i drift någon gång mellan
år 2033 och 2035.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljösanktionsavgift för
fartygsbränslen med för hög
svavelhalt
Publicerad 01 juni 2018

Regeringen har beslutat att en miljösanktionsavgift ska
betalas av den som bryter mot bestämmelserna om
högsta tillåtna svavelhalt i fartygsbränsle. Dessa
sanktioner bidrar till att minska utsläppen av
föroreningar från den kommersiella sjöfarten och till att
säkerställa rättvisa konkurrensvillkor.
− Genom denna reform kan tillsynsmyndigheterna besluta om effektiva och
kännbara åtgärder mot dem som fuskar med fartygsbränsle. Min förhoppning
är att detta kommer leda till minskade utsläpp från den kommersiella
sjöfarten och bättre konkurrensvillkor, säger miljöminister Karolina Skog.

Det finns starka ekonomiska incitament för den kommersiella sjöfarten att
bryta mot reglerna om högsta tillåtna svavelhalt i marint bränsle. Kostnaden
för bränsle med hög svavelhalt är betydligt lägre än mer miljövänligt bränsle
med låg svavelhalt. Ett effektivt sanktionssystem bidrar till att skydda
människors hälsa och miljön genom att minska utsläppen av svaveloxider.
Det säkerställer även konkurrensneutraliteten.

Regeringens beslut innebär att en miljösanktionsavgift ska betalas av den
som bryter mot bestämmelserna om högsta tillåtna svavelhalt i marint
bränsle. Ansvaret för en överträdelse är strikt. Det krävs inte att reglerna
bryts medvetet eller av oaktsamhet. Om tillsynsmyndigheten konstaterar att
svavelhalten är för hög måste den som är ansvarig betala en
miljösanktionsavgift oavsett anledning.
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Den lägsta sanktionsavgiften är 5 000 kronor och den högsta 500 000 kronor.
Avgiftens storlek varierar beroende på fartygets motoreffekt och bränslets
svavelhalt. Ju högre motoreffekt och svavelhalt, desto högre sanktionsavgift.

Om en miljösanktionsavgift har beslutats för en överträdelse, och
överträdelsen trots det fortsätter eller upprepas, ska en avgift som är dubbelt
så hög betalas. Avgiften kan med andra ord bli så hög som 1 000 000 kronor.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Inbjudan till pressträff om
infrastruktursatsningar i Västra
Götalands län
Publicerad 01 juni 2018 Uppdaterad 01 juni 2018

Lördag 2 juni bjuder infrastrukturminister Tomas
Eneroth och miljöminister Karolina Skog in media till en
pressträff om kommande infrastruktursatsningar i Västra
Götalands län.

Tid: 2 juni 2018 kl. 11.00
Plats: Takterrassen, Parkgatan 49 i Göteborg

Kommunala och regionala företrädare kommer att vara på plats.

Anmälan krävs och görs till pressekreterare Karin Boman Röding. Medtag
presslegitimation.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen utser fyra nya Natura
2000-områden
Publicerad 31 maj 2018 Uppdaterad 31 maj 2018

Regeringen har idag beslutat att inrätta fyra nya så
kallade Natura 2000-områden och utvidga eller justera
ytterligare 52 befintliga områden. De nya områdena
finns i Västmanlands, Västernorrlands och Gotlands
län.
Människan är helt beroende av naturen. Den hjälper oss att pollinera grödor,
rena luft och vatten, ta upp koldioxid ur atmosfären och är hemvist för
mängder av hotade arter. Naturen är också en plats att för att upptäcka och
lära och för rekreation.

– Vi svenskar älskar vår natur. Regeringen har gjort historiskt stora
satsningar på skydd och skötsel av värdefull natur, totalt handlar det om 4
miljarder i ökade anslag under mandatperioden. Satsningarna ger nu mängder
av konkreta resultat, både i form av fler skyddade områden och genom
åtgärder för bättre tillgänglighet, säger miljöminister Karolina Skog.

Dagens beslut omfattar nya och utvidgade områden i 11 län och regioner,
från Skåne i söder till Norrbotten i norr. De fyra nya områdena omfattar en
yta om cirka 1900 hektar. Regeringen har också beslutat om att på olika sätt
justera 52 befintliga områden, till exempel genom att utvidga dem eller lägga
till vilka arter som områdena syftar till att skydda.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet

Heléne Fritzon och Karolina Skog
besöker Gävleborg
Publicerad 30 maj 2018

Torsdagen den 31 maj besöker migrationsminister och
biträdande justitieminister Heléne Fritzon tillsammans
med miljöminister Karolina Skog Gästrike Ekogas i
Forsbacka. Heléne Fritzon pratar också integration på
Högbo bruk i Sandviken.
PROGRAM

Kl. 13.00 – 14.00 Gästrike Ekogas

Heléne Fritzon och Karolina Skog besöker Gästrike Ekogas som producerar
och säljer ekogas i regionen. I samband med besöket sker en presentation av
verksamheten och anläggningen.

Adress: Stentorpsvägen 85, Forsbacka

Kl. 15.00 – 16.30 Högbo bruk

Heléne Fritzon besöker Högbo Bruk som kombinerar natur, aktiviteter,
kulturhistoria och närproducerad mat. Heléne Fritzon träffar representanter
från Högbo Bruk och Sandviken kommun för ett samtal om
etableringsuppdrag och integrationsarbete.

Adress: Hans Hiertas väg 5, Sandviken
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen ser över artskyddet
Publicerad 18 maj 2018

Det pågår ett flertal uppmärksammade juridiska
processer där det framkommit att det råder oklarheter
om hur artskyddsförordningen ska tillämpas. Dessa
oklarheter är olyckliga, både för skyddet av den
biologiska mångfalden och för tydligheten gentemot
skogsägarna. Regeringen aviserar därför en översyn av
regelverket.
− Som miljöminister vill jag självklart att den markägare som sköter sin skog
på ett sätt som är bra för hotade arter ska kunna kombinera det med god
ekonomi för sin näringsverksamhet. Regelverken ska ge incitament för att
bevara och utveckla naturvärden, säger miljöminister Karolina Skog.

Regelverket för artskydd ska bidra till att effektivt skydda hotade arter och
samtidigt vara tydligt gentemot markägare om när man som skogsägare har
rätt till ersättning och när man inte har det. Regeringen kommer därför att se
över det rådande regelverket för att skapa klarhet och förutsägbarhet kring
vad som gäller, både för skogsägare och miljöintressen.

Regeringen kommer att återkomma med mer detaljerad information om
översynen så snart utredningsdirektivet är färdigt.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Göteborg
Publicerad 15 maj 2018 Uppdaterad 15 maj 2018

Onsdagen den 16 maj besöker miljöminister Karolina
Skog Göteborg. Under sitt besök ska hon hålla ett
anförande och dela ut priset Sjöstjärnan vid Havs- och
vattenforum. Miljöministern besöker också Göteborgs
Handelshögskola för ett samtal med studenter.

Ur programmet:

12:00 - 12:45 Fråga en minister
Öppet samtal med studenter i Göteborg.
Plats: CG-salen, Handelshögskolan i Göteborg, Vasagatan 1

14:10 - 15:00 Deltagande vid Havs- och vattenforum
Miljöministern håller ett anförande på temat "Sagt och gjort efter fyra år vid
makten" och delar ut priset Sjöstjärnan för året 2018. Efter anförandet
kommer ministern att svara på frågor från deltagare på konferensen.
Plats: Eriksbergshallen, Hotell 11, Maskingatan 11

Kontakta pressekreterare Jakob Lundgren om intervjuförfrågningar.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Innovationskluster ska främja
användning av flytande biogas
inom tunga transporter
Publicerad 15 maj 2018 Uppdaterad 15 maj 2018

Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland.
Regeringen ger nu Energimyndigheten 200 miljoner
kronor för att inrätta ett innovationskluster för flytande
biogas. Satsningen ska skynda på omställningen till
fossilfria tunga transporter.
Arbetet med att minska klimatutsläppen behöver integreras i alla
politikområden och på alla nivåer i samhället. Därför ger regeringen
Energimyndigheten i uppdrag att inrätta ett innovationskluster för att stötta
utveckling och användning av flytande biogas i tung trafik. Satsningen ska
också synliggöra smarta lösningar för omställning till fossilfri tung trafik.
Innovationsklustret ska även skapa möjligheter för export av både kunskap
och svensk teknik.

− Biogas är en viktig del när vi bryter fossilberoendet i transportsektorn.
Hittills har vi mest använt biogas i vägtransporter, men vi ser att den har
goda möjligheter att ersätta fossila bränslen inom industri och sjöfart, säger
miljöminister Karolina Skog.

− Regeringen håller med branschen om att det är viktigt att visa upp våra
lyckade exempel och vi ses redan i många delar av världen som föregångare
i omställningen. Den här typen av satsning är ett steg på vägen mot Sverige
som en permanent världsutställning, säger närings- och innovationsminister
Mikael Damberg.

Innovationsklustret ska inrättas som en fysisk plats i Sverige som kan
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besökas av både nationella och internationella beslutsfattare. Platsen för
klustret kommer att bestämmas genom en utlysning. Innovationsklustret ska
också analyser eventuella återstående problem med regelverk. Samverkan
mellan näringsliv, akademi och offentlig sektor är centralt.

Satsningen omfattar totalt 200 miljoner kronor under åren 2018-2021
fördelat enligt följande: 28 miljoner kronor 2018, 32 miljoner kronor 2019,
25 miljoner kronor 2020 och 115 miljoner kronor 2021. Uppdraget ska
slutredovisas till regeringen senast den 31 mars 2022.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nytt stöd ska minska rester av
läkemedel i Sveriges vatten
Publicerad 09 maj 2018

Regeringen beslutat om en förordning för ett nytt bidrag
för att minska mängden läkemedelsrester som hamnar i
miljön. Förordningen är nästa steg i regeringens
budgetsatsningar för 2018 på ett renare hav och ska
bidra till att uppnå flera av miljökvalitetsmålen.
Läkemedel är utformade för att vara svåra att bryta ner. De kan därför
passera kroppen och avloppsreningsverk relativt oförändrade och nå ut i
miljön. Det nya bidraget ska stötta investeringar i teknik för att rena vattnet
från läkemedelsrester i avloppsanläggningar – teknik som i dag är kostsam
att installera.

− Läkemedelsrester som kommer ut i miljön från bland annat
avloppsreningsverk kan leda till oacceptabla miljöeffekter och bidra till en
ökad antibiotikaresistens. Regeringen vill med hjälp av bidraget driva på
införandet och utvecklingen av tekniken så att vi snabbare kan lösa
problemet, säger miljöminister Karolina Skog.

Bidraget för rening av avloppsvatten från läkemedelsrester omfattar 45
miljoner kronor för år 2018, 50 miljoner kronor för år 2019 och 70 miljoner
kronor för år 2020. Stödet kommer att kunna sökas av kommuner,
kommunala bolag eller kommunalförbund.

Regeringen har också beslutat om en förordning för ytterligare ett nytt bidrag
för åtgärder som ska minska utsläppen av mikroplaster i Sveriges vatten.
Stödet omfattar 25 miljoner kronor per år under perioden 2018-2021. Stödet
kommer att kunna sökas av kommuner och enskilda aktörer, med undantag
för privatpersoner. Båda stöden kommer att hanteras av Naturvårdsverket,
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som kommer att öppna första utlysningar inom kort.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog inviger
naturreservat på Marstrand
Publicerad 04 maj 2018

Lördagen den 5 maj reser miljöminister Karolina Skog
till Marstrand för att inviga ett naturreservat. I samband
med invigningen hålls också årets Kusträddardag. Alla
inbjuds att vara med och hjälpa till att hålla våra
stränder rena från plast och annat skräp.

Program:

14.00-15-00 Invigning av reservatet i Paradisparken på Marstrandsön. Musik
samt tal av miljöminister Karolina Skog, landshövding Anders Danielsson
och kommunordföranden Elisabeth Mattsson.

15.00-15.30 Presstid för talare och arrangörer

För mer information vänligen kontakta pressekreterare Jakob Lundgren.
Välkommen!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

100 miljoner till hållbart biobränsle
till flyget
Publicerad 03 maj 2018 Uppdaterad 03 maj 2018

Flygtrafiken står idag för omkring två procent av de
globala utsläppen av koldioxid. Samtidigt är utbudet av
hållbara alternativ till fossilt flygbränsle mycket litet.
Regeringen gav i förra veckan Energimyndigheten i
uppdrag att verka för att öka användningen av hållbara
biobränslen i flyget.
– Sverige har goda förutsättningar för en hållbar produktion av biobränslen
för flyget från framförallt skogen. Nu stärker vi förutsättningarna för de
företag som vill ta vara på affärsmöjligheterna med grönt flygbränsle, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Sverige ska vara ett av världens första fossilfria välfärdsländer och ett
föregångsland för minskade klimatutsläpp. Nu inkluderar vi tydligt flyget i
den omställningen, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen har gett Energimyndigheten 100 miljoner kronor för att göra det
mer attraktivt att utveckla biobränsle för flyg från svensk skogsråvara. I
uppdraget ingår att utlysa medel för att stödja forskning och utveckling av
hållbara biobränslen för flyg samt inrätta ett innovationskluster som samlar
hela värdekedjan och som tar fram en gemensam behovsanalys för att klara
omställningen till fossilfrihet inom flyget.

Slutredovisning av uppdraget ska lämnas till Näringsdepartementet senast
den 31 mars 2021.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Åsnen
Publicerad 27 april 2018

Fredagen den 4 maj besöker Karolina Skog Småland
för att delta i en pressvisning av Åsnen. Åsnen kommer
bli Sveriges 30:e nationalpark. Media är välkomna att
delta.

Tid: 4 maj 2018 kl. 10.00 till kl. 16.00
Plats: Buss utgår från Växjö Stortorg (framför Residenset) klockan 10.00
eller Alvesta järnvägsstation klockan 10.15

Anmälan görs till Karin Hellström på Länsstyrelsen i Kronobergs län senast
den 30 april 2018.

Program

10.00-10.15 Avresa från Residenset i Växjö/Alvesta järnvägsstation.
Gemensam buss från Växjö eller Alvesta. Information om nationalparker och
om Åsnens nationalpark.

11.00 Ankomst Åsnens nationalpark, Sunnabron. Guidad tur runt
Sunnabron på tema djur & natur. Möjlighet till frågor under vandringen.

12.15 Lunch. Enklare lunch serveras ute vid lägereldarna.

13.00 Avfärd mot Trollberget. Guidad busstur inom nationalparken.
Information om besöksanläggningar och möjligheter till naturvägledning i
nationalparken.

13.30 Tillgänglighet i nationalparken. I Åsnens nationalpark har
Länsstyrelsen Kronoberg arbetat för att skapa tillgänglighet för personer med
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funktionsvariationer. Handikapprörelsen Idé och kunskapscentrum berättar.

14.00 Aktiviteter i Åsnens nationalpark, Trollberget. Vid Trollberget
finns det möjlighet att ta del av olika aktiviteter som berör friluftsliv i
nationalparken bland annat kanottur och fågelskådning.

14.45 Aktivitet och fotografering med miljöminister Karolina Skog.

15.00 Avfärd mot Växjö. Gemensam resa tillbaka till Alvesta/Växjö.

15.45-16.00 Ankomst Alvesta/Växjö.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

EU-förbud mot vissa ämnen i
växtskyddsmedel som skadar
pollinerande insekter
Publicerad 27 april 2018

EU:s medlemsländer har godkänt EU-kommissionens
förslag om att förbjuda mot tre olika neonikotinoider, en
grupp ämnen som används i växtskyddsmedel, vid
odling utomhus. Sverige är ett av de länder som röstade
för kommissionens förslag.
Pollineringen av blommor är en grundläggande funktion i ekosystemen på
land och en förutsättning för odling av många grödor. Kommissionens förslag
kommer efter att den europeiska livsmedelsmyndigheten EFSA har
utvärderat de tre aktuella neonikotinoiderna imidakloprid, klotianidin och
tiametoxam. EFSA:s utvärdering visar att dessa ämnen har skadliga effekter
på bin och andra pollinerande insekter. Utvärderingen visar även att ämnena
inte med säkerhet kan användas i odling utomhus eftersom de bryts ned
långsamt i naturen och kan finnas kvar i jorden och i växtrester även
efterföljande odlingsår.

− Sverige delar EFSA:s slutsats om att dessa ämnen är skadliga för
pollinatörer. Därför har vi stöttat förslaget till förbud som EU-kommissionen
lagt fram. Det här är ett viktigt steg för att skydda den viktiga funktion som
bin och andra pollinerande insekterna fyller i vårt samhälle, säger
miljöminister Karolina Skog.

Förslaget som har röstats igenom innebär att de tre neonikotinoiderna endast
får användas i permanenta växthus. Nästa steg är att EU-kommissionen inom
de kommande veckorna antar och publicerar de nya bestämmelserna. Efter
det har EU:s medlemsländers behöriga myndigheter ett halvår på sig att
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ompröva godkännandena för de produkter som finns på marknaden i dag och
dra tillbaka godkännanden för de produkter som används i fält.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Klart för EU-förbud mot flera
farliga ämnen i textilier
Publicerad 26 april 2018

EU:s medlemsländer har godkänt kommissionens
förslag om att förbjuda 33 särskilt farliga ämnen och -
grupper som förekommer i textilier. Det är första gången
som EU-kommissionen föreslagit ett så brett förbud när
det gäller användning av farliga ämnen i
konsumentvaror i EU:s kemikalielagstiftning Reach.
Sverige har under lång tid varit pådrivande för att få till
en bred EU-reglering av farliga ämnen i textilier och
stöttade kommissionens förslag.
− Jag är stolt över att Sveriges långa och hårda arbete med att driva på ett
förbud mot farliga ämnen i textilier som människor använder varje dag nu
har gett resultat, säger miljöminister Karolina Skog.

Ämnena som omfattas av EU-kommissionens förslag är så kallade CMR-
ämnen, det vill säga ämnen som är konstaterat cancerframkallande,
reproduktionsstörande eller kan skada generna. Kommissionens lägger fram
sitt förslag inom EU:s kemikalieförordning Reach. EU kommer nu förbjuda
användningen av 33 ämnen eller ämnesgrupper i textilprodukter. På listan
över ämnen står fyra särskilt farliga metaller: kadmium, krom, arsenik och
bly samt ett antal särskilt farliga ftalater. Ftalater är en grupp ämnen som
används för att mjukgöra plast och förekommer i exempelvis textiltryck.

− Att just dessa ämnen förbjuds är särskilt viktigt eftersom de förekommer i
varor som människor exponeras för hela tiden i sin vardag, som kläder,
bäddtextil och möbeltyger, säger Karolina Skog.
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Förslaget innebär ett utökat skydd för människors hälsa i och med att
användningen av dessa särskilt hälsofarliga ämnen begränsas.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker Kristianstad, Lund och
Malmö
Publicerad 24 april 2018

Den 25 och 26 april besöker miljöminister Karolina
Skog Skåne. Hon ska bland annat öppningstala vid
Vattendagen 2018 i Kristianstad och delta i Akademiska
Föreningens panel på AF-borgen.
Delar ur miljöministerns program:

25 april

Karolina Skog deltar på Vattendagen 2018

08.15 – 08.45 Miljöminister Karolina Skog tar emot rapporten
Vattenutmaningen från Sydsvenska Handelskammaren
09.00 Miljöminister Karolina Skog öppningstalar och ger regeringens syn på
Vattenutmaningen

Här finns tid för frågor från media. Kontakta pressekreterare Jakob
Lundgren vid intresse.

Plats: Krinova Innovator & Science Park, Stridsvagnsvägen 14, Kristianstad

Klimatanpassning i den gröna staden

15.30 – 16.30 Karolina Skog håller ett anförande, tar frågor och deltar i den
avslutande panelen
Anmälan till denna programpunkt görs via länken i rutan till höger.
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Plats: Skissernas Museum, Finngatan 2, Lund

Karolina Skog i panel om makt, miljö och klimatsmart mat

20.00 – 21.00 Karolina Skog deltar i panel om makt, miljö och klimatsmart
mat

Plats: Café Aten, AF-Borgen, Sandgatan 2, Lund

26 april

The Bridge Interview #3 – Hållbart ledarskap

08.00 – 09.30 Karolina Skog deltar i The Bridge Interview #3 om hållbart
ledarskap
Intervjun leds av hållbarhetsjournalisten Thomas Frostberg. Anmälan till
denna programpunkt görs via länk i rutan till höger. Efteråt finns tid för
frågor från media.

Plats: STUDIO Meetingpoint, Nordenskiöldsgatan 24, Malmö

Anmäl ert deltagande till de olika programpunkterna via länkarna i rutan till
höger. För mer information samt frågor relaterat till media, vänligen kontakta
pressekreterare Jakob Lundgren.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen utreder
terrängkörningslagen
Publicerad 23 april 2018 Uppdaterad 16 april 2019

(Ny version) Reglerna för terrängfordonskörning har
inte setts över på 40 år, trots att stora förändringar skett
på området. Regeringen tillsätter nu en utredning som
ska lämna förslag på hur lagstiftning bör moderniseras
och hur terrängkörningen i Sverige kan bli hållbar.
Lagstiftningen som reglerar terrängkörning i Sverige är 40 år gammal. Sedan
regelverket infördes har användningen av terrängfordon ökat markant – från
30 000 fordon till över 300 000. Möjligheten att använda snöskoter och
andra fordon i terrängen underlättar det dagliga livet för många och bidrar till
många arbetstillfällen. Men terrängkörning kan även orsaka buller, störningar
och skador på marken.

Utredningen ska se över lagstiftningen för terrängkörning och lämna förslag
på de förändringar och förtydliganden som behövs för en hållbar
terrängkörning i Sverige. Det blir den första översynen av lagstiftningen
sedan den inrättades.

− Det är på tiden att vi får en modern lagstiftning som gör terrängkörningen i
Sverige hållbar. Vi behöver kunna tillgodose både människors behov av att
köra terrängfordon och behovet av att förhindra skador på jord- och
skogsbruksmark och natur, säger miljöminister Karolina Skog.

Utredaren får i uppdrag att:

Utreda om de regelverk som innehåller bestämmelser om terrängkörning
behöver förändras eller förtydligas.
Utreda hur en effektiv tillsyn kan åstadkommas.
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Utreda och överväga den straffrättsliga regleringen vid otillåten
terrängkörning och vid behov föreslå ändringar av påföljden i syfte att
åstadkomma ändamålsenlig reglering.
Lämna förslag för att underlätta för personer med bestående
rörelsehinder att köra i terrängen med motordrivet fordon för att jaga,
fiska eller bedriva annat friluftsliv.

Utredningen ska redovisa sitt uppdrag senast den 1 oktober 2019.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Nordiska ministrar och näringsliv
ser nya vägar för samarbete inom
miljö och klimat
Publicerad 13 april 2018

Nordiska klimatministrar och nordiska företag är eniga
om att samarbete är en nyckel till framsteg i
klimatarbetet. Det framkom vid en dialog med ministrar
och ledare för nio nordiska företag som Isabella Lövin,
minister för klimat och internationellt
utvecklingssamarbete, ledde idag. Miljöminister
Karolina Skog tog emot en rapport med förslag för
Nordens framtida miljö- och klimatsamarbete, vilken
också pekar på att ökad samverkan mellan sektorer
behövs.
Isabella Lövin, Karolina Skog och de övriga nordiska ländernas klimat- och
miljöministrar träffade ledare för nio nordiska storföretag för att inleda en
dialog om hur politik och näringsliv gemensamt kan driva på den gröna
omställningen.

− Ett tydligt budskap från bolagen är att vi ska öka takten. De visar en väldig
kraft och energi som våra regeringar bör ta tillvara. Det finns också en vilja
att Norden visar ledarskap i frågan, säger Isabella Lövin, minister för klimat
och internationellt utvecklingssamarbete.

De nio bolag som närvarade vid mötet medverkade också i en undersökning
som Haginitiativet gjort tillsammans med företagarnätverk i andra nordiska
länder på uppdrag av Nordiska ministerrådet. Där intervjuades 38 bolag om
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sina klimatambitioner.

− Samarbetet mellan politik, samhälle och näringsliv är viktigare än någonsin
om vi ska kunna höja ambitionerna i klimatarbetet, sa Isabella Lövin.

Idag ägde också de nordiska miljö- och klimatministermötet rum. En fråga på
agendan var inriktningen för de kommande fyra årens nordiska samarbete
inom miljö och klimat. Norges före detta miljöminister Tine Sundtoft har
utrett frågan på uppdrag av Nordiska ministerrådet. Hennes rapport Norden i
den gröna omställningen – mer än grannar tar upp tolv förslag på områden
där det nordiska samarbetet kan stärkas.

− Samarbete är nyckeln till att möta våra globala och regionala utmaningar.
De förslagen som presenteras visar att det finns möjlighet att ytterligare
fördjupa och stärka vår nordiska samverkan och där spelar även näringslivet
en viktig roll, sa miljöminister Karolina Skog.

De företagsledare som deltog vid dialogen med ministrarna var Henrik
Henriksson, vd, SCANIA (Sverige), Johan Söderström, vd, ABB (Sverige),
Matti Lievonen, vd, Neste Corporation (Finland), Karl-Henrik Sundström,
vd, Stora Enso (Finland), Odd Arild Grefstad, vd, Storebrand (Norge), Arne
Giske, vd, Veidekke (Norge), Jens Birgersson, vd, Rockwool (Danmark),
Flemming Besenbacher, styrelseordförande Carlsberg Group (Danmark) och
Bjarni Bjarnasson, vd, Reykjavik Energy (Island).

Bägge mötena är en del av Sveriges ordförandeskap i Nordiska ministerrådet
under 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
presenterar regeringens
vårbudget i Karlstad
Publicerad 13 april 2018

På måndagen 16 april presenterar regeringen sin
vårbudget och med anledning av det besöker
miljöminister Karolina Skog Karlstad. Hon kommer där
presentera satsningarna i regeringens vårbudget samt
göra studiebesök vid Renewcell i Kristinehamn och
Valmet i Karlstad.

Tid: 16 april 2018 kl. 13.15
Plats: Stora Torget, Karlstad

Program

11.25 Studiebesök vid Renewcell
Plats: Renewcell, Fiskartorpsvägen 1

13.15 Budgetpresentation
Plats: Stora Torget, Karlstad

14.45 – 15.15 Studiebesök Valmet
Plats: Axel Johnsons Väg 6, Karlstad

För information och intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Jakob
Lundgren.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudgeten 2018
Publicerad 12 april 2018

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera den ekonomiska vårpropositionen 2018 på
en presskonferens måndag den 16 april, klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårbudgeten (sorterat
efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister
Södertälje
Kontaktperson: Sami Mashial, telefon 076-144 17 03

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister
Umeå
Kontaktperson: Natalie Sial, telefon 072-520 54 49

Finansdepartementet

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister
Järfälla

https://www.regeringen.se/


Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070-539 57 29

Ardalan Shekarabi, civilminister
Uppsala
Kontaktperson: Matilda Glas, telefon 070-367 03 64

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister
Malmö
Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072-545 74 21

Heléne Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister
Karlskrona
Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072-543 84 89

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister
Kristinehamn
Karlstad
Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072-500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister
Jönköping
Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076-135 56 92

Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Växjö
Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076-116 65 62

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister
Luleå
Kontaktperson: Carl-Martin Vikingsson, telefon 076-135 38 78

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister
Göteborg



Alingsås
Kontaktperson: Jakob Andersson, telefon 072-450 41 85

Lena Hallengren, barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Kalmar
Västervik
Kontaktperson: Jens Petersen, telefon 070-293 69 35

Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning
Eskilstuna
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister
Västerås
Kontaktperson: Sam Assadi, telefon 072-538 13 43



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog lanserar strategi för
levande städer
Publicerad 12 april 2018 Uppdaterad 12 april 2018

Nu lanseras den första nationella strategin för hållbar
stadsutveckling. Strategin pekar ut riktningen för hur
nya och befintliga städer i Sverige ska blir mer hållbara
och attraktiva för människor. Ett särskilt fokus läggs på
transporter, grönska och byggande. Strategin lanseras
av miljöminister Karolina Skog torsdagen den 12 april.
− Städer, oavsett storlek, behöver vara en väsentlig del i att skapa lösningar
på vår tids stora utmaningar. Med strategin för Levande städer lägger
regeringen grunden för den nationella stadsutvecklingspolitiken, säger
miljöminister Karolina Skog.

Nytt mål och mer resurser för mer gång, cykel och
kollektivtrafik

En central del i stadsutvecklingen är trafikplaneringen. Regeringen sätter
som mål att 25 procent av alla persontransporter ska ske med gång-, cykel-
och kollektivtrafik år 2025.

− Städernas närhet gör att fler har möjlighet att välja gång, cykel och
kollektivtrafik istället för bil. Många lösningar finns lokalt och regeringen vill
stärka kommunernas förutsättningar att utveckla gröna, hälsosamma och
trygga städer, säger Karolina Skog.

Genom att Stadsmiljöavtalen förlängs till 2029 och beräknas omfatta en
miljard kronor per år ökar möjligheterna för kommuner att genomföra mer
omfattande insatser för ökad cykling och kollektivtrafik. Regeringen avser
framöver att utvidga stadsmiljöavtalen så att de även inkluderar insatser för
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hållbara godstransportlösningar i stadsmiljö. Detta omfattar klimat- och
miljöpåverkande insatser som samlastning, samordnad citylogistik och gods
på cykel.

Två nya mål för grönska i städer

Regeringen sätter också nya mål för stadsgrönska och ekosystemtjänster i
urbana miljöer. Det första etappmålet säger att kommunerna senast 2020 ska
ha tillgång till en utvecklad metod för att ta tillvara och integrera
stadsgrönska och ekosystem¬tjäns¬ter i urbana miljöer vid planering,
byggande och förvaltning i städer och tätorter. Boverket får i uppdrag att ta
fram metoden.

Det andra etappmålet handlar om integrering av stadsgrönska och
ekosystemtjänster i urbana miljöer och innebär att en majoritet av
kommunerna ska senast 2025 ta tillvara och integrera stadsgrönska och
ekosystemtjänster i urbana miljöer vid planering, byggande och förvaltning i
städer och tätorter.

För att bygga ett klimatsäkert och hållbart samhälle behöver klimatpåverkan
minska och energieffektiviteten öka. Val av material ska göras med hänsyn
till människors hälsa och miljön. Regeringen har därför inrättat ett nytt stöd
för hållbart och innovativt byggande.

Samverkan mellan det nationella och det lokala

Många av regeringens satsningar handlar om att stötta kommunerna i
omställningsarbetet för en mer hållbar stadsutveckling.

− Konkurrensen om mark i städerna är stor och vi vill därför vara tydliga
med att människor och grönska ska prioriteras. Vår utgångspunkt är att den
stadsnära naturen och parkerna bidrar till livskvalitet och kan förbättra
folkhälsan. Det har samhället mycket att vinna på, säger miljöminister
Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Ökat skadeståndsansvar och
skärpta försäkringskrav för
reaktorbolagen
Publicerad 12 april 2018 Uppdaterad 12 april 2018

Efter överenskommelse mellan regeringspartierna,
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna har
regeringen fattat beslut om en proposition som innebär
att reaktorbolagens skadeståndsansvar för skador som
skulle följa efter en reaktorolycka ska höjas och att
försäkringskraven för reaktorbolagen ska skärpas.
Propositionen är en del i genomförandet av
energiöverenskommelsen från 2016.
Ett ökat skadestånds- och försäkringsansvar innebär att reaktorbolagen i
större utsträckning än i dag får ta ansvar för kostnaderna för kärnkraftens
risker. Marknaden kommer ta ett större ansvar för kostnaderna om det sker
en reaktorolycka och det kommer då att finnas mer pengar till de som
drabbas.

Reaktorbolagens skadeståndsansvar för olyckor vid reaktorer ska höjas till 1
miljard särskilda dragningsrätter vilket motsvarar 11,8 miljarder kronor.
Samtidigt ska reaktorbolagen vara skyldiga att ha en försäkring med samma
belopp för skador vid sådana olyckor. Det medför att statens så kallade
särskilda statsansvar för den gruppen av olyckor kan upphävas.
Lagändringarna träder i kraft den 1 januari 2019.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nya energipolitiska mål skapar
långsiktighet
Publicerad 12 april 2018 Uppdaterad 12 april 2018

Regeringen har beslutat om en proposition med förslag
till nya energipolitiska mål för att skapa förutsättningar
för en långsiktig energipolitik. Propositionen grundar sig
i en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna och
förslaget är en del i genomförandet av
energiöverenskommelsen från 2016.
Med energiöverenskommelsen som grund har regeringen tagit fram
propositionen Energipolitikens inriktning.

Propositionen Energipolitikens inriktning är ett viktigt steg för att genomföra
energiöverenskommelsen och skapa den långsiktiga inriktningen för
energipolitiken. Förslagen i propositionen ska skapa förutsättningar för en
långsiktigt säker och hållbar energiförsörjning. Det ska finnas tydliga och
stabila ramvillkor för alla energiaktörer.

I propositionen föreslås att:

energipolitikens tre grundpelare försörjningstrygghet, konkurrenskraft
och ekologisk hållbarhet – utgör det övergripande målet för
energipolitiken.
Sverige år 2040 ska ha 100 procent förnybar elproduktion. Det är ett
mål, inte ett stoppdatum som förbjuder kärnkraft och innebär inte heller
en stängning av kärnkraft med politiska beslut.
Sverige år 2030 ska ha 50 procent effektivare energianvändning jämfört
med 2005, uttryckt i termer av tillförd energi i relation till
bruttonationalprodukten (BNP).
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I propositionen presenteras även regeringens bedömning av energipolitikens
inriktning mot bakgrund av energiöverenskommelsen. Det finns även en
redovisning i propositionen av de övriga åtgärder som vidtagits för att
genomföra 2016 års energiöverenskommelse.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

12 förslag för ett effektivare
nordiskt miljö- och
klimatsamarbete
Publicerad 12 april 2018

De nordiska miljö- och klimatministrarna träffas i
Stockholm den 13 april. Norges tidigare miljöminister
Tine Sundtoft överlämnar då sin rapport Norden i den
gröna omställningen – mer än grannar till miljöminister
Karolina Skog och övriga ministrar. Rapporten
innehåller tolv strategiska förslag på hur de nordiska
länderna kan komplettera varandra bättre i den gröna
omställningen och dra nytta av ett effektivare
samarbete.

Tid: 13 april 2018 kl. 14.10
Plats: Hotell Sheraton, mötesrum Haga, Tegelbacken 6

Media är välkomna att delta vid överlämningen. Tine Sundtoft och
miljöminister Karolina Skog, som är 2018 års ordförande i Nordiska
ministerrådet för miljö och klimat, svarar på frågor.

Rapporten är ett beställningsverk från Nordiska ministerrådet och resultatet
av över 200 samtal som Tine Sundtoft fört med ministrar, riksdagsledamöter,
tjänstemän, forskare och miljöorganisationer i hela Norden samt inom EU,
FN och OECD.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Samverkansplattform för hållbar
svensk textil startar i Borås
Publicerad 10 april 2018 Uppdaterad 10 april 2018

Regeringen vill se en hållbar utveckling på
textilområdet. Högskolan i Borås får i uppdrag att starta
en nationell plattform för samverkan mellan aktörer som
arbetar med miljömässigt hållbara textilier och hållbart
mode.
Textil- och modeindustrin är en av världens mest resursintensiva och
förorenande branscher. Textilproduktionens miljöpåverkan är stor i alla delar
av värdekedjan: från fiberproduktion, tillverkning och behandling av material
och produkter, till distribution, transport och försäljning.

Regeringen menar att det behövs en systemförändring för att bryta den
negativa trenden. Näringsliv, akademi och det offentliga måste samverka
långsiktigt för att åstadkomma en hållbar textilproduktion. Därför ger
regeringen Högskolan i Borås i uppdrag att etablera en plattform som särskilt
ska främja samverkan, samarbete och insatser för en hållbar utveckling på
textilområdet.

− Svenskt mode ligger i framkant designmässigt. Men textilier och mode från
Sverige behöver bli en del av den cirkulära ekonomin där textilier lever
längre och farliga kemikalier fasas ut, säger miljöminister Karolina Skog.

Plattformen ska främja hållbara affärsmodeller och förena miljönytta med
affärsnytta Regeringen har i budgetpropositionen för 2018 avsatt 8 miljoner
per år under fem år för att genomföra satsningen. Samverkansplattformen
blir ytterligare ett initiativ som kan förstärka regeringens arbete med
strategiska samverkansprogrammet cirkulär och biobaserad ekonomi.
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− Plattformen ska fungera som en brygga mellan forskning och tillämpning.
För att kunna möta våra stora samhällsutmaningar och att stärka Sveriges
konkurrenskraft behövs ökad samverkan mellan högskola, näringsliv och
samhälle i stort, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.

Vid produktion av textilier används stora mängder råvaror, energi och
vatten, samt kemikalier som i sin tur orsakar utsläpp till luft och vatten.
Utsläppen påverkar både människors hälsa i produktionsländerna och
världens miljö och klimat. Farliga kemikalier kan även finnas kvar i
slutprodukten som når konsumenter i Sverige.

Efterfrågan på hållbart producerad textil kan förväntas öka när både den
miljömässiga och den sociala problematiken allt oftare uppmärksammas
globalt. Om Sverige då kommit långt i hållbarhetsarbetet kan det också
betyda en ökad konkurrenskraft för svenska företag.

− Det är genom produktion och export av hållbara produkter som svenska
företag kan göra störst miljönytta och nu stärker vi deras möjligheter att ta
nya marknadsandelar på världsmarknaden, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Örebro
Publicerad 10 april 2018

Onsdagen den 11 april besöker miljöminister Karolina
Skog Örebro. Under dagen kommer hon att träffa lokala
företag, intresseorganisationer och regionala
företrädare. Media är välkomna att närvara vid
nedanstående arrangemang.

Delar ur programmet:

10.00 - 11.00 Miljöminister Karolina Skog inviger Örebro Tvätteris nya
biogaspanna och lokaler

Tidigare har Örebro Tvätteri använt en äldre oljepanna för energiförsörjning
vilket inneburit förbränning av cirka 100 kubikmeter olja om året. Med hjälp
av bidrag från Klimatklivet har ägaren nu investerat i en biogaspanna vilket
innebär att anläggningen nu kommer drivas på förnybar energi.

Plats: Örebro Tvätt, Salamandervägen 23

16.15 - 17.15 Cykelkampanj på Stortorget

Miljöminister Karolina Skog deltar i en cykelkampanj på Stortorget i Örebro.

Plats: Stortorget, Örebro

Media är välkomna. Ta med presslegitimation.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
presenterar innovativ textilnyhet i
Borås
Publicerad 09 april 2018

Den 10 april besöker miljöminister Karolina Skog och
närings- och innovationsminister Mikael Damberg
Borås. Temat för resan är textilier, hållbarhet och
innovation. Regeringen kommer också att presentera en
nyhet om Högskolan i Borås.

Tid: 10 april 2018 kl. 12.30 till kl. 17.00
Plats: Textile Fashion Center, Högskolan i Borås, Skaraborgsvägen 3

Program

12.30–13.00 Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
miljöminister Karolina Skog presenterar en nyhet om Högskolan i
Borås

Lokal: Hörsalen i Textilmuseet

14.00–14.20 Närings- och innovationsminister Mikael Damberg talar

14.20–15.00 Mikael Damberg deltar i panel om cirkulär ekonomi

15.00–15.30 Innovationsriksdagen lämnar över sitt innovationsmanifest till
statsråden
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16.20–16.40 Miljöminister Karolina Skog talar

16.40–17.00 Karolina Skog deltar i panel om innovationsmiljöer och hållbara
jobb



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill utreda
cocktaileffekt av kemikalier
Publicerad 28 mars 2018

Cocktaileffekten, när den negativa summan av två
kemikalier blir större än de enskilda delarna.
Regeringen tar nu ett helhetsgrepp om risker med
grupper och kombinationer av kemikalier genom att
tillsätta en utredning.
Forskning har gett samhället mycket information om vissa kemikaliers farliga
egenskaper. Inom EU regleras ämnen oftast ett och ett, men det är inte
vanligt att snarlika ämnen regleras i grupper. Regeringen vill ändra på detta
och anser även att det behövs ett system som tar hänsyn till att kemiska
ämnen kan förvärra varandras farliga effekter, så kallade
kombinationseffekter eller cocktaileffekten. Därför beslutar regeringen
imorgon om att tillsätta en utredning som bland annat ska föreslå strategier
för gruppvis hantering av ämnen och hur man ska kunna ta hänsyn till
cocktaileffekten i den lagstiftning som reglerar kemikalier. Regeringen utser
då även Christina Rudén, professor i regulatorisk toxikologi och
ekotoxikologi vid Stockholms universitet, som särskild utredare.

– Det är hög tid att ta ett helhetsgrepp om den mängd kemikalier som vi alla
exponeras för i vardagen och att ta fram en strategi för hur vi hanterar
riskerna. Jag är nöjd att Christina Rudén, med sin unika erfarenhet och
kunskap, har tagit sig an denna viktiga uppgift, säger miljöminister Karolina
Skog.

Regeringen har sedan 2010 en särskild satsning på en handlingsplan för
giftfri vardag. Handlingsplanen fortsätter fram till 2020.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Sundsvall
Publicerad 27 mars 2018

Onsdagen den 28 mars besöker miljöminister Karolina
Skog Sundsvall för att delta under konferensen
Sveriges miljömål och Agenda 2030 – Drivkraft för
tillväxt och utveckling. Skog kommer även att besöka
Mittuniversitetet och hålla en pressträff om
producentansvar och insamling.
Delar ur miljöministerns program:

10.00-11.00 Sveriges miljömål och Agenda 2030 – Drivkraft för tillväxt
och utveckling. Karolina Skog håller ett anförande på ämnet "Miljömålen
ger Sverige försprång!", tar emot den årliga uppföljningen av miljömålen och
deltar i en paneldebatt.

Plats: Södra Berget Hotell & Resort, Södra Stadsberget 1

11.30-12.10 Besök vid Mittuniversitetet. Mittuniversitetet visar upp sina
forskningsprojekt. Bland annat om hur isbildning på vindkraftverk ska kunna
motverkas.

Plats: Innergården, Hus S, Mittuniversitetet Campus Sundsvall, Holmgatan
10

13.45 Pressträff om enklare återvinning. Regeringen har nyligen
presenterat sina förslag för förändringar av producentansvaret och hur de
avser att skärpa kraven för insamling. Den nya huvudregeln blir att
insamlingen ska ske nära hemmet. Karolina Skog föredrar förslaget och
Björn Abelsson från Naturskyddsföreningen kommenterar.

Plats: Återvinningsstationen vid Sundsvalls Västra Station

https://www.regeringen.se/


Kontakta pressekreterare Jakob Lundgren vid intresse av att delta eller
intervjuer. Medtag presslegitimation.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen ger besked om
miljözoner
Publicerad 23 mars 2018 Uppdaterad 23 mars 2018

Infrastrukturminister Tomas Eneroth och miljöminister
Karolina Skog har i dag gett besked om hur de nya
bestämmelserna om miljözoner kommer utformas.
Regeringen ger kommuner möjlighet att införa tre olika
miljözoner från den 1 januari 2020.
Luftföroreningar orsakar såväl cancer som lung-, hjärt- och kärlsjukdomar
och för tidiga dödsfall. Inte minst barns hälsa påverkas negativt. Den absolut
dominerande källan till kväveoxider i stadsmiljö är biltrafiken. Kommuner
ges därför ett kraftfullt verktyg för att komma till rätta med
luftföroreningarna Kommunerna avgör själva om och var miljözoner bör
tillämpas.

- Att inrätta miljözoner ser vi i hela Europa. Det är viktigt att göra luften
renare och stadsmiljön bättre i städerna. Samtidigt ska människor och företag
veta vad som gäller och få tid att ställa om till miljövänlig teknik, säger
infrastrukturminister Tomas Eneroth

- Barns rätt att andas ren luft väger tyngre än rätten att köra alla bilar på
precis alla gator. Nu ger vi kommunerna det kraftfulla verktyg de länge
efterfrågat för att de ska kunna komma till rätta med de farliga
luftföroreningarna, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen kommer ge kommuner möjlighet att införa tre olika miljözoner
från 1 januari 2020:

Den första miljözonen reglerar tunga fordon. Kommuner kan redan idag
besluta om miljözoner för vissa tunga fordon (lastbilar och bussar).
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Miljözoner finns därför redan idag i åtta kommuner. Dagens miljözoner
innebär att fordon som uppfyller utsläppsklass euro 5 och högre får köra i
miljözonen till och med utgången av 2020. Därefter får bara fordon som
uppfyller utsläppsklass euro 6 köra i zonen.

I den andra miljözonen ställs krav på personbilar.

Till en början kommer dieselbilar som uppfyller utsläppskraven för Euro
5 och Euro 6 få köra där. Men 1 juli 2022 kommer kraven skärpas till att
endast dieselbilarna Euro 6 får köra. Samma sak gäller för elhybrider och
laddhybrider med dieselmotor.
För bilar med bensinmotor gäller att de får tillträde om de klarar Euro 5.
Det gäller även för elhybrider, laddhybrider, fordonsgasbilar och E85-
bilar.
Även bilar som har bättre miljöprestanda får köra här t.ex. elbilar och
bränslecellsbilar.

I den tredje miljözonen ställs högst krav. I den zonen får endast renodlade
elbilar, bränslecellsbilar och gasbilar i Euro 6 köra. För tunga fordon ställs
också höga krav. Här får elfordon, bränslecellsfordon, laddhybrider i Euro 6,
och gasfordon i Euro 6 köra.

Vad händer nu?

Regeringen kommer så snart det är möjligt, med hänsyn tagen till behovet av
EU-anmälan, besluta om nödvändiga författningsändringar i
Trafikförordningen som gör det möjligt för kommunerna att införa de nya
miljözonerna. Regeringen ger också ett uppdrag till Transportstyrelsen att ta
fram förslag på hur kommunernas möjlighet att se till att
miljözonsbestämmelser och andra trafikregler efterlevs.

Se detaljer nedan:

Tillåtna fordon i olika typer av miljözoner

Miljözoner Lätta fordon (personbilar, lätta lastbilar och lätta bussar upp till
3,5 ton) Tunga fordon

Klass 1  Som i dagens miljözoner



Klass 2

Från 1 januari 2020:
• Bilar med kompressions-tänd motor
(diesel, elhybrid, laddhybrid) i Euro 5 eller
bättre
• bilar med gnisttänd motor (bensin,
elhybrid, laddhybrid, fordonsgas, E85) i
Euro 5, eller bättre
• Elbilar
• Bränslecellsbilar

Från 1 juli 2022:
• Bilar med kompressions-tänd motor
(diesel, elhybrid, laddhybrid) i Euro 6
• bilar med gnisttänd motor (bensin,
elhybrid, laddhybrid, fordonsgas, E85) i
Euro 5, eller bättre
• Elbilar
• Bränslecellsbilar

Klass 2 omfattar ej tunga fordon

Klass 3
• Elbilar
• Bränslecellsbilar
• Bilar som kan drivas med fordonsgas i Euro 6

• Elfordon
• Bränslecellsfordon
• Laddhybrider i Euro
6
• Fordon som kan
drivas med fordonsgas
i Euro 6

Vad är euro 5 och 6?

EU:s utsläppskrav på luftföroreningar för nya fordon regleras i euro-klasser.
Det som regleras är bland annat kväveoxid (NOx), partiklar (PM) och
kolmonoxid (CO). Koldioxid (CO2) regleras i en separat förordning.

Euro 5 blev krav 1 september 2009, Euro 6, 1 september 2014.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Utredare varnar för plast som
marknadsförs som nedbrytbar
Publicerad 23 mars 2018

Miljöminister Karolina Skog har tagit emot nya förslag
om hur olika plaster och plastföremål bör hanteras för
att minska nedskräpningen av miljön. Regeringens
plastutredare konstaterar att de plaster som kallas
nedbrytbara orsakar samma skador på marin miljö som
konventionell plast.
Regeringen tillsatte i höstas en utredning som ska se över möjligheten att
minska plastens negativa miljöeffekter. Utredningen redovisar nu en del av
uppdraget som bland annat berör frågan om nedbrytbarheten av plast i
miljön. Utredare Åsa Stenmarck konstaterar att de plaster som omnämns som
nedbrytbara inte är det i naturlig miljö utan kräver specifika förhållanden för
att brytas ned, främst industriell kompostering. De orsakar därmed samma
skador på marin miljö som konventionell plast.

Utredaren konstaterar att olika begrepp som används i marknadsföringen av
plast riskerar att felaktigt leda till att konsumenter tror att plasten är
nedbrytbar i miljön. Det handlar främst om begreppen bioplast och
bionedbrytbar. Detta befaras kunna leda till ökad oaktsamhet och ökad
nedskräpning.

Utredaren redovisar även en lista på vanligt förekommande
plastskräpföremål som dessutom utgör risk för skador på det marina
djurlivet. Exempel på skräpföremål i listan är cigarettfimpar,
engångsförpackningar, ballonger, sugrör, förlorade fiskeredskap samt
plastskräp från industriell verksamhet.

− Utredaren bekräftar den föraning jag haft om att det än så länge inte finns
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några plaster som är nedbrytbara på riktigt i naturen. Det förstärker bilden av
att vi måste minska vår användning av plast och förhindra att den hamnar i
miljön, säger miljöminister Karolina Skog.

Kemikalieinspektionen lämnade förslag till utvidgat
nationellt förbud mot mikroplaster i kosmetika

I februari beslutade regeringen att förbjuda mikroplast i kosmetiska
produkter som sköljs av eller spottas ut från den 1 juli i år. Förbudet omfattar
exempelvis tandkräm, kroppsscrub, ansiktspeeling, duschtvål, schampo och
balsam med tillsatta mikoplaster.

Kemikalieinspektionen har det senaste året haft i uppdrag att undersöka om
det behövs ett bredare förbud som omfattar fler kosmetiska produkter, ett
uppdrag de nu redovisat till regeringen. Myndigheten bedömer att det bästa
vore att införa gemensamma regler på EU-nivå, där den nyligen presenterade
plaststrategin ger förhoppningar om fler konkreta åtgärder och begränsningar
på EU-nivå. Myndigheten lämnar också ett förslag till en bredare nationell
reglering som skulle omfatta mikroplast i alla kosmetiska produkter, oavsett
vilken funktion de är avsedda att ha.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Media välkomna till pressträff om
miljözoner
Publicerad 22 mars 2018

(Ny version) Infrastrukturminister Tomas Eneroth och
miljöminister Karolina Skog ger besked om utformandet
av miljözoner.

Tid: 23 mars 2018 kl. 11.00
Plats: Pane Vino, orangeriet, Brännkyrkagatan 93, Stockholm

Anmälan krävs och görs till Anamika Bhasker. Medtag presslegitimation.

Observera att pressträffen nu kommer att webbsändas på regeringen.se.

Program
Kl.11.00-11.15 Presentation om miljözoner
Kl. 11.15 Tid för enskilda intervjuer sker utanför orangeriet
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill se mer
fastighetsnära insamling av
förpackningsavfall och returpapper
Publicerad 17 mars 2018 Uppdaterad 17 mars 2018

En promemoria skickas på remiss med ett antal förslag
som förtydligar producentansvaret för förpackningar och
returpapper. Förslaget innebär att insamling i eller vid
bostadsfastigheter blir huvudregel.
Regeringen vill göra det lättare för alla att agera miljövänligt i vardagen.
Regeringens ambition är att avfall i så hög grad som möjligt ska utnyttjas som
en resurs och materialåtervinnas där så är lämpligt. Genom att samla
insamlingsansvaret hos producenterna och förtydliga kraven kommer
servicen förbättras och bostadsnära insamling (även kallad fastighetsnära
insamling) bli ny norm.

− Vi vet att fler sorterar sitt avfall när det blir lätt att göra lätt. Nu gör vi
bostadsnära insamling till huvudregel. Då blir det också mer avfall som kan
återvinnas, säger miljöminister Karolina Skog.

Nu förtydligas att det fulla ekonomiska ansvaret ska tas av producenterna
genom tillståndspliktiga insamlingssystem. Under ett sådant system får
kommunerna samla in förpackningsavfall och returpapper endast om de har
avtal med det tillståndspliktiga systemet. Bedömningen är att även under ett
sådant tillståndssystem kommer det fortfarande finnas olika entreprenörer,
båda privata och kommunala, som verkar. Kommunernas roll är alltså
fortsatt viktig och samråd ska alltid ske med dem, även i planeringsstadiet av
insamlingssystemet.

Det nya systemet kommer också ge bättre tillgång till uppföljning. Det ska
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införas en anmälningsplikt till Naturvårdsverket som också får möjlighet att
ge sanktioner. Med dessa förändringar får Naturvårdsverket verktyg för
tillsyn av insamlingen.

Reglerna för förpackningars utformning ska också förtydligas. Detta ska ge
smartare förpackningar och i längden mindre förpackningsavfall. Bland
annat begränsas användningen av onödiga förpackningar.

− Vi måste kunna återvinna smartare och då är förpackningsdesignen viktig.
Vi förbättrar denna genom tydligare regler. Dessutom får producenterna
genom förtydligat ansvar starkare incitament att själva förbättra designen,
säger miljöminister Karolina Skog.

Mycket förpackningsavfall uppstår utanför bostaden och leder ofta till
nedskräpning. Producenterna har ansvaret även för dessa förpackningar.
Populära friluftsmiljöer behöver få bättre service. En del av förslaget fastslår
att insamling ska ske även på välbesökta stränder, parker och andra
offentliga miljöer, så att var och en enklare kan ta sitt personliga ansvar.

Från och med 1 april 2025 ska insamlingssystemen transportera bort
hushållens returpapper och förpackningsavfall av de vanligast
förekommande materialen från alla bostadsfastigheter. För att aktörerna ska
få tid att anpassa sig så kommer servicen på insamlingen att höjas gradvis till
2025, med start 2021 då 60 procent av alla bostadsfastigheter omfattas. Då
ska alla bostadsfastigheter omfattas om det inte är oskäligt till exempel med
hänsyn till hur fastigheten är utformad eller var den ligger. En begränsning i
dessa krav finns också för skrymmande förpackningar och förpackningar av
material som inte är så vanliga. För dessa krävs särskilda insamlingsplatser.

Förslagen skickas på remiss till berörda aktörer måndagen den 19 mars.
Regeringen avser därefter fatta beslut om ändringarna



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Göteborg
Publicerad 16 mars 2018

Måndagen den 19 mars reser miljöminister Karolina
Skog till Göteborg för att bland annat samtala med
forskare från Göteborgs universitet om läkemedel och
miljö samt hålla ett öppningsanförande på
Luftvårdskonferensen Saltsjöbaden VI.

Delar ur ministerns program:

10.00 Pressträff om klimatanpassning
Karolina Skog, miljöminister och Ulf Kamne, miljökommunalråd och vice
ordförande i kommunstyrelsen berättar mer om var Göteborg kommer att
skyddas mot översvämningar och om hur regeringens nya
klimatanpassningsstrategi kommer att påverka städerna.
Plats: Gamla Älvsnabbens båthållplats Rosenlund, Emigrantvägen 32

13.00 Öppningsanförande Luftvårdskonferensen Saltsjöbaden VI
Ren luft för en hållbar framtid – mål och utmaningar är huvudtemat för
denna internationella vetenskapskonferens där Miljöministern håller
öppningsanförande. Konferensen riktar sig till beslutsfattare, forskare och
andra organisationer som aktivt arbetar med luftföroreningar på den
internationella arenan.
Plats: Quality Hotel 11, Maskingatan 11 (vid gamla Eriksbergsvarvet)

Kontakta pressekreterare Jakob Lundgren vid intresse av att delta eller
intervjuer. Medtag presslegitimation.

Välkommen!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Framgångsrikt möte om kemikalier
och avfall
Publicerad 15 mars 2018

Miljöminister Karolina Skog och Sverige har de senaste
dagarna varit värd för ett internationellt möte om hur
världens länder långsiktigt ska hantera kemikalier och
avfall. Spridningen av farliga kemikalier utgör en stor
hälsorisk på ett globalt plan. Sverige vill se ett globalt
avtal för kemikalier, jämförbart med Parisavtalet för
klimat.
Det nuvarande globala samarbetet på kemikalieområdet består av en global
kemikaliestrategi, SAICM, som gäller till 2020. Den 12–15 mars har världens
länder träffats i Stockholm för att diskutera vad som ska ske efter 2020.

Mötet inleddes med en högnivådialog dit miljöminister Karolina Skog bjudit
in en mindre grupp länder, forskare och aktörer. Karolina Skog uttryckte att
hon vill forma en koalition med likasinnade länder för att driva på för en
ambitiös global överenskommelse. Detta stöttades av alla som deltog.

− Vi är eniga om att världen behöver agera nu, att ambitionsnivån måste
höjas och att det behövs en global överenskommelse. Om vi ska nå dit krävs
ett starkt och engagerat ledarskap, både från politiken och från näringslivet.
Kostnaden för att inte vidta åtgärder är enorm och många liv kan sparas
genom globala åtgärder inom området, säger miljöminister Karolina Skog.

Flera av deltagarna i högnivådialogen konstaterade att ett framtida ramverk
för kemikalier och avfall måste beslutas på högsta politiska nivå för att ha
önskad effekt. Man lyfte också fram att en hållbar hantering av kemikalier
och avfall hör samman med en hållbar utveckling på flera plan, som
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fattigdomsbekämpning, mänskliga rättigheter, hälsa, klimat, vatten och
jordbruk. Det är viktigt att väcka engagemang för frågan och nå samarbete
mellan aktörer inom industri, avfallssektor och civilsamhälle, inte minst hos
unga.

Sverige var också värd för arbetsgruppsmötet 'Second meeting of the
intersessional process considering the Strategic Approach and the sound
management of chemicals and waste beyond 2020" som hölls den 13–15
mars. Där samlades cirka 400 delegater från alla delar av världen för
diskussioner kring det framtida ramverket. Mötet diskuterade möjliga förslag
till en vision som på ett tydligt och enkelt sätt fångar vikten av åtgärder inom
kemikalie- och avfallsområdet globalt, liksom vilka mål som bör finnas för
att möta de framtida utmaningar som finns för kemikalier och avfall. En
annan viktig fråga är hur ramverket ska utformas.

− En säker hantering av kemikalier och avfall är en förutsättning för hållbar
utveckling. Alla ska känna sig trygga att de leksaker som vi ger till våra barn,
vattnet vi dricker och elektroniken vi använder är säkra och fria från farliga
kemikalier. När produkterna inte längre kan användas måste avfallet också
hanteras på ett sätt som är hållbart för människors hälsa och miljön, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Fyra ministrar besöker
Hovsjöskolan i Södertälje
Publicerad 13 mars 2018

Torsdagen den 15 mars gör fyra statsråd ett
gemensamt besök på Hovsjöskolan i Södertälje. Deltar
gör landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, justitie- och
inrikesminister Morgan Johansson, ministern för högre
utbildning och forskning Helene Hellmark Knutsson och
miljöminister Karolina Skog.

Tid: 15 mars 2018 kl. 12.00 till kl. 13.00
Plats: Hovsjöskolan, Penselvägen 1, 151 65 Södertälje

Syftet med besöket är att få ta del av skolans arbete med att förbättra
skolresultaten eftersom elevernas behörighet till gymnasiet ligger över
rikssnittet.

Program
Kl. 12:00 Rundvandring på Hovsjöskolan och hälsa på elever (möjlighet till
pressbilder)

Kl. 12:25 – 13.00 Kommunstyrelsens ordförande Boel Godner och
Hovsjöskolans rektor håller presentation om Södertäljes erfarenheter och
skolans systematiska kvalitetsarbete.

Media är välkomna att delta på besöket. För mer information eller
intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare för respektive statsråd.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen lägger fram Sveriges
första strategi för
klimatanpassning
Publicerad 12 mars 2018

Regeringen föreslår nu en rad åtgärder för att stärka
samhällets anpassning till ett förändrat klimat. Den nya
klimatanpassningsstrategin förtydligar myndigheternas
ansvar och föreslår att ett nationellt expertråd för
klimatanpassning inrättas vid SMHI. Förslagen lämnas
nu till Riksdagen.
För att förstärka klimatanpassningsarbetet lokalt kommer det nu ställas krav
på att kommunerna i översiktsplanen ger sin syn på risken för skador på den
byggda miljön som kan orsakas av klimatrelaterade översvämningar, ras,
skred och erosioner. Kommunerna ska också ge sin syn hur sådana skador
kan minska eller förhindras. Kommuner ges nu möjlighet att införa
marklovsplikt i detaljplan för markåtgärder som kan försämra markens
genomsläpplighet.

− Kommunerna behöver vara med och ge sin syn på risken för skador som
kan orsakas av klimatrelaterade risker. De behöver dessutom starkare
mandat att styra vilka ytor som hårdgörs, säger miljöminister Karolina Skog.

Enligt den nya klimatanpassningsstrategin får Boverket en samordnande roll
för klimatanpassning i förhållande till ny och befintlig bebyggelse, vilket
innebär att myndigheten blir kommunernas självklara kontaktyta i dessa
frågor. Regeringen vill också ha ett nationellt expertråd för
klimatanpassning, knutet till SMHI.

− Det har funnits kritik mot att Sverige saknat ett samordnat arbete med
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klimatanpassning på nationell nivå. Kommunerna har dessutom upplevt att
det varit svårt att få det stöd de behöver från de statliga myndigheterna. Nu
stärker vi den nationella samordningen och förtydligar mandatet för
myndigheterna, säger Karolina Skog.

För att säkerställa effektivitet och kontinuitet i det nationella
klimatanpassningsarbetet föreslår regeringen en femårig cykel som, förutom
genomförande, även omfattar uppföljning, utvärdering och revidering av
strategin.

I klimatanpassningsstrategin aviseras ett uppdrag att identifiera särskilda
riskområden i Sverige vad gäller ras, skred, översvämning och erosion.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Nästa steg i
energiöverenskommelsen:
Vattenkraften ska värnas och
anpassas till moderna miljökrav
Publicerad 09 mars 2018

Efter överenskommelse mellan regeringspartierna,
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna har
regeringen fattat beslut om förslag till ny lagstiftning för
vattenkraft och andra vattenverksamheter. Lagförslaget
är en del i genomförandet av energiöverenskommelsen
från 2016 mellan regeringspartierna, Moderaterna,
Centerpartiet och Kristdemokraterna. Det innebär bland
annat att all vattenkraft ska ha moderna tillstånd, samt
att vattenkraften värnas.
Förslaget, som nu överlämnas till lagrådet, innebär bland annat att svensk
vattenkraft ska få moderna miljökrav men att prövningarna ska ske på ett
sätt som inte blir onödigt administrativt och ekonomiskt betungande. För att
värna vattenkraften och annan infrastruktur utgår lagförslaget från att
Sverige fullt ut ska använda de möjligheter till undantag och lägre ställda
krav som EU-rätten medger. Det nya regelverket bedöms leda till bättre
miljö och mer livskraftiga ekosystem längs många vattendrag.

Vattenkraften spelar en central roll för att Sverige ska uppnå målet om 100
procent förnybar elproduktion till år 2040, och genom förslaget kan
vattenkraften fortsätta ha en nyckelroll i det svenska elsystemet och
samtidigt anpassas till moderna miljövillkor.
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Bakgrunden till förslaget till ny lagstiftning ligger dels i EU:s ramdirektiv för
vatten som bland annat ställer krav på vilken vattenkvalitet våra vatten ska
ha vid en viss tidpunkt. Förslaget har också energiöverenskommelsen från
juni 2016 som utgångspunkt. Där slås vattenkraftens betydelse för det
svenska elsystemet fast samtidigt som det klargörs att svensk vattenkraft ska
ha moderna miljökrav men att prövningarna ska ske på ett sätt som inte blir
onödigt administrativt och ekonomiskt betungande.

En viktig del av energiöverenskommelsen handlar om att förenkla för
verksamhetsutövarna. Havs- och vattenmyndigheten, Energimyndigheten
och Svenska kraftnät får i uppdrag att ta fram en nationell plan för prövning
av vattenverksamheter. Där ska behovet av miljöåtgärder vägas mot behovet
av en nationell effektiv tillgång till produktion av vattenkraftsel. Jämfört med
idag kommer även vattenkraftens lokala nyttor och betydelse för
kulturmiljön ges en stärkt ställning i de enskilda prövningarna.

Utifrån den nationella planen kommer alla vattenkraftverk i Sverige att
prövas systematiskt, till exempel genom att alla kraftverk i en älvsträcka kan
prövas samtidigt med möjlighet att samordna beslutsunderlag. Det leder till
en samordnad prövning samt förenklingar jämfört med i dag, och en ökad
miljönytta och sänkta kostnader då åtgärder vidtas där de ger störst effekt.

De verksamheter som i dag drivs med stöd av särskilda så kallade äldre
rättigheter kommer inte prövas som om det varit fråga om en nyprövning
utan i stället omprövas, precis som annan vattenkraft. Det leder till att
administrativa steg i processen, såsom krav på miljökonsekvensbeskrivning,
försvinner. Förslaget ger också förutsättningar för att vattenkraft ska värnas
och kunna fortsätta utvecklas i enlighet med energiöverenskommelsen.

Enligt energiöverenskommelsen ska åtgärderna till största delen finansieras
med hjälp en fond, som de största kraftbolagen finansierar och ansvarar för.
Idag får den enskilde själv stå för hela kostnaden för prövning och
miljöanpassning.

Lagrådsremissen innehåller också förslag som träffar alla verksamheter som
påverkar våra vatten och som behövs för att Sverige på ett bättre sätt ska
leva upp till kraven i EU:s ramdirektiv för vatten. De möjligheter som
direktivet ger att ställa lägre krav på samhällsviktiga verksamheter ska
utnyttjas fullt ut vid prövning och i myndigheternas arbete. Därför slås fast
att såväl klassning av vattendrag och Havs- och vattenmyndighetens
föreskrifter och vägledningar ska ändras för att värna vattenkraften och
annan infrastruktur.



En bred politisk överenskommelse skapar förutsättningar för en långsiktigt
säker och hållbar elförsörjning och ger tydliga och stabila ramvillkor för
marknadens aktörer. Med detta lagförslag tar regeringen, Moderaterna,
Centerpartiet och Kristdemokraterna nu ännu ett steg för att genomföra
överenskommelsen om Sveriges långsiktiga energipolitik.

Kontakt

Hanna Björnfors
Pressekreterare hos miljöminister Karolina Skog
072-500 92 11

Sami Mashial
Pressekreterare hos samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan
076-144 17 03

Ina Kokalari
Pressekreterare för Moderaternas energipolitiska talesperson Lars Hjälmered
072-228 31 91

Terje Frennefalk
Pressekreterare för Centerpartiets energipolitiska talesperson Rickard Nordin
076-136 20 99

Sabina Jansson
Pressekreterare för Kristdemokraternas energipolitiska talesperson Penilla
Gunther
070-764 53 52



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Statsrådsberedningen

Pressträff om blocköverskridande
överenskommelse på miljö- och
energiområdet
Publicerad 09 mars 2018 Uppdaterad 09 mars 2018

Miljöminister Karolina Skog och samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan presenterar en ny
blocköverskridande överenskommelse på miljö- och
energiområdet.

Tid: 9 mars 2018 kl. 10.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad

Presslegitimation krävs.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog diskuterar plast i
haven med EU-kollegor
Publicerad 02 mars 2018

Den 5 och 6 mars deltar miljöminister Karolina Skog i
möten med EU:s miljöministrar och Östersjösamarbetet
Helcom i Bryssel. EU-ministrarna ska diskutera EU:s
gemensamma plaststrategi och problemen med plast i
haven. På Helcom-mötet förväntas miljöministrarna
besluta om en deklaration för att förbättra Östersjöns
miljö.
EU:s plaststrategi innehåller bland annat förslag för lagstiftning som ska
minska användningen av engångsplast och minska nedskräpning i haven.
Målet i strategin är att alla plastförpackningar som sätts på EU:s marknad
från år 2030 ska kunna återvinnas eller återanvändas på ett kostnadseffektivt
sätt. Användningen av olika kemikalier i plast och ett ständigt ökande antal
plastmaterial gör återvinningen besvärlig. Idag återvinns bara 13 procent av
materialvärdet i plast i Sverige. Regeringen vill därför se högre ambitioner på
flera områden.

− Över hälften av det marina skräp som städas upp från Europas kuster är
engångsplast. Regeringen är positiv till lagförslaget som ska begränsa dessa
mängder engångsplast, men menar att det behövs mer kraftfulla åtgärder för
öka återvinningen. EU bör också hindra export av plastavfall till länder
utanför EU, som inte kan garantera hållbar återvinning. Sverige vill även
driva på för skärpta krav på giftfria materialkretslopp, säger miljöminister
Karolina Skog.

Helsingforskonventionen (Helcom) är en regional konvention för
miljösamarbete runt Östersjön. Under Helcom-mötet på tisdagen förväntas
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ministrarna fatta beslut om en deklaration om insatser för att åtgärda de
omfattande miljöproblem som fortfarande finns i Östersjöns innanhav.

Ministrarna kommer att diskutera Helcoms prioriteringar för att få till stånd
bättre havsmiljö till år 2021, enligt den handlingsplan som beslutades 2007.
De ska också beskriva vilka åtgärder som planeras i respektive land. Sverige
har tidigare föreslagit länderna att gemensamt förbjuda mikroplast i
kosmetika, något som Sverige nu beslutat införa den 1 juli 2018.

− Regeringen har satsat över 600 miljoner kronor i årets budget på rent hav
för att sanera miljöfarliga vrak, finansiera projekt mot övergödning och
stärka skyddet av marina områden. Vi genomför nu också en rad insatser för
att minska mängden plast i våra hav, säger Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill förbjuda utvinning
av uran i Sverige
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

Regeringen presenterar nu lagförslag för att förbjuda
utvinning av uran i Sverige. Genom ändringar i
miljöbalken och minerallagen kommer det inte längre gå
att få tillstånd för att starta en urangruva eller utvinna
uran ur gruvavfall.
− I och med lagförslagen vill regeringen göra det glasklart att det inte längre
ska vara tillåtet att utvinna uran i Sverige, säger miljöminister Karolina Skog.

Uran används som bränsle i kärnkraftverk och är vanligt förekommande i
svensk berggrund. I dag är det möjligt att utvinna uran i Sverige och de
senaste åren har det förekommit omfattande prospektering efter uran.
Kommuner som har betydande uranfyndigheter har efterfrågat lagstiftning
för att förhindra uranbrytning.

− Vi har lyssnat på kommunerna som vill se ett tydligt förbud mot utvinning
av uran. Med regeringens förslag kommer det inte vara möjligt att utvinna
uran ens ur det uranhaltiga gråberg som man kan få upp vid brytningen av
andra mineral, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringens ändringsförslag i miljöbalken innebär bland annat att det inte
längre blir möjligt att ge tillstånd till en urangruva. Det innebär också att det
inte blir möjligt att ge tillstånd till att bryta, provbryta, bearbeta eller
fysikaliskt eller kemiskt anrika uran för att använda materialets
radioaktivitet. Ändringsförslaget i minerallagen innebär att det inte längre
blir möjligt att bevilja vare sig så kallat undersökningstillstånd, tillstånd att
kartlägga uranfyndigheter, eller bearbetningskoncession för uran.
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Förbudet gäller endast uran och tar inte sikte på annan mineralutvinning.
Parallellt med förbudet mot utvinning av uran fortsätter regeringens arbete
för att kartlägga innovationskritisk mineral ur gruvavfall och svensk
berggrund.

Lagändringarna, som nu läggs fram till lagrådet, föreslås träda i kraft den 1
augusti 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige värd för strategiskt möte
inför förhandlingar om ett globalt
avtal för kemikalier
Publicerad 01 mars 2018 Uppdaterad 01 mars 2018

Den 12-15 mars är Sverige värd för ett internationellt
strategimöte om kemikalier och avfall. Det nuvarande
globala samarbetet på kemikalieområdet består i den så
kallade SAICM-strategin, som sträcker sig till 2020. Nu
förs intensiva diskussioner om vad som ska ske efter
2020. Sverige vill forma en koalition med ambitiösa
länder för att få tillstånd ett globalt ramverk för
kemikalier och avfall, likt det Parisavtal som nu finns för
klimat.
Sessionen i Stockholm inleds måndag den 12 mars med en informell
högnivådel, där miljöminister Karolina Skog är värd. I mötet deltar
regeringsrepresentanter från bland annat Finland, Frankrike och Tyskland.
Syftet är att ge politisk input och riktning till de diskussioner på expertnivå
som sedan pågår 13-15 mars. Där deltar ungefär 400 tjänstemän från hela
världen för att diskutera hur ett nytt ramverk kan utformas. Sverige är genom
Kemikalieinspektionen värd för expertmötet, tillsammans med FNs
miljöprogram Unep.

− Sverige har genom historien varit pådrivande för strängare regler för
kemikalier och avfall både inom EU och internationellt sett. Nu har vi tagit
sikte på att nå ett globalt ramverk med bindande åtgärder. Vi vill genom
detta möte initiera en bred dialog mellan ett antal nyckelländer och skapa
samförstånd kring hur ett nytt ambitiöst globalt avtal kring kemikalier och
avfall bör se ut. En tänkbar väg framåt är att världens länder ska göra
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åtaganden kring kemikalier och avfall på samma sätt som länderna gjorde
klimatåtaganden i klimatavtalet från Paris, säger miljöminister Karolina
Skog. 

Sverige anser att en hållbar hantering av kemikalier och avfall är en
förutsättning för att genomföra de globala målen för hållbar utveckling i
Agenda 2030. Det är en fråga som måste hanteras på global nivå genom ett
globalt åtagande. 

− Farliga kemikalier och avfall har direkta kopplingar till hälsa, jämställdhet,
klimat och fattigdomsbekämpning. De insatser som görs för att begränsa
farliga kemikalier kan få positiva effekter på flera andra områden. Vi når inte
de globala målen för hållbar utveckling utan att hantera kemikaliefrågorna,
säger Karolina Skog. 

Spridningen av farliga kemikalier riskerar att öka genom den växande
privatimporten av varor. I flera länder som i dag är stora varuproducenter
saknas delvis eller helt en förebyggande kemikaliekontroll och regelverk.
Detta påverkar möjligheterna att ställa krav om hälso- och miljöhänsyn vid
tillverkning, och få information om varornas innehåll. En vara som beställs
via nätet, direkt från en leverantör utanför EU, omfattas inte av samma
lagkrav och kan i värsta fall innehålla ämnen som är förbjudna i EU eftersom
de är skadliga för hälsa eller miljö, som bly eller mjukgörare (ftalater).

De globala mål för kemikalier och avfall som finns idag under den
internationella kemikaliestrategin SAICM gäller till år 2020. Det är FN:s
miljöprogram Unep som står bakom strategin. I den pågående processen om
vad som ska hända efter 2020 verkar Sverige för att det nya avtalet ska vara
skarpare, så att det bättre kan skydda miljö, människor hälsa och särskilt
utsatta grupper såsom barn. Sverige anser att ett ramverk bör innehålla en
enkel och långsiktig vision kompletterat med mål om exempelvis minskad
risk från de mest farliga kemikalierna. Sverige vill också diskutera
möjligheten till rättsligt bindande åtgärder för begräsning av ämnen som har
global påverkan och global spridning men utan att hindra handel.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Nytt nationellt mål för arkitektur-,
form- och designpolitiken
Publicerad 22 februari 2018

I propositionen Politik för gestaltad livsmiljö (Prop.
2017/18:110) föreslår regeringen att ett nytt politiskt mål
för arkitektur-, form- och designpolitiken införs.
Propositionen tar ett helhetsgrepp om arbetet med den
gestaltade livsmiljön och utgör samtidigt en samlad
nationell arkitekturpolicy.
- Vi ger arkitekturen sin självklara plats i samhällsbygget. Arkitekter,
designers och formgivare får nu bättre förutsättningar att arbeta tillsammans
för våra gemensamma miljöer, säger kultur- och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke.

De nuvarande målen ska upphöra att gälla. De ersätts av ett nytt nationellt
mål som presenteras i propositionen. Ansvarsstrukturen tydliggörs och stärks
för att främja den gestaltade livsmiljöns kvalitet och för att stödja utveckling
inom området.

- Det byggs som aldrig förr i Sverige, då är det än viktigare att arkitektur,
form och design kan hänga ihop för att utveckla våra samhällen i en god
riktning, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

- Klimatförändringar och urbanisering ställer nya krav på våra städer, men vi
har också en teknikutveckling som för med sig många nya möjligheter. Vi
behöver en politik för vår bebyggda miljö som möter de utmaningar vi står
inför, säger miljöminister Karolina Skog.

Nytt nationellt mål för den statliga politiken för arkitektur,
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formgivning och design

Arkitektur, form och design ska bidra till ett hållbart, jämlikt och mindre
segregerat samhälle med omsorgsfullt gestaltade livsmiljöer, där alla ges goda
förutsättningar att påverka utvecklingen av den gemensamma miljön.

Det ska uppnås genom att:

hållbarhet och kvalitet inte underställs kortsiktiga ekonomiska
överväganden,
kunskap om arkitektur, form och design utvecklas och sprids,
det offentliga agerar förebildligt,
estetiska, konstnärliga och kulturhistoriska värden tas till vara och
utvecklas,
miljöer gestaltas för att vara tillgängliga för alla, och samarbete och
samverkan utvecklas, inom landet och internationellt



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Utredning för mer lokalt
engagemang mot övergödning
Publicerad 22 februari 2018

Övergödning är fortsatt ett stort problem för svenska
sjöar, kuster och hav. Regeringen tillsätter nu en
utredning som ska fokusera på mer effektiva åtgärder
mot övergödning och hur det lokala engagemanget kan
stärkas.
Det behövs ytterligare insatser för att nå miljökvalitetsmålet Ingen
övergödning. Därför tillsätter regeringen utredningen om Minskad
övergödning genom stärkt lokalt åtgärdsarbete.

– Nyckeln till ett framgångsrikt arbete mot övergödning ligger i ett starkt och
brett lokalt engagemang. Många aktörer har gjort fantastiska insatser under
många år, men vi behöver göra mer, säger miljöminister Karolina Skog.

Utredningen ska bland annat:

föreslå nya eller förstärkta styrmedel som leder till ökad användning av
lokalt anpassade, kostnadseffektiva åtgärder mot övergödning
utreda och lämna förslag på hur minskad förbrukning av kväve och
fosfor kan stimuleras
utreda förutsättningarna för att återföra näringsämnen från kustvatten
och sjöar till land för att minska övergödningen
lämna förslag till etappmål som bidrar till att nå miljökvalitetsmålet
Ingen övergödning samt målen om rent vatten, minskade
havsföroreningar och hållbart skogsbruk i Agenda 2030.

Utredningen ska också ta fram förslag till finansiering av föreslagna insatser
samt lämna nödvändiga författningsförslag. Utredningen ska lämna in sitt
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betänkande till Miljö- och energidepartementet senast den 28 februari 2020.
Regeringen utser Håkan Wåhlstedt till särskild utredare.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Invasiva främmande arter ska
bekämpas i Sverige
Publicerad 21 februari 2018

Regeringen presenterar nu flera nya lagförslag om
invasiva främmande arter. Målet är sätta igång ett
systematiskt och kraftfullt arbete mot invasiva
främmande arter i Sverige. Förslagen ska också se till
att Sveriges lever upp till de skyldigheter som finns
inom EU.
En invasiv främmande art är en art som har introducerats i en miljö där den
inte finns naturligt. I den nya miljön riskerar den att spridas snabbt eftersom
den inte har några naturliga fiender eller genom att den kan konkurrera med
naturligt förekommande arter på annat sätt. I Sverige är jätteloka och
mårdhund exempel på sådana arter.

När en sådan art kommer in kan den orsaka stora problem för den biologiska
mångfalden, fisket och skogs- och jordbruket. Invasiva främmande arter
leder till stora kostnader för samhället. På EU-nivå beräknas kostnaden för
invasiva främmande arter uppgå till 12 miljarder euro per år, bland annat
genom skador på människors och djurs hälsa, skördar, fiskbestånd,
infrastruktur, sjöfart på floder och skador på skyddade arter.

– Det är viktigt att en invasiv främmande art upptäcks snabbt och att den
hindras från att etablera och sprida sig. Regeringen förtydligar nu vad som
gäller kring dessa invasiva främmande arter i Sverige, så att våra
myndigheter får möjligheter att sätta in effektiva åtgärder, säger
miljöminister Karolina Skog.

Förslagen i lagrådsremissen ska leda till att uppfylla de skyldigheter som
Sverige har enligt EU-förordningen som antogs 2015. Förslagen innebär
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bland annat att:

Regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer får ett
bemyndigande att meddela föreskrifter som reglerar hur enskilda
invasiva främmande arter ska hanteras.
Den som med uppsåt eller av grov oaktsamhet bryter mot förordningarna
och föreskrifterna, exempelvis genom att föra in eller sprida en sådan art
i Sverige, kommer kunna dömas till böter eller fängelse i upp till två år.
Myndigheter och kommuner får tillträde till privat mark, även om
fastighetsägaren skulle motsätta sig detta, för att där kunna utföra
utrotningsåtgärder eller andra åtgärder som behövs för att förhindra att
invasiva främmande arter sprids.



Pressmeddelande från Kulturdepartementet

Tre statsråd presenterar ny politik
för arkitektur, form och design
Publicerad 20 februari 2018

Torsdagen den 22 februari fattar regeringen beslut om
en ny politik för arkitektur, form och design.
Propositionen presenteras vid en pressträff med kultur-
och demokratiminister Alice Bah Kuhnke, miljöminister
Karolina Skog och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson.

Tid: 22 februari 2018 kl. 14.30
Plats: ArkDes, Exercisplan 4, Skeppsholmen, Stockholm. Lokal:
Biblioteket

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen utser ny ordförande i
Rådet för hållbara städer
Publicerad 15 februari 2018 Uppdaterad 15 februari 2018

I december inrättade regeringen Rådet för hållbara
städer. Regeringen utser nu arkitekten Monica von
Schmalensee till ny ordförande för rådet. Samtidigt får
rådet längre tid på sig för sin första rapportering till
regeringen.
Monica von Schmalensees uppdrag som ordförande är att starta
verksamheten och driva den under det första året. Hon har tidigare varit vd
för White Arkitekter och arbetar idag bland annat som rådgivare till Londons
borgmästare kring urban utveckling.

– Monica von Schmalensee har en djup kompetens och erfarenhet inom
hållbar och inkluderande stadsutveckling, Jag är mycket glad över att just
hon ska leda arbetet i Rådet för hållbara städer, säger miljöminister Karolina
Skog.

Regeringen utser samtidigt landshövdingen i Uppsala län Göran Enander till
länsstyrelserepresentant i rådet. En representant som ska företräda
kommunerna kommer också att erbjudas att ingå i rådet. Denna person utses
av SKL.

Regeringen förlänger också tidpunkten för rådets första rapportering från 1
mars till 1 juni.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fler steg för att minska plast och
mikroplaster i haven
Publicerad 01 februari 2018

Plasten i haven är ett av de största globala
miljöproblemen. För att angripa både källorna och
effekterna av problemet har regeringen i dag beslutat
dels om ett förbud att använda mikroplast i vissa
kosmetiska produkter, dels om ett bidrag till de
kommuner som vill städa bort plast från Sveriges
havsstränder.
Plastskräp och mikroplaster finns i alla vatten, över hela jordklotet. Utan
åtgärder kan det finnas mer plast än fisk i haven år 2050. Forskare har
upptäckt mikroplaster i svenska blåmusslor, havskräftor, torsk, koljor och
räkor.

Regeringen har i dag beslutat att förbjuda kosmetiska produkter som sköljs
av eller spottas ut och som samtidigt innehåller plastpartiklar med en
rengörande, skrubbande eller polerande funktion. Förbudet omfattar
exempelvis tandkräm, kroppsscrub, ansiktspeeling, duschtvål, schampo och
balsam med tillsatta mikoplaster.

Produkter som bara består av naturliga polymerer, långa molekyler som inte
har bildats på syntetisk väg, och som inte har modifierats kemiskt undantas
från förbudet. Riskorn och kokosnötskal är exempel på ingredienser som har
en skrubbande funktion och som är skonsammare mot miljön.

– Det är helt onödigt att tillsätta mikroplast i avsköljbar kosmetika.
Visserligen är det långt ifrån den största källan till plast i havet, men det är en
lågt hängande frukt och förbudet är ett nödvändigt steg mot att minska
mikroplasterna i våra vatten, säger miljöminister Karolina Skog.
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Förbudet gäller från den 1 juli 2018. Produkter som köpts in i lager innan
förbudet börjar gälla får fortsätta att säljas i butik fram till den 1 januari
2019. Kemikalieinspektionen får ansvaret för tillsynen av tillverkar- och
importörsledet och kommunerna får ansvaret för tillsynen av distributörer
och återförsäljare.

Stöd för strandstädning till kommuner

Mycket av den plast som finns i haven spolas upp på våra stränder till följd
av havsströmmar. I delar av Sverige är detta ett stort problem som drabbar
exempelvis friluftsliv och turism. Regeringen har i dag beslutat om ett stöd
för de kommuner som vill städa bort plastavfall från sina havsstränder.
Satsningen annonserades i budgetpropositionen för 2018 och omfattar 17
miljoner kronor per år under perioden 2018-2020.

Från den 1 mars 2018 kan kommuner – enskilt eller tillsammans – ansöka om
bidraget hos Naturvårdsverket och få hjälp med upp till 90 procent av
kostnaderna.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förslag till ny nationalpark i
Småland
Publicerad 25 januari 2018

Regeringen föreslår i en proposition att en ny
nationalpark bildas runt sjön Åsnen i Alvesta och
Tingsryds kommuner. Åsnens land- och vattenmiljöer
har mycket höga naturvärden och ger plats åt ett rikt
växt- och djurliv med ett stort antal rödlistade och
fridlysta arter.
 

I nationalparkerna finns Sveriges mest värdefulla och sevärda natur.
Regeringens förslag att bilda ytterligare en nationalpark är en del i satsningen
på skydd av värdefull natur. Det är också ett resultat av stort lokalt och
regionalt engagemang under den långa tid det tar att bilda en ny
nationalpark.

– Våra nationalparker är unika naturområden som är till för alla, både
närboende och mer långväga besökare. Att bilda Åsnens nationalpark bidrar
till att tillgängliggöra skyddad och värdefull natur för fler, säger miljöminister
Karolina Skog.

Bildandet av nationalparken är ett ytterligare steg i uppbyggnaden av
ekologiska nätverk av skyddade områden som bidrar till att bevara den
biologiska mångfalden. Sveriges nationalparker är stora turistattraktioner
som lockar både svenska och utländska besökare. Det gör att parkerna,
utöver att bidra till att bevara den biologiska mångfalden, också får betydelse
för besöksnäring, regional tillväxt och lokal utveckling. Genom att inrätta
Åsnens nationalpark skapas nya och bättre möjligheter att ta emot besökare.
Det kommer att göras särskilda satsningar kring information, naturvägledning
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och tillgänglighet för att underlätta för besökarna och för att höja kunskapen
om värdefulla naturmiljöer.

Senaste gången regeringen föreslog en ny nationalpark var 2009.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Effektivare miljöprövning ska
främja grön omställning
Publicerad 24 januari 2018

Regeringskansliet tillsätter en utredning som ska se
över miljöprövningen av exempelvis stålindustri,
livsmedelsindustri, vindkrafts- eller gruvverksamhet.
Syftet är att undersöka om miljöprövningen fungerar på
ett sätt som främjar investeringar som driver teknik- och
metodutvecklingen mot minskad miljöpåverkan.
Utredaren ska föreslå åtgärder för att prövningen av verksamhet enligt
miljöbalken ska främja investeringar som bidrar till en grön omställning.
Utredningen ska även föreslå hur miljöprövningsprocessen kan bli
effektivare.

− En effektiv miljöprövning är nödvändigt för en grön omställning. Vi måste
öka tempot för att ställa om till en fossilfri ekonomi och för att nå
miljömålen, säger miljöminister Karolina Skog.

− Om processen för miljöprövning inte är tillräckligt effektiv kan
investeringar utebli eller hamna i länder med svagare miljölagstiftning. Det
skulle gå rakt emot regeringens strategi för Smart industri, där Sverige ska
vara världsledande inom innovativ och hållbar industriell produktion av
varor och tjänster, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Det är anmälnings- eller tillståndspliktig miljöfarlig verksamhet enligt
miljöbalken som omfattas av uppdraget, exempelvis stålindustri,
livsmedelsindustri, vindkrafts- eller gruvverksamhet. Vattenverksamhet
omfattas inte.

Regeringskansliet utser Monica Daoson till utredare. Hon är rådman vid
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mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt.

I utredarens förslag ska miljöskyddet vara oförändrat eller starkare än
tidigare. Senast den 30 september 2018 ska utredningen lämna in sitt
betänkande till Miljö- och energidepartementet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog träffar kommuner
och länsstyrelser om brister i
svenska avloppsreningsverk
Publicerad 22 januari 2018 Uppdaterad 22 januari 2018

Den 23 januari samlar miljöminister Karolina Skog flera
kommunstyrelseordföranden och landshövdingar till ett
möte om att avloppsreningsverk som de ansvarar för
ännu inte lever upp till EU:s krav. Detta trots att
bristerna varit kända i flera år.
EU-kommissionen har sedan 2010 riktat kritik mot Sverige för att det finns
svenska avloppsreningsanläggningar som inte klarar avloppsdirektivets krav
på rening och kontroll. Kritiken omfattar avloppsreningsverk som sköts av
kommunerna i Boden, Borås, Gagnef, Gnesta, Härjedalen, Malung-Sälen,
Lycksele, Malå, Pajala, Robertsfors, Tidaholm, Töreboda och Åsele samt av
länsstyrelserna i Dalarnas, Jämtlands, Norrbottens, Södermanlands,
Västerbottens och Västra Götalands län.

– Det är angeläget att de reningsverk som berörs blir åtgärdade så fort som
möjligt. Sverige riskerar i förlängningen mycket höga böter. Jag ser hellre att
vi åtgärdar bristerna nu än tar den risken, säger miljöminister Karolina Skog.

Vid mötet kommer Karolina Skog, tillsammans med tjänstemän från Miljö-
och energidepartementet, Naturvårdsverket och Svenskt Vatten, att gå
igenom om de brister som EU-kommissionen har pekat på, vilka skyldigheter
kommunerna och länsstyrelserna har och vilket stöd myndigheterna och
organisationerna kan ge. Mötet kommer också handla om det så kallade
"kallt klimat"-undantaget.

Miljöministern finns tillgänglig för kommentarer efter mötet.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Drygt 5 000 gröna jobb till
nyanlända och långtidsarbetslösa
Publicerad 17 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

Regeringen presenterade i dag en satsning på gröna
jobb som väntas kunna omfatta drygt 5 000 nyanlända
och långtidsarbetslösa mellan 2018-2020. Under 2018
satsar regeringen 270 miljoner kronor genom fem
myndigheter.
I dag saknas det arbetskraft i form av bland annat skogsarbetare,
maskinförare och personer som kan sköta naturreservat, vandringsleder,
trädgårdar och friluftsområden samt städa stränder. Regeringens satsning gör
det möjligt att erbjuda praktik, moderna beredskapsjobb eller andra
subventionerade anställningsformer till långtidsarbetslösa och nyanlända.
Under 2018-2020 satsas totalt 910 miljoner kronor.

– Myndigheternas målsättning är att ca 1 500 personer ska omfattas av
satsningen redan 2018. Det handlar om personer som idag är
långtidsarbetslösa eller nyanlända som kommer kunna arbeta med eftersatta
behov i samhället. Det kan handla om att röja skog, rusta upp vandringsleder
eller städa upp runt bangårdar och stationer. Tanken är att de som tar del av
insatsen efter ett år ska ha tillräckliga kvalifikationer för att kunna anställas
av företag inom gröna näringar som i dag har svårt att rekrytera, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Den här satsningen innebär en ambitionshöjning i arbetet för att rusta upp
ledsystem och vandringsleder, att sköta naturreservat och att bekämpa
invasiva främmande arter. Samtidigt leder det till fler jobb och att naturen
blir tillgänglig för fler, säger miljöminister Karolina Skog.

Skogsstyrelsen ska på basis av underlag från berörda myndigheter lämna en
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delredovisning av genomförandet senast den 1 maj 2018. Delredovisning ska
också lämnas den 1 oktober 2018 och den 1 oktober 2019. Slutredovisning
lämnas den 15 februari 2021.

År Antal personer som beräknas få ta del av insatsen
2018 1630
2019 1750
2020 1750
Totalt:5130

Se genvägar för mer information om antal jobb per Skogsstyrelsens distrikt
och exempel på arbetsuppgifter samt Sverigekarta.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Gröna enklare vägar till jobb för
nyanlända och långtidsarbetslösa
Publicerad 12 januari 2018

Närings- och innovationsminister Mikael Damberg och
miljöminister Karolina Skog bjuder in media att delta på
pressträff där regeringen presenterar satsningen på
gröna jobb för långtidsarbetslösa och nyanlända.

Tid: 17 januari 2018 kl. 13.00
Plats: Kärsön, Drottningholm, Brostugans väg 1, 178 93 Drottningholm
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Kärnavfallsavgiften höjs fram till
2020
Publicerad 21 december 2017 Uppdaterad 21 december 2017

Regeringen har beslutat att höja de avgifter som
kärnkraftsägarna ska betala till Kärnavfallsfonden för
perioden 2018–2020. Den genomsnittliga avgiften höjs
från 4 öre per kilowattimme producerad kärnkraftsel till i
genomsnitt 5 öre.
Avgiften för Forsmark minskar, medan den ökar för Ringhals och
Oskarshamn. Anledningen till ökningen av avgiften för Ringhals och
Oskarshamn beror på att fyra reaktorer har avställts tidigare än planerat. I
beräkningen av kärnavfallsavgifterna har regeringen tagit hänsyn till att
livstiden för de återstående reaktorerna är förlängd och att kärnavfallsfonden
får placera i aktier.

– Kärnkraften ska stå för sina egna kostnader och regeringens beslut om höjd
kärnavfallsavgift gör det möjligt. De nya avgifterna innebär ytterligare ett
steg för att minska statens risk i finansieringssystemet, säger miljöminister
Karolina Skog.

Regeringen fattade beslutet utifrån de förslag om kärnavfallsavgifter och
säkerheter som Strålsäkerhetsmyndigheten lämnade till regeringen tidigare
under 2017.

Den som har tillstånd att inneha eller driva en kärnteknisk anläggning som
ger eller har gett upphov till restprodukter ska betala kärnavfallsavgift och
ställa säkerheter. Syftet med kärnfallsavgifterna är att skapa ett stabilt
finansieringssystem för en säker hantering av kärnavfallet och för kostnader
som uppstår när reaktorerna inte längre är i drift. Avgifterna finansierar
också forskning och utvecklingsverksamhet inom kärnkraftsområdet.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringsuppdrag för att stärka
skyddet för marina områden
Publicerad 21 december 2017

Nu tar regeringen nya steg i arbetet med att skydda
marina miljöer i Sverige. Som ett led i regeringens
satsning Rent hav får Havs- och vattenmyndigheten två
uppdrag som ska stärka skyddet av marina områden.
Regeringens satsning på skydd av marina områden har gjort att Sverige
dubblerat ytan av skyddad havsmiljö från 6,7 till 13,6 procent. 
Regeringen ser att det behövs ytterligare åtgärder och har därför ökat
anslaget för att säkerställa ett nätverk av marina skyddade områden.
Regeringen har under hösten 2017 givit Havs- och vattenmyndigheten (HaV)
i uppdrag att föreslå fiskeregleringar i skyddade områden. Nu tar regeringen
nya steg i arbetet genom att ge ytterligare två uppdrag till myndigheten.

Ett av uppdragen är att myndigheten ska ta fram förslag till marina skyddade
områden utan lokal mänsklig påverkan. Det handlar om att peka ut ett antal
havsområden utan svåra föroreningar och utan relevanta mänskliga
verksamheter som fiske, muddring och täktverksamhet.

– Genom att inrätta områden där vi minimerar mänsklig påverkan får vi
bättre möjlighet att studera vilka konsekvenser mänsklig aktivitet får. Detta
blir särskilt viktigt med tanke på hur klimatförändringar och havsförsurning
påverkar havet, säger miljöminister Karolina Skog.

I första hand ska Havs- och vattenmyndigheten fokusera på områden som i
dag är helt eller delvis skyddade, men myndigheten kan också föreslå helt
nya områden. Det är viktigt att områdena tillsammans ska vara
representativa för den svenska havsmiljön så att områdena kan användas
som långsiktiga referensområden.
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HaV får också i uppdrag att utifrån Sveriges perspektiv föreslå
kompletteringar och justeringar av de regionala nätverken av marina
skyddade områden inom havsmiljökonventionerna Helcom i Östersjön och
Ospar i Nordostatlanten. I första hand handlar det om marina skyddade
områden som i dag är helt eller delvis skyddade med nationell lagstiftning.

– Det regionala samarbetet är helt avgörande för att skyddet av haven ska
hålla på sikt. Vi behöver fördjupa samarbetet mellan länderna kring
Östersjön och Nordostatlanten, säger Karolina Skog.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Regeringen vill utveckla
skogsbruk med grön infrastruktur
och färre kalhyggen
Publicerad 19 december 2017

Regeringen vill att det statliga skogsbruket vara en
förebild för andra skogsbrukare i landet.
Fortifikationsverket och Statens fastighetsverk får därför
i uppdrag att utveckla arbetet med grön infrastruktur och
hyggesfritt skogsbruk.
 

I dagens skogsbruk är trakthyggesbruk det vanligaste. Det är en form av bruk
som leder till kalhyggen. De statliga skogsägarna Statens fastighetsverk och
Fortifikationsverket får nu i uppdrag att öka andelen skog som brukas med
hyggesfria metoder. 

– Ett hyggesfritt skogsbruk har stora fördelar för både djur och växter och
för friluftslivet. Genom att skogen sköts genom plockhuggning och liknande
metoder kan arters naturliga livsmiljöer bevaras, säger miljöminister Karolina
Skog.

Myndigheterna får också i uppdrag att utveckla sitt arbete med grön
infrastruktur. Det handlar om att binda ihop livsmiljöer i naturen. På så vis
kan exempelvis hotade arter ta sig mellan olika platser i skogen där de trivs,
så att ytan de kan leva på blir större.

– Det statliga skogsbruket ska vara en förebild för övriga skogsbrukare i
landet. Statens fastighetsverk och Fortifikationsverket kan utveckla praktiska
tillämpningar som kan komma till användning för hela det svenska
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skogsbruket, säger finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund.

Regeringen har sedan tidigare satsat 12 miljoner kronor per år för
metodutveckling och rådgivning kring hyggesfritt skogsbruk.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen inrättar råd för
hållbara städer
Publicerad 18 december 2017 Uppdaterad 18 december 2017

(Ny version) I dag tillsätter regeringen Rådet för
hållbara städer. Rådet ska driva och samordna arbetet
för hållbar stadsutveckling i Sverige. Rådet består av 10
myndigheter och kommer att ledas av Björn Sundin,
tidigare kommunalråd i Örebro. Nu är också
regeringens nya stöd för grönska i städerna färdigt.
Regeringen vill stärka kommunernas förutsättningar att utveckla gröna,
hälsosamma och trygga städer. Den fysiska miljöns utformning kan bidra till
att minska segregation, öka den sociala sammanhållningen och ge
förutsättningar för att nå nationella klimat- och miljömål. I det arbetet har de
statliga myndigheterna en viktig roll. Regeringen inrättar därför Rådet för
hållbara städer.

– Som tidigare kommunpolitiker med ansvar för stadsutveckling var det
tydligt att staten lyste med sin frånvaro i dessa frågor. När det nu byggs mer
än på mycket länge finns ett stort behov av att på nationell nivå peka ut en
riktning och vara en tydligare aktör i arbetet med hållbar stadsutveckling,
säger miljöminister Karolina Skog.

Uppdraget sträcker sig till 2022. Rådet ska fungera som ett nationellt forum
för att stärka och genomföra regeringens politik för hållbara städer. De
myndigheter som ingår i rådet är Boverket, Formas, Länsstyrelsen,
Myndigheten för delaktighet, Naturvårdsverket, Statens centrum för
arkitektur och design, ArkDes, Energimyndigheten, Tillväxtverket
Trafikverket och Vinnova. En representant som ska företräda kommunerna
ska erbjudas att ingå i rådet. Till Rådet kopplas ett nätverk av experter.
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– Det är viktigt att kommunerna i högre grad involveras i rådet och platsen i
nätverket ser jag därför som särskilt viktig, säger Karolina Skog

Björn Sundin är utsedd till ordförande för Rådet för hållbara städer. Hans
uppdrag blir att starta upp verksamheten och driva den under det första året.
Boverket får i uppdrag att inrätta ett kansli som ska stödja rådet i arbetet.

– Björn Sundin är i stadsbyggnadssammanhang känd som en person som
balanserar olika intressen väl och samtidigt som får saker att hända, säger
Karolina Skog.

Statens samordning av arbetet med hållbar stadsutveckling inleddes 2008
med Delegationen för hållbara städer, som sedan övergick till Plattformen
för hållbar stadsutveckling 2014. I samband med att rådet för hållbara städer
inrättas avslutas också Plattformens uppdrag.

Städer ska bli grönare

Regeringen inrättar nu även ett stöd för grönare städer. Den förordning som
styr stödet är klar och beslutas inom kort.

– Jag ser en ökad förståelse och vilja hos kommuner och aktörer i
byggsektorn att arbeta aktivt med grönskan i våra städer. Vi har på senare år
sett flera goda pilotprojekt, och kunskap har byggts upp. Det här stödet
behövs för att växla upp arbetet så att vi kan gå från pilot till större skala,
säger miljöminister Karolina Skog.

Stödet kan sökas av kommuner och ska främja ökad eller utvecklad
stadsgrönska och ekosystemtjänster i urbana miljöer. Stödet kan också
användas till att främja innovativ, mångfunktionell och resurseffektiv
stadsgrönska. Stödet kräver medfinansiering på minst 50 procent.

Regeringen avsätter 100 miljoner kronor för 2018, 500 miljoner kronor för
2019 och 550 miljoner kronor för 2020 till stödet. Boverket får i uppdrag att
administrera stödet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringens elfordonspremie klar
Publicerad 15 december 2017

Reglerna för regeringens nya elfordonspremie är nu
klara. Från och med den 1 februari 2018 kan
privatpersoner som har köpt en ny elcykel, elmoped
eller elmotorcykel ansöka om premien hos
Naturvårdsverket.
Fler elcyklar, elmopeder och elmotorcyklar kan förbättra förutsättningarna
att pendla och transportera sig klimatvänligt och tillgängligt, också över lite
större avstånd. Regeringen räknar med att den nya elcykelpremien kommer
ge en överflyttning av transporter från bil till elcykel.

– Forskningen visar att elcyklar är ett substitut för bilar. Alla måste inte
längre ha ett ton stål hemma på uppfarten för att kunna ta sig runt, säger
miljöminister Karolina Skog.

Om fler använder lätta elfordon istället för bil kan den globala
resursanvändningen och klimatutsläppen minska. De kan också bidra till en
bättre folkhälsa.

Regeringen avsätter 350 miljoner kronor per år under perioden 2018–2020
för premien.

Förordningen sätter ramarna för elfordonspremien

Förordningen om bidrag till privatpersoner för inköp av eldrivna cyklar,
mopeder eller motorcyklar träder i kraft den 1 februari 2018.
Naturvårdsverket kommer att ansvara för prövningar av ansökningar och av
utbetalning av premien.

Detta gäller:
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Premien riktar sig till privatpersoner som har fyllt 18 år.
Premien kan användas en gång per person.
Premien gäller för den som köper en ny elcykel, elmoped eller
elmotorcykel. Vissa fordon som är avsedda för användning av personer
med fysisk funktionsnedsättning omfattas av premien, exempelvis
eldriven rullstol och handelcykel. Även elfordon som lastelcykel och
elfordon som går på tre eller fyra hjul omfattas av premien.
Premien omfattar inte exempelvis segway, eldriven sparkcykel eller
hoverboard.
Elfordonet ska kunna identifieras med ramnummer på kvittot eller en
annan handling. Detta kan återförsäljaren av elfordonet hjälpa till med.
Elcykel ska vara CE-märkt (eller ha motsvarande märkning).
Elmoped eller elmotorcykel måste ha ett så kallat CoC, som är en typ av
fordonsintyg.
Premien motsvarar 25 procent av inköpspriset inklusive moms,
maxbeloppet för bidraget är 10 000 kronor.
Det går att ansöka om premien från och med den 1 februari 2018. För att
kunna få bidraget måste man ansöka till Naturvårdsverket inom 6
månader efter köpet.
Bidraget gäller retroaktivt från och med den 20 september 2017. Den
som sedan dess har köpt ett elfordon som omfattas av premien har 6
månader på sig att skicka in kvittot från och med den 1 februari 2018.

Förordningen i sin helhet blir tillgänglig i Svensk författningssamling (SFS)
före årsskiftet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Naturvårdsverket ska föreslå
insatser för ökad pollinering i
Sverige
Publicerad 13 december 2017

Antalet pollinerande insekter i naturen minskar drastiskt
världen över, och även i Sverige. Det får negativa
konsekvenser för jordbruket, trädgårdsnäringen och
den biologiska mångfalden. Regeringen ger
Naturvårdsverket i uppdrag att sammanställa vad som
görs i Sverige idag och att föreslå ytterligare åtgärder
för att vända den negativa utvecklingen.
Pollinerande insekter är avgörande för jordbruket, trädgårdsnäringen och den
vilda naturen. En tysk undersökning visade nyligen att förekomsten av de
flygande insekterna, där pollinerande insekter ingår, har minskat med 75
procent sedan 1989 i flera naturreservat.

De pollinerande insekterna i odlingslandskapet minskar i Sverige. 20 procent
av de svenska fjärilar som har bedömts av Artdatabanken är rödlistade. 27
procent av de bedömda stekelarterna, där bin och humlor ingår, i Sverige är
rödlistade. I Europa har nästan 40 procent av de vilda bina och 30 procent
av fjärilarna minskande populationer.

– Allt pekar på att en stor del av de arter som vi människor och naturen är
beroende av inte mår bra. Det är en oerhört allvarlig utveckling som vi både
kan och måste vända, säger miljöminister Karolina Skog.

Naturvårdsverket får i uppdrag att sammanställa vilka insatser som görs i
Sverige för att motverka nedgången för vilda pollinerande insekter. De ska
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också föreslå kostnadseffektiva insatser som kan vända utvecklingen.

– Det pågår satsningar idag som underlättar för pollinatörerna, men det görs
inte tillräckligt. Naturvårdsverkets förslag ska kunna vägleda regeringen,
myndigheter, företag och privatpersoner i vad som mer behöver göras, säger
Karolina Skog.

Inom ramen för uppdraget ska Naturvårdsverket ta in synpunkter från
Jordbruksverket, Skogsstyrelsen, Kemikalieinspektionen, SLU och andra
berörda myndigheter. Uppdraget ska redovisas till Miljö- och
energidepartementet senast den 16 april 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog och Ibrahim Baylan
besöker Göteborg
Publicerad 11 december 2017 Uppdaterad 11 december 2017

Måndagen den 11 december besöker miljöminister
Karolina Skog och samordnings- och energiminister
Ibrahim Baylan Göteborg för att tala om hållbar
stadsplanering, insatser mot segregation och trygghet.
Karolina Skog kommer även besöka textilindustrin i
Mölndal.

Ur programmet:

10:00-10:50 Samtal med elever på Hvitfeldtska gymnasiet
Plats: Rektorsgatan 2, Göteborg, Södra byggnaden

11:10-12:00 Besök på fastighetslabbet i Tynnered
Plats: Bronsåldersgatan 60, Göteborg

13:40-14:45 Trygghetsbesök i Tynnered (endast Ibrahim Baylan)
Plats: Föreningshuset Kastanjeträffen, Smaragdgatan 28, Tynnered

14.00-15.45 Besök hos Swerea IVF (endast Karolina Skog)
Plats: Argongatan 30, Mölndal

Kontakta Hanna Björnfors (Skog) resp. Gunilla Hjalmarson (Baylan) vid
intresse för deltagande eller intervjuer med statsråden.
Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar i FN:s
miljömöte i Nairobi
Publicerad 04 december 2017 Uppdaterad 04 december 2017

Världens miljöministrar samlas vid FN:s tredje
internationella miljömöte, UNEA3, den 4–6 december i
Nairobi, Kenya. De förväntas besluta om åtgärder för att
minska föroreningar i luft, hav och mark. Miljöminister
Karolina Skog medverkar i en rad dialoger och möten
med fokus på marint skräp, kemikalier och
luftföroreningar.
Miljömötet UNEA3 fokuserar denna gång på föroreningar, temat är
"Towards a pollution free planet". Drygt 100 miljö- och klimatministrar
samlas för att enas om ett 20-tal resolutioner som kommer att bli vägledande
både för FN:s fortsatta miljöarbete, men också för medlemsländernas
prioriteringar. Det globala klimatavtalet från Paris och den globala agendan
för hållbar utveckling, Agenda 2030 med sina 17 mål, är utgångspunkter.

– Föroreningar är den främsta dödsorsaken i världen. De dödar årligen fler
människor än krig, svält, malaria, aids och tuberkulos tillsammans. Vi kan
inte blunda för de enorma miljö- och hälsoproblem detta orsakar. Det krävs
nu en ambitionshöjning hos alla länder och aktörer, säger miljöminister
Karolina Skog.

Sverige driver framförallt tre frågor inför mötet:

Konkreta åtaganden och åtgärder för att minska utsläppen av
luftföroreningar och därmed förbättra människors livskvalitet och hälsa.
Havsfrågorna och uppföljningen av FN:s havskonferens i juni i år:
framför allt genomförandet av ländernas frivilliga åtaganden kring plast i
haven och andra marina föroreningar, inklusive åtgärder på land (en så
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kallad Source to Sea-ansats)
En hållbar hantering av kemikalier och avfall, med fokus på
förebyggande åtgärder och jämställdhet.

Sverige vill att mötet ska resultera i en ministerdeklaration som tydligt visar
ländernas beslutsamhet att vidta kraftfulla åtgärder mot de globala
utmaningarna med föroreningar.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nya EU-regler för användning av
kvicksilver
Publicerad 30 november 2017

Vid årsskiftet börjar EU:s kvicksilverförordning att gälla.
Regeringen har idag beslutat om vilka myndigheter som
ska kontrollera att EU-förordningen följs.
Kvicksilver är ett av de farligaste miljögifterna och är ett hot mot både
miljön och människors hälsa. Kvicksilver kan inte brytas ned utan ansamlas i
mark, i vatten och i levande organismer. Eftersom kvicksilver transporteras
via luften från Europa och övriga världen påverkas Sverige av den
användning som pågår i andra länder.

– Jag välkomnar att EU nu får gemensamma regler för användning av
kvicksilver. Sverige har sedan länge har haft ett förbud mot kvicksilver. De
nya reglerna gör att alla medlemsländer kan påbörja utfasningen av detta
farliga ämne, säger miljöminister Karolina Skog.

Vid årsskiftet börjar EU:s kvicksilverförordning att gälla. Redan från den 11
december i år gäller ett förbud i EU-förordningen mot användning av
kvicksilver i produktionen av klor-alkali.

Kvicksilver har länge varit en prioriterad fråga för Sverige. Sedan 2009 gäller
ett svenskt förbud mot användning av kvicksilver. Den nya EU-förordningen
ersätter delvis det svenska förbudet.

Den nya förordningen gör att EU genomför FN:s Minamatakonvention om
utfasningen av kvicksilver. Sverige har varit pådrivande i förhandlingarna om
konventionen.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nordligt möte om miljön
Publicerad 29 november 2017 Uppdaterad 29 november 2017

Miljöminister Karolina Skog deltar i Barentsrådets
miljöministermöte den 29–30 november. Mötet hålls i
Vadsö i nordligaste Norge och avslutas med att Sverige
tar över ordförandeskapet i Barents miljöarbetsgrupp för
åren 2018–2019.
Barentsrådet är ett samarbetsforum med fokus på de nordligaste delarna av
Finland, Norge, Sverige och Ryssland. 2018 fyller rådet 25 år.

Under det svenska ordförandeskapet de kommande två åren prioriterar
Sverige att öka takten i klimatomställningen, ta fram en strategi för intakta
skogar och göra åtgärder för våtmarker och vattendrag. Inför mötet i Vadsö
har en särskild rapport tagits fram om hur klimatförändringarna påverkar
Barents och hur regionen kan bidra till att nå målen i Parisavtalet.

– Naturmiljön i det här området är unik och känslig. Klimatförändringarna
går dubbelt så snabbt här som i övriga delar av världen. Vi måste göra allt vi
kan för att skydda den. Barentssamarbetet är ett forum för konkret handling
och samarbete mellan våra länder, säger miljöminister Karolina Skog.

Vid mötet i Vadsö ska ministrarna diskutera avveckling av särskilt
förorenade områden i Ryssland, så kallade 'hot spots'. År 2003 fastställdes en
lista med 42 'hot spots' i de fem ryska barentslänen. Hittills har 7 hela och 2
halva hot spots kunnat avvecklas. Inför mötet finns förslag om att stryka
ytterligare ett par hot spots från listan.

– Under ordförandeskapet vill vi skynda på arbetet med att avveckla hot
spots och knyta det närmare till den nya ryska miljölagstiftningen, säger
miljöminister Karolina Skog.
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Miljö- och energidepartementet kommer att leda arbetet i Barentsrådets
miljöarbetsgrupp tillsammans med Naturvårdsverket och länsstyrelserna i
Västerbotten och Norrbotten.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

EU enat om glyfosat
Publicerad 27 november 2017

I dag hölls en omröstning om ifall glyfosat fortsatt ska
vara tillåtet inom EU. EU-länderna enades om att ge ett
förnyat godkännande om 5 år.
I samband med omröstningen lovade EU-kommissionen att undersöka hur
reglerna om transparens kan ses över. Målet med detta är att öka insynen i
de vetenskapliga underlagen.

- Jag välkomnar beskedet från kommissionen om att se över hur
transparensen i underlagen kan öka, säger miljöminister Karolina Skog.

EU-kommissionens ursprungliga förslag var att ge glyfosat ett förnyat
godkännande om 10 år. Sverige anser att ett 5-årigt förnyat godkännande är
en godtagbar kompromiss och röstade därför ja till förslaget.

- Det är bra att medlemsländerna kunde enas. Alternativet hade varit att
beslutet hamnat i EU-kommissionens händer och det hade varit mycket
sämre, säger Karolina Skog.

Sverige ville se en bred kompromiss och ser positivt på att länderna nu enats.
Sverige lade också denna gång fram det egna förslaget om att de utredningar
som redan gjorts om glyfosat ska kompletteras med en utredning om ämnets
påverkan på ekosystemen.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen rättar till brister i
regelverket för terrängkörning
Publicerad 23 november 2017 Uppdaterad 23 november 2017

Regeringen har upptäckt brister i
terrängkörningsregelverket som innebär att det idag
tillämpas felaktigt. Inom kort skickar Regeringskansliet
ut en promemoria med förslag till ändringar av
regelverket på remiss för att rätta till felet.
Bristerna i regelverket innebär att kommuner saknar möjlighet att fatta beslut
om terrängkörningsförbud. Enligt den nuvarande terrängkörningslagen kan
regeringen inte ge kommuner möjlighet att meddela förbud och föreskrifter
på terrängkörningsområdet. Bristerna har som följd att de beslut enligt
terrängkörningslagstiftningen som kommuner har utfärdat sedan 1997 är
ogiltiga. De flesta av de förbud som fattats har dock varit tillfälliga, men det
finns även permanenta beslut.

– Regeringen har upptäckt felet i lagstiftningen och det pågår därför ett
intensivt arbete inom Regeringskansliet för att felet ska kunna rättas till på
ett snabbt, korrekt och rättvist sätt, säger miljöminister Karolina Skog.

Inom kort skickar Regeringskansliet ut en promemoria med förslag till
ändringar av regelverket på remiss. Förslagen innebär att kommunerna får
meddela föreskrifter om förbud mot eller begränsningar för terrängkörning
från och med den 1 maj 2018. Under den tid det tar för lagändringen att
komma på plats föreslår regeringen att länsstyrelsen ges tillfällig möjlighet att
fatta dessa beslut. Detta föreslås gälla från den 15 februari 2018 fram till
dess att lagändringen träder i kraft.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Återanvändning och återvinning i
fokus när Karolina Skog besöker
Avesta och Eskilstuna
Publicerad 14 november 2017 Uppdaterad 14 november 2017

Onsdagen den 15 november besöker miljöminister
Karolina Skog Avesta och Eskilstuna. På förmiddagen
görs ett besök på en unik anläggning för återvinning av
textilier i Avesta. Under eftermiddagen besöker
miljöministern ReTuna Återbruksgalleria i Eskilstuna,
där man genom renovering, reparation och kreativt
återbruk ger använda saker nytt liv för att kunna säljas
vidare.

Ur programmet:

12:30-13:00 Besök på pilotanläggningen för textil sortering
Plats: Modellvägen 10, Avesta

15.00-16.30 Besök ReTuna Återbruksgalleria
Plats: Folkestaleden 7, Eskilstuna

Kontakta Anders Mankler vid intresse för deltagande eller intervjuer.
Medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fokus på vattenfrågorna när
Karolina Skog besöker
Hässleholm och Kristianstad
Publicerad 10 november 2017

Måndagen den 13 november besöker miljöminister
Karolina Skog Skåne. På förmiddagen besöker hon
Finjasjön i Hässleholms kommun för att bland annat
sätta sig in i det omfattande arbete som hittills gjorts för
att förbättra vattenkvalitén. Under eftermiddagen
besöker hon sedan Kristianstads reningsverk för att
uppmärksamma deras pilotanläggning där man
utvärderar sandfilter i kombination med aktivt kol i full
skala.

Program:

10:30-12:00 Miljöministern besöker Finjasjön i Hässleholm
14.15-16.30 Framtidens reningsverk i Kristianstad

Media är välkomna att delta i delar av programmet, kontakta Tobias
Gustavsson för mer information.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Nytt centrum ska hjälpa företag
byta ut farliga ämnen
Publicerad 07 november 2017

De allra flesta företag vill göra rätt och ha säkra
produkter utan farliga ämnen, men kemikaliearbetet kan
vara svårt för många mindre företag. Regeringen fattar
därför beslut så att ett substitutionscentrum kan inrättas.
Centret ska stötta företag som vill byta ut farliga
kemikalier i sina varor och placeras vid RISE i Borås.
Farliga kemikalier i varor är en stor utmaning. Flera svenska aktörer har med
åren byggt upp kunskap om en mer hållbar kemikalieanvändning i produkter.
För att underlätta samverkan och kunskapsutbyte mellan fler aktörer fattar
regeringen beslut så att ett centrum för substitution kan inrättas. Centret
kommer fungera som en oberoende nod mellan företag, organisationer,
branscher, akademi, institut och myndigheter. Målet är att centret ska bidra
till att farliga ämnen i varor och kemiska produkter byts ut.

– Alla konsumenter ska kunna känna sig trygga med att de produkter vi
köper till våra barn, maten vi äter och kläderna vi har på oss inte är skadliga
för oss eller vår miljö. Jag tror att de allra flesta företag vill göra rätt, men
kemikaliearbetet är svårt och komplext. Genom centret stöttas företagen i
arbetet med att fasa ut farliga kemikalier, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen ser också att centret kommer bidra till att stärka svenska företags
konkurrenskraft genom att mindre företag får stöd i att utveckla sitt
kemikaliearbete.

– Många svenska storföretag har länge jobbat med att byta ut farliga
kemikalier i varor. Den kunskapen behöver spridas till fler. Jag ser också att
just kemikaliekunskaperna skapar stora konkurrensfördelar för svenska
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företag på den internationella marknaden. Allt fler efterfrågar säkra och
hållbara produkter. Jag ser att centret kommer bidra till att stärka svenska
företags konkurrenskraft och skapa nya affärsmöjligheter, säger närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.

Centret inrättas vid RISE Research Institutes of Sweden i Borås. Regeringen
föreslår att 7 miljoner kronor per år avsätts under 2018-2020. RISE satsar 5
miljoner kronor per år för ändamålet. På sikt är målsättningen att centret ska
vara självfinansierande, genom medlemsavgifter från de företag som deltar.

Genom att knyta stora svenska företag till centret får arbetet ett brett
genomslag. De nya lösningarna får stor spridning, både till konsumenter och
mindre företag som agerar som underleverantörer.
Många företag och offentliga aktörer har efterlyst en plattform för
kunskapsutbyte och informationsspridning om att byta ut farliga ämnen i
varor. Med ett substitutionscentrum förbättras möjligheterna att arbeta
systematiskt och strategiskt med utfasning av farliga ämnen. Centret kan
sammanställa kunskap om alternativa ämnen och icke-kemiska metoder och
tekniker. Det kan också handla om att förbättra kravställning vid inköp och
att identifiera och kanalisera vidare behov av forskning och innovation.

32 000 svenska företag berörs av kemikalielagstiftningen, varav 13 000 är
tillverkande företag och 19 000 företag i parti- och detaljhandeln.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

50 år av arbete med
luftföroreningar – nu sjunker
nivåerna av luftföroreningar längs
svenska kuster
Publicerad 06 november 2017

Forskning och politiskt arbete med luftföroreningar och
försurning har pågått i 50 år. Det uppmärksammas i
dag vid ett symposium på Kungliga Skogs- och
lantbruksakademin. Nyligen kom också den första
analysen av vilka effekter den nya svavelförordningen
haft på halterna av luftföroreningar längs Sveriges kust.
Den visar positiva resultat.
Trafikanalys har studerat effekterna av de skärpta kraven på svavelhalt i
sjöfartens fartygsbränsle som började gälla 1 januari 2015. Studien visar att
svavelhalterna sjunkit kraftigt och att luftkvaliteten i våra kustnära miljöer
har förbättrats. I både Sverige och Danmark har halverade halter av
svaveldioxid rapporterats efter 2015. Även halterna av små partiklar har
sjunkit drastiskt.

– De nya reglerna har inneburit precis de förbättringar i luftkvaliteten längs
våra kuster som vi hoppats på. Sjöfarten är ett oerhört effektivt
transportmedel men utsläpp av luftföroreningar som svaveldioxid,
kväveoxider och partiklar är ett stort problem. Jag hoppas att den positiva
trend med minskade halter av luftföroreningar som vi nu ser de första
rapporterna kring fortsätter, säger miljöminister Karolina Skog.

Studien visar också att de nya reglerna hittills inte haft några omfattande
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negativa konsekvenser för näringslivet eller marknaden. Regeringen
fortsätter att följa utvecklingen.

Dagens symposium arrangeras för att uppmärksamma att 50 år gått sedan de
första stora larmen om försurat regn kom. Luftföroreningarna har minskat
kraftigt i Europa och Nordamerika de senaste 30 åren. Det har bland annat
lett till att vi har lyckats bromsa försurningen, att det sker en återhämtning av
ekosystemen och att fisken kommer tillbaka i sjöar där den tidigare var
närmast utdöd. Under två dagar kommer forskare från flera länder diskutera
arbetet med att minska de gränsöverskridande luftföroreningar som gjorts,
och blicka framåt mot lösningar på dagens problem och framtidens
utmaningar. Miljöminister Karolina Skog deltar på seminariet "The
importance of science for policy development - Air pollution in an
international and historical context".

Bakgrund

Den 1 januari 2015 trädde en ny EU-förordning i kraft och kravet på
svavelhalten i marint bränsle i Östersjön, Engelska kanalen och Nordsjön
skärptes. Direktivet innebar att den maximalt tillåtna svavelhalten i marint
bränsle sänktes från 1,0 till 0,1 viktprocent för sjötrafiken i det
svavelkontrollområde (SECA) som omfattar Östersjön, Nordsjön och
Engelska kanalen. Målsättningen med de nya reglerna är att minska
luftföroreningarnas påverkan på människors hälsa och på miljön.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fokus på hållbara textilier när
Karolina Skog besöker Borås
Publicerad 06 november 2017

Onsdag den 8 november är miljöminister Karolina Skog
i Borås. Regeringen har uttalat ambitionen att Sverige
ska bli världsledande på hållbar produktion och
konsumtion av mode och textilier. På detta tema
besöker miljöministern Textile Fashion Center, som är
en ny mötesplats för verksamheter inom
textilbranschen. Hon besöker också RISE Research
Institutes of Sweden och Almåsgymnasiet.
Ur programmet:
08:00-09:00 Frukostsamtal på RISE Research Institutes of Sweden
Plats: Brinellgatan 4, Borås

09:30-11:30 Studiebesök på Textile Fashion Center. Samtal med lokala och
regionala företrädare om Västsveriges satsning på hållbar textil och mode.
Rundvandring i verkstadsmiljöer, samtal om innovation och forskning. Media
välkommen att ansluta kl 11 vid Smart Textiles Showroom.
Plats: Textile Fashion Center, Skaraborgsvägen 3A, Borås

11:30-12:45 Lunchsamtal med forskare och studenter vid Högskolan i Borås.
Framtidsspaningar kring textil och hållbarhet.
Plats: Gamla matsalen, Textile Fashion Center Skaraborgsvägen 3A, Borås

13:10-14:00 Studiebesök hos företaget FOV Fabrics som tillverkar textilier
utan farliga kemikalier och med mindre vattenförbrukning.
Plats: Norrby Långgata 45, 504 35 Borås
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14:15-15:15 Besök på Almåsgymnasiet i Borås. Samtal om pedagogik och
miljöfrågor.
Plats: Biblioteket Almåsgymnasiet, Alingsåsvägen 36

Kontakta pressekreterare Hanna Björnfors vid intresse att delta under dagen.

Välkomna!



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Nya regler ger enklare och säkrare
miljöprövning
Publicerad 02 november 2017

Regeringen har vid dagens sammanträde fattat beslut
om en rad förordningsändringar som kommer leda till
regellättnader för företag som behöver miljötillstånd för
sin verksamhet.
Besluten kan delas in i två delar. Den första innebär förtydligade krav på vad
en miljöbedömningsprocess innebär, till exempel vad en
miljökonsekvensbeskrivning ska innehålla. Dessutom införs en ny ordning
som innebär färre krav för verksamheter som inte kan antas medföra en
betydande miljöpåverkan. 

Den andra delen innebär att en samlad prövning ska kunna göras vid
Länsstyrelserna av ärenden som har ett samband med varandra i större
utsträckning än idag. En gemensam handläggning möjliggör en samlad
bedömning av en verksamhets påverkan på miljön och kan samtidigt
medföra samordningsvinster för verksamhetsutövare, prövningsmyndigheter
och remissmyndigheter.

– Enklare processer för miljöprövning är en avgörande fråga för näringslivets
möjlighet att investera. Besluten är en del i regeringens handlingsplan för
smart industri och kommer att skapa bättre förutsättningar för nya
investeringar och därmed omställning till mer resurseffektiv produktion i
Sverige, säger närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

– Dessa förändringar innebär att myndigheterna kan arbeta mer effektiv och
lägga sitt fokus på de verksamheter som har stor påverkan på miljön, säger
miljöminister Karolina Skog.
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Bakgrund

Ändringarna följer på propositionen 2016/17:200 Miljöbedömningar.
Propositionen innehåller dels förtydliganden av vad som redan gäller samt
nya och förtydligade krav på vad en miljökonsekvensbeskrivning ska
innehålla. Det slås fast att bestämmelserna om miljöbedömning av
verksamheter och åtgärder endast ska tillämpas på sådana verksamheter och
åtgärder som kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. I fråga om
verksamheter och åtgärder som inte kan antas medföra en betydande
miljöpåverkan ska verksamhetsutövaren i stället ta fram en liten
miljökonsekvensbeskrivning.

Delarna om samlad bedömning har sin bakgrund i att dagens regelverk
innebär att det i ett sent stadium av tillståndsprövningen av en miljöfarlig
verksamhet kan komma att konstateras att en verksamhet även behöver t.ex.
dispens från artskyddsbestämmelserna samt att tillstånd och dispens enligt
markavvattningsbestämmelserna behövs. Om processerna inte handläggs
gemensamt finns en risk att en lång och för alla parter kostsam
tillståndsprocess efterföljs av ett dispensbeslut som innebär att en
verksamhet inte kan komma till stånd.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige ska driva på den nordiska
miljö- och klimatagendan under
ordförandeskapet 2018
Publicerad 01 november 2017

Den 1 november deltog miljöminister Karolina Skog i ett
nordiskt klimat- och miljöministermöte i Helsingfors. På
mötet deltog också statssekreterare för klimat Eva
Svedling.
Sverige är ordförande för det nordiska samarbetet 2018 och Karolina Skog
presenterade det svenska programmet för miljösektorn:

− Det nordiska miljösamarbetet är brett och ger Sverige en unik möjlighet att
driva på frågorna både internationellt och inom EU. Under vårt
ordförandeskap ser jag fram emot att tydliggöra omfattningen av det
nordiska samarbetet genom att flytta fram positionerna i klimat-, hav-,
kemikalie- och luftområdena, säger miljöminister Karolina Skog.

Under det svenska ordförandeskapet 2018 planeras insatser på miljöområdet
för att stärka det internationella arbetet på luft- och kemikalieområdet liksom
för uppföljning av FN:s havskonferens. Arbetet med hållbara städer med
fokus på klimatsmart mobilitet lyfts som ett särskilt ordförandskapsprojekt.

Ministrarna diskuterade också hur de nordiska länderna kan stödja FN:s
miljömöte UNEA3 som hålls 4–6 december i Nairobi. Karolina Skog
betonade att de svenska prioriteringarna inför UNEA3 är luft, hav och
kemikalier. Ministrarna beslutade att avsätta drygt en miljon kronor för att
stärka det konkreta utfallet av UNEA3 med fokus på att följa upp resultaten
efter FN:s havskonferens i juni och arbetet med marint skräp och mikroplast.
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Ministrarna diskuterade också huvudteman för det nya nordiska
samarbetsprogrammet för miljö och klimat som kommer att utarbetas under
det svenska ordförandeskapet 2018.

Statssekreterare Eva Svedling deltog i de delar under ministermötet som
behandlade det nordiska klimatsamarbetet. Fokus låg på klimatkonferensen i
Bonn (COP23) och uppföljning av Oslodeklarationen om nordiskt ledarskap
på klimatområdet.

Frågan om att de nordiska länderna bör gå före när det gäller förbud mot
mikroplast i kosmetika kom upp vid ministrarnas möte med de nordiska EU-
parlamentarikerna i utskottet för ett hållbart Norden. Utskottet menar att
övriga länder bör följa i Sveriges spår och gå före för att sätta större press på
EU.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Löfven presenterade
Sveriges program för
ordförandeskapet i Nordiska
ministerrådet 2018
Publicerad 31 oktober 2017

Nordiska rådets 69:e session pågår mellan den 31
oktober till den 2 november i Helsingfors. Statsminister
Stefan Löfven och utrikesminister Margot Wallström,
som också är nordisk samarbetsminister, deltar, liksom
miljöminister Karolina Skog och kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
I samband med öppnandet av Nordiska rådets session i Helsingfors den 31
oktober presenterade statsminister Stefan Löfven de svenska
ordförandeskapsprioriteringarna för det svenska ordförandeskapet i Nordiska
ministerrådet 2018. Det svenska ordförandeskapsprogrammet, med titeln
”Ett inkluderande, innovativt och tryggt Norden”, bygger på tre teman.

Det första temat ”Ett inkluderande Norden” fokuserar på vår nordiska
samhällsmodell med tillit, jämlikhet, jämställdhet och öppenhet som
utmärkande drag. Utgångspunkten är en rad utmaningar som de nordiska
länderna delar inom dessa områden.

Det andra temat ”Ett innovativt och hållbart Norden” fokuserar på nordisk
innovation som drivkraft för hållbar samhällsomställning. Engagemanget för
miljöfrågor är – och har historiskt sett varit – starkt i Norden, men
omfattande insatser behövs om vi ska nå målen i Parisavtalet och Agenda
2030, i Norden såväl som globalt.
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Det avslutande temat handlar om ”Ett tryggt och öppet Norden”. Fokus
ligger på samarbete kring de breda säkerhetsfrågorna, med trygghet och
öppenhet som ledord.

2018 leder Sverige även arbetet i Östersjöstaternas råd och Barentsrådet och
samordnar de informella nordiska och nordisk-baltiska utrikes- och
säkerhetspolitiska samarbetena (N5 och NB8). Ambitionen är att hitta
kontaktytorna mellan dessa samarbeten och samtliga länder i
Östersjöregionen för att stärka det regionala samarbetet över bredd.



Pressmeddelande från Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven deltar
vid Nordiska rådets session i
Helsingfors
Publicerad 25 oktober 2017

Statsminister Stefan Löfven reser till Helsingfors den 31
oktober för att medverka vid det Nordiska rådets
session. Han kommer även att avtäcka den konstgåva
på Hanaholmen som den svenska staten har skänkt till
Finland i 100-årsgåva.
Den 1 november kommer statsministern delta i möten med det nordiska
rådets presidium, nordiska statsministrar, de tre självstyrande områdena
Grönland, Färöarna och Åland samt med nordisk-baltiska statsministrar.
Utöver statsministern deltar även följande statsråd från regeringen:
Utrikesminister och minister för nordisk samordning, Margot Wallström,
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke samt miljöminister
Karolina Skog.

Program öppet för media 31 oktober:

14.45–16.45 Nordiska rådets session/nordiskt toppmöte Plats: Finlands
riksdag

16.45–17.00 Statsminister Stefan Löfven presenterar det svenska
ordförandeskapsprogrammet 2018

Cirka 17.00 Statsministern finns tillgänglig för kommentarer 
Plats: Finlands riksdag

17.45–19.00 Avtäckningsceremoni av svensk konstgåva – statsminister
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Stefan Löfven och statsminister Juha Sipilä Plats: Hanaholmen

1 november:

12.00–12.30 Presskonferens med nordiska statsministrar Plats: Blå salongen,
Finlands regerings banketthall

14.15–14.45 Presskonferens med nordisk-baltiska statsministrar Plats: Blå
salongen, Finlands regerings banketthall

Ackreditering görs via Nordiska ministerrådets webbplats



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Norrbotten
Publicerad 23 oktober 2017

Den 24-25 oktober besöker miljöminister Karolina Skog
Luleå och Piteå för att diskutera aktuella miljöfrågor.
Hon deltar också i en skogsexkursion med Norra
Skogsägarna för att diskutera naturvårdspolitik och
skogsbruk.

Ur onsdagens program:

09:00-11:30 Skogsexkursion tillsammans med bland andra Torgny Hardselius
och Pär Lärkeryd från Norra skogsägarna. Media välkommen att ansluta från
kl. 09:50. 
Plats: Långträsk Bygdegård, Östra Långträskvägen 4, Sjulsmark 

14:15-16:15 Platsbesök i Luleå hamn tillsammans med bland andra Henrik
Vuorinen och Birgitta Ahlqvist från Luleå hamn. Färd med bogserbåten
Viscaria och samtal om aktuella frågor. Tid för media i anslutning till
besöket.
Plats: Strömören, Luleå hamn

För anmälan av deltagande, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige bjuder in till internationell
granskning av
strålsäkerhetslagstiftning
Publicerad 19 oktober 2017

Regeringen beslutade idag att Sverige ska bjuda in
Internationella atomenergiorganet (IAEA) till att
genomföra granskningar av det svenska regelverket för
kärnsäkerhet, strålskydd och hantering av radioaktivt
avfall.
Enligt EU:s Kärnsäkerhetsdirektiv och Kärnavfallsdirektiv ska varje
medlemsland minst vart tionde år bjuda in till en internationell granskning, en
så kallad peer review, av den nationella lagstiftningen på området.
Regeringen har beslutat att bjuda in IAEA att genomföra en granskning av
den svenska lagstiftningen utifrån EU-direktiven.

Strålsäkerhetsmyndigheten får i uppdrag att ha närmare kontakt med IAEA
för att planera och genomföra granskningarna som bör genomföras senast
2022.

– Den här typen av granskningar ser vi inte bara som ett lagkrav utan också
som ett bra verktyg för att utveckla vår egen lagstiftning och strålsäkerhet.
Jag ser fram emot att välkomna IAEA till Sverige, säger miljöminister
Karolina Skog.

Arbetet leds av IAEA med internationella experter från hela världen i
granskningarna Integrated Regulatory Review Service (IRRS) och Integrated
Review Service for Radioactive Waste and Spent Fuel Management,
Decommissioning and Remediation (ARTEMIS).
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2012 genomförde IAEA en liknande granskning av det svenska systemet för
kärnsäkerhet och strålskydd. Vid den granskningen fick Sverige ett antal
rekommendationer och förslag på hur lagstiftningen ytterligare kunde
utvecklas. Rekommendationerna har legat till grund för utveckling av det
svenska regelverket de senaste åren.

Kärnsäkerhetsdirektivet ställer krav på granskning på kärnsäkerhets- och
strålskyddsområdet och kärnavfallsdirektivet ställer motsvarande krav på
avfallsområdet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern till Monaco för
internationellt möte om haven
Publicerad 11 oktober 2017

Miljöminister Karolina Skog inledningstalar vid
havsmötet i Monaco den 12-13 oktober. Mötet är en
uppföljande konferens till FN:s havskonferens i juni, då
världens länder samlades för att rädda haven. Även
Prins Carl Philip och infrastrukturminister Tomas
Eneroths statssekreterare Mattias Landgren deltar från
Sverige.
– Havskonferensen i New York var en succé och levererade en lång att-
göra-lista för att nå det globala havsmålet. Vi såg ett enormt engagemang för
havsfrågorna från hela världen. Nu handlar det om att gå från ord till
handling och genomföra åtgärderna på listan i praktiken, säger miljöminister
Karolina Skog.

Mötet i Monaco arrangeras av Svenska ambassaden i Paris tillsammans med
Monaco. Att ordna konferensen var ett av de frivilliga åtaganden som
Sverige och Monaco tillsammans presenterade under Havskonferensen i
New York. Monaco representeras av Prins Albert och miljöminister
Gramaglia.

Temat för konferensen är "Connecting and Protecting Our Seas: Initiatives in
the Baltic and the Mediterranean". Särskilt fokus ligger alltså på Östersjön
och Medelhavet och de frivilliga åtaganden som dessa regioner har
presenterat. En del av konferensen fokuserar särskilt på hur sjöfartsnäringen
kan bli mer hållbar.

I Monaco lyfter Sverige bland annat perspektivet Source-to-sea, från källa
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till hav, som en viktig del i arbetet med att rädda haven. På nationell nivå
kommer regeringens satsningar på rent hav och skydd av biologisk mångfald
inför 2018 vara en del i den svenska uppföljningen av Havskonferensen.

Dessutom kommer ett samförståndsavtal att signeras mellan Sverige och
Monaco under konferensen. Avtalet visar att länderna står eniga i arbetet
med att bevara ett friskt och levande hav, i stöd till implementeringen av det
globala havsmålet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fokus på haven när Karolina Skog
besöker Malmö
Publicerad 10 oktober 2017 Uppdaterad 10 oktober 2017

Onsdag den 11 oktober är miljöminister Karolina Skog i
Malmö för att delta i två stora havsaktiviteter:
invigningen av det nya marinpedagogiska centret och
den internationella konferensen ”Life Below Water”.
Konferensen Life Below Water handlar om lokalt genomförande av FN:s
mål för haven, mål 14 bland de globala hållbarhetsmålen. Miljöminister
Karolina Skog inviger konferensen med ett anförande och ett samtal på scen
med kommunstyrelsens ordförande i Malmö Katrin Stjernfeldt Jammeh.

Efter lunch inviger Karolina Skog det nya marinpedagogiska centret
tillsammans med Kronprinsessan Victoria.

– Jag har ett stort personligt engagemang för att barn och unga ska få lära sig
mer om haven. Jag kom i kontakt med idén om ett marinpedagogiskt center i
Malmö under min tid som kommunalråd och därför är det fantastiskt roligt
att nu få vara delaktig när idén blir verklighet, säger miljöminister Karolina
Skog.

Efter invigningen återvänder miljöministern till konferensen för att delta i en
paneldebatt.

Program:

10:00 Karolina Skog inledningstalar på konferensen "Life Below Water"
Plats: Quality Hotel View, Hyllie Stationstorg 29

12:15-14:00 Invigning av marinpedagogiskt center
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Plats: Ribersborgsstigen 4

15.30-16:00 Karolina Skog deltar i paneldebatt på konferensen "Life Below
Water"
Plats: Quality Hotel View, Hyllie Stationstorg 29

Miljöministern finns tillgänglig för media under dagen, kontakta
pressekreterare Hanna Björnfors vid intresse.

Välkomna!

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Ytterligare steg för att minska den
globala uppvärmningen – världen
fasar ut HFC
Publicerad 05 oktober 2017 Uppdaterad 05 oktober 2017

Nu ska världens länder stegvis minska produktion och
förbrukning av de kraftfulla växthusgaserna HFC
(fluorkolväten). Detta enligt Kigalitillägget till
Montrealprotokollet, som regeringen i dag beslutade att
ratificera. Enligt beräkningar kan Kigalitillägget minska
den globala uppvärmingen med upp till 0,5°C till år
2100.
– Sverige har tillsammans med EU varit drivande under hela
förhandlingsprocessen som ledde fram till överenskommelsen förra året.
Kigalitillägget är ett viktigt framsteg i det globala samarbetet och en konkret
åtgärd för att uppnå målen i Parisavtalet. Jag är stolt över att Sverige haft en
så aktiv roll i detta, säger miljöminister Karolina Skog.

Kigalitillägget träder i kraft den 1 januari 2019 förutsatt att minst 20 parter
har ratificerat. Hittills har sju länder ratificerat tillägget.

HFC ansågs länge vara ett bra substitut för ozonnedbrytande ämnen, innan
forskning visade att det är en kraftig klimatgas. I Sverige används HFC
främst i kyl-, frys- och klimatanläggningar samt i värmepumpar. Inom EU
inleddes åtgärder mot HFC under 2015 med en frysning av nivåerna, och
därefter togs 2016 ett första steg i utfasningen.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar i
Friluftsfrämjandets 125-
årsjubileum
Publicerad 03 oktober 2017

Onsdag den 4 oktober fyller Friluftsfrämjandet 125 år
och firar med ett jubileumsseminarium i Hagaparken.
Miljöminister Karolina Skog deltar i en panel om barns
tillgång till naturen. Kronprinsessparet inviger därefter
Skogsmulles hinderbana.

Program:

09:30-10:00 Friluftsfrämjandets generalsekreterare Lars Lundström inleder

10.00 -11.30 "Hur skapar vi möjligheter för barn att få tillgång till rörelse och
naturglädje"?
Karolina Skog, miljöminister, Maria Hagströmer, universitetslektor vid KI
och Gisela Nyberg, medicine doktor vid KI.

11.30 Kronprinsessparet premiärspringer Skogsmulles hinderbana
tillsammans med några av Friluftsfrämjandets förskolor

Plats: Hagaparken/Koppartälten, Stockholm

Media är välkomna att delta, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors för
mer information.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen påbörjar ett
utredningsarbete med
målsättningen att förbjuda privat
användning av kemiska
växtskyddsmedel
Publicerad 02 oktober 2017

Regeringen är oroad över den utbredda användningen
av kemiska växtskyddsmedel i privata trädgårdar. För
att skydda människors hälsa och miljön har regeringen
som målsättning att införa ett förbud mot privat
användning av kemiska växtskyddsmedel. Samtidigt
meddelar regeringen att den lutar sig mot den
europeiska kemikaliemyndighetens bedömning om det
verksamma ämnet glyfosat i de kommande EU-
diskussionerna om växtskyddsmedlet.
Kemiska växtskyddsmedel är bekämpningsmedel som används för att skydda
växter mot ogräs och skadedjur. Användning av kemiska växtskyddsmedel
kan innebära risker för människors hälsa och miljön, särskilt vid oaktsam
användning. Det finns risk för förorening av grund- och ytvatten samt att
pollinerande insekter som bin och humlor skadas. Därför är det viktigt att de
används på rätt sätt.

Yrkesmässig användning av växtskyddsmedel är noggrant reglerad.
Exempelvis har lantbrukare särskild utbildning för att handskas med ämnena.
Men när det gäller den privata användningen är situationen annorlunda.
Oaktsam användning kan även utsätta barn för de farliga ämnen som finns i
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medlen. För att minska riskerna kommer regeringen nu agera för att minska
användningen av kemiska växtskyddsmedel i privata trädgårdar och hem.
Regeringen påbörjar därför ett utredningsarbete med målsättningen att
förbjuda privat användning av kemiska växtskyddsmedel.

– Vår målsättning är att införa ett nationellt förbud mot privat användning av
kemiska växtskyddsmedel. Det är ett viktigt steg på väg mot en giftfri
vardag, säger miljöminister Karolina Skog.

Det är också viktigt att den yrkesmässiga användningen av växtskyddsmedel
sker med hänsyn till hälsa och miljö. Av detta skäl lutar sig Sverige mot
expertmyndigheternas slutsatser.

Under hösten kommer EU:s medlemsländer att ta ställning till ett förslag från
EU-kommissionen om ett förnyat godkännande för glyfosat – ett av de mest
använda växtskyddsmedlen i världen. Den europeiska kemikaliemyndigheten
(Echa) har noga granskat alla tillgängliga studier om glyfosat och kommit till
slutsatsen att det inte finns grund för att klassificera glyfosat som
cancerframkallande. Echas slutsats kompletterar den europeiska
livsmedelssäkerhetsmyndighetens (Efsa) tidigare arbete. Sverige respekterar
slutsatsen och kommer att delta aktivt i diskussionerna mellan
medlemsländerna.

– Det är viktigt att respektera vetenskapliga bedömningar och att följa
reglerna. Nu har EU:s expertmyndighet tittat ordentligt på detta och då lutar
vi oss mot deras slutsatser, säger Karolina Skog.

Ett förnyat godkännande på EU-nivå och ett svenskt användningsförbud för
kemiska växtskyddsmedel för privat bruk skulle innebära att
glyfosatprodukter endast skulle kunna användas yrkesmässigt i Sverige.
Sverige anser dessutom att den yrkesmässiga användningen av glyfosat ska
vara noga kontrollerad och arbetar för skarpa villkor.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern deltar i
internationellt möte om kvicksilver
Publicerad 27 september 2017

Kvicksilver är ett av de farligaste miljögifterna.
Miljöminister Karolina Skog deltar vid första partsmötet
inom Minamatakonventionen om kvicksilver och
företräder ett starkt svenskt engagemang i frågan.
– Kvicksilver har länge varit en prioriterad fråga för Sverige och vi var en av
initiativtagarna till Minamatakonventionen. Det är mycket positivt att
konventionen om kvicksilver är på plats, säger miljöminister Karolina Skog.

Det mesta av det kvicksilver som faller ner på svensk mark kommer från
andra länder. För att minska miljöföroreningen är det viktigt att åtgärder
vidtas på global nivå.

– Kvicksilver är farligt både för miljön och människors hälsa och det behövs
kraftfulla åtgärder i hela livscykeln. Det handlar bland annat om minskade
utsläpp till luft och vatten, utfasning av amalgam samt tydliga regler om hur
avfallet ska tas omhand, säger miljöminister Karolina Skog.

Fattiga människor är särskilt utsatta för farliga ämnen, bland annat eftersom
möjligheten till information är bristfällig. Småskalig guldutvinning där
kvicksilver används leder till exempel till enorma hälso- och miljöproblem i
många utvecklingsländer. Ofta är hela familjer, inklusive små barn,
involverade i arbetet. Frågan är särskilt uppmärksammad inom
Minamatakonventionen och kommer att diskuteras under partsmötet.

Svenskt förbud mot kvicksilver sedan 2009

Kvicksilver är en lättflyktig metall som kan spridas långa sträckor via luften.
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Kvicksilver kan inte brytas ned utan ansamlas i mark, i vatten och i levande
organismer. Höga halter kan förekomma till exempel i fisk.

Sedan 2009 har Sverige ett generellt förbud mot kvicksilver. Förbudet
innebär bland annat att tandfyllningar med dentalt amalgam inte är tillåtna
och att varor som innehåller kvicksilver inte längre får släppas ut på den
svenska marknaden.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar i China
Europe Water Platform i Åbo
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Den 21 september deltar miljöminister Karolina Skog i
en högnivåkonferens om vattensamarbete mellan Kina
och EU, ”China Europe Water Platform”. Konferensen
hålls i Åbo, Finland och samlar nästan 400 deltagare
från 20 länder.
Karolina Skog medverkar bland annat i en paneldebatt om vattenfrågornas
roll för att uppfylla FN:s hållbarhetsmål. Andra frågor som tas upp på mötet
är vatten och cirkulär ekonomi samt möjligheter till samarbete mellan företag
i Kina och EU kring hållbara lösningar och teknik.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen ökar stödet till
ekologiskt jordbruk
Publicerad 18 september 2017

För att möta konsumenternas efterfrågan och öka den
svenska produktionen av ekologiska livsmedel satsar
regeringen 25 miljoner kronor under 2018 på att stötta
omställningen till ekologiskt jordbruk. Regeringens har
som mål att 30 procent av den svenska
jordbruksmarken ska vara ekologiskt certifierad och att
60 procent av den offentliga livsmedelskonsumtionen
ska utgöras av certifierade ekologiska produkter år
2030. De nya medlen ingår i budgetpropositionen för
2018, som är en överenskommelse mellan regeringen
och Vänsterpartiet.
Konsumenternas efterfrågan på ekologisk mat har ökat kraftigt under de tre
senaste åren. Den ekologiska produktionen i Sverige har ökat, men inte i
samma takt som efterfrågan. Det vill regeringen ändra på. Om svenska
bönder kan möta den ökade efterfrågan bidrar det till jobb och hållbar
tillväxt i hela vårt land. Den växande marknaden för ekologiska livsmedel
skapar möjligheter på marknaden för små och stora svenska jordbruks- och
livsmedelsföretag. Av Sveriges totala certifierade jordbruksmark användes
omkring 18 procent för ekologisk produktion år 2016, medan målet är 30
procent.

- Det finns en väldigt stort efterfrågan på svensk ekologisk mat, men
omställningen för den enskilda lantbrukaren kan vara dyr och innebära ett
risktagande. Därför satsar regeringen nu 175 miljoner kronor för att täcka de
merkostnader som uppstår när lantbrukare ställer om till ekologisk
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produktion, säger landsbygdsminister Sven- Erik Bucht.

Omställningen till ekologisk för den enskilda lantbrukaren kan vara dyr och
innebära ett risktagande. En omställning kan kräva större investeringar och
att gå över till ett helt nytt produktionssätt och en ny marknad kan innebära
risker. Dessutom är det först efter två års karenstid som de kan sälja sina
produkter som ekologiskt certifierade.
Regeringens satsar nu 25 miljoner kronor 2018, 50 miljoner 2019 och 100
miljoner 2020. Detta innebär att de nuvarande medlen för stöd till
omställning till ekologisk produktion fördubblas under den kommande
treårsperioden.

- Vi ser ett ökat sug efter miljövänlig mat i Sverige idag. Regeringen ska
bidra till denna utveckling och främja hållbart producerade livsmedel.
Ekologisk produktion och konsumtion har betydelse inte bara för miljön utan
för tillväxten och sysselsättningen i hela Sverige. säger miljöminister
Karolina Skog.

Regeringen har i sin handlingsplan för livsmedelsstrategin satt som mål att 30
procent av den svenska jordbruksmarken ska vara ekologiskt certifierad och
60 procent av den offentliga livsmedelskonsumtionen ska utgöras av
certifierade ekologiska produkter år 2030. Jordbruksverket har fått i uppdrag
att utarbeta åtgärder och samordna arbetet för att nå målen för ekologiska
livsmedel.

Fakta – regeringens livsmedelsstrategi och ekologisk
produktion och konsumtion

Regeringen har i sin handlingsplan för livsmedelsstrategin flera satsningar för
ökad produktion, konsumtion och export av ekologiska livsmedel. Den 15
juni 2017 fattades ett regeringsbeslut om att inrätta en samordningsfunktion
för produktion, konsumtion och export av ekologiska livsmedel samt att
utarbeta en åtgärdsplan och etappmål för de inriktningsmål som regeringen
satt upp: 30 procent av den svenska jordbruksmarken ska utgöras av
certifierad ekologisk jordbruksmark 2030 och 60 procent av den offentliga
livsmedelskonsumtionen ska utgöras av certifierade ekologiska produkter
2030.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog presenterar
budgetpropositionen i Linköping
Publicerad 18 september 2017

På budgetdagen onsdagen den 20 september besöker
miljöminister Karolina Skog Östergötland. På
förmiddagen presenterar hon regeringens
budgetproposition för 2018 vid en pressträff i Linköping.
Under eftermiddagen besöker hon Motala där hon deltar
i en aktivitet vid naturreservatet Sjöbo-Knäppan.
Media är välkomna att delta, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors för
mer information.

Program:

11:00 Pressträff om nyheter i regeringens budgetproposition. Presentation
sker på Cleantech Östergötlands kontor. Därefter kort promenad till plats för
kommande cykelparkeringshus vid Resecentrum och tid för enskilda
intervjuer.
Plats: Gjuterigatan 1, Linköping

14:00 Deltar i Tekniska nämnden i Motalas besök vid naturreservatet Sjöbo-
Knäppan. Visning av vad som gjorts för att tillgängliggöra området.

Välkomna!

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
budgeten för 2018
Publicerad 15 september 2017

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera budgetförslaget för 2018 på en
presskonferens den 20 september klockan 09.00 i
Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också att
presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement)

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Malmö

Kontaktperson: Natali Sial, telefon 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Klockan 09.00 Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Isabel Lundin, telefon 076 296 46 38 och Gösta Brunander,
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telefon 072 544 28 66

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister, biträdande
finansminister

Östersund

Kontaktperson: Anna Söderström, telefon 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Karlskrona

Kontaktperson: Matilda Malmqvist Glas, telefon 070 367 03 64

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Visby

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, telefon 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Södertälje

Kontaktperson: Sofie Rudh, telefon 072 545 74 21

Helene Fritzon, migrationsminister och biträdande justitieminister

Skövde

Kontaktperson: Fredrik Persson, telefon 072 214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Stockholm



Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, telefon 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, miljöminister

Linköping

Motala

Kontaktperson: Hanna Björnfors, telefon 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Mikael Damberg, näringsminister

Kalmar

Växjö

Kontaktperson: Daniel Ferreira, telefon 076 135 56 92

Peter Eriksson, bostads- och digitaliseringsminister

Uppsala

Norrtälje

Kontaktperson: Martin Kling, telefon 070 539 57 29

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Arvika

Molkom

Kontaktperson: Maria Soläng, telefon 072 206 19 47

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialminister

Umeå



Vindeln

Vännäs

Kontaktperson: Karin Boman Röding, telefon 076 116 65 62

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, telefon 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, telefon 072 209 45 20

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Vattenförvaltningens organisation
ses över
Publicerad 15 september 2017

Regeringen vill se över organisationen av
vattenförvaltningen i Sverige. Översynen ska bidra till
en effektiv, förankrad och ändamålsenlig förvaltning av
yt- och grundvatten.
Vattenförvaltningen är ett samlingsord för det arbete som görs med vatten av
olika myndigheter. Den nuvarande organisationen och ansvarsfördelningen
har funnits i drygt ett decennium och tidvis varit ifrågasatt, bland annat på
grund av att beslut om åtgärder och finansiering separeras. För att kunna ta
ställning i frågan har regeringen nu beslutat om en översyn.

– Regeringen arbetar målmedvetet för att förbättra kvaliteten i svenska
vattendrag. En viktig förutsättning är att vi har ett ändamålsenligt system för
den svenska vattenförvaltningen, säger miljöminister Karolina Skog.

Karolina Ardesjö Lundén utses till särskild utredare. Hon kommer att
utvärdera vattenförvaltningen och vid behov föreslå hur organisationen bör
vara utformad för att underlätta en effektiv, samordnad, förankrad och
ändamålsenlig förvaltning av yt- och grundvatten. Utredaren ska även
utvärdera hur finansiering av de åtgärder som följer av åtgärdsprogrammen
bäst kan säkerställas.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Åsa Stenmarck utreder plastens
miljöeffekter
Publicerad 07 september 2017

Regeringen har utsett Åsa Stenmarck till särskild
utredare med uppdrag att se över möjligheterna att
minska de negativa miljöeffekterna från plast
(Dir.2017:60).
Utredaren ska öka kunskapen om och på vetenskaplig grund identifiera de
miljöproblem som uppstår till följd av valet av råvara vid tillverkning av
plast, användning av plast och de konsekvenser som uppstår i
avfallshantering och materialåtervinning, samt de miljöproblem som orsakas
av ökande mängder plast och mikroplast i hav och sjöar.

I uppdraget ingår också att utifrån detta föreslå kostnadseffektiva åtgärder
som syftar till att minska de negativa miljöeffekterna från plast. Uppdraget
ska slutredovisas senast den 1 oktober 2018.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Växjö
Publicerad 06 september 2017 Uppdaterad 07 september 2017

(Ny version) Fredag 8 september besöker miljöminister
Karolina Skog Växjö. På förmiddagen deltar hon på
Sveriges största matmässa MAT2017. Under
eftermiddagen besöker hon bland annat en innovativ
dagvattenlösning och ett kraftverk där man restaurerar
den naturliga miljön.
Media är välkommen att delta i följande delar av programmet:

09:10-09:40 Inledningsanförande på MAT2017
Plats: Christina Nilsson salen, Växjö Konserthus, Västra Esplanaden 10-14

10:00-10:45 Rundvisning på MAT2017

11:00-11:30 Invigning av Matsvinnköket
Plats: Konserthusparken

13:00-15:30 Besök vid en innovativ dagvattenlösning och ett kraftverk
Plats: Dammarna i Strandbjörket, Växjö centrum samt
Hanefors vattenkraftstation – strax söder om Ingelstad

15:30-16:30 Deltar i grönt bokcafé ETC – öppet för medlemmar och
allmänhet
Plats: Klostergatan 9, Växjö

Kontakta pressekreterare Hanna Björnfors vid intresse för deltagande eller
intervjuer. Medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen satsar för att bevara
skyddsvärda skogar
Publicerad 04 september 2017

Regeringen föreslår en landsomfattande inventering av
skogar med höga naturvärden, så kallade
nyckelbiotoper. Nyckelbiotopsinventeringen genomförs
av Skogsstyrelsen och är en av de största
naturkartläggningarna i landet.
- Regeringen har en tydlig ambition att skyddsvärda skogar inte ska avverkas
utan bevaras antingen genom formellt skydd eller frivilliga avsättningar.
Skogsstyrelsens inventeringsarbete är viktigt för att vi ska få ett bra
kunskapsunderlag, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen satsar totalt 20 miljoner kronor per år på
nyckelbiotopsinventeringen, under en tioårsperiod. Satsningen omfattar dels
uppdaterad inventering enligt befintlig metod, dels metodutveckling för en
mer ändamålsenlig inventering i nordvästra Sverige. Arbetet påbörjas under
hösten 2017.

- Detta är en viktig och ambitiös insats för att kunna få bra kunskapsunderlag
om värdefull skog. Det är också ett viktigt steg på vägen för att kunna bidra
till målet om skydd av skog. Jag är därför särskilt glad över att vi nu
investerar 250 miljoner kronor per år för att kunna erbjuda skogsägare med
nyckelbiotopsrika brukningsenheterna möjligheter till ersättning för
områdesskydd. För mig är det viktigt att inte skogsägarna kommer i kläm,
säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

Myndigheterna kan erbjuda skogsägare med nyckelbiotopsrika
brukningsenheter möjlighet till områdesskydd. För det ändamålet stärker
regeringen anslagen till Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen med totalt 250
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miljoner kronor per år till och med 2027.

- Det är viktigt att skogsägare accepterar arbetssättet och har förståelse för
att nyckelbiotoperna behöver bevaras. Det är avgörande att inventeringen
håller hög kvalitet i hela landet för att den ska fylla sitt syfte, säger
miljöminister Karolina Skog.

Regeringen stärker också stödet till hyggesfritt skogsbruk med 6 miljoner
kronor per år. Syftet är att främja ett variationsrikt och hållbart brukande av
skogslandskapet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Samarbete ska rädda fjällräven
Publicerad 04 september 2017

Fjällräven är starkt hotad i både Sverige och Norge. Nu
har de båda länderna tagit fram en gemensam
handlingsplan för att säkra artens överlevnad i
Skandinavien.
I oktober 2015 undertecknade Sverige och Norge en avsiktsförklaring om att
bevara fjällräven. Sedan dess har länderna arbetat fram en gemensam
handlingsplan med åtgärder som ska skapa en stabil och livskraftig
fjällrävsstam. Några av åtgärderna är att stödutfodra fjällrävspopulationen,
att kontrollera och utreda det ökade rödrävsbeståndet i fjällvärlden, samt att
behandla och förebygga sjukdomar. Bland åtgärderna finns även
kommunikationsinsatser för att minska störningarna från och konflikterna
med människan.

– Fjällrävens framtid i Skandinavien är hotad och läget blir än mer allvarligt i
ljuset av hur fjällvärlden påverkas av klimatförändringarna. Nu börjar det
gemensamma arbetet med att rädda den, säger miljöminister Karolina Skog.

Fjällräven fridlystes 1928 i Sverige och 1930 i Norge, men trots det har
populationen inte återhämtat sig. Detta beror på bland annat på att
populationen är liten, brist på föda på grund av uteblivna lämmelår och att
rödräven har tagit över allt mer i fjällvärlden. Det lilla fjällrävsbeståndet har
lett till inavel i vissa delar av populationen. Samtidigt har sjukdomar,
parasiter och störningar från mänsklig aktivitet utgjort ytterligare hot.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Linköping
Publicerad 31 augusti 2017

Måndag 4 september besöker miljöminister Karolina
Skog Linköping. Där inviger hon den nya anläggningen
för läkemedelsrening. Den är Sveriges första fullskaliga
rening av läkemedelsrester i avloppsvatten. Under
eftermiddagen besöker Karolina Skog den nya
stadsdelen Vallastaden och den Bo- och samhällsexpo
som nu öppnar där.
Media är välkommen att delta vid följande delar i programmet:

09:30-11:30 Invigning av det nya reningsverket samt rundvandring.
Plats: Samling vid Tekniska verkens huvudkontor, Brogatan 1, kort
promenad till Nykvarnsverket.

13:15-14:30 Rundvandring i Vallastaden tillsammans med vd Simon Helmér
och arkitekt Björn Förstberg. Bland nedslagen finns bostaden som både kan
vara en femma och en etta och arbetsplatser utomhus på en 180 kvm
takterrass med ett uppkopplat växthus.
Plats: Presscentret Vallastaden, Linköping

Kontakta pressekreterare Hanna Björnfors vid intresse för deltagande eller
intervjuer.

Välkomna!

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill öka kunskaperna
om våtmarkernas roll för att
förebygga torka och vattenbrist
Publicerad 11 augusti 2017 Uppdaterad 11 augusti 2017

Våtmarker spelar en viktig roll för att förebygga torka
och vattenbrist. Regeringen ger därför Naturvårdsverket
i uppdrag att ta fram ett kunskapsunderlag om
våtmarkernas ekologiska och vattenhushållande
funktion.
– Jag är glad att den här kunskapsöversynen nu kan bli verklighet. Vid både
torka och översvämningar är våtmarkernas magasin en viktig del av vårt
ekosystem, säger miljöminister Karolina Skog.

Redan 2016 drabbades flera platser i landet av vattenbrist. I år ser
situationen ut att ytterligare förvärras och drabba fler delar av landet. Sett ur
ett internationellt perspektiv har Sverige varit förskonat från stora katastrofer
till följd av extrem torka. Flera faktorer samspelar till att vi just nu har låga
grundvattennivåer. Framförallt ovanligt lite nederbörd, men också
utdikningar som leder bort vatten istället för att fördröja det naturligt i
markerna.

Historiskt har omkring en fjärdedel av Sveriges ursprungliga våtmarksareal
försvunnit genom utdikning, sjösänkning och uppodling. Kunskaper om
våtmarkernas betydelse för att balansera, buffra och magasinera
vattenflöden behövs för att kunna restaurera och anlägga våtmarker på rätt
platser. Det gäller våtmarker i såväl jord- och skogsmark som i tätort.

Regeringen avser att under hösten ge uppdrag om att ta fram en strategi om
våtmarker och detta kunskapsunderlag kommer att vara del av den
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kommande strategin.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Helhetssyn och moderna
miljövillkor för vattenkraften –
första steget i genomförandet av
energiöverenskommelsen
gällande vattenkraftens
miljöpåverkan
Publicerad 29 juni 2017

Miljö- och energidepartementet har remitterat en
promemoria med förslag som genomför de
vattenkraftsrelaterade delarna av
energiöverenskommelsen och tydliggör det svenska
genomförandet av EU:s ramdirektiv för vatten.
Förslagen innebär att moderna miljövillkor systematiskt
ska införas för vattenkraften.
I juni 2016 träffades en ramöverenskommelse om energipolitiken i mellan
regeringspartierna, Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna som
ger långsiktighet i energipolitiken genom att bland annat lägga fast ramarna
för de krav som bör ställas för framtidens vattenkraft. I det förslag som nu
remitteras föreslås ändringar i nuvarande prövningssystem för uppfyllande
av överenskommelsens samtliga punkter.

Huvuddelen av de svenska vattenkraftverken och dammarna har inte
miljöanpassats under den tid de varit i drift. Energiöverenskommelsen slår
fast att Sverige ska ha moderna miljökrav på svensk vattenkraft. Havs- och
vattenmyndigheten, Statens Energimyndighet och Affärsverket Svenska
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Kraftnät förslås få i uppdrag att ta fram en plan för hur denna omställning
ska gå till.

Planen anger en tidsplan och ger en nationell helhetssyn inför de prövningar
som ska till så att miljöförbättrande åtgärder vidtas där de ger störst nytta för
miljön och så liten negativ inverkan som möjligt på vattenkraftens betydelse
för kraftsystemet. Miljöanpassningen av vattenkraften kan därigenom ske på
ett systematiskt sätt och prövningen av de verksamheter som omfattas av
planen förenklas.

Arbetet har skett i en öppen process i dialog med branschen och
miljöorganisationerna för att hitta en stabil lösning som är väl förankrad och
kan garantera en långsiktigt hållbar reglering av vattenkraftens
förutsättningar.

Promemorian innehåller förslag som även berör andra typer av verksamheter
och som ska förbättra genomförandet av EU:s ramdirektiv för vatten. Detta
innebär bland annat att verksamheter inte får äventyra möjligheterna att
uppnå den kvalitet på vattenmiljön som följer av EU-rätten. De får heller inte
medföra en försämring av vattenkvaliteten. EU-rättens utrymme för att ställa
mindre långt gående krav till förmån för samhällsviktiga verksamheter får
och ska utnyttjas.

Det införs även bestämmelser i syfte att förenkla tillståndsprövningen av
vattenkraftverk och dammar som i dag drivs med stöd av äldre rättigheter
såsom privilegiebrev eller urminnes hävd.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige skriver samarbetsavtal om
stadsutveckling med Kina
Publicerad 28 juni 2017

Miljöminister Karolina Skog har undertecknat ett avtal
om samarbete inom hållbar stadsutveckling med Kinas
ministerium för bostäder, stads- och
landsbygdsutveckling.
Att bygga hållbara och levande städer kommer att vara avgörande i
omställningen till fossilfria samhällen världen över. Sverige och Kina har
kommit överens om att dela och utveckla kunskap om lösningar och metoder
för hållbart byggande och stadsutveckling.

– Urbaniseringen i Kina har hittills lett till omfattande miljöproblem. Nu finns
ett ökande intresse att utveckla städer i en mer hållbar riktning och här ses
flera svenska städer som föregångare. Det här avtalet ger svenska
stadsutvecklingsaktörer en bred plattform att stå på i våra fortsatta relationer
med Kina, säger miljöminister Karolina Skog.

Samarbetet kommer att handla om stadsutveckling och smarta lösningar,
med målet att bidra till levande och hälsosamma städer. Avtalet pekar också
ut energieffektiva, gröna och hållbara byggnader som ett särskilt
samarbetsområde. Ett exempel på detta är träbyggande.

En arbetsgrupp med kinesiska och svenska företrädare får i uppdrag att ta
fram en handlingsplan för hur arbetet ska utvecklas.

– Om vi ska lyckas bygga attraktiva, hälsosamma och hållbara städer
behöver olika intressen och perspektiv vara med i diskussionen om hur det
ska gå till. Därför är det prioriterat för regeringen och för Sverige att olika
samhällsaktörer involveras i det nya samarbetet, säger Karolina Skog.
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Avtalet signerades i samband med det omfattande besök som Sverige just nu
gör i Kina under ledning av statsminister Stefan Löfven. Den svenska
delegationen omfattar en mängd svenska företag och flera centrala
myndigheter på miljöområdet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog inviger
naturreservatet Orarna
Publicerad 19 juni 2017

I samband med Gävle kommuns stadsvandring på
Orarna den 19 juni sker en invigning av naturreservatet
där miljöminister Karolina Skog medverkar. Orarna blev
naturreservat 2016 är 1 100 ha stort och ligger 9 km
från centrala Gävle.

Program måndag 19 juni:

16.00 Karin Brolin från Länsstyrelsen Gävleborg möter upp vid entrén till
BillerudKorsnäs industriområde och därifrån färja till Orarna. Innan avfärd
mot Orarna kommer Länsstyrelsen berätta om naturreservatet och vad som
gör området unikt.

17.15 Tid för intervjuer. Sedan transport över till fastlandet efter avslutad
intervju. Det kan bli kortare väntetider. Det finns möjlighet att delta under
hela invigningen.

17.45 Guidad vandring mot invigningsplatsen

19.15 Invigningsceremoni vid strandängarna med miljöminister Karolina
Skog, länsråd Veronica Lauritzsen och representanter från Gävle kommun,
Havs- och vattenmyndigheten samt BillerudKorsnäs.

20.30 Båtfärd till fastlandet

C:a kl 21.00 Beräknas vara åter på fastlandet

Vi rekommenderar gummistövlar/kängor och regnkläder. Det blir en 3-4 km
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vandring på ön och bitvis är det blött och lerigt.

Media är välkommen att delta i besöket. För anmälan av deltagande och mer
information om det praktiska, kontakta naturkommunikatör Anna Kjellander
på Länsstyrelsen i Gävleborg, tel. 010-225 13 32.

För intervjuförfrågningar med miljöministern, kontakta pressekreterare
Hanna Björnfors.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen satsar 200 miljoner på
att förebygga torka och på
fördjupade kartläggningar av
grundvattenresurser
Publicerad 17 juni 2017 Uppdaterad 17 juni 2017

Fjolårets och årets låga grundvattennivåer ger en
föraning om en framtid där vattenbrist och torka kan bli
allt vanligare. Grundvatten påverkar vår
dricksvattenförsörjning, jord- och skogsbruk, industri
och turism. Den påverkar också förutsättningarna för
växter och djur. Regeringen presenterar därför en
satsning på att förbygga torka och fördjupa
kartläggningen av grundvattenresurserna.
Kommunerna bär det huvudsakliga ansvaret för att säkerställa tillgång till
rent vatten. Arbete pågår men mer behöver göras. Regeringen och de statliga
myndigheterna arbetar med flera olika åtgärder för att hantera
vattensituationen på både kort och lång sikt. Som en del i detta arbete
presenterar regeringen idag en satsning på 200 miljoner inför höstens
budgetproposition riktat mot att förebygga torka och att fördjupa
kartläggningen av våra grundvattenresurser. Det kommande förslaget är en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Förebygg torka

Huvuddelen av medlen investeras i att stärka landskapets egna förmåga att
buffra och balansera vattenflöden, öka tillskottet till grundvattnet och öka
vattenrening. Mera vatten ska kunna magasineras och hållas kvar i
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markerna, genom att i större utsträckning restaurera och anlägga våtmarker.

Att fördröja vatten har betydelse för att fylla på yt- grundvattensystemen
men har också andra positiva effekter. Våtmarker som restaureras och
nyanläggs bidrar till biologisk mångfald, klimat och att minska
övergödningen. Att bromsa upp och hålla kvar vatten kan göras på flera
olika sätt, anpassat till omgivningen. Medlen ska kunna användas i jord- och
skogsbruk såväl som i tätort.

Naturvårdsverket kommer inom kort att få i uppdrag att ta fram en
våtmarksstrategi där frågan om risken för torka får särskild betydelse.

Fördjupa kartläggningen av våra grundvattenresurser

Kunskapen om grundvattenresurser i utsatta regioner behöver öka för att
kommunerna ska kunna vita relevanta åtgärder. I höstens budgetproposition
kommer Sveriges geologiska undersökning (SGU) få förstärkta resurser för
att kunna bistå kommuner och län med fördjupade kartläggningar av
grundvattenresurser i särskild utsatta regioner.

Öka medel till nationella vattenkatastrofgruppen VAKA

VAKA är en viktig stödfunktion som kommuner kan åberopa vid
dricksvattenkatastrofer. VAKA har byggts upp genom tillfälliga medel och
nu säkerställer regeringen att verksamheten kan fortsätta.

Regeringen förstärker redan innevarande år resurserna för den nationella
vattenkatastrofgruppen, VAKA och gruppen kommer att tillskjutas medel i
höstens budgetproposition för att säkerställa verksamheten mer långsiktigt.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utbildningsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Pressinbjudan: Regeringssatsning
med anledning av torka och låga
grundvattennivåer
Publicerad 16 juni 2017

Fjolårets och årets låga grundvattennivåer ger en
föraning om en framtid där vattenbrist och torka kan bli
allt vanligare. Utbildningsminister Gustav Fridolin,
klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin och
miljöminister Karolina Skog bjuder till pressträff för att
presentera en kommande budgetsatsning för att
förebygga torka och låga grundvattennivåer.

Tid: 17 juni 2017 kl. 11.00
Plats: Vittsjö, Skåne, Scenen Bäckabro
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fiske ska regleras i fler skyddade
områden
Publicerad 08 juni 2017 Uppdaterad 08 juni 2017

Regeringen har ökat andelen skyddade marina
områden i Sverige. Nu tar regeringen steg för att reglera
fisket i dessa miljöer.
Satsningen på skydd av marina områden har gjort att Sverige dubblerat
arealen skyddad havsmiljö på bara ett år: från 6,7 till 13,6 procent. Sverige
har därmed med råge nått målet om att skydda minst 10 procent av våra
havsområden till 2020. Men ytterligare åtgärder behövs för att skydda de
marina miljöerna som finns i respektive område.

Regeringen kommer därför att ge Havs- och vattenmyndigheten i uppdrag att
föreslå fiskeregleringar i både nya och redan etablerade skyddade områden.
Målet är att värdefulla miljöer ska bevaras. Myndigheten ska också utreda
bottentrålningens effekter inom skyddade områden och inom trålgränsen,
samt vid behov föreslå åtgärder.
Uppdraget ska rapporteras under våren 2018. I de fall det rör fiske utanför
trålgränsen krävs därefter förhandlingar med grannländer.

– Efter att i flera steg ha ökat andelen skyddade havsområden riktar vi nu
fokus mot att stärka skyddet inom respektive område. Nya fiskeregleringar
är ett avgörande verktyg för att värna de marina miljöerna, säger
miljöminister Karolina Skog.

Fiskregleringarna ska tas fram utifrån vetenskapliga underlag och så långt
möjligt utformas i samråd med forskare, fiskerinäring och
miljöorganisationer. En mängd olika regleringar kan bli aktuella, till exempel
områden med totalt fiskestopp eller förbud mot användning av vissa
fiskeredskap.
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Sverige lämnar in frivilligt åtagande

Denna vecka pågår FN:s havskonferens i New York. Sverige lämnar nu
lämna in ett frivilligt åtagande om införande av bevarandeåtgärder i marint
skyddade områden. Åtagandet innehåller tre delar:

Förslag till EU kommissionen om införande av fiskeregleringar i Natura
2000-området Bratten. Började gälla i januari 2017.
Förslag till nödvändiga fiskeregleringar i fem marina skyddade områden i
Kattegatt, med planerat ikraftträdande 2018. Dessa fem områden har
nyligen skickats ut på remiss av Havs- och vattenmyndigheten.
Regeringsuppdrag till Havs- och vattenmyndigheten om att identifiera
ytterligare åtgärder i syfte att nå bevarandemålen i marina skyddade
områden.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Stort stöd till svensk uppmaning
att förbjuda mikroplast i kosmetika
Publicerad 07 juni 2017

Sex länder har redan hörsammat Sveriges uppmaning
att förbjuda mikroplaster i kosmetika som sköljs av.
Sverige lämnar nu in initiativet som ett frivillig åtagande
under Havskonferensen.
Inför havskonferensen uppmanade Sverige övriga Östersjö- och
Nordsjöländer att förbjuda mikroplaster i kosmetika. Initiativet innebär att
länderna ska verka för att förbjuda mikroplast i kosmetika som sköljs av
senast i juni år 2020. Finland, Frankrike, Irland, Island, Luxembourg och
Norge har hittills anslutit sig till uppropet.

– Plast i haven är ett allvarligt globalt miljöproblem. Vi måste arbeta
förebyggande och hindra att plast hamnar i haven. Mikroplaster i kosmetiska
produkter är helt onödiga och det finns alternativ, säger miljöminister
Karolina Skog.

Ett konkret resultat av FN:s havskonferens i New York är att länder och
andra aktörer gör frivilliga åtaganden som bidrar till att mål 14 i FN:s Agenda
2030 och dess delmål uppnås. Sverige har hittills annonserat ett drygt 20-tal
åtaganden och fler väntas under veckan.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige ökar stödet till FNs
miljöprogram för att minska marin
nedskräpning
Publicerad 07 juni 2017 Uppdaterad 07 juni 2017

Skräp i haven är ett enormt globalt miljöproblem. I
samband med Havskonferensen i New York ansluter sig
Sverige till FN-kampanjen Clean Seas, ett globalt
initiativ för att minska marin nedskräpning. Regeringen
ger också 14 miljoner kronor i särskilt stöd till FNs
miljöprogram för deras arbete mot plast i haven.
– Haven är mänsklighetens livsnerv men de håller på att förvandlas till
soptippar. Vi har ett gemensamt ansvar att agera, och det nu. Vi måste vända
utvecklingen när det gäller plastavfall, skydda den biologiska mångfalden
och bevara havens renhet och rikedom. Det är en investering i vår egen
överlevnad, säger miljöminister Karolina Skog.

Kampanjen Clean Seas lanserades i januari 2017. Syftet är att runt om
världen öka medvetenheten kring behovet av minskad marin nedskräpning.
Behoven av åtgärder ser olika ut i olika delar av världen. På vissa håll saknas
en väl utbyggd avfallshantering medan man på andra håll arbetar med
utmaningar som rör allmänhetens medvetenhet om nedskräpningens effekter
på miljön.

– Sveriges generositet och starka stöd kommer att hjälpa oss att intensifiera
våra insatser och omsätta vetenskapliga rön till global medvetenhet och
konkreta åtgärder, säger Erik Solheim, chef för FN:s miljöprogram.

Ökat ekonomiskt stöd
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Anslutningen till Clean Seas innebär att Sverige stöttar kampanjen med 9
miljoner kronor, vilket därmed också är ett stöd till FN:s miljöprograms
globala arbete inom området.

En stor del av det marina avfallet kommer från land. Därför är det
nödvändigt att inte bara fokusera på det som redan hamnat i haven utan
också på landbaserade föroreningar, det vill säga från källa till hav. Sverige
satsar ytterligare 5 miljoner kronor som stöd till FN:s miljöprograms arbete
med bland annat föroreningar från landbaserade källor.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsminister Stefan Löfven
besöker Kina
Publicerad 05 juni 2017 Uppdaterad 05 juni 2017

Den 26-28 juni reser statsminister Stefan Löfven till
Kina. Med på resan är flera statsråd och en
näringslivsdelegation med fokus på grön innovation och
hållbarhet. Statsministern kommer också att ha
överläggningar med Kinas premiärminister Li Keqiang
och tala på World Economic Forum.
Kina är en av världens största ekonomier och står för en stor del av den
globala tillväxten. I Kina finns också en stor efterfrågan på grön innovation
för att ställa om samhället i en mer hållbar riktning.

Sverige är världsledande på området och statsministern leder därför en
delegation inom regeringens Team Sweden-satsning med företag och
myndigheter med kompetens som efterfrågas i Kina. Med på resan är
närings- och innovationsminister Mikael Damberg, EU- och handelsminister
Ann Linde och miljöminister Karolina Skog.

Statsministern är också inbjuden att tala på World Economic Forum i Dalian
och kommer att ha överläggningar med Kinas premiärminister Li Keqiang.
Statsministern kommer också att träffa kinesiska näringslivsföreträdare och
civilsamhällets aktörer.

Inför resan kommer det anordnas en pressbriefing. Datum för denna och ett
mer detaljerat program meddelas senare.

Frågor om visum ställs till den svenska ambassaden i Peking.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Fler steg för att minska plastens
negativa miljöeffekter
Publicerad 04 juni 2017

Kunskapen om hur plast påverkar miljön måste öka och
fler åtgärder måste till för att komma tillrätta med
problemen. Regeringen tillsätter nu en utredning som
ska se över möjligheten att minska plastens negativa
miljöeffekter. Samtidigt får två myndigheter i uppdrag att
föreslå vilka konkreta åtgärder som behövs, med
utgångspunkt i delar av utredningens förslag.
Plast är ett mycket användbart material med många fördelar. Plast kan tack
vare dess låga vikt bidra till att spara energi. Det är också ett användbart
material för skydda mat och andra värdefulla varor. Samtidigt vet vi att
användningen av plast också skapar allvarliga miljöeffekter, inte minst i
haven.

− Plast kan ta hundratals år att bryta ned i naturen, samtidigt som det ofta
finns i produkter som bara används i några sekunder. Vi behöver
genomtänkta politiska åtgärder för att få till en smartare plastanvändning,
säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen har sedan tidigare antagit en förordning om plastbärkassar som
trädde i kraft den 1 juni 2017. Utredningen och uppdraget innebär ytterligare
steg för att komma tillrätta med problemen med nedskräpning.

Plasten miljöeffekter ska utredas

Regeringen tillsätter en särskild utredning som ska se över möjligheten att
minska plastens negativa påverkan på miljön. Arbetet omfattar
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miljö¬problem som orsakas av ökande mängder plastavfall och mikro¬plast
som hamnar i sjöar och hav. Utredningen ska bland annat se över om det
finns plaster som är fullständigt nedbrytbara i havet.

− Vi vet för lite om de problem som uppstår på grund av plast. För att kunna
fatta bra och effektiva beslut som skyddar naturen behöver vi öka
kunskapen om plast och de konsekvenser som nedskräpningen ger, säger
miljöminister Karolina Skog.

Resultatet ska slutredovisas till Miljö- och energidepartementet senast den 1
oktober 2018.

Fler förslag på åtgärder

Redan nu ser regeringen behov av åtgärder för att minska plastens
miljöpåverkan vid nedskräpning, särskilt i relation till haven. Med
utgångspunkt i delar av utredningen Minskade negativa miljöeffekter från
plast, får Naturvårdsverket och Havs- och vattenmyndigheten i uppdrag att
föreslå konkreta åtgärder för att minska plastnedskräpningens negativa
effekter på miljön.

Myndigheterna ska bland annat:

föreslå ytterligare åtgärder, exempelvis förbud, för att minska de
negativa miljöeffekterna av nedskräpning av plastavfall.
vid behov föreslå ändrade, utvidgade eller nya pantsystem för att minska
nedskräpningen från plastavfall.

Uppdraget ska redovisas till Miljö- och energidepartementet senast den 1 maj
2019.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Tre ministrar på väg till
Havskonferensen i New York
Publicerad 02 juni 2017 Uppdaterad 02 juni 2017

Den 5 juni inleds FN:s havskonferens ”The Ocean
Conference” som Sverige och Fiji tagit initiativ till.
Klimat- och biståndsminister Isabella Lövin,
miljöminister Karolina Skog och landsbygdsminister
Sven-Erik Bucht reser till New York för att delta i den
första havskonferensen i sitt slag för att vända den
negativa utvecklingen i haven.
För första gången möts regeringar, näringsliv, organisationer och forskare
från hela världen i FN för att ta ett samlat grepp om alla de utmaningar som
hotar levande hav. Isabella Lövin kommer att sitta ordförande för
konferensen tillsammans med Fijis premiärminister. Under veckan kommer
ministrarna delta i en rad diskussioner och paneler som ska leda fram till
konkreta åtgärder för att bland annat minska plast i haven, mildra
klimatförändringarnas påverkan på haven och för de människor som lever i
kustnära samhällen samt stärka en hållbar blå ekonomi där fisket är en viktig
del.

FN:s havskonferens pågår 5-9 juni i New York.

Måndag 5 juni kl 8:15 hålls en pressträff för svensk media med de tre
ministrarna i Rose Garden på FN.

Bakgrund

Det är första gången som FN arrangerar en stor konferens om ett enskilt mål
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i hållbarhetsagendan Agenda 2030. Syftet är att havsmålet (mål 14) och dess
delmål uppmärksammas globalt av alla aktörer som kan bidra till att nå
målet.

Friska hav är grundläggande för fattigdomsbekämpning och tryggad
livsmedelsförsörjning i världen. En målsättning med konferensen är att visa
på lösningar på havsrelaterad fattigdom och hunger och bidra till en hållbar,
blå ekonomisk utveckling för de fattigaste och mest sårbara.

Sveriges tre prioriterade frågor under konferensen:

Marin nedskräpning och plast i haven
Hav och klimat
Hållbar blå ekonomi



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Utredning ska säkerställa
tillräckliga ekonomiska resurser för
en miljömässigt hållbar gruvnäring
Publicerad 01 juni 2017 Uppdaterad 01 juni 2017

Gruvverksamhet är viktig för Sverige men har en
betydande miljöpåverkan och ger upphov till stora
mängder gruvavfall. Regeringen tillsätter nu en
utredning som ska se över om det avsätts tillräckliga
medel för att säkerställa att gruvverksamhet inte
överlämnar en skadad miljö eller ekonomiska
åtaganden till framtida medborgare.
– Gruvverksamhet kan skapa miljöproblem under lång tid framöver. De som
bedriver gruvverksamhet i Sverige ska ta det fulla ansvaret för att
hanteringen sker på ett ansvarsfullt sätt. Förorenaren ska betala, säger
miljöminister Karolina Skog.

– Sverige ska vara en föregångare för en miljömässigt hållbar gruvnäring.
Gruvnäringen är viktig för Sverige och vi behöver ha en lagstiftning som är
tydlig för såväl verksamhetsutövare som investerare, också när det gäller det
ekonomiska ansvaret, säger närings- och innovationsminister Mikael
Damberg.

Gruvavfallet utgör drygt 80 procent av det totala avfallet i Sverige. En del av
detta kan generera giftigt lakvatten som kan skapa stora problem under lång
tid framöver.

För att staten inte ska behöva bekosta efterbehandling och andra
återställningsåtgärder av den miljö som gruvverksamheten påverkar är det
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viktigt att det finns tillräckliga medel avsatta för detta från
verksamhetsutövarna. Om verksamhetsutövaren går i konkurs eller av annan
anledning inte kan fullfölja sina skyldigheter att reparera miljöskador, ska
staten kunna ta avsatta medel i anspråk.

Regeringen har utsett Daniel Barr till särskild utredare. Daniel Barr har
erfarenhet från Riksgälden och är i dag Avdelningschef vid Folksam. Han är
också ordförande i Kärnavfallsfonden. Utredningen ska lämna sitt
slutbetänkande till regeringen senast den 30 juni 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sveriges miljöövervakning ses
över
Publicerad 01 juni 2017 Uppdaterad 01 juni 2017

Regeringen vill se över hur miljöövervakningen är
organiserad, vad den ska omfatta och hur de olika
delarna bör finansieras. Till särskild utredare utses Åsa
Romson.
Målet med utredningen är att få en tydligare ansvarsfördelning i
miljöövervakningen, en bättre användning av medlen och en bättre
tillgänglighet till den insamlade miljöinformationen. En viktig fråga i
utredningen är också om, och i så fall hur, annan miljöinformation från till
exempel egenkontrollen kan komplettera den statligt finansierade
miljöövervakningen.

Sverige har sedan en tid svårt att uppfylla kraven i vissa EU-direktiv om
övervakning av tillståndet i miljön, främst vatten och luft.

– Det finns mängder av viktig miljöinformation som i dag inte kommer till
användning för att den inte hanteras på ett systematiserat sätt. Regeringen
vill också att den hälsorelaterade miljöövervakningen ska utvecklas, inte
minst med tanke på de miljögifter som nyligen upptäckts i dricksvatten och
alla mikroplaster som sprids i naturen, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringen utser riksdagsledamoten, före detta klimat- och miljöminister Åsa
Romson till särskild utredare. Utredningen löper fram till 30 november 2018.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Kick-off inför FN:s Havskonferens
– Peace Boat den 2 juni
Publicerad 29 maj 2017

Isabella Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat och vice statsminister,
Karolina Skog, miljöminister, och Elisabeth Backteman,
statssekreterare på Näringsdepartementet, deltar på
kick-off i Stockholm den 2 juni inför FN:s havskonferens
i New York 5-9 juni som Sverige och Fiji står värdar för.
Eventet arrangeras av en av Japans största
civilsamhällesorganisationer Peace Boat och
Naturskyddsföreningen.

Tid: 2 juni 2017 kl. 10.00 till kl. 16.00
Plats: Värtahamnens färjeterminal

Peace Boat bedriver sin verksamhet på ett fartyg som seglar jorden runt och
förespråkar Agenda 2030 och FN:s hållbarhetsmål samt utbildar inom
hållbarhet, multikulturell kommunikation, forskning, främjande och
företagande. Mer information om Peace Boat finner ni på
http://peaceboat.org/english/ och http://ecoship-pb.com/

På fartygets däck kommer en "Meet-and-Greet" hållas där ministrarna möter
ungdomar och intresseorganisationer. Därefter följer ett havssymposium där
Isabella Lövin och Karolina Skog deltar i ett scensamtal om havens kritiska
tillstånd, hållbarhetsmålet om hav och marina resurser (SDG14),
Havskonferensen och svenska frivilliga åtaganden. Statssekreterare
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Elisabeth Backteman ska hålla ett anförande om hur Sverige arbetar med
den blå ekonomin i anslutning till Havskonferensen.

Stockholm Stad och Naturskyddsföreningen, Greenpeace Sverige, WWF
Sverige, Race for The Baltics, goals.org och Row Around Svalbard
medverkar också i programmet. Peace Boat-eventet samlar politiker,
civilsamhälle, experter och ungdomar för att diskutera hur vi alla
samhällsaktörer kan bidra till en global och nationell implementering av
SDG14 i FN:s Agenda 2030.

Anmäl deltagande till Peace Boat-eventet senast den 31 maj här. 

Vid eventuella frågor vänligen kontakta Alexander Adolfsson Grimsen, UD:s
enhet för global agenda.
Telefon: 08-405 12 34
Mobil: 070-370 56 72

 

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen föreslår insatser mot
plast i haven
Publicerad 28 maj 2017 Uppdaterad 28 maj 2017

Regeringen vill satsa drygt 100 miljoner kronor per år
fram till 2020 på att minska problemen med plast i
haven. I ett särskilt paket med insatser i
budgetpropositionen för 2018 tar regeringen ett
helhetsgrepp om frågan.
Problemen med plast i haven har under den senaste tiden hamnar högt upp
på både den nationella och den internationella agendan. Regeringen föreslår
nu åtgärder för att minska de negativa miljöeffekterna från plast som finns i
naturen och för att undvika att ännu mer plast hamnar där.

Regeringen ser behov av tre saker: minska mängden plast som hamnar i
haven och i vår natur, hitta nya material som kan användas istället för plast
samt samla upp den plast som hamnat fel.

Regeringen kommer i höstens budgetproposition att föreslås satsningar om
drygt 100 miljoner kronor på:

Strandstädning och förebyggande åtgärder mot nedskräpning
Rening av dagvatten för att förhindra att mikroplaster och farliga ämnen
sprids till vattendrag, sjöar och hav
Förstärka myndigheternas resurser i arbetet mot mikroplaster
Marin pedagogik – öka kunskapen om och engagemanget för haven,
särskilt hos barn och ungdomar
Innovationer och nya hållbara material
Stärkt globalt arbete med plast i haven, mikroplaster och farliga ämnen

Budgetpropositionen för 2018 är en överenskommelse mellan regeringen och
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Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Naturvårdsverket ska ta fram
förslag för att förbjuda
uranbrytning
Publicerad 27 maj 2017 Uppdaterad 27 maj 2017

Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att utreda
hur ett förbud mot utvinning av uran i Sverige bör
utformas. Målet är sedan att lämna en proposition till
Riksdagen under 2018.
Uran används som bränsle i kärnkraftverk. I Energiöverenskommelsen har
regeringen tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet och
Kristdemokraterna satt som mål att 100 procent av elproduktionen ska vara
förnybar år 2040. Med hänsyn till denna målsättning och att uran inte är en
förnybar energikälla, är det rimligt att svenska fyndigheter av uran inte
utvinns och att kärnkraft som energikälla fasas ut.

−Det är viktigt att vi är tydliga med att Sverige tar omställningen till förnybar
energi på allvar. Det här beslutet ger en tydlig signal om att vi i Sverige är
beredda att gå före och vara ett internationellt föredöme, säger miljöminister
Karolina Skog.

Några av världens största kända urantillgångar finns i Sverige men det sker
ingen brytning av uran. Uppdraget är ett första steg mot att säkerställa att
uranet i Sverige inte bryts.

Naturvårdsverket ska redovisa uppdraget till Miljö- och energidepartementet
senast den 15 september 2017.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Klimatanpassningsutredningen
presenterar sina slutsatser och
förslag
Publicerad 26 maj 2017 Uppdaterad 26 maj 2017

Vem har ansvaret? Svaret på den frågan presenteras
vid en pressträff direkt efter att
Klimatanpassningsutredningen överlämnat sitt
betänkande till miljöminister Karolina Skog.

Tid: 29 maj 2017 kl. 16.00 till kl. 16.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad

I slutet av 2015 tillsattes en utredning om klimatanpassning. I uppdraget
ingick att analysera hur ansvaret fördelas mellan staten, landstingen,
kommunerna och enskilda för att anpassa pågående och planerad
markanvändning och bebyggd miljö till ett gradvis förändrat klimat. I
samband med en pressträff den 29 maj presenterar utredaren Eva Eriksson
vad utredningen kommit fram till.

Pressträffen kommer även att kunna följas via webb-tv på regeringen.se.

Välkomna!

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utbildningsdepartementet

Långsiktiga satsningar på
forskning om klimat och
samhällsbyggande
Publicerad 23 maj 2017

Regeringen ger forskningsrådet Formas i uppdrag att
inrätta två tioåriga nationella forskningsprogram om
klimat respektive hållbart samhällsbyggande.
Programmen ska främja samhällsrelevant forskning om
hållbar stadsutveckling, bättre klimatanpassning och
vägen till ett fossilfritt Sverige.
Klimatet är en av mänsklighetens största utmaningar och Sverige ska bli ett
av världens första fossilfria välfärdsländer. Städerna behöver få bättre
förutsättningar att utvecklas till levande, gröna, hälsosamma och trygga
platser där människor möts och innovationer skapas.

– Ökad forskning och innovation är avgörande för att möta alla de
utmaningar som samhället står inför. De två nationella
forskningsprogrammen kompletterar och breddar Formas nuvarande
satsningar och kommer att knyta forskningen inom områdena närmare
användarna, säger miljöminister Karolina Skog.

De nationella forskningsprogrammen kan omfatta hela kedjan från forskning,
innovation och teknikutveckling till demonstration, marknadsintroduktion
och spridning.

Forskningsprogrammet om klimat ska finansiera både inomvetenskaplig
och tvärvetenskaplig forskning. Det ska fokusera på att öka kunskapen
och skapa lösningar för ett fossilfritt välfärdssamhälle, klimatanpassning
och att nå målsättningarna inom Parisavtalet och hållbarhetsmålen i
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Agenda 2030.
Forskningsprogrammet om hållbar samhällsutveckling ska ha en bred,
tvärvetenskaplig prägel med stark koppling till behoven hos användarna
av forskningsresultaten. Det ska även ha ett internationellt perspektiv.

– Vi är världsledande på många områden inom klimat- och miljöforskningen
men vi behöver mer kunskap. En viktig del kommer vara att tillgängliggöra
forskningen som redan finns så den når fram till olika samhällsaktörer och
beslutsfattare, säger Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Arbetet med biologisk mångfald
måste fortsätta
Publicerad 18 maj 2017 Uppdaterad 18 maj 2017

Regeringen bedömer att arbetet för att nå miljömålen
för biologisk mångfald och ekosystemtjänster behöver
fortsätta. Kontrollstation 2016 visar att viktiga insatser
för att nå målen har genomförts. Vissa mål har
uppnåtts, men kompletterande åtgärder är nödvändiga
för att nå andra mål.
Målen om biologisk mångfald och ekosystemtjänster är så kallade etappmål i
det svenska miljömålssystemet. Regeringen har beslutat om sammanlagt tio
sådana mål. En strategi för att nå etappmålen lades fram i en proposition som
antogs av riksdagen 2014. I dag fastställde regeringen den rapport som utgör
kontrollstationen.

– Miljömålen ska nås och det är en gemensam uppgift för hela regeringen.
Genomförande av nödvändiga insatser måste fortsatt integreras i de
politikområden och utgiftsområden där drivkrafterna och lösningarna på
miljöproblemen finns, säger miljöminister Karolina Skog.

Etappmålen handlar bland annat om att integrera värdet av
ekosystemtjänster i samhället, att skydda värdefull natur som skogar, hav,
sötvatten och våtmarker, att rädda hotade arter och om att miljöanpassa
skogbruket. Det finns även mål om så kallade invasiva främmande arter och
om hur vi ska bevara våra arters genetiska mångfald.

En viktig insats som regeringen har gjort för att nå målen är att kraftigt
förstärka resurserna för skydda natur. Andra satsningar är att initiera
uppbyggandet av en grön infrastruktur där även tätortsnära natur ska ingå
samt att lyfta fram värdet av ekosystemtjänster.
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Hela rapporten publiceras inom kort i form av en departementsskrivelse.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
återinviger Tivedens nationalpark
Publicerad 18 maj 2017

Fredagen den 19 maj inviger miljöminister Karolina
Skog Tivedens nationalpark på nytt.
Tivedens nationalpark sträcker sig över två kommuner och två län: Laxå
kommun i Örebro län och Karlsborgs kommun i Västra Götalands län.
Tiveden invigdes första gången 1983 då den blev nationalpark. I början av
2017 lämnade regeringen en proposition till riksdagen med förslag om att
utvidga parken från 1 352 till 2 030 hektar Riksdagen har godkänt förslaget.
I samband med utvidgningen har parken även rustats upp och blivit mer
tillgänglig för besökare.

Program:

13:00 Området vid huvudentrén öppnar
14:00 Scenprogram med intervjuer, musik med mera.
16:00 Invigningsceremoni på scenen med miljöminister Karolina Skog med
flera
17:00 Musik och underhållning
18:00 Området stänger

Media är välkommen att delta.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Råd inrättas för långsiktig
utveckling av Arlanda
Publicerad 17 maj 2017

Regeringen har för avsikt att torsdag den 18 maj, på
regeringssammanträdet, ta beslut om att tillsätta ett råd
för utvecklingen av Arlanda flygplats, luftrummet och
anslutande infrastruktur. Tillsättandet av rådet sker
inom ramen för den svenska flygstrategin som
regeringen lanserade i januari.
I dag, den 17 maj, höll infrastrukturminister Anna Johansson en pressträff på
Arlanda flygplats där hon aviserade att ett Arlandaråd ska inrättas med
uppgift att bidra till regeringens arbete med att långsiktigt utveckla Arlanda
flygplats ur ett helhetsperspektiv, som omfattar flygplatsen, luftrummet samt
anslutande transporter och infrastruktur på marken men också tillgången till
andra flygplatser i Stockholmsregionen.

- Nu startar vi arbetet med att forma Arlandas framtid. Att utveckla Arlanda
är viktigt både för jobben genom att främja Sverige som besöks- och
handelsnation, bättre tillgänglighet men även för minskad klimatpåverkan
och ökat byggande. Jag är särskilt glad över att rådet får en bred
sammansättning och består av personer med mycket hög kompetens från
många olika områden, säger infrastrukturminister Anna Johansson.

Infrastrukturminister Anna Johansson kommer att vara ordförande för rådet
som kommer fungera som ett rådgivande organ för utbyte av erfarenheter
mellan berörda aktörer. Från regeringen deltar även statsråden Mikael
Damberg och Karolina Skog.

Rådet består av följande personer:
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Infrastrukturminister Anna Johansson, Ordförande
Närings- och innovationsminister Mikael Damberg
Miljöminister Karolina Skog
Generaldirektör Lena Erixon, Trafikverket
Generaldirektör Ann Persson Grivas, Luftfartsverket
Verkställande direktör Jonas Abrahamsson, Swedavia
Ordföranden Jacob Wallenberg, Investor
Verkställande direktör Maria Rankka, Stockholms handelskammare
Ordföranden Lena Micko, SKL
Kommundirektör Ulf Bergh, Sigtuna kommun
Egenföretagaren Peter Norman
Ordförande Anders Sundström, Kooperativa förbundet
Landshövding Chris Heister, Stockholms län

Rådet består av ordinarie ledamöter men för enskilda rådsmöten kan
ytterligare personer bjudas in beroende på dagordningen för det aktuella
mötet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Sverige kraftsamlar för att rädda
haven
Publicerad 16 maj 2017 Uppdaterad 16 maj 2017

Just nu pågår Havs- och vattenforum i Göteborg, ett
årligt möte om allt som rör hav och vatten. I år riktas
särskilt fokus på globala havsfrågor och hur Sverige
kan visa ledarskap inför FN:s stora havskonferens i juni.
Sverige har tillsammans med Fiji tagit initiativ till Havskonferensen, The
Ocean Conference, som äger rum i New York den 5-9 juni. Under en vecka
samlas ledare från hela världen för att diskutera vad som behöver göras för
att rädda haven och nå det globala utvecklingsmål som handlar om haven.
Isabella Lövin, Sven-Erik Bucht och Karolina Skog deltar under mötet.

Havskonferensen är den första stora FN-konferensen som fokuserar på
haven och dess resurser, och också den första som handlar om ett av de 17
globala målen för hållbar utveckling (Agenda 2030).

- Det är första gången som hela världens länder sätter sig ner och verkligen
krokar arm för att tillsammans rädda världshaven. Levande hav är avgörande
för utvecklingen i världen. Det är också en fråga som har fått alldeles för lite
fokus i internationella klimatdiskussionerna, säger minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin.

En av frågorna som kommer att vara i fokus är plast i haven. Marin
nedskräpning har blivit ett allvarligt miljöproblem och ett av de största hoten
mot våra hav. Upp emot 13 miljoner ton skräp hamnar i haven varje år och
den största delen är plast.

- De negativa effekterna av nedskräpning är många och konsekvenserna är
både miljömässiga, sociala och ekonomiska. Vi måste få fram nya material
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som är snällare mot naturen, förhindra att ännu mer plast hamnar i haven och
även se till att den plast som hamnat fel samlas upp, säger miljöminister
Karolina Skog.

Ett annat område som kommer stå i fokus i New York är hur de näringar som
är beroende av haven ska bli mer hållbara.

- Miljarder människor är helt beroende av havet som inkomst- och
näringskälla och det är avgörande att vi tar hand om haven på ett hållbart
sätt. Genom att tillsammans komma tillrätta med globala problem, som för
hårt fisketryck och illegalt fiske, kan haven fortsätta vara den livsviktiga
resurs de är, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Varberg
Publicerad 16 maj 2017

Onsdagen den 17 maj besöker miljöminister Karolina
Skog Varberg. Där deltar hon på Svenska Stadskärnors
årskonferens och besöker Crescents elcykelfabrik.

Program

Svenska Stadskärnors årskonferens
Tid: 13:15 Karolina Skog, Miljöminister med ansvar för stadsutveckling,
inledningstalar om den nya svenska stadspolitiken.
Plats: Sparbankshallen, Kattegattsvägen 26, Varberg

Crescents elcykelfabrik
Tid: 15:00-15:50 Besök på Crescents elcykelproduktion i Varberg.
Plats: Crescents elcykelfabrik, Birger Svenssons väg 28, Varberg

Media är välkommen att delta under dagen. Anmäl ditt deltagande till
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Bättre miljö och fler bostäder på
landsbygden efter påstötning från
kommuner
Publicerad 11 maj 2017

Sommaren 2016 inkom ett brev till bostadsministern om
att VA-lagen behöver justeras då dagens ordning på ett
olyckligt sätt försvårar för nybyggnation, inte minst på
landsbygden. Kommunpolitiker från hela landet och från
flera partier har uppmärksammat mig som
bostadsminister på problemen. Kristdemokraten Björn-
Owe Björk, kommunalråd i Knivsta hade samlat
kommunpolitikerna. De vittnade också om att den förra
regeringen inte agerat, trots påstötningar.
Idag beslutade regeringen att tillsätta en utredning som ska se över hur lagen
om allmänna vattentjänster kan ändras så att det inte alltid är kommunen
som ska ansvara för vatten och avlopp i ett verksamhetsområde. Ibland blir
det billigare både för kommunen och för fastighetsägarna att fastighetsägarna
går samman och skapar en så kallad gemensamhetsanläggning. Som lagen ser
ut idag saknas incitament för fastighetsägarna att ordna VA genom
samverkan mellan fastighetsägarna. En mer flexibel lagstiftning kan ge mer
optimala och kostnadseffektiva lösningar både för fastighetsägaren och för
kommunen.

- Som bostadsminister är jag idag glad att vi i regeringen beslutat att tillsätta
en utredning som snabbt ska föreslå förändringar utifrån den
problembeskrivning som kommunpolitikerna delgivit regeringen. Det
kommer möjliggöra för fler bostäder på landsbygden, säger bostadsminister
Peter Eriksson.
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- Små avlopp som inte renas kan skapa stora problem för våra sjöar och
vattendrag. Vi måste öka takten i att reparera och byta ut små avlopp, säger
miljöminister Karolina Skog.

Utredaren ska undersöka om lagen om allmänna vattentjänster kan stimulera
nybyggnation genom att ge incitament för fastighetsägare på landsbygden att
ordna VA genom samverkan mellan fastighetsägarna.

Kostnaden för att ordna vattentjänster för fastigheter på landsbygderna
upplevs av kommunerna som betydande. Kommunens skyldighet att ordna
vattentjänster upplevs därför av vissa kommuner som ett hinder för
nybyggnation på landsbygderna. En annan konsekvens av kostnaden för att
ordna VA på landsbygderna är, enligt vad regeringen erfarit, att kommuner
avstår från att ålägga fastighetsägare att åtgärda avlopp i områden där man
planerar att ansluta till ett verksamhetsområde. Skälet är att fastighetsägaren
ska slippa betala en anläggning som inte behövs när kommunens anslutning
är klar. För den enskilda fastighetsägaren kan det bli billigare att ordna VA
genom en enskild lösning eller samverkan mellan fastighetsägare, jämfört
med att ansluta sig till kommunalt VA. Så som lagen ser ut i dag saknas dock
incitament för fastighetsägarna att ordna VA genom samverkan mellan
fastighetsägarna.

I syfte att kostnadseffektivt minska utsläppen från små avlopp bör alternativ
till den kommunala skyldigheten att ordna allmänna vattentjänster i större
sammanhang utredas. Alternativ som bör undersökas är möjligheten för
kommunen att besluta om så kallad VA-samverkan och möjligheten att i
större utsträckning ge utrymme för enskilda alternativ när dessa kan godtas
med hänsyn till skyddet för människors hälsa och miljön och en sådan
lösning är förenlig med intresset av en god hushållning med naturresurser.

• analysera hur praxis har utvecklats vad gäller kommunens ansvar för att
tillgodose behovet av en allmän va-anläggning utan negativa konsekvenser
för människors hälsa och miljön,
• se över möjligheten för kommunerna att besluta om va-samverkan
• vid behov lämna förslag till en ändamålsenlig ändring i lagen om allmänna
vattentjänster avseende kommunens ansvar och befogenheter,
• beakta Dricksvattenutredningens förslag.

Utredningen kommer att pågå till 28 februari 2018. Regeringen har utsett
Anders Grönvall till särskild utredare.





Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige ratificerar
Minamatakonventionen om
kvicksilver
Publicerad 11 maj 2017 Uppdaterad 11 maj 2017

Regeringen har fattat beslut om att Sverige ska ratificera
Minamatakonventionen om kvicksilver. FN-
konventionen begränsar och förbjuder kvicksilver i både
produkter och industriella processer från och med 2020.
Sverige blir part till konventionen tre månader efter att
ratifikationen har gjorts.
Minamatakonventionen kommer innebära att länder måste minska eller fasa
ut sin användning av kvicksilver, sluta bryta kvicksilver och bättre
kontrollera sina utsläpp så att miljöpåverkan minskar både globalt och i
Sverige. Kvicksilver kan transporteras långa sträckor och majoriteten av
tillförseln till Sverige kommer från utlandet.

– Kvicksilver har sedan länge varit en prioriterad fråga för Sverige och vi var
en av initiativtagarna till Minamatakonventionen. Det är ett historiskt
framsteg att konventionen kommer att träda ikraft inom kort och jag är glad
att Sverige nu kan bidra till att konventionen uppfylls, säger miljöminister
Karolina Skog.

I nuläget har 43 stater ratificerat Minamatakonventionen. Den träder i kraft
när 50 stater har ratificerat, vilket kommer uppnås när Sverige tillsammans
med EU och flera medlemsstater nu ratificerar konventionen. Ikraftträdandet
kommer bidra till att världen närmar sig de gränsvärden som finns för
kvicksilver i våra vatten och i fisk.

EU-länderna har under 2016 förhandlat fram ett gemensamt regelverk för att
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uppfylla konventionens krav. Den nya EU-förordningen om kvicksilver
kommer att träda i kraft och publiceras inom kort.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill öka takten i att
åtgärda och byta ut dåliga avlopp
Publicerad 11 maj 2017 Uppdaterad 12 maj 2017

(Ny version) I Sverige finns cirka 250 000 små
avloppsanläggningar med ingen eller dålig rening av
avloppsvattnet. Mer behöver göras för att åtgärda att
orenat avloppsvatten sprids till våra sjöar och hav.
Regeringen tillsätter nu en utredning som får ett tredelat
uppdrag: föreslå åtgärder som ökar åtgärdstakten för
små avlopp, se över ansvarsreglerna för vatten och
avlopp samt föreslå vilken myndighet som ska vägleda
tillsyn.
– Arbetet med att åtgärda och byta ut dåliga avlopp går för långsamt. Bara
mellan en och tre procent av anläggningarna byts ut varje år. Med nuvarande
takt kommer det att ta flera decennier tills de berörda anläggningarna är
åtgärdade och därför behöver vi öka tempot, säger miljöminister Karolina
Skog.

Orenat avloppsvatten skapar hälso- och miljöproblem

Utsläpp av orenat avloppsvattnet kan förorena dricks- och badvatten, skada
människors hälsa och ge dålig lukt. Orenat avloppsvatten bidrar också till
övergödningen och syrebrist i våra sjöar, vattendrag och hav. Bara 10
procent av alla hushåll har små avlopp, men sammantaget släpper de ut lika
mycket övergödande och smittspridande ämnen som de 90 procent av
hushållen som är anslutna till kommunala reningsverk.
Åtgärder för att rena de små avloppen minskar risken för algblomning både
lokalt och i Östersjön. Dessutom blir vattenkvalitet förbättrad med fler
godkända badplatser som följd.
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Utredningens tre delar

En utredare ska lämna förslag på styrmedel som kostnadseffektivt kan öka
åtgärdstakten för små avlopp. Utredaren ska också föreslå hur
näringsämnena från små avlopp kan tas tillvara som en resurs.
Utredaren ska se över hur lagen om allmänna vattentjänster kan ändras så att
det inte alltid är kommunen som ska ansvara för vatten och avlopp i ett
verksamhetsområde. Ibland blir det billigare både för kommunen och för
fastighetsägarna att fastighetsägarna går samman och skapar en så kallad
gemensamhetsanläggning. Som lagen ser ut idag saknas incitament för
fastighetsägarna att ordna VA genom samverkan mellan fastighetsägarna. En
mer flexibel lagstiftning kan ge mer optimala och kostnadseffektiva lösningar
både för fastighetsägaren och för kommunen.

Utredaren ska också ge förslag på en central tillsynsvägledande myndighet. I
dag finns ingen utpekad myndighet som kan ge tillsynsstöd i frågan om
tillämpningen av 6 § lagen om allmänna vattentjänster till kommuner och
länsstyrelser.

Regeringen utser Anders Grönvall till särskild utredare. Anders Grönvall är
kommunpolitiker och vice ordförande i samhällsutvecklingsnämnden i
Knivsta kommun. Utredningen pågår till den 28 februari 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Tre ministrar deltar på Havs- och
vattenforum inför FN:s
Havskonferens
Publicerad 11 maj 2017

Under årets Havs- och vattenforum den 16 – 17 maj i
Göteborg deltar landsbygdsminister Sven-Erik Bucht,
klimat- och biståndsminister Isabella Lövin och
miljöminister Karolina Skog. De håller en pressträff om
The Ocean Conference som Sverige står värd för
tillsammans med Fiji i New York den 5-9 juni. Nu
kraftsamlar regeringen och svenska aktörer för att
kunna visa ledarskap för världen i havsfrågorna.

Tid: 16 maj 2017 kl. 14.30
Plats: Lokal K35, Eriksbergshallen, Göteborg

Havs- och vattenforum anordnas årligen i Göteborg för alla aktörer i Sverige
som arbetar för en hållbar utveckling kring haven. I år präglas konferensen
av ett internationellt fokus, då Sverige tillsammans med ö-nationen Fiji står
som värd för FN:s havskonferens The Ocean Conference i New York i juni.
Konferensen samlar ledare från hela världen och ska peka ut vilka insatser
som behövs för att nå det globala mål om haven som FN-länderna antog
2015. Havskonferensen i New York är den största FN-konferens som
Sverige organiserat sedan 1972.

Isabella Lövin inleder ministrarnas medverkan i Havs- och vattenforum i
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Göteborg med att den 16:e maj hålla ett anförande om hur konferensens
tema "från källa till hav" kan ses i globala sammanhang.

Sven-Erik Bucht avslutar konferensens första dag med ett anförande om
regeringens arbete med att främja tillväxt och hållbarhet i de marina
näringarna.

Karolina Skog inleder konferensens andra dag genom att leda ett samtal om
hur engagemanget för havs- och vattenfrågor kan stärkas.

Under tisdagen håller ministrarna en pressträff där de berättar om Sveriges
prioriteringar och arbete med Havskonferensen i New York.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker
Hälleskogsbrännan
Publicerad 10 maj 2017

Fredag den 12 maj reser miljöminister Karolina Skog till
Västmanland för att besöka naturreservatet
Hälleskogsbrännan. Reservatet är en del av det område
som drabbades av den stora skogsbranden sommaren
2014.
I brandens spår växer ny grönska fram och djur och fåglar har vänt tillbaka.
Tillsammans med Länsstyrelsen Västmanland tar miljöministern del av det
arbete med forskning, förvaltning och tillgänglighet som nu pågår i området.

Dagen inleds med en kort introduktion på Länsstyrelsen i Västerås,
resterande del av dagen spenderas i reservatet.

Tid: Fredag 12 maj kl. 9:30
Plats: Länsstyrelsen, Västra ringvägen 1, Västerås

Media är välkommen att delta under dagen. Anmäl deltagande till
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker mjölkgård i
Ekerö kommun
Publicerad 09 maj 2017

Onsdag den 10 maj besöker miljöminister Karolina
Skog mjölkgården Lovö prästgård för att diskutera en
ny rapport om hur ekosystemtjänster kan gynnas på
mjölkgårdar.

Tid: 10 maj 2017 kl. 13.00
Plats: Lovö prästgård, Drottningholm

De tjänster som naturen ger oss, som rent vatten, pollinering och ren luft, blir
ofta tagna för givet. Men dessa ekosystemtjänster riskerar att slås ut i takt
med att våra ekosystem stressas av miljöförstöring och klimatförändringar.
De ekosystemtjänster som finns i det odlade landskapet är avgörande för vår
matproduktion och vår livsmiljö. Trots att ekosystemtjänster är grunden i vår
välfärd är tjänsterna fortfarande osynliga i många beslut.

Arla har med hjälp av Sveriges Tekniska Forskningsinstitut tagit fram en ny
rapport som går igenom ekosystemtjänster som berör mjölkgårdar och ger
förslag på hur de ytterligare kan gynna dem. Utifrån rapporten lanserar Arla,
i samband med miljöministerns besök, ett projekt för att gynna, säkra och
synliggöra ekosystemtjänster på gårdar både i Sverige och i Europa.

Media är välkommen att delta i besöket. Anmäl deltagande till
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog träffar
Skogshjältarna i Skärholmen
Publicerad 05 maj 2017

Måndagen den 8 maj besöker miljöminister Karolina
Skog projektet Skogshjältarna i Skärholmen. Projektet
är ett av flera som finansieras med det höjda anslaget
till friluftsorganisationer som regeringen beslutat om.
Företrädare från Friluftsfrämjandet, Svenskt Friluftsliv
och Slättgårdsskolan deltar.
Skogshjältarna är ett samarbete mellan Friluftsfrämjandet och Rädda Barnen.
Projektet går ut på att pedagoger i skolan får utbildning i utomhuspedagogik
samtidigt som eleverna får kunskaper i att vistas ute. Detta är den sista av
åtta olika aktiviteter som genomförts under hösten 2016 och våren 2017.
Efter utbildningen kan barn och pedagoger samtala om det de upplevt och
göra nya upptäckter i den närbelägna naturen på egen hand.

Program:

8.40 – 9.40 Miljöminister Karolina Skog tar del av verksamheten och träffar
både barn och ledare i skogen. Samtal om friluftslivets utmaningar i
allmänhet och Skogshjältarna i synnerhet.

9.45 – 10.00 Gemensam avslutning på ängen.

Plats: Slättgårdsskogen, Skärholmen

Media är välkommen att delta. Anmäl ditt deltagande till pressekreterare
Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

FN-möte om kemikaliefrågor i
Genève
Publicerad 03 maj 2017

Just nu pågår förhandlingsmöten inom tre FN-
konventioner på avfalls- och kemikalieområdet. Den
svenska regeringens vill att fler farliga ämnen ska
förbjudas och att högre krav ska ställas på information
när varor importeras eller exporteras.
Mötet består av förhandlingar under Stockholmskonventionen,
Baselkonventionen och Rotterdamkonventionen och pågår i Genève den 24
april till den 5 maj.

Sverige vill att fler farliga ämnen i bland annat leksaker, textilier och
elektronik ska förbjudas inom Stockholmskonventionen. Regeringen hoppas
också att länderna enas om att stärka Rotterdamkonventionen, genom att
ställa ytterligare krav på information om särskilt farliga ämnen vid import
och export.

Utvecklingen av de globala kemikaliereglerna är viktig, inte minst för att
skydda barns hälsa. Sverige vill att fler ämnen läggs till under
Rotterdamkonventionen, såsom bekämpningsmedel och flamskyddsmedel.
För Baselkonventionen hoppas Sverige kunna enas om att anta en
vägledning för förebyggande av avfall.

Statssekreterare Per Ängquist deltar i högnivåmöte

Mötet avslutas med en högnivådel 4-5 maj där statssekreterare Per Ängquist
deltar. Högnivådelen har temat "A dextoxified future".

– Farliga ämnen känner inga gränser. Regeringen driver en aktiv
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kemikaliepolitik på hemmaplan, men vi behöver också stärka de
internationella reglerna för att säkra att våra barn och vår miljö inte skadas
av farliga ämnen. Jag hoppas kunna bidra till diskussionerna på mötet genom
att dela med mig av svenska erfarenheter, säger statssekreterare Per
Ängquist.

Den svenska delegationen består utöver statssekreterare Per Ängquist av
tjänstemän från Miljö- och energidepartementet, Kemikalieinspektionen och
Naturvårdsverket.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förslag för tydligare och mer
effektiva regler för
miljöbedömningar
Publicerad 28 april 2017

Regeringen har överlämnat en lagrådsremiss med
förslag om ändrade regler för miljöbedömningar till
Lagrådet. Målsättningen med förslagen är att processen
ska vara effektiv, ändamålsenlig och främja en hållbar
utveckling.
Syftet med förslagen är dels att genomföra ändringar i EU-rätten, dels att
förbättra lagstiftningen. Målet är ett tydligt och ändamålsenligt regelverk
som är enkelt att tillämpa och som leder till bättre och mer resurseffektivt
miljöskydd.

– Miljöbedömningar är ett viktigt verktyg för att se till att myndighetsbeslut
är baserade på fakta om beslutets inverkan på miljön. Vi gör nu ett antal
förtydliganden och ändringar i lagstiftningen som ska se till att vi får en mer
stringent tillämpning, säger miljöminister Karolina Skog.

En miljöbedömning görs för att integrera miljöaspekter i planering och
beslutsfattande. Regeringens förslag innehåller ett nytt 6 kap. miljöbalken
och följdändringar i annan lagstiftning. Det innebär bland annat att kraven på
vad en miljökonsekvensbeskrivning ska innehålla blir tydligare.
Bestämmelserna om miljöbedömning ska endast tillämpas på de
verksamheter och åtgärder som kan antas medföra en betydande
miljöpåverkan. För de verksamheter och åtgärder som inte kan antas
medföra en betydande miljöpåverkan ska verksamhetsutövaren i stället ta
fram en liten miljökonsekvensbeskrivning.

https://www.regeringen.se/


Förslaget innehåller också tydligare krav på kommuner och myndigheter att
ta ställning till om en miljöbedömning krävs, exempelvis när detaljplaner tas
fram.

– Förslaget innebär att en miljöbedömning ska vara en integrerad del av
planprocessen. När det blir tydligare när och hur en miljöbedömning ska
genomföras kan beslutskedjan bli mer effektiv, säger miljöminister Karolina
Skog.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Isabella Lövin och Karolina Skog
deltar i nordiskt möte i Oslo
Publicerad 28 april 2017 Uppdaterad 28 april 2017

Tisdagen den 2 maj deltar klimatminister Isabella Lövin
och miljöminister Karolina Skog i ett nordiskt klimat- och
miljöministermöte i Oslo. En nordisk klimatdeklaration
ska antas liksom en nordisk plaststrategi för att komma
åt det växande problemet med plast i haven.
Under mötet kommer ministrarna också att diskutera en eventuell skrivelse
till EU för att understryka vikten av att utveckla en mer ambitiös
plaststrategi. På lunchen deltar de i en lansering av en nordisk
strandstädardag som Håll Sverige Rent presenterar tillsammans med sina
nordiska systerorganisationer.

I en tid då det råder politisk osäkerhet på flera håll i världen vill de nordiska
klimatministrarna markera att de står eniga när det gäller att hantera
klimatutmaningen. På dagordningen står därför en diskussion om hur de
nordiska länderna kan visa ledarskap och bidra till ett ambitiöst
genomförande av Parisavtalet. På svenskt initiativ ska ministrarna också anta
en gemensam klimatdeklaration "The Oslo Declaration on Nordic Climate
Leadership". I deklarationen betonar de nordiska länderna sin beslutsamhet
att fortsätta arbetet för en effektiv och välfungerande ambitionscykel i
Parisavtalet, inklusive den stödjande dialogen 2018.

För att nå klimatmålen krävs att transportsektorn kraftigt minskar sina
utsläpp och ställer om till fossilfria alternativ. Under mötet kommer
ministrarna att diskutera gemensamma aktiviteter och insatser för att främja
en omställning av de tunga transporterna inom Norden. Bland annat kommer
man diskutera möjligheten till gemensamma inspel till EU-kommissionen och
utbyta erfarenheter om hållbar användning av biodrivmedel i
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transportsektorn.

På mötet deltar också UNEPs chef Erik Solheim och de tidigare klimat- och
miljöministrarna från Danmark och Norge, Connie Hedegaard och Tine
Sundtoft. Norge är i år ordförande för Nordiska ministerrådet och den norske
klimat- och miljöministern Vidar Helgesen leder mötet som äger rum på
Maritimt museum i Oslo.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker Blekinge
Publicerad 27 april 2017

Fredagen den 28 april reser miljöminister Karolina Skog
till Blekinge. Där inviger hon en ny fågelskådningsplats
i naturreservatet Lindö udde och besöker Mörrumsån
tillsammans med SLU. Hon tar också del av aktuella
frågor på Länsstyrelsen och träffar landshövding Berit
Andnor Bylund.
Under förmiddagen deltar miljöministern i en vandring längs Mörrumsån för
att studera och diskutera historisk påverkan och förutsättningarna för
biologisk återställning. Vandringen ordnas av SLU.

Efter lunch inviger Karolina Skog Lindö uddes nya och
tillgänglighetsanpassade fågelskådningsplats. Allmänhet och media är
välkomna att delta vid invigningen.

Senare på eftermiddagen träffar hon företrädare för Länsstyrelsen i Blekinge
för att få information om arbetet med hanteringen av de så kallade PFAS-
ämnena, en grupp farliga ämnen som hittats i dricksvatten kring Kallinge.
Hon tar också del av arbetet med länets naturreservat.

Tid: kl. 13:30-14:30 Miljöministern inviger Lindö uddes nya
fågelskådningsplats.
Plats: Fågelskådningsplatsen i naturreservatet, Lindö uddes södra del

I samband med invigningen finns möjlighet till intervjuer, kontakta
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern tar emot utredning
om ekologisk kompensation
Publicerad 26 april 2017

På torsdag 27 april tar miljöminister Karolina Skog emot
betänkandet i utredningen om ekologisk kompensation
från utredare Håkan Wåhlstedt. Ingen särskild
pressträff ordnas men miljöministern och utredaren
finns tillgängliga för kommentarer till media under
eftermiddagen. Kontakta pressekreterare Hanna
Björnfors vid intresse.
Ekologisk kompensation innebär i korthet att gottgöra för miljöskada, och är
ett av många verktyg för att tillämpa principen om att förorenaren ska betala
för miljöskador. Kompensationen motverkar nettoförluster av biologisk
mångfald och ekosystemtjänster samtidigt som behovet av markexploatering
tillgodoses. De består till exempel i att naturvärden åter- eller tillskapas.

Utredningen om ekologisk kompensation tillsattes i mars 2016 och ska
identifiera och föreslå åtgärder för att åstadkomma en effektivare och mer
konsekvent tillämpning av ekologisk kompensation i samband med större
exploatering. I detta ingår att säkerställa förutsägbarheten vid krav på
kompensation och genomförande av såväl frivilliga som obligatoriska
kompensationsåtgärder. Åtgärderna ska syfta till att motverka nettoförluster
av biologisk mångfald och ekosystemtjänster.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar i informellt
miljöministermöte i Valletta
Publicerad 24 april 2017 Uppdaterad 24 april 2017

Den 25-26 april träffas EU:s miljöministrar på Malta. På
dagordningen står klimatanpassning, samverkan mellan
havs- och klimatpolitik och marin nedskräpning.
Miljöminister Karolina Skog deltar i mötet.
Malta, som är ordförande i ministerrådet under det första halvåret 2017, är
värd för det informella ministermötet.

Inledningsvis inbjuds alla ministrar att ge sin syn på vad som behöver göras
för att nå de åtaganden om klimatanpassning som gjordes i Parisavtalet. I
mötets andra del ska ministrarna diskutera hur klimatåtgärder kan integreras
med havspolitiken för att skydda marina miljöer och ekosystem. Mötet
avslutas med en diskussion om åtgärder mot marin nedskräpning i ljuset av
den kommande plaststrategin inom ramen för handlingsplanen för cirkulär
ekonomi.

– Marin nedskräpning är en högt prioriterad fråga i vårt nationella arbete och
i det regionala samarbetet. Marin nedskräpning kommer också vara ett
viktigt tema vid FN:s havskonferens i juni med Sverige och Fiji som
ordförande, säger miljöminister Karolina Skog.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utbildningsdepartementet

Helene Hellmark Knutsson och
Karolina Skog deltar vid March for
Science i Stockholm
Publicerad 21 april 2017 Uppdaterad 21 april 2017

Lördag 22 april deltar Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning, och
miljöminister Karolina Skog vid en manifestation för
forskning och vetenskap i Stockholm.

Tid: 22 april 2017 kl. 12.00 till kl. 15.00
Plats: Mariatorget och Medborgarplatsen, Stockholm

Avmarsch sker klockan 12:00 från Mariatorget och manifestationen avslutas
med tal av bland andra Helene Hellmark Knutsson på Medborgarplatsen.
March for Science arrangeras samma dag i mer än 500 städer runt om i
världen. Syftet är att understryka vikten av oberoende och fri forskning som
underlag för politiska beslut och forskningens roll i det demokratiska
samhället.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker Norrköping
Publicerad 20 april 2017

Fredagen den 21 april besöker miljöminister Karolina
Skog Norrköping. Där håller hon ett rundabordssamtal
om transporter och mobilitet i städer samt deltar i en
konferens med initiativet Fossilfritt Sverige.
Miljöministern besöker även utställningen Urban Vision
med fokus på höghastighetståg.
Fossilfritt Sverige är en plattform för dialog och samverkan mellan företag,
kommuner och andra typer av aktörer som vill göra Sverige fritt från fossila
bränslen. Under förmiddagen deltar Karolina Skog i konferensen "Fossilfritt
Östergötland", som Fossilfritt Sverige ordnar tillsammans med Norrköpings
kommun och Cleantech Östergötland.

På eftermiddagen håller Karolina Skog ett rundabordssamtal om transporter
och mobilitet i städerna. Hur vi reser och transporterar oss är en bärande del
i stadsutvecklingen och i Östergötland finns flera intressanta initiativ på detta
område. Karolina Skog ser fram emot en dialog med lokala aktörer om hur vi
skapar hållbara stadsmiljöer och samtidigt underlättar för klimatsmart och
smidig mobilitet. Rundaborssamtalet är en del i arbetet med att lägga fram en
skrivelse om hållbar stadsutveckling till Riksdagen.

Därefter besöker Karolina Skog utställningen Urban Vision med fokus på
Ostlänken och utbyggnaden av nya stambanor för höghastighetståg på
Visualiseringscenter C. Detta sker tillsammans med Miljöpartiet i
Norrköping.

Program 21 april:
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Fossilfritt Östergötland
Plats: Louis De Geer konsert & kongress, Flygeln

10:00-10:30 Karolina Skog talar på temat "Sverige går före"

11:00-11:50 Deltar i paneldiskussion: Utmaningar för framtidens fossilfria
Östergötland

13:40-14:55 Rundabordssamtal om transporter och mobilitet i städer

Höghastighetståg
Plats: Visualiseringscenter C, Kungsgatan 54

15:30-16:15 Besöker utställningen Urban Vision med fokus på
höghastighetståg

Media är välkommen att delta under dagen. Anmäl ditt deltagande till
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Regeringen följer upp miljöarbetet
i vårpropositionen
Publicerad 18 april 2017

Regeringen inför en ny miljöbilaga i vårpropositionen
för att ge en tydligare bild av arbetet för att nå
miljömålen och ge ett bredare perspektiv på
miljöpolitiken. Miljöbilagan för 2017 fokuserar på
åtgärder för att minska utsläppen från transporter och
från hushållens konsumtion.
Naturvårdsverket redovisade nyligen i sin årliga rapport om miljömålen att
14 av 16 miljömål inte går att nå till 2020.

- Regeringen är tydlig med ambitionen att miljömålen ska nås. Vi har höjt
anslagen för miljöpolitiken med över 70 procent och i vårbudgeten gör vi
ytterligare satsningar. Med bilagan vill vi fördjupa diskussionen kring
transporternas klimatutsläpp och de konsumtionsbaserade utsläppen. Det är
två områden som har varit särskilt viktiga att fokusera analysen kring, säger
miljöminister Karolina Skog.

Transporter är det område som regeringen bedömer kräver mest jobb
framöver för nå målet om att minska utsläppen med 70 procent till 2030. De
har koppling till flera miljömål, som klimat, luftföroreningar och buller.
Konsumtionsbaserade utsläpp räknar ihop alla de utsläpp som uppstått under
tillverkning och transport av en vara eller tjänst fram till den når
slutkonsumenten.

- Konsumtion i Sverige orsakar stora utsläpp i andra länder. Regeringen har
antagit en strategi för hållbar konsumtion och genomfört flera
skatteförändringar för att stimulera hållbara sätt att konsumera. Framöver
behöver vi bli bättre på att reparera, dela och hyra varor, istället för slit-och-
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släng-kulturen som finns idag, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Den ekonomiska vårpropositionen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet. Miljöbilagan ska ingå i propositionen
vartannat år från och med i år.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker Uppsala
Publicerad 04 april 2017

Onsdagen den 5 april besöker miljöminister Karolina
Skog Uppsala. Under dagen uppmärksammar hon
naturens och ekosystemens roll i staden på flera sätt.
Under förmiddagen talar miljöministern på ArtDatabankens konferens Flora-
och faunavård där årets tema är ”Många syns inte men finns ändå”. 

Efter lunch inviger Karolina Skog den nya asptrappan vid Ulva kvarn och
besöker fiskvandringsvägen vid Islandsfallet. På eftermiddagen håller hon ett
rundabordssamtal om grönska i städer och urbana ekosystemtjänster med
aktörer från Uppsala. 

Program:

ArtDatabankens konferens Flora- och faunavård 
Plats: Aulan i Undervisningshuset, Almas Allé 8, SLU Uppsala 

11.10-11.30 Karolina Skog talar om regeringens arbete för att skydda och
tillgängliggöra natur. 

11.30-11.50 Karolina Skog frågas ut av Hjalmar Croneborg, chef för arter på
ArtDatabanken 

Ulva kvarn, Uppsala 
Plats: Ulva 15, Uppsala 

13.30-14.00 Invigning av asptrappan 

14.15-14.45 Besök vid Uppsalastiftelsens aktivitet vid fiskvandringsvägen
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vid Islandsfallet 

Rundabordssamtal inför skrivelsen Levande städer 
Plats: Stationsgatan 12, Uppsala

15.00-16.30 Rundabordssamtal om grönska i städerna och urbana
ekosystemtjänster 

Media är välkommen att delta. Anmäl ditt deltagande till pressekreterare
Hanna Björnfors. 

Välkomna!

 

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen vill öka takten att byta
ut problemkemikalier
Publicerad 31 mars 2017

Idag överlämnar utredaren Annika Helker Lundström
betänkandet ”Substitution i Centrum – stärkt
konkurrenskraft med kemikaliesmarta lösningar” till
miljöminister Karolina Skog och närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Utredningen föreslår att regeringen inrättar ett centrum för substitution av
farliga ämnen i varor och kemiska produkter. Centrumet bör inrättas som en
självständig organisation genom ett gemensamt initiativ mellan stat och
näringsliv. Substitutionscentrumet ska i första hand rikta sig till handlande
konsumentnära företag – främst små och medelstora företag och de som
hanterar varor. Med den utformning och inriktning som utredningen föreslår
kan centrumet stimulera kemikaliesmart produkt- och affärsutveckling.

− De stora svenska företagen såsom Electrolux, ABB och Scania har jobbat
länge med att byta ut farliga kemikalier. Det gör att de kan ligga före med
hållbara produkter och det ger dem också fördelar mot konkurrenterna. Nu
vill vi hjälpa mindre företag att byta bort farliga kemikalier och tror att det
kan skapa nya affärsmöjligheter och stärka deras konkurrenskraft, säger
Mikael Damberg, närings- och innovationsminister.

Regeringen intensifierar på det här sättet arbetet för att förverkliga målet om
en giftfri vardag. Målsättningen är att centrumet ska ge stöd till företag och
andra aktörer att minska användningen av problemkemikalier och finna
bättre alternativ.

− Vi vill att alla ska vara trygga med att de produkter vi köper till våra barn,
maten vi äter och kläderna vi har på oss, inte är skadliga för oss eller vår
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miljö. Att förbättra förutsättningarna för företag och andra aktörer att få mer
kunskap om farliga kemikalier i varor så man kan byta ut de farligaste till
bättre alternativ är en viktig del i detta arbete säger miljöminister Karolina
Skog.

Regeringens särskilda utredare Annika Helker Lundström, nationell
miljömålssamordnare för näringslivet, har haft i uppdrag att utreda
förutsättningarna för att inrätta ett centrum för ökad substitution av farliga
ämnen i kemiska produkter och varor.

− Substitutionscentrumet bidrar till att stärka kemikaliekraven vid inköp. Det
driver på innovationskraften och ökar användningen av nya lösningar, säger
utredare Annika Helker Lundström.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Ett bonus–malus-system för nya
bilar
Publicerad 24 mars 2017

Regeringen växlar upp klimatarbetet ytterligare.
Miljöanpassade fordon med låga utsläpp av koldioxid
får en bonus vid inköpstillfället, medan fordon med
höga utsläpp av koldioxid får högre skatt de första tre
åren. Det föreslås i en promemoria som
Finansdepartementet remitterar idag. Förslagen är en
del av en överenskommelse mellan regeringspartierna
och Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
Transportsektorn står för en tredjedel av utsläppen i Sverige. Regeringen har
nyligen överlämnat ett förslag till riksdagen om att utsläppen från
transporterna ska minska med 70 procent till 2030, jämfört med 2010. För att
nå det målet krävs ambitiösa åtgärder.Syftet med bonus–malus-systemet är
att öka andelen miljöanpassade fordon och bidra till att uppnå målet om en
fossilfri fordonsflotta. De fordon som kommer att beröras av det nya
systemet är nya personbilar, lätta lastbilar och lätta bussar.

- I förra veckan presenterade vi en reduktionsplikt, "Bränslebytet", för att gå
mot mer förnybara bränslen. Nu går vi vidare med bonus-malus för att få till
en omställning i nybilsförsäljningen. Det här systemet blir viktigt för att vi
ska få fler miljöbilar i Sverige, säger finansminister Magdalena Andersson.

- Förslaget är en del av regeringens offensiva politik för att få ner utsläppen i
transportsektorn. Nu när vi har en hög nybilsförsäljning är det viktigt att vi
har kraftfulla styrmedel som styr åt rätt håll. Bonus-malus ska se till att det
är lätt att göra rätt när man väljer vilken bil man ska köpa, säger
miljöminister Karolina Skog.
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Promemorian innehåller bl.a. följande förslag:

Det högsta bonusbeloppet på 45 000 kronor ges till de bilar som släpper
ut noll gram koldioxid. Det lägsta bonusbeloppet på 7 500 kronor ges till
bilar som släpper ut högst 60 gram koldioxid. Gasbilar får en bonus på
minst 7 500 kronor.
För bensin- och dieseldrivna lätta fordon föreslås en förhöjd fordonsskatt
(malus) under de tre första åren. För fordon som kan drivas med etanol
eller annan gas än gasol tas ingen malus ut.
För de fordon som inte omfattas av bonus–malus-systemet sänks gränsen
för när koldioxidbeloppet tas ut till vad ett fordon vid blandad körning
släpper ut i koldioxid per kilometer utöver 95 gram, vilket innebär en
fordonsskattehöjning för de allra flesta.
Miljötillägget för dieseldrivna fordon som uppfyller utsläppskraven för
EURO 6 föreslås behållas och den femåriga fordonsskattebefrielsen
föreslås slopas.
För motorcyklar ändras fordonskatten från 180 kronor till 360 kronor för
ett skatteår.
Fordonsskatten för personbilar, lätta bussar och lätta lastbilar i det
viktbaserade systemet justeras som en följd av att fordonsskatten höjs i
det koldioxidbaserade systemet.

Utvecklingen på området går snabbt och det kommer därför att vara viktigt
med en tidig utvärdering av förslaget. Remisstiden går ut den 19 april 2017.
Finansdepartementet återkommer också inom kort med ett förslag till ändrad
beräkning av bilförmån bland annat med anledning av bonus–malus-
systemet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Landsbygdsutveckling och fler
bostäder i strandnära lägen
Publicerad 22 mars 2017

Naturvårdsverket får i uppdrag att se över reglerna om
landsbygdsutveckling i strandnära läge, de så kallade
LIS-reglerna. Myndigheten ska föreslå åtgärder för att
ytterligare främja landsbygdsutvecklingen med särskilt
fokus på bostäder i områden med god tillgång på
stränder.
Reglerna om landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS), trädde i kraft i
februari 2010 och var en del av en större reform av strandskyddet. Syftet
med reglerna är att ge förutsättningar för utveckling av landsbygden
samtidigt som ett långsiktigt skydd av strändernas natur- och friluftsvärden
inte äventyras. Regeringen aviserade redan i höstas, i budgetpropositionen
för 2017, att LIS-reglerna ska ses över. Översynen är en del av regeringens
22-punktsprogram för ökat bostadsbyggande.

– Det är dags att se över om reformen fick avsedd effekt. Sverige ska ha en
levande landsbygd med möjlighet att utvecklas, samtidigt som vi har ett
ansvar att skydda och bevara värdefulla naturområden. Därför behöver vi
välfungerande LIS-regler, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringens uppdrag innebär att Naturvårdsverket ska se över LIS-reglerna
och dess tillämpning, samt föreslå eventuella författningsändringar och andra
åtgärder som behövs. Särskild fokus ska läggas på att utöka möjligheterna att
bygga permanentbostäder. Attraktiva bostäder är en viktig del för
landsbygdens utveckling.

– I stora delar av Sverige är det svårt både att få lån och tillstånd att bygga
bostäder där folk vill bo. Det vill vi ändra på genom en översyn av
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strandskyddet på utvalda platser i kommuner med gott om stränder. Det går
att förbättra möjligheterna att bo och leva i hela Sverige samtidigt som vi har
ett starkt skydd för natur och friluftsliv, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Uppdraget ska redovisas till Miljö- och energidepartementet senast den 31
augusti 2017.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Sänkt moms på guidning av
naturområden
Publicerad 21 mars 2017

Mervärdesskatten ska sänkas från 25 till 6 procent på
guidning av naturområden. Det föreslås i en
promemoria som Finansdepartementet skickar ut på
remiss idag. Förslaget är en del av en
överenskommelse mellan regeringspartierna och
Vänsterpartiet inför budgetpropositionen för 2018.
Regeringen vill öka möjligheterna att bedriva naturturism, inte minst i mindre
företag och utanför storstadsområdena. Därför föreslås en sänkning av
mervärdesskatten på naturguidning som innebär att naturturism likställs med
liknande turismtjänster.

- Vi vill locka fler att upptäcka den svenska naturen. Sverige har många
fantastiska naturområden och vi ser ett starkt intresse för natur- och
ekoturism. Naturguider och andra ekoturistföretag är ofta företag med lokal
förankring, som drivs av människor som bor och verkar i bygden – och som
ofta anställer lokalt, säger biträdande finansminister Per Bolund.

Enligt nu gällande regler beskattas förevisning och guidning av naturområden
med 25 procent mervärdesskatt. Jämförbara turismtjänster såsom
djurparksbesök och vissa sightseeingturer beskattas med 6 procent
mervärdesskatt. Även vissa tillhandahållanden av naturturismtjänster
beskattas med 6 procent mervärdesskatt i de fall det bedömts att den
huvudsakliga delen av tjänsten utgörs av persontransport.

Regeringen har sedan tidigare gjort stora satsningar på nya naturreservat,
skötsel och underhåll av befintliga skyddade områden. Från och med 2016
har vi ökat resurserna till åtgärder för – och skydd av – värdefull natur med

https://www.regeringen.se/


940 miljoner kronor per år.

- Regeringen har satsat på skydd och skötsel av värdefull natur och på att
stärka Sverige som resmål för natur- och ekoturism. Vi ser att det är många
från andra länder som besöker Sverige för att uppleva vår natur. Med
förslaget sänks kostnaden för detta, vilket bidrar till att locka fler turister,
säger miljöminister Karolina Skog.

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2018 och bedöms minska
skatteintäkterna med 320 miljoner kronor 2018 och 290 miljoner kronor
efterföljande år.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet

Pressträff med Per Bolund och
Karolina Skog
Publicerad 20 mars 2017

Biträdande finansminister Per Bolund och miljöminister
Karolina Skog håller pressträff och presenterar ett
skatteförslag.

Tid: 21 mars 2017 kl. 11.10
Plats: Korsningen Västra brobänken/Flaggmansvägen, Skeppsholmen,
Stockholm

Medverkar gör också Joakim Malm från Stockholm Adventures.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Utredning föreslår nya åtgärder för
reparation och handel med
begagnat
Publicerad 20 mars 2017

Onsdagen den 22 mars överlämnar utredningen
Cirkulär ekonomi sitt betänkande till miljöminister
Karolina Skog. I samband med det ordnas en pressträff.

Tid: 22 mars 2017 kl. 12.15 till kl. 12.45
Plats: Pressrummet, Rosenbad

Cirkulär ekonomi handlar om att skapa förutsättningar för människor och
organisationer att hyra, låna, dela, sälja vidare och reparera. Detta ger en
längre livslängd på material och produkter och minskar samtidigt mängden
avfall och uttaget av råvaror.

I januari 2016 tillsatte regeringen en utredning om hur handel med begagnat
och reparation eller uppgradering av olika produkter kan öka. Målet är att nå
en mer resurseffektiv ekonomi och att minska påverkan på miljön. Utredare
Ola Alterå lämnar nu sitt betänkande till miljöminister Karolina Skog där han
föreslår en rad konkreta åtgärder för att uppmuntra en mer cirkulär ekonomi
i Sverige.

Efter pressträffen, kl. 13:00-15:00 anordnas ett seminarium i Rosenbads
konferenscenter där utredningens betänkande presenteras mer ingående. Vid
intresse att delta i seminariet, kontakta Inger Yalcin.

Både pressträffen och det efterföljande seminariet direktsänds på
regeringen.se
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Välkomna!

Medtag presslegitimation.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Bränslebytet - klimatomställning i
transportsektorn
Publicerad 17 mars 2017 Uppdaterad 17 mars 2017

Idag presenterar regeringen Bränslebytet, ett förslag till
helt nya styrmedel som både reducerar
transportsektorns utsläpp och över tid kan öka
användningen av biodrivmedel kraftigt. I arbetet med
det nya regelverket har ledorden varit långsiktighet och
stabilitet. Biodrivmedelsbranschen behöver styrmedel
som är hållbara över tid och klimatet behöver kraftfull
politik för att minska utsläppen.
Bränslebytet innebär dels att en så kallad reduktionsplikt införs i Sverige och
dels skatteförändringar som gynnar biobränslen. Reduktionsplikten innebär
en skyldighet att minska utsläppen av växthusgaser från bensin och
dieselbränsle genom inblandning av biodrivmedel. Det främjar framför allt
biodrivmedel med särskilt låga utsläpp av växthusgaser, som avancerade
biodrivmedel. Det svenska systemet blir ett av de mest ambitiösa
reduktionspliktssystemen i världen.

− Reduktionsplikten ger branschen de stabila och långsiktiga förutsättningar
som efterfrågats under lång tid. Nu har vi lagt grunden för ökad produktion
och användning av biodrivmedel, inte minst biodrivmedel från skogsråvara,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

De föreslagna kvoterna utgår från dagens inblandningsnivåer och kommer
sedan successivt att höjas för att bidra till att transportsektorns utsläpp
minskas med 70 procent till och med 2030.
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− För att klara klimatutmaningen och utsläppsmålen måste vi drastiskt
minska utsläppen från transportsektorn. Transportsektorn står för cirka en
tredjedel av alla Sveriges utsläpp. Biodrivmedel är en viktig del av lösningen.
Bränslebytet kommer minska utsläppen och gör det lättare för alla att göra
rätt och tanka grönare. Alla drivmedel som säljs ska bli klimatsmartare säger
Isabella Lövin, minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat

Samtidigt föreslås ett antal förändringar av drivmedelsbeskattningen.
Höginblandade och rena biodrivmedel inkluderas inte i kvoten utan får
fortsatt skattebefrielse. Skatten för höginblandade och rena biodrivmedel
sänks, så att dessa biodrivmedels konkurrenskraft förbättras. Koldioxidskatt
tas ut på de bränslen som ingår i kvoten men skatten uppdateras efter de
energivärden och kolinnehåll som gäller för dagens bränslen. Hänsyn tas
också till drivmedlets innehåll av biodrivmedel.

− Genom en förändrad beskattning av drivmedel uppnås det dubbla syftet att
ta hänsyn till drivmedels innehåll av biodrivmedel samtidigt som pumppriset
hålls oförändrat. Dessutom stärks rena och höginblandade bildrivmedels
konkurrenskraft genom skattesänkningen, säger finansminister Magdalena
Andersson.

− Vi vet att många konsumenter vill bidra till klimatomställningen. Vi måste
göra det lätt att välja mer hållbara bränslen för alla de svenskar som äger en
bil idag, och det blir det med det här förslaget, säger miljöminister Karolina
Skog.

Förslaget är en överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nytt uppdrag ska stärka traditionell
kunskap om biologisk mångfald i
Sverige
Publicerad 13 mars 2017 Uppdaterad 13 mars 2017

Sametinget och Naturvårdsverket får i uppdrag att
föreslå åtgärder för att stärka bevarandet av traditionell
kunskap om Sveriges biologiska mångfald.
Myndigheterna ska också föreslå åtgärder som stärker möjligheterna för
bärare av traditionell kunskap att delta i genomförandet av konventionen om
biologisk mångfald. Det är särskilt viktigt i de fall där genomförandet av
konventionen påverkar förutsättningarna för hur människor med traditionella
kunskaper ska kunna bevara och praktisera dessa kunskaper.

– Det är viktigt att vi värnar den traditionella kunskap om naturen som finns
i Sverige. Det är bra för den biologiska mångfalden, men också för social
sammanhållning och lokalt företagande, säger miljöminister Karolina Skog.

Sametinget får i uppdraget ansvar för de delar som rör den samiska
kunskapstraditionen och Naturvårdsverket för annan kunskapstradition.
Arbetet ska göras i samverkan och förslagen ska utformas så att de kan
stärka den egna och andra myndigheters fortsatta genomförande av FN:s
konvention om biologisk mångfald. I arbetet ska myndigheterna särskilt ta
hänsyn till vikten av att skapa tillit och ömsesidigt förtroende mellan
kunskapsbärare och myndigheternas företrädare.

– Traditionell kunskap om hur de biologiska naturresurserna har använts
riskerar försvinna i takt med att moderna brukningsmetoder tar över.
Uppdraget ska ge förslag på vad som behöver göras för att bevara
kunskapen, säger miljöminister Karolina Skog.
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Uppdraget sträcker sig till den 28 februari 2018. Regeringen bedömer att
arbetet med att stärka och bevara traditionell kunskap också bidrar till att nå
flera miljökvalitetsmål som rör biologisk mångfald.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Kiruna
Publicerad 10 mars 2017

(Ny version) Den 12-13 mars besöker miljöminister
Karolina Skog Kiruna. Under sitt besök tar hon del av
det aktuella arbetet med att flytta staden och möter
lokala företrädare från företag, organisationer och
politiken.
På söndag kväll håller miljöministern ett öppet möte för kommunens
invånare där hon berättar om regeringens miljöpolitik. Under måndagen
träffar hon företrädare för kommunen för att ta del av den planerade flytten
av stadskärnan. Hon träffar även Sametinget.

Media välkommen att delta vid följande delar i programmet:

Måndag 13 mars kl. 11:30-12:15 Rundvandring
Plats: Samling i Stadshusets foajé, Hjalmar Lundbomsvägen 31 (observera
rättad adress)

För anmälan av deltagande, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!

Medtag presslegitimation.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill se fler åtgärder för
att förebygga avfall
Publicerad 09 mars 2017 Uppdaterad 09 mars 2017

Ett nytt lagförslag ska ge regeringen möjlighet att
besluta om avfallsförebyggande åtgärder. Det
föreslagna bemyndigandet kan användas för att införa
ett förbud mot mikrokorn av plast i kosmetiska
produkter.
Regeringen föreslår i en proposition att regeringen, eller den myndighet
regeringen bestämmer, ska kunna besluta om föreskrifter om
avfallsförebyggande åtgärder. Åtgärderna ska vara av särskild betydelse för
skyddet av människors hälsa eller miljön.

Det föreslagna bemyndigandet kan till exempel användas för att införa ett
förbud mot mikrokorn av plast i kosmetiska produkter.

– Plast i haven är ett av våra allvarligaste globala miljöproblem. Vi arbetar
nu med ett förbud mot mikroplaster i kosmetiska produkter eftersom plaster i
sådana produkter är helt onödiga. Det finns redan flera alternativa material
som kan användas istället, säger miljöminister Karolina Skog

Ungefär 40 ton mikroplast från kosmetiska produkter beräknas årligen
hamna i Östersjön. När mikroplasterna väl har nått havsmiljön kan de inte
samlas in. Mikroplasterna har en mycket lång nedbrytningstid och under den
tiden kan de skada vattenlevande organismer och fungera som bärare av
miljögifter.

Straff för att samla in elavfall från hushåll utan tillstånd

I propositionen, som nu ska lämnas till riksdagen, föreslår regeringen även
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att det införs ett straff för att samla in elavfall från hushåll utan tillstånd.
Insamling av avfall är ofta förenad med risker för människors hälsa och
miljön om den inte sköts på rätt sätt. Ett tillståndskrav infördes därför 2014.
För att tillståndsplikten ska bli effektiv bör den som bedriver otillåten
insamling kunna straffas.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern bjuder in till samtal
om jämställda städer på
Internationella kvinnodagen
Publicerad 06 mars 2017

På Internationella kvinnodagen den 8 mars besöker
miljöminister Karolina Skog Göteborg. I fokus står
jämställdhet i städer och arbetet med Sveriges första
nationella mål för stadsutveckling.
Under morgonen håller Karolina Skog ett rundabordssamtal om
stadsutveckling med berörda aktörer i Göteborg. En hållbar stad är jämlik
och till för alla. I Västra Götaland finns flera intressanta initiativ för en mer
jämställd stadsutveckling och Karolina Skog ser fram emot en dialog med
lokala aktörer om vad som krävs för att bygga en trygg och inkluderande
stad. Rundaborssamtalet är en del i arbetet med att lägga fram en skrivelse
om hållbar stadsutveckling till Riksdagen.

Efter rundabordssamtalet håller Karolina Skog ett anförande på konferensen
Urbant Forum.

På eftermiddagen besöker miljöministern Havs- och vattenmyndigheten för
att ta del av myndighetens verksamhet och särskilt diskutera arbetet inför
Havskonferensen i New York som Sverige är värd för i juni 2017.

Program:

08:00-09:30 Rundabordssamtal om jämställd stadsutveckling
Plats: Världskulturmuseet

10:00 Anförande på konferensen Urbant Forum
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Plats: Världskulturmuseet

12:00-14:30 Studiebesök på Havs- och vattenmyndigheten

Media är välkomna att delta i delar av programmet. Anmäl ditt deltagande
till pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöministern: Östersjöregionen
bör gå före och förbjuda
mikroplaster i kosmetika
Publicerad 06 mars 2017

Mikroplaster från kosmetiska produkter sprids till
havsmiljön och orsakar stora problem för både djur och
människor. Miljöminister Karolina Skog uppmanar nu
länder och kommuner i Östersjöregionen att gå före
med förbud mot mikroplaster i kosmetika.
Ungefär 40 ton mikroplast från kosmetiska produkter beräknas årligen nå
Östersjön. Mikroplaster tycks kunna skada vattenlevande organismer både
fysiskt och toxikologiskt. De misstänks även kunna fungera som bärare av
miljögifter.

- Plast i haven är ett av de allvarligaste globala miljöproblemen vi har.
Mikroplaster i kosmetiska produkter är helt onödiga, och det finns alternativ.
Jag arbetar just nu fram ett svenskt förbud mot mikroplaster i kosmetika. Jag
ser att Sverige tillsammans med andra länder och kommuner runt Östersjön
kan visa globalt ledarskap här, säger miljöminister Karolina Skog.

Östersjökonferens lyfter kommuners roll för att rädda
Östersjön

Måndag den 6 mars deltog miljöminister Karolina Skog vid öppnandet av
Baltic Sea Future Congress i Stockholm. Mötet är det första i sitt slag och
fokuserar på att stärka innovation och ledarskap för hållbar utveckling i
Östersjöregionen.

- Östersjöregionen har ett stark regionalt samarbete, innovativa företag och
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aktiva kommuner. Det finns stora möjligheter till konkreta samarbetsprojekt
och jag ser att regionen kan gå före i att genomföra Agenda 2030, sa
miljöminister Karolina Skog under sin medverkan på konferensen.

Konferensen uppmärksammar särskilt betydelsen av ett starkt kommunalt
engagemang för att rädda Östersjön. Det finns flera exempel på kommuner
som nu gör konkreta insatser för att få bort onödiga mikroplaster. Göteborgs
stad har redan beslutat om att förbjuda inköp av produkter som innehåller
mikroplast. Det kommunala Upphandlingsbolaget får i uppdrag att i
samarbete med miljö- och klimatnämnden säkerställa att stadens
verksamheter snarast upphör med inköp, användning och spridning av
produkter med tillsatser av mikroplast.

Regeringen arbetar på flera fronter för att minska plast i
haven

Hösten 2015 antogs 17 globala mål för hållbar utveckling av FN. Ett av
målen handlar om havet, och säger bland annat att utsläppen av marint skräp
och mikroplaster till havet ska minska. Den 5-9 juni står Sverige tillsammans
med Fiji värd för en global konferens om just havsmålet, där plast i haven
kommer vara ett viktigt fokusområde.

Helsingforskonventionen (Helcom) är en regional konvention för
miljösamarbete runt Östersjön. I förra veckan träffades medlemsländerna för
att diskuterade hur regionen ska genomföra de globala målen för hållbar
utveckling och Agenda 2030. Konventionen har sedan tidigare antagit en
handlingsplan mot marint skräp. Vid mötet föreslog Sverige ett gemensamt
initiativ om att förbjuda mikroplast i kosmetika, vilket flera länder uttrycke
intresse för.

Sverige leder också arbetet med farliga ämnen och plaster i EU:s Strategi för
Östersjöregionen. Genom konkreta samarbetsprojekt runt Östersjön
identifieras utsläppskällor och åtgärder.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog
besöker Lysekil och Sotenäs
Publicerad 03 mars 2017 Uppdaterad 03 mars 2017

Tisdagen den 7 mars reser miljöminister Karolina Skog
till Lysekil och Sotenäs. Detta blir miljöministerns första
resa på Bohuskusten.
I fokus för besöken står att ta del av kunskap och lokala projekt kring
havsfrågor och plast i haven. På Havets hus i Lysekil ska miljöministern
särskilt få ta del av arbetet med marin pedagogik, där skolklasser får lära sig
mer om haven. På eftermiddagen tar Karolina Skog del av ett flertal lokala
projekt som bedrivs i Sotenäs kommun, bland annat kring att återvinna plast
från havet, odla kiselalger som går att äta och att utvinna biogas ur fiskrens.

Under dagen besöker Karolina Skog även Preems raffinaderi utanför Lysekil
för att diskutera aktuella frågor kring hållbara biodrivmedel och ta del av
verksamheten på raffinaderiet.

Program:

09:45 Besök på Havets hus i Lysekil
11:15 Tid för media (i akvariet på Havets hus)
Adress: Strandvägen 9, Lysekil

12:00 Besök på Preems Raffinaderi Lysekil
Adress: Hamreviksvägen 1, Lysekil

14:45 Besök på Sotenäs Symbioscentrum i Kungshamn, presentation av
lokala projekt
Adress: Hagabergs industrigata 1, Kungshamn

ca 16:00 Besök på Fiskareföreningen Norden
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Adress: Storgatan 42, Smögen

Media är välkommen att delta. Anmäl ditt deltagande till pressekreterare
Hanna Björnfors.

Välkomna!



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Nyköping
för att ta del av arbetet med
Ostlänken
Publicerad 02 mars 2017 Uppdaterad 02 mars 2017

Fredag 3 mars besöker miljöminister Karolina Skog
Nyköping. Där träffar hon företrädare för arbetet med
Ostlänken. Ostlänken är Sveriges största
samhällsbyggnadsprojekt och den första delen av en ny
stambana för höghastighetståg.
Parallellt med planeringen av stambanan pågår stora stadsutvecklingsprojekt
i städerna utmed Ostlänken. Nyköping växer idag med cirka 700 personer
netto om året, vilket ungefär motsvarar Stockholms tillväxt per capita.
Denna utveckling kan kopplas till Nyköpings läge och den möjlighet som
Ostlänken skapar där Nyköping knyts närmare Södertälje, Stockholm,
Norrköping och Linköping.

Media är välkommen att delta vid följande delar i programmet:

Kl. 10.35 - 11.40 Ostlänken och stadsutveckling

Besök i hamnen i Nyköping där Peab och Klövern omvandlar gamla
industrier till bostadsområden och ett nytt Länsmuseum.
Plats: Sörmlands museums bygge i Nyköpings hamn

Kl. 13:30 - 13:45 Tid för kortare intervjuer och fototillfälle

Plats: Utanför Länsstyrelsens residens, Stora Torget 13, Nyköping
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Kl. 13.45 - 15:15 Ostlänken och kompetensförsörjningen

Besök på Campus Nyköping för att diskutera utmaningen kring
kompetensförsörjning i samband med Ostlänken och den stadsutveckling
som nu sker.
Plats: Campus Nyköping, Stora Torget 7.

För anmälan av deltagande, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!

Medtag presslegitimation.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Karolina Skog och Isabella Lövin
deltar i miljörådsmöte i Bryssel
Publicerad 27 februari 2017 Uppdaterad 27 februari 2017

Imorgon tisdag 28 februari, träffas EU:s miljö- och
klimatministrar i Bryssel. På agendan står flera frågor
som är högt prioriterade för regeringen, däribland
Agenda 2030 och reformen av EU:s system för handel
med utsläppsrätter (EU ETS). Miljöminister Karolina
Skog och Isabella Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat, deltar vid mötet.
Ministrarna förväntas fatta beslut om vilka reformer det vill se för EU:s
system för handel med utsläppsrätter inför kommande förhandlingar med
Europaparlamentet. EU:s utsläppshandelssystem omfattar 45 procent av
EU:s utsläpp och översynen är en viktig del av EU:s genomförande av
Parisavtalet. Systemet behöver utformas på ett sätt som gör det möjligt för
EU att uppfylla sina åtaganden under Parisavtalet och även verka för att höja
avtalets ambition.

– Utsläppshandelssystemet är EU:s enskilt viktigaste verktyg för att nå
klimatmålen från Paris. Det är viktigt att EU visar klimatledarskap och enas
om en stark reform av utsläppshandelssystemet, säger Isabella Lövin,
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Miljörådet kommer även handla om hur EU ska genomföra Agenda 2030 och
de globala mål för hållbar utveckling som kopplar till miljö. Kommissionens
granskning av implementeringen av EU:s miljöpolitik och miljöanpassning av
den europeiska planeringsterminen är också på agendan.

– De globala målen för hållbar utveckling ska genomföras på alla nivåer i
samhället, så även inom EU. Det är särskilt viktigt att EU slutar ge
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ekonomiskt stöd till verksamheter som skadar miljön. Detta kan låta
självklart men i själva verket finns här ett stort jobb att göra, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Utvärdering av
viltförvaltningsdelegationerna klar
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

Regeringen tycker att viltförvaltningsdelegationerna till
stor del fyller sin funktion och fungerar väl, men att
sammansättningen av ledamöter behöver ändras.
Genom en förordningsändring stärks nu naturvårdens
och den lokala turismsektorns representation.
I varje län finns en viltförvaltningsdelegation, ett organ som hjälper
länsstyrelsen i viltförvaltningen. Delegationen har främst en rådgivande
funktion men även vissa beslutande befogenheter.

Dagens regeringsbeslut innebär att Förordning (2009:1474) om
viltförvaltningsdelegationer ändras så att miljö- och
naturvårdsorganisationerna företräds av ytterligare en ledamot och
natur/ekoturismföretagen av en ledamot.

– När vi utvärderat viltförvaltningsdelegationerna har vi sett att vissa
intressen varit underrepresenterade. Med dagens beslut ändrar vi så att det
blir bättre balans i delegationerna, säger miljöminister Karolina Skog.

Förordningsändringen gäller från 1 april 2017. Ledamöterna utses efter
förslag av berörda intresseorganisationer i länet.

Översynen av viltförvaltningsdelegationerna var en del i ett åtgärdspaket
som regeringen presenterade 2015 med fem förslag för att få till stånd en
långsiktigt hållbar vargstamsförvaltning.
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Pressmeddelande från Justitiedepartementet, Miljödepartementet,
Utrikesdepartementet

Fyra statsråd besöker
Ljusnarsberg
Publicerad 07 februari 2017 Uppdaterad 07 februari 2017

Statsråden Margot Wallström, Ann Linde, Karolina Skog
och Anders Ygeman besöker Ljusnarsberg i Örebro län
torsdagen den 9 februari. Tema för besöket är klimat.
Förutom statsråden deltar även Ewa-Leena Johansson, kommunstyrelsens
ordförande (S), Matilda Ernkrans, riksdagsledamot (S), Catrin Steen,
regionråd (Mp) samt Natalie Peart, gruppledare (Mp).

Program i Ljusnarsbergs kommun, Kopparberg

14.00 Ankomst med tåg till Ljusnarsbergs kommun, Kopparbergs central

14.00-14.30 Mediatid

14.40-15.40 Besök Kopparbergs bryggerier
Media bjuds med att närvara.
Anmälan: till ulrica.scharnke@kopparbergs.se

16.00-17.00 Öppet möte: Utveckling, jobb och trygghet i hela landet
Ewa-Leena Johansson, kommunstyrelsens ordförande (S) samt Ronnie
Edvardsson (Mp) håller i mötet.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
besöker Västra Götaland
Publicerad 03 februari 2017 Uppdaterad 03 februari 2017

Den 6-10 februari reser statsminister Stefan Löfven i
Sverige. Den 7:e februari besöker statsministern Västra
Götalands län.

Program:

10.00 Besök på Marbodal

Plats: Adress: Mossebogatan 6, 522 30 Tidaholm

Statsministern besöker Marbodals fabrik i Tidaholm för att ta del av
produktionen och samtala med företagsledning, medarbetare och fackliga
representanter. Med på besöket är landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.
Media är välkomna att delta men bara för att fotografera.

13.30 Pressträff

Plats: Fazer kvarn, Kartåsen 5, 531 40 Lidköping

Statsministern kommer att presentera en nyhet tillsammans med
landsbygdsminister Sven-Erik Bucht och miljöminister Karolina Skog.

Efter pressträffen, cirka 14.30 kommer statsministern och statsråden gå på
rundvandring på Fazer Kvarn och samtala med medarbetare, ledning och
fackliga företrädare.

17.00 Öppet möte i Skövde
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Plats: Commerce köpcentra, Hertig Johans torg 4 Skövde

Statsministern deltar på ett öppet möte. Media är välkomna att delta men
bara för att fotografera.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Nya regler för användning av
kemiska växtskyddsmedel
Publicerad 02 februari 2017 Uppdaterad 02 februari 2017

Regeringen tog idag beslut om nya regler för att
begränsa vissa användningar av kemiska
växtskyddsmedel. Det gäller användning för
nedvissning och ogräsbekämpning kort tid före skörd i
spannmål som ska användas till livsmedel.
– Svenska lantbrukare använder inte längre dessa kemiska växtskyddsmedel.
Vi behöver dock se till att medlen inte börjar användas igen, och därför
behöver vi det här förbudet, säger miljöminister Karolina Skog.

Användningen av kemiska växtskyddsmedel i spannmål strax före skörd
riskerar att ge höga resthalter i livsmedel. Ett av de ämnen som används för
nedvissning och ogräsbekämpning är glyfosat, vars miljö- och hälsoeffekter
nu utreds.

Reglerna innebär att spannmål som ska användas som livsmedel inte får
behandlas med kemiska växtmedel för nedvissning eller ogräsbekämpning
kort innan de ska skördas. Statens jordbruksverk får dock ge dispens för
användning av sådana växtmedel i enskilda fall. Användningen av kemiska
växtskyddsmedel för dessa syften har fasats ut i Sverige.

Reglerna innebär också att användningen av flera olika medel som innehåller
samma verksamma ämne begränsas.

De nya reglerna börjar gälla i mars. Beslutet är ett led i genomförandet av
den nationella handlingsplanen för hållbar användning av växtskyddsmedel
för perioden 2013-2017.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Göteborg
Publicerad 30 januari 2017 Uppdaterad 30 januari 2017

Tisdag 31 januari och onsdag 1 februari besöker
miljöminister Karolina Skog Göteborg. Under sitt besök
träffar hon företag och aktörer från en rad branscher.
Under tisdagen deltar miljöministern i två rundabordssamtal, ett om kemisk
industri och ett om arkitektur. Hon besöker HSB Living Lab i Johanneberg
och träffar företrädare för både Volvo Cars och Volvo AB. Dessutom gör
hon flera företagsbesök, bland annat på Karlastaden-projektet och hos Akzo
Nobel i Bohus.

Under onsdagen besöker Karolina Skog Mistra Urban Futures för samtal om
stadsutveckling både i Göteborg och i världen.

Media välkommen att delta vid följande delar i programmet:

08:00-09:00 Frukostmöte på Västsvenska Handelskammaren med
Kemiföretag.
Plats: Parkgatan 49.

10:50-11:15 Busstur med linje 55 (elbusslinje), Tillfälle för intervjuer under
färd.
Plats: Bussen avgår från Sven Hultins plats

15:45-16:45 Företagsbesök på Serneke och Karlastaden-projektet.
Plats: Karlavagnsgatan 5

För anmälan av deltagande, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen utvidgar
nationalparkerna Tiveden och
Björnlandet
Publicerad 26 januari 2017 Uppdaterad 26 januari 2017

Två av Sveriges nationalparker ska utvidgas. Det
föreslår regeringen i två propositioner till riksdagen.
Därmed tar regeringen ytterligare steg för att skydda
värdefull natur och bevara den biologiska mångfalden i
Sverige.
– I våra nationalparker finns Sveriges mest värdefulla och sevärda natur.
Parkerna är till för alla, både närboende och mer långväga besökare.
Förslaget att utvidga två nationalparker är en del i regeringens satsning på
skydd av värdefull natur. Det är också ett resultat av stort lokalt och
regionalt engagemang under lång tid, säger miljöminister Karolina Skog.

Sveriges nationalparker är unika områden. De har stor betydelse som
skyddade naturlandskap med höga naturvärden men bidrar också till att göra
naturupplevelser tillgängliga för människor. Naturturismen växer i Sverige
och nationalparkerna är turistattraktioner av internationellt intresse, med
betydelse bland annat för besöksnäringen och regional tillväxt.

Det finns i dag 29 nationalparker i Sverige, varav många inrättades i början
av 1900-talet.

Tivedens nationalpark

Tivedens nationalpark bildades 1983 och ligger i Laxå och Karlsborgs
kommuner (Örebro respektive Västra Götalands län). Nationalparken är med
sina stora arealer av natur- och urskogar ett unikt landskapsavsnitt i en del
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av landet som i övrigt är starkt påverkat av skogsbruk.

Syftet med Tivedens nationalpark är att bevara sammanhängande skogs-,
sjö- och sprickdalslandskap i väsentligen orört skick. Skogen ska få utvecklas
mot urskog. Genom regeringens förslag om utvidgning av parken tillförs
stora naturskogslika områden, våtmarker och en sjö. Området hyser en rik
flora och fauna med värdefulla förekomster av rödlistade och fridlysta arter.
Det område som omfattas av förslaget är 678 hektar stort och ägs av staten.
Det är därför möjligt att utöka parkens areal från 1 352 hektar till 2 030
hektar. Utvidgningen invigs den 19 maj.

Björnlandets nationalpark

Björnlandets nationalpark ligger i Åsele kommun, Västerbottens län. Den
bildades i dess ursprungliga form år 1991. Syftet med nationalparken är att
bevara ett värdefullt berg- och urskogsområde. I regeringens
utvidgningsförslag tillförs stora arealer med väldokumenterade och höga
naturvärden. Parkens karaktär som urskogsområde stärks och ytterligare
naturtyper tillförs, till exempel våtmarker. Utvidgningen om 1 226 hektar
innebär att parken mer än fördubblar sin storlek från 1 143 hektar till 2 369
hektar. Utvidgningen invigs den 10 juni.

Genom utvidgningen säkerställs Björnlandet kvaliteter som vildmark. En stor
del av parkens skogar är helt opåverkade av modernt skogsbruk och har en
urskogskaraktär med inslag av 500-åriga träd. Ett stort antal rödlistade växt-
och djurarter knutna till naturskogsmiljöer finns i området.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Kompetensförsörjningen inom
kärnsäkerhet och strålskydd ses
över
Publicerad 22 december 2016 Uppdaterad 22 december 2016

Kompetens inom kärnsäkerhet och strålskydd måste
säkras i Sverige. Regeringen ger
Strålsäkerhetsmyndigheten i uppdrag att kartlägga och
analysera kompetensförsörjningen inom området.
– Sverige måste fortsätta att ha hög kompetens inom kärnsäkerhet och
strålskydd. Det är viktigt för att bibehålla och utveckla den höga säkerheten,
säger miljöminister Karolina Skog.

Strålsäkerhetsmyndigheten får i uppdrag att se över den nationella
kompetensförsörjningen. I dialog med industri, lärosäten och andra berörda
parter ska myndigheten kartlägga nuvarande kompetens och analysera den
framtida utvecklingen. Den ska också identifiera områden där det finns risk
att kompetensbrist uppstår.

– Att se över kompetensförsörjningen har blivit ännu viktigare i och med
besluten att stänga reaktorer i Oskarshamn och Ringhals. Nyrekrytering
måste fortgå även under omställningen till förnybar energi, säger Karolina
Skog.

Uppdraget till Strålsäkerhetsmyndigheten omfattar samtliga kompetenser
som krävs för att verksamhet med strålning ska kunna genomföras på ett
säkert sätt utan negativa effekter på människor och miljö.
Strålsäkerhetsmyndigheten ska även identifiera aktörer som finansierar
forskning och utbildning inom relevanta områden.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen vill minska plast i
haven
Publicerad 21 december 2016 Uppdaterad 21 december 2016

Under 2017 ska Kemikalieinspektionen utreda om fler
kosmetiska produkter bör omfattas av ett förbud mot
plastpartiklar. Samtidigt får Naturvårdsverket i uppdrag
att informera allmänheten om hur nedskräpning av
plastbärkassar skadar miljön.
Kemikalieinspektionen har tidigare föreslagit ett förbud mot användning av
plastpartiklar i kosmetiska produkter som sköljs av, till exempel duschkrämer
och tandkräm. Nu ger regeringen myndigheten i uppdrag att utreda om
plastpartiklar bör förbjudas i ytterligare produkter.

– Ett enkelt sätt att minska spridningen av mikroplaster till sjöar och hav är
att ta bort plasten ur produkter där den är onödig, till exempel i
kroppsvårdsprodukter, säger miljöminister Karolina Skog.

Regeringskansliet kommer också inom kort att remittera ett något omarbetat
förslag till nationellt förbud mot användning av plastpartiklar i kosmetiska
produkter som sköljs av, baserat på Kemikalieinspektionens förslag.

Små plastpartiklar, så kallade mikroplaster, som används i kosmetiska
produkter spolas ut i sjöar och hav via reningsverken. Marina djur som
filtrerar vattnet på föda, som blåmusslor och djurplankton, får i sig
plastpartiklar och kan därmed skadas. Genom att miljögifter binder hårdare
till plast än till naturliga partiklar kan det också påverka halterna i de
livsmedel från havet som människor äter.

Plastbärkassar och andra källor till mikroplaster
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Plastbärkassar är en stor källa till marin nedskräpning. Mikroplaster kan
bildas när kassen slits ned till mindre bitar. Regeringen ger nu
Naturvårdsverket i uppdrag att ansvara för att information om de negativa
miljöeffekterna av förbrukning av plastbärkassar kommuniceras till
allmänheten under 2017. Uppdraget är en del av genomförandet av ett EU-
direktiv om minskad förbrukning av plastbärkassar.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringens prövning av flera
vindkraftsärenden klar
Publicerad 20 december 2016 Uppdaterad 20 december 2016

Regeringen har idag fattat beslut om flera
vindkraftsärenden. Regeringen meddelar inte tillstånd
till gruppstation för vindkraft i Hanöbukten. Området är
ett strategiskt viktigt övningsområde för Försvarsmakten
och regeringen har kommit fram till att det i detta fall inte
går att kombinera de planerade vindkraftverken med
Försvarsmaktens verksamhet. Samtidigt har regeringen
beslutat att släppa fram 35 vindkraftverk i Nässjö
kommun.
Blekinge Offshore AB har ansökt om tillstånd att, inom ett vattenområde om
200 kvadratkilometer, uppföra och driva en havsbaserad gruppstation för
vindkraft. Ansökan avser i första hand 700 vindkraftverk och i andra hand
350 verk. Området ligger cirka fem kilometer sydost om Hanö i Sölvesborgs
kommun och cirka tio kilometer söder om Tärnö i Karlshamns kommun.

Regeringen har beslutat att inte meddela tillstånd till vindkraftparken.
Beslutet grundas på att parkens lokalisering skulle hindra Försvarsmaktens
verksamhet i området i så pass stor utsträckning att den inte kan tillåtas
enligt miljöbalkens bestämmelser.

– Riksdagen har tydliggjort att Sveriges försvarsambitioner ska öka. Då
behöver försvaret kunna öva. Hanöbukten är ett av de strategiskt mest
viktiga försvarsområden Sverige har. Regeringen har prövat detta ärende
noga och kommit fram till att det i detta fall inte går att kombinera
försvarsverksamheten med vindkraftverken, säger miljöminister Karolina
Skog.
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Varje ärende som regeringen prövar på detta sätt är unikt. Utfallet beror på
förutsättningarna i de enskilda fallen. Regeringen har i dag beslutat att släppa
fram 35 vindkraftverk i Klappa, Klev och Hjärtsöla i Nässjö kommun.
Statkraft Södra Vindkraft AB har ansökt om tillstånd att uppföra en
vindkraftpark som ligger utanför Försvarsmaktens övningsflygplats i
Hagshult. Regeringen har prövat ärendet i förhållande till totalförsvarets
intressen och funnit att vindkraftverken inte stör försvarets verksamhet på
ett påtagligt sätt.

Målet är 100 procent förnybart

Överenskommelsen om den svenska energipolitiken presenterades i somras
av regeringen tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet och
Kristdemokraterna. Överenskommelsen utgör en gemensam färdplan för en
kontrollerad övergång till ett helt förnybart elsystem, med mål om 100
procent förnybar elproduktion år 2040.

– Sverige ska på sikt ha 100 procent förnybar elproduktion, den
målsättningen kvarstår. Vindkraften spelar en viktig roll i den omställningen,
säger miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

FN-beslut för att stoppa förlusten
av biologisk mångfald
Publicerad 18 december 2016 Uppdaterad 18 december 2016

Efter förhandlingar på övertid gick FN-mötet om
biologisk mångfald i mål under förmiddagen svensk tid.
Besluten från mötet ska öka takten i arbetet med att nå
de uppsatta målen för biologisk mångfald. Besluten
stärker också kopplingen till andra viktiga processer,
inte minst de globala hållbarhetsmålen och Parisavtalet.
- Att stoppa förlusten av biologisk mångfald är lika viktigt som att möta
klimatutmaningen. Världens länder har under förhandlingarna visat
beslutsamhet i att nå de uppsatta målen, och det är mycket positivt, säger
miljöminister Karolina Skog.

Huvudfrågan under mötet i Mexiko har varit vad som kan göras inom
jordbruket, skogsbruket, fisket och turismen för att skydda den biologiska
mångfalden. Ett särskilt beslut ger nu ramar för hur sektorerna ska ta hänsyn
till och värdera naturens tjänster.

En annan central fråga har varit hur de så kallade Aichi-målen för biologisk
mångfald, som gäller till 2020, ska nås. Under mötet enades länderna om en
ny treårig handlingsplan för kapacitetsuppbyggnad i utvecklingsländer.
Planen ska skynda på genomförandet av Aichi-målen. Mötet antog också en
åtgärdsplan för att restaurera ekosystem.

Inom havsområdet togs beslut om marint skräp, havsplanering samt om en
arbetsplan för biologisk mångfald i kallvattenområden.

Över 3000 representanter från 167 länder, intresseorganisationer och
forskningsinstitut deltog vid partsmöte för FN:s konvention för biologisk
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mångfald i Cancun, Mexiko. Mötet inleddes den 4 december och avslutades
den 18 december.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog deltar i
miljörådsmöte i Bryssel
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

På måndag träffas EU:s miljöministrar i Bryssel. På
agendan står flera frågor som är högt prioriterade av
regeringen, däribland kemikalier och EU:s system för
handel med utsläppsrätter.
Rådet förväntas anta slutsatser om det fortsatta arbetet med hållbar
hantering av kemikalier. Sverige stämde nyligen EU-kommissionen för att ha
tillåtit företag att använda det farliga ämnet blykromater i sina produkter,
trots att medlemsländerna bestämt att ämnet inte ska användas. I slutsatserna
som nu ska antas har Sverige jobbat för så starka skrivningar som möjligt och
även sett till att frågan om kemikalier i textil finns med.

– Sverige har under lång tid arbetat för en ambitiösare kemikaliepolitik i EU,
tillsammans med likasinnade medlemsländer. Vi tar alla chanser som ges för
att skydda människor och miljö från farliga ämnen, säger miljöminister
Karolina Skog.

Vid rådsmötet kommer det slovakiska ordförandeskapet att presentera en
lägesrapport om förhandlingarna om översynen av EU:s system för handel
med utsläppsrätter. Översynen är en viktig del av EU:s genomförande av
klimatavtalet från Paris. Vid mötet deltar även Eva Svedling, statssekreterare
för klimat.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen skyddar marina
områden för tumlare
Publicerad 16 december 2016 Uppdaterad 16 december 2016

Fyra nya marina Natura 2000-områden för tumlare ska
inrättas och två redan befintliga områden utökas.
Regeringens beslut innebär att en betydande areal
kommer att tillföras Natura 2000-nätverket och att
Sverige i förtid når målet om att skydda minst 10
procent av de marina områdena.
– Att vi skyddar marina områden är helt avgörande för att värna den
biologiska mångfalden. Det här är ett mycket positivt besked för tumlaren
och andra arter i svenska vatten, säger miljöminister Karolina Skog.

Tumlare är en valart som lever i svenska vatten. Den ser ut ungefär som en
delfin, men med kort, trubbig nos. Sverige har fått kritik från EU-
kommissionen för att skyddet för tumlare varit för lågt.

Ett av områdena, Hoburgs bank och Midsjöbankarna som tillhör Kalmar län
och Gotlands län, är det största område som Sverige någonsin föreslagit som
ett Natura 2000-område. Arealen är drygt 1 miljon hektar. De övriga nya
områdena för tumlare är Nordvästra Skånes havsområde, Havet kring Ven
och Sydvästskånes utsjövatten i Skåne län. De fyra nya Natura 2000-
områdena har en sammanlagd areal på drygt 1,3 miljoner hektar.

De två befintliga Natura 2000-områdena, Balgö och Fladen i Hallands län,
utvidgas.

Sveriges kvantitativa etappmål inom miljömålssystemet innebär att minst 10
procent av de marina områdena ska skyddas till år 2020, vilket i och med
beslutet nu nås.
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Det finns fortfarande brister i Sveriges områdesskydd för tumlare och andra
marina arter och livsmiljöer, bland annat vad gäller den geografiska
spridningen av de skyddade områdena.

– Vi kommer fortsätta jobba aktivt för att skyddet ska bli än bättre, men
regeringens beslut är ett betydelsefullt steg i rätt riktning, säger Karolina
Skog.

Fakta Natura 2000

Natura 2000 är namnet på det nätverk av värdefulla naturområden som
sedan 1992 byggs upp inom EU. Stora och små geografiska områden skyddas
av alla medlemsstater i ett gemensamt syfte: att bidra till bevarande av
biologisk mångfald inom EU.

Det i Miljöbalken reglerade skyddet för Natura 2000-områden träder i kraft
genom att regeringen beslutar om att föreslå ett område till EU:s nätverk. Det
är EU-kommissionen som därefter beslutar om att uppta områdena i Natura
2000-nätverket. Länsstyrelserna får sedan i uppdrag att ta fram
bevarandeplaner för respektive område.

Bestämmelserna kring Natura 2000 återfinns i två EU-direktiv;
Fågeldirektivet (2009/147/EG) och Art- och habitatdirektivet (92/43/EEG).
Det senare handlar om bevarande av hotade livsmiljöer (naturtyper) och
vissa grupper av växt och djurarter. Direktiven och nätverket Natura 2000 är
ett av Sveriges och EU:s viktigaste bidrag för att bevara biologisk mångfald
och för att nå målen enligt konventionen om biologisk mångfald och det så
kallade Nagoyamålet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker Linköping
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 07 december 2016

Torsdagen den 8 december är miljöminister Karolina
Skog i Linköping för ett verksamhetsbesök på Statens
Geotekniska Institut, SGI. Hon deltar även i ett möte hos
Tekniska verken.

Besök på Statens Geotekniska Institut

kl. 14.30 Presentation av Statens Geotekniska Institut (SGI) och dess
verksamhet. Ministern talar inför myndighetens medarbetare och svarar på
frågor.
kl. 16.00 Rundvandring i lokalerna, besök i laboratorierna m.m.

Plats: Olaus Magnus väg 35, Linköping

Besök på Tekniska verken

kl. 17.00 Möte på Tekniska verkens huvudkontor för att diskutera
läkemedelsrening i VA-systemet.

Plats: Brogatan 1, Linköping

Media är välkommen att delta i besöken. Var vänlig anmäl deltagande till
pressekreterare Hanna Björnfors.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog deltar i
FN-möte om biologisk mångfald
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Den pågående förlusten av biologisk mångfald är ett
stort globalt miljöproblem. Arter dör ut, ekosystem
skadas och samspelet mellan organismer rubbas.
Genom att vara en stark röst i det internationella
samtalet verkar regeringen för att vända den negativa
utvecklingen på området. Miljöminister Karolina Skog
reser idag till Mexiko för att delta i högnivådelen av FN-
mötet om biologisk mångfald.
Huvudfrågan under mötet i Mexiko är vad som kan göras inom jordbruket,
skogsbruket, fisket och turismen för att skydda den biologiska mångfalden.
Karolina Skog kommer att delta i två ministerdiskussioner om erfarenheter
och möjligheter när det gäller turismen och skogarna. I samtalet om skog är
hon en av de särskilt inbjudna talarna.

– Situationen för vår biologiska mångfald och våra ekosystem är mycket
allvarlig. Vi måste minska vårt fotavtryck, annars riskerar livsviktiga
funktioner som rent vatten och pollinering att gå förlorade, säger
miljöminister Karolina Skog.

Skogsbruket är, liksom jordbruket, fisket och turismen, beroende av
biologisk mångfald. Utan variationen och samspelet mellan organismer
försvinner förutsättningarna för liv på jorden. För att vi ska nå ett hållbart
användande av naturresurserna behöver varje verksamhet ta miljöhänsyn
inom sitt område.

Det officiella partsmötet under FN:s konvention för biologisk mångfald
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inleds den 4 december och pågår till den 17 december. Dagarna innan mötets
öppnande, den 2-3 december träffas ministrar och andra företrädare i ett
högnivåmöte där Karolina Skog deltar. Ministrarna väntas anta en
deklaration som blir vägledande för de två veckor av förhandlingarna som
sedan tar vid. Under sina dagar på plats kommer Karolina Skog även ha
bilaterala möten med ett flertal länder och organisationer.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Utrikesdepartementet

Regeringen stämmer EU-
kommissionen för beslut om
blykromater
Publicerad 26 november 2016 Uppdaterad 26 november 2016

Regeringen anser att kommissionen har brutit mot
reglerna när den gett tillstånd för fortsatt användning av
blykromater inom EU. Beslutet är dåligt för människors
hälsa och snedvrider konkurrensen för ansvarsfulla
företag som har slutat använda de farliga ämnena.
Därför har regeringen idag fattat beslut om att lämna in
en stämning till EU-domstolen för att kommissionens
beslut ska granskas.
Kommissionen fattade i september beslut om att ge ett företag tillstånd att
sälja pigment som innehåller blykromater för användning inom EU trots att
det finns fullgoda alternativ. Genom att stämma kommissionen värnar
regeringen om de EU-gemensamma reglerna, människors hälsa och de
företag som tar sitt miljöansvar.

Eftersom blypigment ofta är billigare än alternativen får företag som väljer
att sälja dessa färger konkurrensfördelar gentemot de företag som har valt att
ta bort de farliga blykromaterna. Kommissionens beslut skickar därmed
signalen att det inte lönar sig för företag att fasa ut särskilt farliga ämnen.
Genom att överklaga beslutet står regeringen samtidigt upp för en sund
konkurrens på EUs gemensamma marknad.

Bly är ett av de giftigaste ämnen som mänskligheten känner till.
Kemikaliereglerna inom EU är tydliga med att tillstånd för sådana farliga
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ämnen bara får ges om det saknas alternativ som kan användas istället. För
blykromater finns sådana alternativ vilket bland annat svenska företag visat
genom att fasa ut användningen av ämnet.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utbildningsdepartementet

Nationella forskningsprogram för
klimat och hållbart
samhällsbyggande två av
nyheterna i
forskningspropositionen
Publicerad 25 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

Sverige är en stark forskningsnation med framstående
forskning vid flera universitet och högskolor. Nu tar
regeringen nya steg för att ytterligare stärka svensk
miljöforskning genom ökade anslag till Formas. I
regeringens forskningsproposition föreslås nya
satsningar på klimat- och miljöforskning med 285
miljoner kronor under perioden 2017-2020.
Klimatförändringarna är vår tids ödesfråga och för att minska människans
påverkan på klimatet krävs omfattande omställning i hela samhället. För att
Sverige ska kunna bli ett fossilfritt välfärdssamhälle och vara ledande i
arbetet med att förverkliga Parisavtalets ambitiösa målsättningar måste
kunskapen ökas.

– Vi står inför stora utmaningar på miljö- och klimatområdet, och vi som
politiker behöver fatta modiga beslut för att möta dem. För att göra det
behöver vi en trygg vetenskaplig grund att stå på, så att vi vet att besluten vi
tar leder oss på rätt väg, säger miljöminister Karolina Skog.

– Regeringens ambition är att värna den fria forskningen samtidigt som vi gör
satsningar kopplade till globala samhällsutmaningar. Sverige har stor
potential att vara en ledande forskningsnation inom miljö- och
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klimatforskning och därigenom bidra till jobbskapande och nya företag.
Sverige ska inte exportera utsläpp, vi ska exportera lösningarna för ett
hållbart samhälle, säger forskningsminister Helene Hellmark Knutsson.

Tioåriga forskningsprogram om klimat och hållbart
samhällsbyggande

Det finns ett stort behov av policynära forskning om hur utsläppen kan
minskas och hur samhället kan anpassas till ett förändrat klimat. Eftersom
klimatfrågan berör alla delar av samhället behövs också tvärvetenskapliga
forskningsinsatser inom flera ämnen. För att möta dessa behov föreslår
regeringen att ett tioårigt nationellt forskningsprogram om klimat inrättas.
Programmet inrättas av Formas i samverkan med andra relevanta
forskningsfinansiärer och aktörer. Satsningen omfattar en ökning av Formas
anslag med130 miljoner kronor till 2020.

För att möta samhällsutmaningarna på ett helhetligt sätt satsar regeringen
också på forskning om hållbart samhällsbyggande, med utgångspunkt i de
globala hållbarhetsmålen och relevanta miljömål. I forskningspropositionen
föreslås därför även ett nationellt forskningsprogram om hållbart
samhällsbyggande. Även det ska inrättas hos Formas, i samverkan med andra
relevanta forskningsfinansiärer och aktörer. Satsningen omfattar en ökning
av Formas anslag med 75 miljoner till 2020.

Cirkulär och biobaserad ekonomi

Regeringen föreslår också ökade forskningssatsningar inom cirkulär och
biobaserad ekonomi. Mer forskning behövs om resurseffektiva processer och
materialflöden och om ersättning av material. Satsningen genomförs via
strategiska innovationsområden i samarbete mellan Formas, Vinnova och
Energimyndigheten. Satsningen innebär en ökade anslag med 100 miljoner
perioden till 2020, där drygt hälften medlen hör till Miljö- och
energidepartementets utgiftsområden.

Analysfunktion för bättre beslutsunderlag

Svenska forskningsaktörer har stor kunskap om hur klimatförändringar och
miljöproblem ser ut i Sverige och påverkar vår framtid. Regeringen ser ett
stort behov av att tillgängliggöra denna kunskap till myndigheter och
beslutsfattare. Därför föreslås nu att en ny analysfunktion inrättas, som ska
sammanställa och kommunicera miljöforskning. Satsningen omfattar 15



miljoner kronor per år från 2018. Medlen går till Formas men
Analysfunktionens slutliga placering är ännu inte bestämd



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Forskningsrapport om Arktis roll
för klimatet och miljön presenteras
Publicerad 23 november 2016 Uppdaterad 23 november 2016

Fredagen den 25 november presenteras
forskningsrapporten Arctic Resilience Report vid ett
seminarium i Stockholm. Miljöminister Karolina Skog
deltar tillsammans med Johan Kuylenstierna från
Stockholm Environment Institute och Johan Rockström,
Stockholm Resilience Center.
Forskningsrapporten är ett samarbete mellan svenska och amerikanska
forskare och initierades under det svenska ordförandeskapet i Arktis. Johan
Kuylenstierna leder tillsammans med Johan Rockström arbetet från svensk
sida. Rapporten är den första att ta ett helhetsperspektiv på Arktis. Fokus för
rapporten ligger på samspelet mellan olika drivkrafter som kan leda till att
socio-ekologiska system slås ut eller helt ändrar karaktär.

Tid: Fredag 25 november kl. 13.00-16.00
Plats: Miljö- och energidepartementet, Malmtorgsgatan 3, Stockholm

Anmäl ert deltagande på förhand till pressekreterare Hanna Björnfors.

Medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Steg för minskad förbrukning av
plastbärkassar
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Sverige ställde sig tidigare i veckan bakom ett franskt
initiativ till en global koalition för att minska
nedskräpningen i haven. Regeringen har idag också
tagit ett viktigt steg nationellt genom att besluta om en
ny förordning som ska minska förbrukningen av
plastbärkassar.
– Våra hav fylls med plastskräp. Om vi inte gör något riskerar det att finnas
mer plast än fisk i haven år 2050. Trots förbud slängs idag mängder med
skräp på våra gator och i naturen. Plastbärkassar är ett särskilt stort problem
och därför behöver vi agera, säger miljöminister Karolina Skog.

Beslutet om en ny förordning av plastbärkassar innebär att den som i en
yrkesmässig verksamhet tillhandahåller plastbärkassar till konsumenter
måste informera om:

plastbärkassarnas miljöpåverkan och fördelarna med en minskad
förbrukning av dessa
fördelar med andra alternativ och åtgärder för minskad förbrukning.

Plastskräpet förstör miljön och hälsan. Plast från plastbärkassar bryts ned i
små mikropartiklar, partiklar som lätt binder gifter. Partiklarna äts upp av
djur och fiskar och kan i förlängningen hamna på våra tallrikar.

Naturvårdsverket ska enligt förordningen bevaka att förbrukningen av
plastbärkassar minskar. Myndigheten ska också följa förbrukningen av tunna
plastbärkassar, som inte får överskrida 90 kassar per person och år innan
2020 och 40 kassar per person och år innan 2026. I och med förordningen
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uppfyller Sverige också EU-direktivet om plastbärkassar.

Myndigheten ska föreslå åtgärder om förbrukningen av plastbärkassar inte
bedöms minska eller om förbrukningen av tunna plastbärkassar överskrider
de nivåer som anges.

Syftet med den nya förordningen om platsbärkassar är att minska problemen
med nedskräpning samt främja ett mer effektivt resursutnyttjande. För att nå
målet för år 2025 kommer ytterligare steg behöva tas. Regeringen kommer
att därför återkomma kompletterande initiativ på området.

Förordningen väntas träda i kraft i början av december 2016 men
skyldigheten för verksamheter gäller först från den 31 maj 2017.
Förordningen gäller alla plastbärkassar som tillhandahålls för att
konsumenter ska kunna packa och bära varor från den plats där varorna
tillhandahålls. Undantag finns för de mycket tunna plastbärkassar som
behövs av hygienskäl eller som tillhandahålls för livsmedel som säljs i
lösvikt.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Förlängd förvaltning av världsarvet
Laponia
Publicerad 17 november 2016 Uppdaterad 17 november 2016

Regeringen har beslutat om en förlängd försöksperiod
för föreningen Laponiatjuottjudus, som förvaltar
världsarvet Laponia. Den försöksperiod som pågått
sedan 2013 har varit framgångsrik och därför får nu
föreningen fortsatt förtroende i två år.
– Laponia är ett av våra mest skyddsvärda områden i Sverige. Det är
Europas största sammanhängande naturlandskap och har spår av samisk
verksamhet flera tusen år tillbaka i tiden. Jag är glad att den särskilda
förening som förvaltat Laponia har fungerat bra och att alla parter verkar
överens om detta. Nu ger vi föreningen fortsatt förtroende att arbeta vidare
på den inslagna vägen de kommande två åren, säger miljöminister Karolina
Skog.

Föreningen Laponiatjuottjudus består av de nio samebyarna i Laponia,
Gällivare och Jokkmokks kommuner, länsstyrelsen i Norrbottens län och
Naturvårdsverket. Föreningen har förvaltat de nationalparker och
naturreservat som ingår i världsarvet Laponia sedan 2013. Övertagande av
förvaltningen från de statliga myndigheterna har skett gradvis.

Föreningen har nyligen överlämnat en utvärdering av den treåriga
försöksperioden till regeringen. Regeringen kommer att ta del av
utvärderingen och dess slutsatser, och fortsätta bereda ärendet om den
framtida förvaltningen av världsarvet Laponia. Utvärderingen ska också
remissbehandlas. Under tiden som regeringen arbetar med utvärderingen
förlängs försöksperioden med två år, från 31 december 2016 till 31
december 2018.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Isabella Lövin till FN:s
klimattoppmöte
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 14 november 2016

Idag reser klimatminister Isabella Lövin till FN:s
klimattoppmöte COP22 i Marrakech för att leda den
svenska delegationen. Förhandlingar pågår redan om
hur Parisavtalet ska genomföras i praktiken, och tack
vare att avtalet hann träda i kraft, hålls i veckan det
första partsmötet.
"Vi har ingen tid att förlora. Nu gäller det att samla alla goda krafter och
använda den globala drivkraft som finns för att Parisavtalet ska genomföras.
Sverige och EU har efter det amerikanska valet ett ökat ansvar för att driva
på arbetet" säger klimatminister Isabella Lövin.

Förutom att leda delegationens förhandlingsarbete kommer Lövin även att
delta på en rad ministermöten, sidoevent och nya initiativ för att snabba på
länders utsläppsminskningar och för att säkra finansiering till omställning och
anpassning i utvecklingsländer. Klimatminister Lövin deltar också på det
första officiella partsmötet för Parisavtalet som äger rum på tisdag. Här
deltar ledare från alla länder som hittills ratificerat avtalet.

Den stora frågan under COP22 är utvecklingen av Parisavtalets regelbok.

Sveriges tre prioriterade områden är:

att översynsmekanismen på bästa möjliga sätt bidrar till att parterna
ökar sin ambition över tiden;
att utvecklingen av ett transparent och förstärkt rapporteringssystem
sker på ett sådant sätt att det är möjligt att följa och jämföra samtliga
parters åtagande över tid, globalt och individuellt;
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att det blir en bra balans mellan investeringar i förnybar energi och
investeringar till klimatanpassning i utvecklingsländer.

Miljöminister Karolina Skog är också del i den svenska
förhandlingsdelegationen. Klimatmötet i Marrakech pågår mellan den 7-18
november.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog deltar i FN:s
klimatmöte COP22
Publicerad 14 november 2016 Uppdaterad 14 november 2016

Den 14-16 november reser miljöminister Karolina Skog
till Marrakech, Marocko, för att delta i FN:s klimatmöte
COP22. Miljöministerns program fokuserar på
stadsutveckling och städers och regioners roll i
genomförandet av Parisavtalet.
Karolina Skog medverkar bland annat i en paneldiskussion arrangerad av UN
Habitat om stadsutveckling som katalysator för klimatarbetet. Hon kommer
även att hålla ett öppningsanförande vid OECD:s seminarium om städer,
klimat och de globala målen för hållbar utveckling.

– Kraftfulla insatser i städer och på regional nivå är avgörande för att nå
målet om max 1,5 graders temperaturökning. Hållbara städer, transporter och
bostäder är nycklar till att lyckas både i vårt klimat- och miljöarbete och med
att skapa livskvalitet för människor, säger miljöminister Karolina Skog.

Vid årets möte kommer även kopplingen mellan klimat och hälsa att lyftas
fram i flera sidoevenemang. Karolina Skog kommer att tala om
luftföroreningar i ett panelsamtal som arrangeras av
Världshälsoorganisationen, WHO.

I anslutning till mötet kommer miljöministern även att ha bilaterala möten
med koppling till kemikalier och klimat, hållbar stadsutveckling och
miljösamarbete. De bilaterala mötena blir också tillfälle att förbereda inför
höstens stora FN-möte om biologisk mångfald, som hålls i Mexiko i
december.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog avrundar EU:s
Östersjöstrategiforum
Publicerad 08 november 2016 Uppdaterad 08 november 2016

Onsdagen den 9 november medverkar Karolina Skog
vid EU:s Östersjöstrategiforum, som Sverige arrangerar
tillsammans med Nordiska ministerrådet. Årets forum är
den sjunde i ordningen och har temat ”rädda
havsmiljön, sammanlänka regionen och öka
välståndet”.

Tid: 9 november 2016 kl. 16.00
Plats: Münchenbryggeriet, Torkel Knutssonsgatan 2, Stockholm

Miljöministern finns tillgänglig för media kl. 15:15-15:45. Kontakta
pressekreterare Hanna Björnfors vid intresse.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Miljöminister Karolina Skog deltar i
nordiska möten i Köpenhamn
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Onsdagen den 2 november deltar miljöminister Karolina
Skog i nordiskt miljöministermöte och i ett möte med
nordiska parlamentariker i Köpenhamn. På kvällen den
1 november medverkar hon vid utdelningen av Nordiska
rådets priser.
På dagordningen för miljöministermötet står en diskussion om hur de
nordiska länderna kan bidra till bra beslut vid partsmötet i Konventionen för
biologisk mångfald i Mexiko i december. Dessutom ska ministrarna fortsätta
sina samtal om farliga ämnen i textilier och det kommande klimatmötet
COP22 i Marrakech.

Miljöministern deltar även i ett möte med de nordiska parlamentarikerna i
utskottet för ett Hållbart Norden. Där ska de diskutera frågor om EU:s
klimatpolitik, samarbete inom EU:s ramdirektiv för vatten och förslaget om
ett gemensamt nordiskt system för certifiering av hållbara turistdestinationer.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Socialdepartementet

Regeringen vill införa 18-årsgräns
för solarier
Publicerad 28 oktober 2016 Uppdaterad 28 oktober 2016

För att minska risken för hudcancer föreslår regeringen
en 18-årsgräns för användning av kosmetiska solarier.
Enligt förslaget ska åldersgränsen börja gälla den 1
september 2018. Barn har känsligare hud än vuxna och
därför är UV-strålning och brännskador extra skadliga
under barn- och ungdomsåren.
Hudcancer är den näst vanligaste cancerformen i Sverige och den som ökar
mest. Det finns ett bevisat samband mellan exponering för ultraviolett
strålning (UV-strålning) och risken för hudcancer.

– Vi måste skydda våra barn och unga från hudcancer. Flera svenska och
internationella organ pekar ut åldersgräns för solarier som en effektiv åtgärd,
säger miljöminister Karolina Skog.

– Förebyggande insatser är avgörande om vi ska minska cancern. Idag är
hudcancer den cancerform som ökar mest och den åldersgräns för solarier
som vi nu föreslår är viktig för att på sikt kunna vända utvecklingen, säger
sjukvårdsminister Gabriel Wikström.

Regeringen har i dag fattat beslut om en lagrådsremiss med förslag till förbud
mot att upplåta kosmetiskt solarium till en person som inte har fyllt 18 år.
Den som upplåter solariet blir skyldig att förvissa sig om att den som solar
har fyllt 18 år. I anslutning till solariet ska det finnas en tydlig skylt med
information om förbudet. Kommunerna, som har ansvaret för tillsynen över
solarieverksamhet, ges genom förslaget också möjlighet att genomföra så
kallade kontrollköp för att se till att lagen följs. Förbudet gäller inte för
medicinska solarier. Enligt förslaget ska förbudet böra gälla den 1 september
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2018.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog följer upp
regeringens satsningar på skydd
av värdefull natur i Jämtland
Publicerad 24 oktober 2016 Uppdaterad 24 oktober 2016

Den 26 oktober besöker miljöminister Karolina Skog
Jämtland. Målet med resan är att få ta del av konkreta
resultat av de satsningar på skydd av värdefull natur
som regeringen gjort.
Under dagen besöker miljöministern Tysjöarna och Vålådalen, två områden i
länet som fått del av regeringens satsningar. Vid besöken medverkar
Länsrådet Susanne Löfgren. Under eftermiddagen deltar även
ekoturismföretag från länet samt Åre bergscyklister.

Media är välkomna att delta under dagen. För mer information och anmälan
av deltagande, kontakta pressekreterare Hanna Björnfors.

Program

8:45 Samling vid Tysjöarna. Promenad till Semsåns utlopp. Information och
diskussion om åtgärder som gjorts i området.

10:20 Promenad tillbaka till parkeringen

13:00 Samling vid naturum Vålådalen. Vandring längs Blanktjärnrundan.
Information och diskussion om åtgärder som gjorts i området.

14:10 Vandring tillbaka mot parkeringen

15:00 Slut på dagens program

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker ett
friluftsprojekt i Malmö
Publicerad 20 oktober 2016 Uppdaterad 20 oktober 2016

Fredagen den 21 oktober reser miljöminister Karolina
Skog till Malmö där hon möter elever som deltar i
Sportfiskarnas projekt ”Skolbäcken”. Projektet har
möjliggjorts genom regeringens ökade stöd till
friluftsorganisationerna i budgetpropositionen för 2016.

Tid: 21 oktober 2016 kl. 11.00 till kl. 12.00
Plats: Risebergavägen 74, Malmö

Media är välkomna att delta i besöket. För anmälan av deltagande, kontakta
Lorentz Tovatt.

Välkomna!

Medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Karolina Skog och Isabella Lövin
deltar i miljörådsmöte i Luxemburg
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

På måndag träffas EU:s klimat- och miljöministrar i
Luxemburg. På agendan står flera aktuella frågor som
är prioriterade för regeringen, däribland
hormonstörande ämnen och EU:s klimatmål till 2030.
Miljöminister Karolina Skog och Isabella Lövin, minister
för internationellt utvecklingssamarbete och klimat,
deltar vid mötet.
Rådet förväntas anta EU:s förhandlingsposition inför partsmötet i den
internationella konventionen om biologisk mångfald som hålls i Cancún,
Mexiko i början av december.

– Sverige har fått gehör för flera av de frågor vi drivit i EU-kretsen inför
partsmötet i december, däribland hur man kan bättre kan värdesätta de
nyttor som naturen ger oss, säger miljöminister Karolina Skog.

Rådet ska också diskutera förslagen om ansvarsfördelning för
utsläppsminskningar i den icke-handlande sektorn liksom ett förslag för att
inkludera markanvändning och skogsbruk i EU:s klimat och energiramverk.

– Sverige är redo att ta vårt ansvar för de utsläppsminskningar som krävs för
att uppnå klimatavtalet från Paris. Dock behöver alla medlemsländer bidra
genom att ta på sig ambitiösa mål för klimatarbetet, säger Isabella Lövin
minister för internationellt utvecklingssamarbete och klimat.

Rådet kommer på initiativ av bland annat Sverige även att behandla frågan
om hur EU ska reglera hormonstörande ämnen. Regeringen anser att EU-
kommissionens förslag till kriterier för hormonstörande ämnen inte är
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förenliga med lagstiftningen. Sverige vill därför se ett förslag som säkerställer
det avsedda skyddet för hälsa och miljö i EU.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen kartlägger gruvavfall
för ny grön teknik
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

Regeringen har beslutat om två uppdrag att kartlägga
behovet av metaller som är nödvändiga för utvecklingen
av ny teknik inom exempelvis framtidens solceller.
Uppdragen innefattar också att se över om dessa
metaller går att utvinna från gruvavfall i Sverige.
Uppdragen ges till Sveriges geologiska undersökning
(SGU) och Tillväxtanalys.
– Den snabba tekniska utvecklingen kräver att vi har tillgång till fler olika
metaller och mineral. Regeringens uppdrag är nödvändiga för att industrin
inte ska drabbas negativt och hindra utvecklingen av ny grön teknik, säger
närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Merparten av de metaller som krävs för omställning till förnybar energi, som
till exempel vindkraft och biobränsle eller högteknologiska produkter som
datorer och mobiltelefoner, utvinns inte inom EU. Kina står idag för ca 95
procent av alla sällsynta jordartsmetaller i världen.

Regeringen ger därför myndigheten Tillväxtanalys i uppdrag att ta reda på
vilka metaller som krävs för tillverkning av de teknik- och miljöinnovationer
som utvecklas i Sverige och inom Europa. Tillväxtanalys ska redovisa sina
slutresultat senast den 19 oktober 2017.

– En omställning till förnybar energi är en viktig del i att uppfylla Sveriges
klimatmål och för att nå dit behövs en hållbar utvinning av mineral. Det är
därför viktigt att få en utökad kunskap om möjligheter att utvinna dessa även
från gruvavfall, säger miljöminister Karolina Skog.
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Sveriges geologiska undersökning (SGU) ges i uppdrag att kartlägga
potentialen till utvinning av dessa metaller i Sverige från främst gruvavfall
men även från primära källor. SGU ska inom ramen för uppdraget utforska
de viktigaste gruvavfallsanläggningarna i Bergslagen. Att nyttja gruvavfall
för återvinning är en identifierad åtgärd inom handlingsplanen för
nyindustrialiseringsstrategin - Smart Industri. Uppdraget till SGU ska
delredovisas senast den 15 februari 2018 och slutredovisas den 7 december
2018.

Behovet av kritiska mineral spås öka. Exempelvis beräknar kommissionen
att EU:s årliga behov av dysprosium för vindkraft kommer att öka med ca
660 procent och behovet av neodymium med 2 200 procent fram till år 2030.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Världens länder eniga om fortsatt
skydd av elefanter
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Världens länder har enats om åtgärder för att ytterligare
reglera den internationella handeln med hotade växter
och djur. Efter förhandlingar vid CITES-mötet i
Sydafrika står det klart att förbudet mot handel med
elfenben från afrikanska elefanter kvarstår.
Ett av förslagen som förhandlats under mötet i Johannesburg, Sydafrika, var
att öppna för internationell handel med elfenben från afrikansk elefant från
Zimbabwe och Namibia. Sverige och övriga EU motsatte sig förslaget.
Sveriges linje var att fortsatt arbete ska ske för att minska den illegala
handeln med elfenben innan ett öppnande kan ske, vilket också blev
utgången av förhandlingarna. Arbete ska bland annat utföras fram till nästa
CITES partsmöte år 2019, inom ramen för de nationella åtgärdsplanerna för
elfenben.

Sverige bidrog också till att mötet kunde enas om att öka kontrollen av den
internationella handeln med träslag i släktet Dahlbergia, som bland annat
används för tillverkning av möbler och musikinstrument. Trädsläktet
omfattar 260 olika arter som på grund av överexploatering kraftigt har
minskat sin utbredning.

Upp mot 3 000 delegater från hela världen deltog vid CITES partsmöte i
Sydafrika, som pågått mellan 24 september och 5 oktober. Målet med mötet
var att enas om gemensamma åtgärder för att reglera den internationella
handeln med hotade växter och djur.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Viktigt steg för att nå EU:s
ramdirektiv för vatten
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Regeringens prövning av åtgärdsprogrammen för
vatten är nu klar. Vattenmyndigheterna, de fem
länsstyrelser som har ett utpekat ansvar, har tidigare
lämnat förslag till åtgärdsprogram för vatten som ska se
till att Sverige når målen enligt EU:s ramdirektiv för
vatten. Regeringens beslut innebär att myndigheterna
kan revidera programmen och arbetet med att
genomföra dem kan påbörjas.
Regeringens prövning innebär att vissa åtgärder behöver justeras eller
kompletteras, eller i några fall tas bort. Vattenmyndigheterna ska nu revidera
åtgärdsprogrammen för perioden 2016-2021, innan programmen sedan
beslutas och rapporteras in till EU. Åtgärderna ska
genomföras av kommuner, länsstyrelser och nationella myndigheter som
exempelvis Naturvårdsverket, Havs- och Vattenmyndigheten,
Jordbruksverket och Trafikverket.

– Det är viktigt att åtgärdsprogrammen nu fastställs så att vi kan genomföra
konkreta åtgärder för att uppnå god status i våra
kustvatten, sjöar och vattendrag, säger miljöminister Karolina Skog.

Vattendirektivet är en EU-lagstiftning som anger principerna för en hållbar
vattenpolitik i EU. I nuläget klarar mindre än hälften av de svenska ytvatten
som berörs de mål som anges i direktivet. Fysisk
påverkan, övergödning och miljögifter är de främsta orsakerna till att målen
inte nås.

https://www.regeringen.se/


Det regionala och lokala engagemanget och samarbetet är avgörande för att
åtgärdsprogrammen ska kunna genomföras. För att Sverige
ska kunna nå de svenska målen i EU-direktivet måste samtliga myndigheter
och kommuner ta ansvar för de åtgärder de behöver utföra.

Genomförandet av åtgärdsprogrammen är också av stor betydelse för att nå
flera av de svenska miljökvalitetsmålen.

 



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Socialdepartementet,
Utrikesdepartementet

Eldsjälar från hela världen ska
inspirera ungdomar i Stockholm
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

Utrikesdepartementet och Sida bjuder ett tjugotal
eldsjälar från hela världen till Stockholm. På First
Generation Global Goals Forum den 5 oktober kommer
de få pris för sitt engagemang i frågor som rör rättvis
och hållbar utveckling, fred och klimatarbete. Såväl
jämställdhetsminister Åsa Regnér som miljöminister
Karolina Skog deltar.
Genom FN har världens ledare antagit utmaningen att skapa en hållbar och
rättvis framtid genom 17 gemensamma mål. De globala målen ska uppnås
2030. Regeringen har en tydlig ambition att uppnå målen, både i Sverige och
internationellt. Detta är bakgrunden till First Generation Global Goals Forum
som går av stapeln den 5 oktober.

Forumet är ett gemensamt arrangemang av UD och Sida där morgondagens
ledare ges möjlighet att etablera globala nätverk för att utbyta kunskap och
erfarenhet och premieras för sitt engagemang för en hållbar värld. Priserna
delas ut av statssekreteraren på UD Ulrika Modéer. Eldsjälarna kommer
bland annat från Marshallöarna, Frankrike, Angola, Brasilien, Rwanda och
Sverige. Även 300 svenska ungdomar bjuds in för att entusiasmeras och lära
sig mer om de globala målen och om hur eldsjälarna arbetar.

Forumet öppnas av jämställdhetsminister Åsa Regnér och miljöminister
Karolina Skog kommer att delta i en "hållbarhetsgrill". Dagen kommer att
modereras av programledaren och youtube-stjärnan Clara Henry. Hon är
själv Sveriges första unga ambassadör för de globala målen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

74 tons lastbilar för klimatsmartare
transporter och fler jobb
Publicerad 04 oktober 2016 Uppdaterad 04 oktober 2016

Regeringen beslutade idag om en lagrådsremiss
rörande införandet av trafik med 74 tons lastbilar i
Sverige, på vägar där transporter på järnväg eller sjöfart
inte är möjligt. Förslaget kommer ingå i en bredare
godstrafikproposition, där regeringen även kommer
lämna förslag som främjar godstransporter med järnväg
och sjöfart.
–Det är glädjande att vi tar ytterligare ett steg i arbetet med hållbara
lastbilstransporter, säger infrastrukturminister Anna Johansson. 

Tyngre lastbilar på vägar där transporter på järnväg eller sjöfart ändå inte är
möjligt är en del i regeringens politik för mer effektiva transporter då detta
möjliggör att en och samma lastbil kan bära mer last och det totala antalet
lastbilar kan minska. Det övergripande målet är att flytta godstrafik från väg
till järnväg och sjöfart. Regeringen har avsatt resurser för att införa en
miljökompensation för godstransport på järnväg och kommer att genomföra
åtgärder för att främja godstrafik på järnväg och med sjöfart.

Beslutet innebär att en så kallad bärighetsklass som klarar 74 tonslastbilar,
kallad BK 4, införs. Ett begränsat antal vägar kommer att öppnas upp för 74
tons lastbilar. För att möta regeringens ambition om att flytta gods från väg
till järnväg så kommer detta ske på ett ansvarsfullt sätt, på vägar där
transporter på järnväg eller sjöfart ändå inte är möjligt. Infrastrukturen ska
inte skadas. Den totala klimat- och miljöeffekten måste också vara positiv.

–Detta innebär en effektivisering av basindustrins lastbilstransporter där
järnväg och sjöfart inte är möjliga och att konkurrenskraften för svensk
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åkerinäring stärks. Tillsammans med regeringens satsning på
järnvägsunderhåll och arbetet med att stärka den svenska sjöfarten skapar
detta fler jobb och ekonomisk utveckling, säger Anna Johansson.

Bakgrund:

Regeringens ambition är att mer gods ska flyttas över från väg till sjöfart och
järnväg. För att stärka den svenska sjöfarten kommer regeringen att införa så
kallad tonnageskatt till årsskiftet. Regeringen har även gett Sjöfartsverket i
uppdrag att utreda hur kust- och inlandssjöfarten kan stärkas i Sverige.

Regeringens satsning på järnvägsunderhåll omfattar ett extra anslag på 1,34
miljarder kronor årligen. I budgetpropositionen för 2017 anslås även 200
miljoner kronor extra för kapacitetshöjande åtgärder för järnvägen. Detta
främjar både gods- och persontrafik på järnvägen. För att uppnå väl
fungerande och effektiva transporter på järnväg ska staten även ta det
samlade ansvaret för järnvägsunderhållet. Regeringen gav redan i april 2015
Trafikverket i att uppdrag att utreda trafik med längre och tyngre godståg.
Trafik med längre godståg är nu i gång.

I den kommande propositionen kommer det förutom förslag för införandet
av en högre bärighetsklass även finnas förslag för att stärka godstrafiken på
järnväg. Regeringen har avsatt resurser för att införa en miljökompensation
för godstransport på järnväg.

För att minska lastbilstrafikens klimatpåverkan har regeringen genomfört
flera åtgärder för att främja ordning och reda på vägarna. Detta för att gynna
lastbilstransporter av hög kvalitet. I budgetpropositionen för 2017 anslås 25
miljoner kronor per år fram till och med 2020 för att Polisen ska kunna
förbättra och utöka kontrollerna av lastbilstrafiken.

Regeringen har även initierat ett arbete för att införa en vägslitageskatt på
tung lastbilstrafik. Skattens syfte är att minska lastbilstrafikens
klimatpåverkan och slitaget på vägarna. Skatten ska även genom ökade
kontrollmöjligheter främja ordning och reda på vägarna. Både
svenskregistrerade och utlandsregistreradelastbilar ska omfattas av skatten.
Regeringen har tillsatt en utredning kring frågan som lämnar sitt
slutbetänkande den nionde december.

Regeringen beslutade i april 2015 att höja den tillåtna maxvikten för tunga
lastbilar från 60 till 64 ton. Det möjliggör att befintliga lastbilar avsedda för
60 ton kan lasta 64 ton. För 74 ton krävs speciella lösningar, bland annat fyra



axlar. Det gör att 74 tons lastbilar i hög grad kommer att användas för
specialiserade transporter som timmer- och flistransporter. 74 tons lastbilar
kommer även i de flesta fall att vara helt nya och därmed vara utrustade med
bästa tillgängliga miljöteknik.

Lagändringen som möjliggör trafik med 74 tons lastbilar ska träda i kraft den
första mars 2017.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog besöker
Europaparlamentet och deltar i
OECDs miljöministermöte
Publicerad 26 september 2016 Uppdaterad 26 september 2016

Miljöminister Karolina Skog besöker Bryssel den 27
september för samtal med ledamöter av
Europaparlamentet. Därefter reser Karolina Skog till
Paris för att delta i OECD:s miljöministermöte den 28–
29 september.
I Bryssel står diskussioner om aktuella EU-förhandlingar på miljöområdet på
agendan. Dit hör det nya avfallspaketet, EU:s genomförande av en
konvention för att minska spridningen av kvicksilver
(Minamatakonventionen) och kriterier för hormonstörande ämnen.

En av Sveriges profilfrågor i EU är en giftfri vardag och en skärpt europeisk
politik för att begränsa spridningen av farliga hormonstörande ämnen.
Europaparlamentet är en viktig samarbetspartner för Sverige i det arbetet.
Trots att Sverige fått rätt mot EU-kommissionen i EU:s domstol när det gäller
kriterier för hormonstörande ämnen går arbetet långsamt.

– Det förslag som kommissionen presenterat om kriterier för hormonstörande
ämnen duger inte och måste förbättras. Regeringen vill se skarpa regelverk
kring hormonstörande ämnen, säger miljöminister Karolina Skog.

Miljöminister Karolina Skog medverkar i OECD:s miljöministermöte den 28–
29 september i Paris. I fokus står klimat och cirkulär ekonomi.

– Cirkulär ekonomi handlar bland annat om att främja reparationer och
återanvändning av produkter så att de håller länge. På så vis kan vi minska
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miljö- och klimatpåverkan samtidigt som nya jobb skapas, säger Karolina
Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Karolina Skog och Peter Eriksson
besöker bostadsprojektet
Inspiration i Uppsala
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Regeringen har gjort stora satsningar på
bostadsbyggande och hållbar stadsmiljö. Måndag 26
september reser ansvariga ministrar Peter Eriksson och
Karolina Skog till Uppsala för att ta del av resultaten av
regeringens politik hittills och diskutera vilka utmaningar
och möjligheter kommunen ser kring bostadsbyggande,
kollektivtrafik och stadsutveckling.
Exempel på satsningar som regeringen gjort är kommunbonusen,
stadsmiljöavtalen, klimatklivet, stöd till renovering och energieffektivisering
och regelförenklingar. Uppsala har varit aktiva i att söka stöd till
investeringar och är därför en särskilt intressant kommun att besöka.

Program

Tid:
kl. 08.30 Presentation av bostadsprojektet Rosendal, fokus på hållbarhet och
energi samt utvecklingsplaner för Uppsala och Rosendal.
kl. 09.00 Rundvandring på projekt Inspiration. Tid för fotografering och
frågor.
kl. 09.25 Pressfika, Rosendal Food Court

Plats: Samling kl. 8.30 vid Peabs byggbod i Inspiration Rosendal,
Rosendalsvägen 12
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Besöket i Uppsala görs tillsammans med kommunalråd Erik Pelling (S) och
gatu- och samhällsmiljönämndens ordförande Johan Lundqvist (MP) samt
företrädare för byggprojektet. Media är välkomna att delta i besöket. Var
vänlig anmäl deltagande. Medtag presslegitimation.

Välkomna!



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen föreslår regler för
användning av kemiska
växtskyddsmedel
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

Regeringen anmäler nya regler till EU-kommissionen
som begränsar användningen av kemiska
växtskyddsmedel kort tid före skörd i spannmål som ska
användas till livsmedel. Reglerna syftar till att den
svenska odlingen ska fortsätta att bygga på metoder
som ger låga resthalter av växtskyddsmedel.
− Det här initiativet är en del i arbetet för en giftfri vardag där regeringen
bland annat vill minska risken för att kemikalierester hamnar i livsmedel,
säger miljöminister Karolina Skog.

Ett av de ämnen som används för nedvissning och ogräsbekämpning är
glyfosat vars miljö- och hälsoeffekter utreds för närvarande. Svenska odlare
använder redan alternativ till behandling med kemiska växtskyddsmedel för
nedvissning eller ogräsbekämpning kort tid före skörd i spannmål som ska
användas som livsmedel. Den föreslagna regleringen innebär att kemiska
medel inte kan börja användas på nytt på detta område.

Förslaget anmäls nu till EU-kommissionen, som har tre månader på sig att
komma med synpunkter. När de nya reglerna träder i kraft kommer den
aktuella användningen bara att tillåtas om Kemikalieinspektionen har
godkänt växtskyddsmedlet och Jordbruksverket har gett dispens.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Fiskeförbud i delar av Bratten för
skydd av känsliga arter och miljöer
Publicerad 23 september 2016 Uppdaterad 23 september 2016

EU-kommissionen har på regeringens begäran antagit
fiskeregleringar för det skyddade marina området
Bratten i Skagerrak. Regleringarna, som ska träda i kraft
i november, har utformats för att säkra Brattens unika
livsmiljöer utan att begränsa yrkesfisket mer än
nödvändigt.
Regeringen lämnade tillsammans med Danmark och Tyskland in ett förslag
om en fiskereglering för Bratten, som ligger i svensk ekonomisk zon, till EU-
kommissionen i juni. Förslagen har tagits fram av Länsstyrelsen i Västra
Götaland i nära samråd med yrkesfisket. Havs- och vattenmyndigheten har
sedan samrått med Danmark och Tyskland om åtgärderna.

- I Bratten finns unika livsmiljöer, inte minst olika sorters koraller, som är
viktiga att skydda. Det är glädjande att kommissionen nu antagit det svenska
förslaget. Jag hoppas att det här beslutet kan bli vägledande i liknande
processer i framtiden, säger miljöminister Karolina Skog.

Regleringen betyder att det införs ett fiskeförbud i vissa delar av Bratten för
att skydda känsliga arter och livsmiljöer. Sammanlagt skyddas drygt 32 000
hektar, vilket motsvarar 27 procent av Brattens totala yta. Förbudet omfattar
alla fiskeredskap som används av yrkesfisket, däribland bottentrålning.
Dessutom införs en tätare rapportering från fiskefartygen för att säkerställa
att de stängda områdena respekteras.

- De här förslagen har en bred enighet och är väl förankrade. Det svenska
yrkesfisket har haft en konstruktiv ingång i detta arbete och tar ett ansvar för
att fiska på ett hållbart sätt, säger landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.

https://www.regeringen.se/


Havs- och vattenmyndigheten och Kustbevakningen ansvarar för att
kontrollera att reglerna följs och att de stängda områdena respekteras.

Bratten är ett Natura2000-område och även rapporterat som ett marint
skyddat område till Ospar-konventionen.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Statssekreterare Ängquist deltar
vid internationellt möte om illegal
handel med skyddade djur
Publicerad 22 september 2016 Uppdaterad 22 september 2016

I världen finns omkring 5 600 djurarter och över 30 000
växtarter som är hotade av internationell handel.
Representanter från hela världen träffas nu i Sydafrika
för att diskutera gemensamma handelsregleringar för att
skydda och bevara dessa arter.
Den internationella handeln med hotade växter och djur regleras av det
internationella avtalet CITES. Statssekreterare Per Ängquist deltar i det
högnivåmöte som inleder det 17 partsmötet (COP) i Sydafrika. Under
högnivåmötet kommer deltagarna bland annat diskutera hur CITES-
konventionen förhåller sig till de globala målen för hållbar utveckling och
Agenda 2030.

– Besluten vi fattar inom CITES-konventionen är viktiga för att bevara den
biologiska mångfalden i världen. Vi behöver arbeta på flera fronter samtidigt
för att förhindra att både djur och växter hotas, säger statssekreterare Per
Ängquist.

I samband med Ängquists besök i Sydafrika kommer han även att ha möten
för att utveckla det nära bilaterala samarbetet mellan Sverige och Sydafrika
på miljöområdet. Han kommer att träffa representanter för den
sydafrikanska regeringen samt lokala företrädare för svenska företag. Frågor
som står på agendan är hållbar stadsutveckling och ökad inblick i det
sydafrikanska företagsklimatet.

Sverige vill stärka lokalbefolkningars roll
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CITES står för Convention on International Trade in Endangered Species of
Wild Fauna and Flora. CITES-mötet äger rum den 24 september till 5
oktober i Johannesburg, Sydafrika. Sverige agerar tillsammans med övriga
EU och driver bland annat på för att lokalbefolkningen ska involveras i
utvecklingsarbetet för hållbar jakt av elefanter och handel med övriga hotade
djur och växter.

Sverige har bidragit ekonomiskt till starten av ett internationellt konsortium
för bekämpning av artskyddsbrottslighet (ICCWC). Sverige har också
bidragit till projekt som stöttar länder som själva inte har råd att skicka
delegater till mötet. Det är av demokratisk vikt och ger en tyngd åt
konventionens beslut att alla konventionens medlemsländer har möjlighet att
närvara vid mötena.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog presenterar
budgetpropositionen i Lund
Publicerad 19 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

Tisdagen den 20 september besöker miljöminister
Karolina Skog Lund. Där presenterar hon regeringens
budget för 2017 vid en pressträff. Dagen därpå,
onsdagen den 21 september deltar miljöministern i
konferensen Gröna idéer i Helsingborg.

Program 20 september

Tid: kl. 13.00–14.00 Miljöminister Karolina Skog presenterar
budgetpropositionen för 2017.
Plats: Stationshuset, Bangatan 1, Lund C

Program 21 september

Tid: kl. 10.00 Miljöministern talar på konferensen "Gröna idéer"
Media är välkomna att delta under det inledande talet. Därefter finns
möjlighet till intervju med miljöminister Karolina Skog.
Plats: Dunkers Kulturhus, Kungsgatan 11, Helsingborg

Medtag presslegitimation.

Välkomna!
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Ytterligare resurser för att skydda
havsmiljön i Sverige
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Målet om att skydda tio procent av våra marina
områden till 2020 är inom räckhåll, men takten i arbetet
med att föreslå och skydda områden behöver öka. I
budgetpropositionen för 2017 ger regeringen ökade
resurser för att skydda havsmiljön i Sverige.
Regeringen har i tidigare budgetpropositioner gjort stora satsningar på skydd
av värdefulla områden. Regeringen bedömer att takten i arbetet med att
inrätta skydd av marina områden behöver öka för att det ska vara möjligt att
nå etappmålet om tio procent skydd av Sveriges marina områden till 2020. I
budgetpropositionen för 2017 förstärker regeringen anslaget för skydd av
marin miljö med ytterligare 15 miljoner kronor för 2017. Pengarna går till
Havs- och vattenmyndigheten och ska användas till att kartera och
undersöka marina miljöer samt till länsstyrelsernas arbete med att ta fram
underlag för beslut. Det ökade anslaget är ett viktigt steg på vägen mot att nå
etappmålet.

– Vi har mycket kvar att lära om den svenska havsmiljön. Genom att skjuta
till mer pengar kan vi få mer kunskap och öka takten i arbetet med att
skydda värdefulla havsområden, säger miljöminister Karolina Skog.

Handlingsplan för att nå etappmålet för skydd av marina
områden

Sverige har antagit ett etappmål till 2020 som säger att vi ska skydda tio
procent av vår marina miljö (inom miljömålssystemet). Havs- och
vattenmyndigheten har på regeringens uppdrag tagit fram en handlingsplan
om hur målet ska nås, som presenterades i juni 2016. I handlingsplanen
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bedömer Havs- och vattenmyndigheten att målet att skydda tio procent är
inom räckhåll, men att det exempelvis krävs ett bättre kunskapsunderlag om
Sveriges havsområden för att nå målen. Detta för att de skyddade områdena
ska utgöra ett ekologiskt representativt och sammanhängande nätverk.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
höstbudgeten 2016
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 19 september 2016

(Ny version) Finansminister Magdalena Andersson
kommer att presentera höstbudget 2016 på en
presskonferens tisdag den 20 september klockan 09.00
i Rosenbad i Stockholm. Flera statsråd kommer också
att presentera höstbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av höstbudgeten
(sorterat efter departement):

Statsrådsberedningen

Ibrahim Baylan, samordnings- och energiminister

Norrköping

Motala

Kontaktperson: Therese Knapp, tel 072 733 38 57

Arbetsmarknadsdepartementet

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister

Luleå
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Kontaktperson: Natali Sial, tel 072 520 54 49

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

09:00: Presskonferens i Bella Venezia, Rosenbad

Kontaktperson: Fredrik Kornebäck, tel 072 543 84 87 och Miriam Abu Eid,
tel 072 216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Gävle

Kontaktperson: Anna Söderström, tel 072 532 17 13

Ardalan Shekarabi, civilminister

Västerås

Borlänge

Kontaktperson: Peter Skeppström, tel 072 556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlstad

Karlskoga

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, tel 072 238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Eskilstuna



Kontaktperson: Victor Harju, tel 072 504 36 70 och Fredrik Persson, tel 072
214 10 58

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Skärholmen

Kontaktperson : Kristoffer Talltorp, tel 072 542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Karolina Skog, klimat- och miljöminister

Lund

Kontaktperson: Hanna Björnfors, tel 072 500 92 11

Näringsdepartementet

Anna Johansson, infrastrukturminister

Göteborg

Borås

Kontaktperson: Adriana Haxhimustafa, tel 070 266 31 05

Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister

Jönköping

Växjö

Kontaktperson: Maria Soläng, tel 072 206 19 47

Socialdepartementet

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Kristianstad



Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, tel 072 543 84 89

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Södertälje

Kontaktperson: Helena Paues, tel 072 209 45 20



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Regeringen presenterar historisk
klimat- och miljöbudget
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

(Ny version) Regeringen vill ytterligare stärka Sverige
som föregångsland på klimatområdet. I
budgetpropositionen för 2017 föreslås den största
investeringsbudgeten på klimat- och miljöområdet i
Sveriges historia.
Regeringens samhällsbygge skyndar på omställningen till ett mer hållbart
samhälle. I budgeten för 2017 föreslår regeringen nya investeringar i
klimatarbetet, fossilfria resor och förnybar energi på 12,9 miljarder kronor
för perioden 2017-2020. Investeringarna görs inom framför allt fyra
områden: omställningen till förnybar energi, fossilfria resor, hela Sverige är
med och internationella klimatinvesteringar.

Klimatklivet och stadsmiljöavtal

Genom Klimatklivet satsar regeringen totalt 3,5 miljarder kronor på regionala
och lokala initiativ för att minska utsläppen av växthusgaser. Det matchas
med minst 50 procents medfinansiering av företag, kommuner, landsting och
bostadsrättsföreningar. Därmed möjliggörs klimatinvesteringar i Sverige för
ca 7-9 miljarder kronor under 2015-2020.

Regeringen föreslår en utökad satsning på stadsmiljöavtalen. Avtalen
lanserades för att bidra till hållbara stadsmiljöer genom stöd till investeringar
i kollektivtrafik. Nu utvidgas stödet till att omfatta även investeringar i
cykelinfrastruktur. De 500 miljoner kr per år 2015-2018 som tidigare gällt
ökas med 250 miljoner kronor 2017 och med 500 miljoner kronor 2018.
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Fossilfria resor

Som ett led i omställningen till fossilfrihet fortsätter regeringen att stärka
järnvägen för att förbättra förutsättningarna för att fler resor och transporter
ska kunna ske med tåg. Regeringen avsätter 5,9 miljarder till en förstärkning
av resurserna till drift- och underhåll av järnvägen under perioden 2019-
2020 och avser att lämna en infrastrukturproposition till riksdagen med
förslag till ekonomiska ramar för en nationell plan för perioden 2018–2029.

En särskild satsning på 200 miljoner kronor genomförs under 2017 för att
höja järnvägens kapacitet och göra systemet mer robust.

Internationella insatser

Regeringen inför också en utsläppsbroms för att köpa in och annullera
utsläppsrätter inom EU. Avsikten är att satsa 300 miljoner kronor varje år på
utsläppsbromsen 2018-2040. Insatsen är en konkret åtgärd för att minska
den totala mängden koldioxid som får släppas ut inom EU:s system för
utsläppsrätter, EU ETS. Biståndsramen tillförs 500 miljoner kronor under
åren 2017-2020. Med den föreslagna ökningen stärks möjligheterna till
klimatfinansiering i låg- och medelinkomstländer.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Pressinbjudan till pressträff den 6
september
Publicerad 06 september 2016 Uppdaterad 06 september 2016

I dag, den 6 september, presenterar regeringen nya
satsningar ur den kommande höstbudgeten.

Tid: 6 september 2016 kl. 14.00
Plats: Bella Venezia, Rosenbad, Stockholm

Medverkar på pressträffen gör statsminister Stefan Löfven, finansminister
Magdalena Andersson, minister för internationellt utvecklingssamarbete och
klimat samt vice statsminister Isabella Lövin och miljöminister Karolina
Skog.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet

Farliga kemikalier ska bort från
barnens miljö
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 02 september 2016

Regeringen stärker arbetet för en giftfri vardag. I
budgetpropositionen för 2017 föreslår regeringen
kemikaliesatsningar om totalt 375 miljoner kronor fram
till 2020. Farliga ämnen kan orsaka cancer, allergier
eller påverka möjligheten att få barn. Barn är särskilt
känsliga och därför fokuserar regeringen på insatser för
barn och unga. Budgetpropositionen för 2017 bygger
på en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
- En giftfri miljö är en av de viktigaste och mest utmanande uppgifterna inom
miljöpolitiken. De satsningar som regeringen nu gör bidrar ytterligare till att
minska riskerna med kemikalier i vår vardag, säger miljöminister Karolina
Skog.

Regeringen stärker miljöövervakningen för farliga kemikalier. Nu görs en
särskild satsning för att få en heltäckande bild av föroreningar av
svårnedbrytbara högfluorerade miljögifter, så kallade PFAS, som hittats i
flera dricksvattentäkter i landet.

Medel avsätts för ett centrum för stöd till företag som vill byta ut farliga
ämnen i kemiska produkter och varor. Länsstyrelsernas tillsyn över
förorenade områden får ökade resurser. Kemikalieinspektionen får också
nya medel för att snabbare kunna handlägga ärenden om bekämpningsmedel.

Förekomsten av farliga ämnen som ännu inte är reglerade i EU ska
kartläggas. Kartläggningen tar sikte på farliga ämnen i konsument-produkter
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i människors vardag och resultaten kan användas till att begränsa
användningen av dessa.

Regeringen agerar mot farliga bekämpningsmedel

Parallellt med budgetsatsningarna ger regeringen Kemikalieinspektionen i
uppdrag att analysera behovet och möjligheten att begränsa svenska
konsumenters icke-yrkesmässiga användning av kemiska växtskyddsmedel,
till exempel på gräsmattor och i rabatter.

Giftfri vardag, mnkr 2017 2018 2019 2020

Förstärkt miljöövervakning 12 42 52 52
Ökad kunskap om PFAS/bekämpningsmedel 10 20 10 10
Stärkt tillsyn vid länsstyrelserna om förorenade områden 10 20 20 20
Kartläggning av farliga ämnen 5 5 5 5

Stöd till substitutionscentrum 5 5 5
Bidrag till SWETOX - plattform för nanosäkerhet 2 2 2 2
Kortare handläggningstider för bekämpningsmedel
hos KemI 13 13 14 14

Summa 57 107 108 103



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Påminnelse - Miljöministern bjuder
in till pressträff
Publicerad 02 september 2016 Uppdaterad 01 september 2016

Fredag den 2 september bjuder miljöminister Karolina
Skog in till pressträff om investeringar i den kommande
höstbudgeten.

Tid: 2 september 2016 kl. 09.00
Plats: Arrheniuslaboratoriet, Stockholms Universitet

Del 1 – Verksamhetsbesök med fototillfälle

Kl 09.00 på Arrheniuslabbet, Stockholms Universitet
Media måste vara på plats för inpassering senast kl 08.45

Del 2 – Presentation av investeringar i den kommande höstbudgeten

Kl 09.15 i Biblioteket

Deltagande journalister ombeds anmäla sig i förhand till Erica Grankvist
Medtag presslegitimation.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skog medverkar i
Världsvattenveckan
Publicerad 26 augusti 2016 Uppdaterad 26 augusti 2016

Miljöminister Karolina Skog medverkar i
Världsvattenveckan, som pågår 28 augusti–2
september i Stockholm. I fokus står smarta lösningar på
vattenområdet, både vad gäller städers motståndskraft
mot klimatförändringarna och hållbar konsumtion och
produktion.
- I Sverige tar vi för givet att vi har oändlig tillgång till rent dricksvatten. Så
är det inte och vi har mycket att lära av de länder som arbetat länge med
frågan, säger miljöminister Karolina Skog.

På torsdag deltar Karolina Skog tillsammans med FNs biträdande
generalsekreterare Jan Eliasson, flera ministrar och experter i ett informellt
lunchsamtal om vattenfrågornas betydelse för genomförandet av
klimatavtalet och de globala hållbarhetsmålen. Under fredagen hålls
Världsvattenveckans avslutande plenar, där Karolina Skog ska tala om
vatteninnovationer för hållbar konsumtion och produktion.

- Tillgången till rent vatten är avgörande för världens framtid och utveckling.
Världsvattenveckan samlar ledande politiker och forskare på området för att
diskutera gemensamma utmaninger och lösningar. Jag är övertygad om att vi
tillsammans kan flytta fram positionerna och göra verklighet av FN:s
hållbarhetsmål för vatten, säger miljöminister Karolina Skog.

Programmet i korthet

Måndag kl. 14.00: Deltar i seminariet "Water solutions for resilience and
sustainable growth of cities".

https://www.regeringen.se/


Länk till programmet

Onsdag kl. 17.00: Deltar i prisutdelningsceremoni för Stockholm Water Prize
Award i Stadshuset.

Fredag kl. 9.00: Tal vid konferensens avslutande plenar på temat "Water
wise innovations for sustainable consumption and production".
Länk till programmet



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Sverige godkänner
Nagoyaprotokollet
Publicerad 18 augusti 2016 Uppdaterad 18 augusti 2016

Regeringen har beslutat att Sverige ska ratificera det så
kallade Nagoyaprotokollet, som ingår i den
internationella konventionen om biologisk mångfald.
Nu ansluter sig Sverige tillsammans med minst 80 av världens länder till
Nagoyaprotokollet under konventionen om biologisk mångfald.

– Genom att skriva under Nagoyaprotokollet visar vi att Sverige bekräftar
den rätt som ett enskilt land har att sätta upp villkor för hur landets genetiska
resurser får användas. Detta är ett viktigt steg i Sveriges internationella
arbete för att bevara och stärka den biologiska mångfalden, säger
miljöminister Karolina Skog.

Nagoyaprotokollet medför rättigheter för urfolk och andra grupper att ta del
av ekonomisk vinst eller annan nytta när deras traditionella kunskap om
genetiska resurser används av andra.

Genom ratificeringen får Sverige möjlighet att delta i de internationella
besluten om det fortsatta genomförandet av Nagoyaprotokollet, vilket bland
annat kommer att tas upp vid FN:s möte inom konventionen om biologisk
mångfald i Cancun, Mexiko, i december.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande

Parisavtalets genomförande och
nästa steg för EU:s klimatpolitik
högt uppe på agendan vid
informella ministermöten i
Bratislava
Publicerad 11 juli 2016 Uppdaterad 11 juli 2016

Den 11-13 juli samlas EU:s miljö-, klimat- och
energiministrar för informella ministermöten i Bratislava.
Från Sverige deltar miljöminister Karolina Skog och
samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.
För ländernas miljö- och klimatministrar fokuserar mötets första del på den
vattenbrist och torka som uppstår allt oftare i Europa på grund av
klimatförändringarna. Diskussionen ska vägleda arbetet med att stärka EU-
ländernas förmåga att anpassa sig till ett förändrat klimat.

Miljö- och klimatministrarna ska också diskutera nästa steg i den europeiska
och internationella klimatpolitiken genomförandet av klimatavtalet från
Paris.

– Det är viktigt att EU bidrar till att hålla klimatfrågan på den globala
agendan genom att visa ledarskap i genomförandet av Parisavtalet.
Regeringen arbetar för en snabb ratificering av avtalet, reformer som stärker
EU:s utsläppshandelssystem och att en hög ambition säkras när övriga delar
av klimatlagstiftningen nu ska komma på plats, säger miljöminister Karolina
Skog.

Karolina Skog träffar också andra europeiska miljöministrar för att diskutera
hur EU:s klimatarbete kan vässas och hur EU:s utsläppshandel ska skärpas.

https://www.regeringen.se/


Hon kommer också att informera om regeringens förslag till utsläppsbroms
inom EU:s utsläppshandel.

Energiministrarna träffas tillsammans med klimatministrarna för ett
gemensamt möte om hur medlemsländernas nationella arbete ska bidra till att
uppnå EU:s långsiktiga klimat- och energimål. De målsättningar som
bestämdes i Parisavtalet ställer också ökade krav på arbetet med
energieffektivisering och förnybar energi.

– EU-finansiering ska inte gå till investeringar i fossil energi utan bör inriktas
på kostnadseffektiva investeringar i energieffektivisering och förnybar
energi. Transportsektorn är en särskilt stor utmaning i det här sammanhanget
och det är nödvändigt med investeringar för en omställning till en fossilfri
transportsektor, säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.

Den 13 juli träffas EU:s energiministrar för att diskutera energikostnader och
konkurrenskraft samt framtida utmaningar för en trygg energiförsörjning
inom EU.

– En välfungerande europeisk energimarknad utan prisregleringar är en
viktig förutsättning för långsiktigt konkurrenskraftiga energipriser för
konsumenter och industrin, säger Ibrahim Baylan.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Karolina Skogs engagemang
under Almedalsveckan 2016
Publicerad 04 juli 2016 Uppdaterad 04 juli 2016

Den 5-8 juli deltar miljöminister Karolina Skog vid ett
flertal seminarier, paneldebatter, möten och
medieaktiviteter i samband med Almedalsveckan i
Visby.
Nedan följer ett urval av seminarier där Karolina Skog medverkar:

Tisdag 5 juli

Seminarium: "Vart är miljö- och hållbarhetspolitiken på väg,
miljöministern"?
Tid: kl. 09.00-09.45
Plats: Gotlands Museum, Strandgatan 14
Arr: Aktuell Hållbarhet

Seminarium: "Tillsammans för hållbar stadsutveckling i Sverige"
Tid: kl. 13.00-14.00
Plats: Wisby på Wisby Strand
Arr: Visita

Seminarium: "Vad behöver kommunerna för att skapa bra livsmiljöer?
Dags för en ny arkitekturpolitik"
Tid: kl. 16.10-17.00
Plats: Arkitekturträdgården, Strandgatan 16
Arr: Sveriges Arkitekter och Veidekke

Onsdag 6 juli
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Seminarium: "Hur kan Sverige inspirera världen till fossilfrihet"?
Tid: onsdag 6 juli kl. 10.00-10.50
Plats: Björkanderska, Skeppsbron 24, Sal F14
Arr: Ekobanken, Camino

Seminarium: "Cirkulär ekonomi och ökad återvinning – en
förutsättning för att uppnå klimatmålen"?
Tid: kl. 15.00-16.00
Plats: Svenskt Näringslivs trädgård, Hamngatan 3
Arr: Återvinningsindustrierna

Torsdag 7 juli

"Stora Hållbarhetskvällen"
Tid: kl. 19.00
Plats: Gotlands Museum, Strandgatan 14
Arr: Aktuell Hållbarhet



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Regeringen förbjuder bisfenol A
vid renovering av dricksvattenrör
Publicerad 03 juli 2016 Uppdaterad 03 juli 2016

Studier har visat att tappvattenrör som har renoverats
med vissa epoxiprodukter kan läcka det
hormonstörande ämnet bisfenol A till vattnet. Även små
doser av ämnet anses kunna skada foster och små
barn. För att skydda framförallt spädbarn förbjuder
regeringen nu ämnet vid gjutning av nya plaströr inuti
befintliga tappvattenrör. – Människor måste kunna lita
på sitt dricksvatten, inte minst småbarnsföräldrar. Det
kan vi inte kompromissa med, säger miljöminister
Karolina Skog.
Höga halter av bisfenol A har uppmätts i varmvatten från rör som har
renoverats med epoximaterial innehållande bisfenol A. Exempelvis välling
eller bröstmjölksersättning som blandas på ljummet vatten kan därför
innehålla bisfenol A i halter som kan vara skadliga för spädbarn. Allt mer
forskning tyder på att hormonstörande ämnen kan skada människans
fortplantning och om små barn eller foster utsätts för dessa ämnen kan risken
för cancer, fetma, diabetes och hjärt- och kärlsjukdomar i vuxen ålder öka.

– I Sverige används redan mer miljövänliga metoder för renovering av
vattenrör och vi vill förhindra att bisfenol A börjar användas igen. Från och
med 1 september 2016 förbjuds därför ämnet, säger miljöministern.

Frågan om att förbjuda bisfenol A är även en aktuell fråga i EU. Den 6-7 juli
förväntas EU-kommissionen fatta beslut om att förbjuda användningen av
bisfenol A i så kallade termopapper som används för bland annat kvitton och
biljetter. Sverige har medverkat aktivt för att EU ska ta ställning i frågan.

https://www.regeringen.se/


– Den svenska regeringen prioriterar arbetet med att skydda människor från
att utsättas för hormonstörande ämnen. Eftersom kemikalier sprids över
länders gränser både via luft, vatten och varor, är det viktigt att Sverige
driver på inom EU för att begränsa flödet av farliga kemikalier, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Förslag till nya mål och åtgärder
för klimat- och luftpolitiken
Publicerad 22 juni 2016 Uppdaterad 22 juni 2016

Miljömålsberedningen har överlämnat sitt betänkande
till regeringen. I det föreslås flera nya mål för klimat- och
luftpolitiken. I ett tidigare delbetänkande från februari
föreslogs ett nytt klimatpolitiskt ramverk och en
klimatlag.
Ett av de nya klimatmålen som föreslås är att utsläppen från inrikes
transporter ska minska med 70 procent till senast år 2030 jämfört med 2010
års nivå. Tidigare har det inte funnits något siffersatt utsläppsmål för
transportsektorn.

Beredningen föreslår också mål för utsläppsminskningar på andra områden:
utsläppen utanför EU:s handelssystem bör till exempel minska med minst 75
procent till senast år 2040 jämfört med år 1990.

Miljömålsberedningen föreslår en strategi för en samlad och långsiktig
klimatpolitik. Strategin berör bland annat transporter, arbetsmaskiner,
industri, bostäder, jordbruk och skogsbruk. Sveriges ambition att vara ett
föregångsland i klimatomställningen bör vara ett övergripande mål för
närings- och innovationspolitiken.

– Det är glädjande att en bred majoritet av riksdagen ställer sig bakom
betänkandet. Sverige ska vara ett ledande land i arbetet med att förverkliga
de ambitiösa målsättningarna i klimatavtalet från Paris, och då behövs en
strategi med tydliga mål, säger Isabella Lövin, minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat.

Miljömålsberedningen slutbetänkande inkluderar även en strategi för en
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samlad luftvårdspolitik. I betänkandet föreslår beredningen fyra nya
etappmål. Målen omfattar vägtrafik, småskalig vedeldning, import av
luftföroreningar från andra länder och takdirektivets åtaganden. Beredningen
ger också konkreta förslag till styrmedel och åtgärder på respektive område.

– Luftföroreningarna i Sverige bidrar till runt 5 500 förtida dödsfall per år
och medför stora samhällsekonomiska kostnader. Miljömålsberedningens
förslag kan bidra till att både hantera specifika utmaningarna inom
luftvårdsområdet, men även reducera vår påverkan på klimatet, säger
miljöminister Karolina Skog.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Påminnelse om
Miljömålsberedningen överlämnar
sitt betänkande ”En klimat- och
luftvårdsstrategi för Sverige ”
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Onsdagen den 22 juni överlämnar
Miljömålsberedningen hela sitt betänkande med förslag
till mål och strategi för klimatpolitiken till miljöminister
Karolina Skog och minister för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat, Isabella Lövin.
Parallellt överlämnar beredningen även sitt förslag till
luftvårdsstrategi.

Tid: 22 juni 2016 kl. 13.00 till kl. 13.30
Plats: Pressrummet, Rosenbad

I sitt betänkande föreslår Miljömålsberedningen bland annat flera nya mål
för klimatpolitiken, och i samband med detta överlämnande äger en
pressträff rum.

Fredagen den 17 juni redogjorde Miljömålsberedningen delar av innehållet i
betänkandet. Under onsdagens pressträff presenteras helheten av
beredningens ordförande Anders Wijkman.

Pressträffen kommer att webbutsändas på regeringens webbplats:
www.regeringen.se

https://www.regeringen.se/


Medtag presslegitimation



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Karolina Skog och Isabella Lövin
deltar i miljörådsmöte i Luxemburg
Publicerad 20 juni 2016 Uppdaterad 20 juni 2016

Idag träffas EU:s klimat- och miljöministrar i Luxemburg.
På agendan står förhandlingarna om EU:s system för
handel med utsläppsrätter, takdirektivet om
luftföroreningar och ratificeringen av klimatavtalet från
Paris. Miljöminister Karolina Skog och ministern för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella
Lövin deltar i sitt första miljörådsmöte.
Ministrarna kommer att diskutera de pågående förhandlingarna om nya mål
för EU:s takdirektiv. Takdirektivet reglerar utsläpp av olika luftföroreningar
som kväve och svavel i medlemsstaterna. Svåra förhandlingar mellan rådet
och parlamentet har pågått under en längre tid. På miljörådsmötet väntas
ministrarna få information om hur ordförandeskapets plan för fortsatta
förhandlingar ser ut.

– Sverige vill se en ambitiös överenskommelse för hur luftföroreningarna i
EU ska minska. Vi hoppas på en snar lösning på en långdragen process, säger
miljöminister Karolina Skog.

Förhandlingarna om hur EU:s system för handel med utsläppsrätter ska
reformeras har pågått under knappt ett år. På miljörådsmötet kommer
ministrarna att få en lägesbild och ge inspel till fortsatta förhandlingar. I
sommar presenterar EU-kommissionen dessutom ytterligare två lagförslag:
ett om ansvarsfördelning för utsläppsminskningar i den icke-handlande
sektorn och ett om utsläpp och upptag från utsläpp från markanvändning och
skogsbruk. Tillsammans utgör de tre förhandlingarna svaret på frågan om hur
EU ska nå sina klimatmål till 2030.
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- Sverige ser positivt på att EU nu på allvar börja reda ut hur målen ska nås
och driver på för en ökad ambitionsnivå i alla frågor, säger ministern för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat Isabella Lövin.

Frågan om hur EU ska reglera hormonstörande ämnen är fortsatt aktuell.
Förra veckan presenterade EU-kommissionen ett förslag till hur kriterier för
att identifiera dessa ämnen ska tas fram. Regeringen anser att EU-
kommissionens förslag är otillräckligt och inte kommer ge den starka effekt
som behövs för att få bort hormonstörande ämnen från produkter. Sverige
vill se ett skarpare förslag där försiktighetsprincipen gäller, det vill säga att
ett ämne som misstänks ha hormonstörande påverkan ska förbjudas helt
även om inte forskningen helt bevisat dessa misstankar.

Ministrarna väntas även anta ett uttalande om EU:s ratificering av
klimatavtalet från Paris. Dessutom ska de enas om rådsslutsatser om två
olika handlingsplaner som EU-kommissionen lagt fram, en om cirkulär
ekonomi och en om handel med utrotningshotade djur och växter.

Mötet är det sista miljörådsmötet under det nederländska ordförandeskapet,
den 1 juli tar Slovakien över ordförandeklubban i EU.



Pressmeddelande från Miljödepartementet

Ny statssekreterare på Miljö- och
energidepartementet
Publicerad 09 juni 2016 Uppdaterad 09 juni 2016

Per Ängquist har idag fått uppdraget att vara
statssekreterare på Miljö- och energidepartementet hos
miljöminister Karolina Skog.
Per Ängquist har sedan valet 2014 arbetat som statssekreterare i
samordningskansliet på Statsrådsberedningen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet

Ny ledamot i styrelsen för Mistra
ska stärka kopplingen till
näringslivet
Publicerad 02 juni 2016 Uppdaterad 02 juni 2016

Johan Söderström utses av regeringen som ny ledamot
i styrelsen för MISTRA, stiftelsen för miljöstrategisk
forskning.
MISTRA arbetar med att ge stöd till forskning av strategisk betydelse för en
god livsmiljö. Stiftelsen främjar utvecklingen av starka forskningsmiljöer av
högsta internationella klass med betydelse för Sveriges framtida
konkurrenskraft.

Johan Söderström har sedan 2011 arbetat som verkställande direktör för
ABB Sverige samt styrelseordförande för Teknikföretagen. Hösten 2015
tilldelades Johan Söderström priset Hållbart Ledarskap 2015 på Veckans
Affärers årliga hållbarhetsdag på Grand Hôtel i Stockholm.

− Johan kommer att bidra till Mistras arbete med stor kompetens och en
stark näringslivskoppling. Vi ska ta till vara på möjligheterna att uppnå
industriella tillämpningar. Kopplingen till näringslivet är därför synnerligen
viktig i styrelsearbetet, säger Karolina Skog, miljöminister.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Beslut för statlig kontroll av
järnvägsunderhållet och fler tåg i
tid
Publicerad 01 juni 2016 Uppdaterad 01 juni 2016

I syfte att uppnå väl fungerande och effektiva transporter
på järnväg ska staten ta det samlade ansvaret för
järnvägsunderhållet. Detta angav regeringen redan i
budgetpropositionen för 2015 där denna inriktning
utgjorde en överenskommelse med Vänsterpartiet.
Regeringen tar nu ett viktigt steg och ger Trafikverket ett
uppdrag i tre delar.
Uppdraget omfattar att analysera och presentera möjliga åtgärder för:

1. Övertagande och genomförande i egen regi av tillstånds- och
leveransuppföljning samt underhållsbesiktning av det statliga
järnvägsnätet som Trafikverket ansvarar för.

2. Att i egen regi organisera och bedriva underhåll av det statliga
järnvägsnät som Trafikverket ansvarar för. Utredningen ska utgå ifrån att
underhållet ska bedrivas inom minst två geografiskt avgränsade områden
och på ett sådant sätt att verksamheten kan analyseras och jämföras med
järnvägsunderhåll upphandlat i konkurrens i hela landet.

3. Vilken järnvägsspecifik maskinell underhållsutrustning som bör ägas och
förvaltas av Trafikverket dels för att över tid säkerställa att resurser
finns för samhällskritiska funktioner, och dels vilken maskinell
utrustning som bör ägas av Trafikverket och tillhandahållas marknadens
aktörer för att främja konkurrens, öka effektiviteten och minska trösklar
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för marknadstillträde.

Redovisningen ska omfatta en konsekvensanalys och redogöra för bedömd
ekonomisk påverkan samt vilka effekter eventuella ökade kostnader får på
verksamheten.

Uppdraget ska redovisas till Regeringskansliet senast den 28 oktober 2016
avseende utredning av möjliga åtgärder för att i egen regi genomföra
tillstånds- och leveransuppföljning samt underhållsbesiktning. Övriga delar
ska rapporteras senast den 24 februari 2017.

- Jag glad att idag kunna berätta att regeringen som en del av en uppgörelse
med Vänsterpartiet tar ett viktigt steg för att staten ska ta det samlade
ansvaret för kontroll och utförande av underhåll inom den statliga järnvägen.
Trafikverket behöver inom en snar framtid vidta ytterligare åtgärder för att
uppnå ett järnvägssystem som bättre möter upp mot såväl nutida som
framtida behov. Regeringen kommer när uppdraget har återrapporterats att
återkomma med nästa steg för kontroll och utförande av underhåll i egen
regi, säger Anna Johansson (S), infrastrukturminister

- Dagens uppdrag är viktigt för långsiktigt hållbara transporter. Ett bättre
fungerande underhåll av järnvägen är avgörande för den nödvändiga
omställningen av transportsektorn, säger Karolina Skog (MP), miljöminister.

 

Bakgrund

Utredningen om järnvägens organisation tillsattes i maj 2013. Uppdraget var
att göra en översyn av järnvägens organisation, med syfte att ta fram förslag
till förbättringar som gör att järnvägssystemet på bästa sätt möter framtidens
krav på ett effektivt och hållbart transportsystem.

Utredaren överlämnade delbetänkandet En enkel till framtiden i december
2013, vilken omfattade en nulägesbeskrivning av järnvägens organisation
och en inventering av problem- och förbättringsområden med förslag på
inriktning för det fortsatta utredningsarbetet.

Utredningen lämnade i mars 2015 delbetänkandet Koll på anläggningen
vilken omfattar frågor rörande byggande och underhåll av järnvägens
infrastruktur. I delbetänkandet redogör utredningen för ett flertal brister
inom Trafikverkets underhållsverksamhet och lämnar förslag till åtgärder, se
bilaga 1, utifrån gjorda observationer, bedömningar och överväganden.



Tyngdpunkten i delbetänkandet ligger på frågor som rör underhåll av
järnvägen.

Delbetänkandet har remitterats till 70 stycken remissinstanser. Totalt har det
inkommit 51 stycken remissvar. En remissammanställning är genomförd och
de flesta instanserna ställer sig bakom utredningens förslag och anser att
delbetänkandet ger en god beskrivning av problematiken och potentiella
förbättringsbehov.

Utredningen överlämnade sitt slutbetänkande En annan tågordning – bortom
järnvägsknuten i december 2015. Utredaren kommer inte med ytterligare
förslag i sitt slutbetänkande vad gäller underhåll av den statliga
järnvägsinfrastrukturen. Slutbetänkandet är fortfarande under beredning
inom Regeringskansliet.
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I dag, onsdag den 1 juni, lanserade statsminister Stefan
Löfven regeringens gemensamma kraftsamling för
bemöta viktiga samhällsutmaningar som Sverige står
inför. Tillsammans med vice statsminister Isabella Lövin
och närings- och innovationsminister Mikael Damberg
samt statsråden Sven-Erik Bucht, Karolina Skog,
Helene Hellmark Knutsson, Gabriel Wikström och Anna
Johansson, presenterade statsministern fem strategiska
samverkansprogram.
Inför media och framstående företrädare för näringsliv, myndigheter och
forskningsvärlden presenterades i dag fem strategiska samverkansprogram av
statsministern, tillsammans med involverade statsråd för enskilt program.
Programmen bygger på ett utvecklat samarbete mellan offentliga aktörer,
näringsliv och universitet och högskola. Målsättningen är att
samverkansprogrammen ska stärka Sveriges globala innovations- och
konkurrenskraft. Närings- och innovationsminister Mikael Damberg har
koordinationsansvar för programmen.

Genom nya innovativa sätt att göra affärer, producera, resa, bo, leva,
kommunicera, tillvarata och bevara jordens resurser och ekosystem ska nya
arbetstillfällen, bättre hälsa, välfärd och jämställdhet skapas och
upprätthållas.

De fem samverkansprogrammen är:

https://www.regeringen.se/


Nästa generations resor och transporter

Genom digitalisering, nya drivmedel och miljövänligare transportslag kan
Sverige minska sin klimatpåverkan och öka exporten. Ansvariga
ministrar är: Mikael Damberg, närings- och innovationsminister, Anna
Johansson, infrastrukturminister, Ibrahim Baylan, samordnings- och
energiminister och Karolina Skog, miljöminister.

Smarta städer

Genom innovativ miljö- och klimatteknik, smarta elnät och digitalisering
förbereder vi den framtida urbana miljö som kommer vara hem för en
stor del av Sveriges framtida invånare. Ansvariga ministrar är: Mikael
Damberg, närings- och innovationsminister, Peter Eriksson, bostads- och
digitaliseringsminister, Karolina Skog, miljöminister och Ibrahim Baylan,
samordnings- och energiminister.

Cirkulär biobaserad ekonomi

Genom en biobaserad ekonomi ska biobaserade produkter användas för
att ersätta fossila produkter. Förnybar skogsråvara som biobränsle kan
användas och ersätta fossila bränslen. Den cirkulära ekonomin innebär
att främja en resurseffektiv återanvändning och återvinning av produkter
och material. Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Sven-Erik Bucht, landsbygdsminister och Karolina
Skog, miljöminister.

Life Science

Genom nya innovativa läkemedel, vårdmetoder och ny medicinsk och
digital teknik kan en framtid med en åldrande befolkning, nya hot i form
av smittspridning och pandemier samt antibiotikaresistens bemötas.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning, och Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds-
och idrottsminister.

Uppkopplad industri och nya material

Genom nya hållbara material, molntjänster, robotik och additiv



tillverkning står vi redo inför den fjärde industriella revolutionen.
Ansvariga ministrar är: Mikael Damberg, närings- och
innovationsminister, Helene Hellmark Knutsson, minister för högre
utbildning och forskning och Karolina Skog, miljöminister.
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Tid: Onsdag 1 juni, kl. 9.00. Kom i god tid, registrering
sker fr.o.m. 8.30 Plats: Bankhallen, Malmtorgsgatan 3
Program:
9.00 – Presentation av statsminister Stefan Löfven.
9.10 – Panelsamtal där berörda statsråd presenterar sin del av
samverkansprogrammen inklusive efterföljande frågestund.
10.00 – Fika och tillfälle för intervjuer.
10.20 – Dialogtorg med fördjupning av programmen och pilotprojekt.
11.25 – 11.30 – Avslutning.

Obs anmälan krävs! Anmäl deltagande till presskommunikatör Niklas
Forsström, niklas.forsstrom@regeringskansliet.se.

Presslegitimation eller annan legitimation krävs!

Nationella innovationsrådet har identifierat samverkansområden där Sverige
har stora möjligheter att gemensamt möta vår tids stora utmaningar på ett
offensivt sätt.

Den övergripande målsättningen med samverkansprogrammen är att
gemensamt kraftsamla kring innovationsinsatser och förstärka Sveriges
globala innovations- och konkurrenskraft och därmed skapa nya
arbetstillfällen samt bidra till hälsa, välfärd och jämställdhet.

Programmen är en satsning som ska föra med sig ett starkare grepp om de

https://www.regeringen.se/


viktiga samhällsutmaningar vi står inför. Det offentliga, näringslivet och
forskningen hittar gemensamma lösningar som stärker konkurrenskraften och
bidrar till en hållbar utveckling. Fler jobb skapas!

Statsminister Stefan Löfven lanserar samverkansprogrammen tillsammans
med vice statsminister Isabella Lövin, närings- och innovationsminister
Mikael Damberg och statsråden Sven-Erik Bucht, Helene Hellmark
Knutsson, Gabriel Wikström, Karolina Skog och Anna Johansson. Statsråden
kommer att presentera sin del av de fem samverkansprogrammen.

Deltar under lanseringen gör också framstående representanter från
näringsliv, forskning och myndigheter.

Kontakt för intervjuförfrågan:
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Efter svåra förhandlingar avslutades FNs stora
miljömöte UNEA2 i Nairobi sent i natt. Världens länder
har enats om betydande förstärkningar för FNs fortsatta
miljöarbete. Sverige och EU har fått gehör för sin linje i
många frågor.
En viktig resolution lägger grunden för ett nytt globalt ramverk för
kemikalier från år 2020. Förutom att UNEP ska se över det globala arbetet
med avfall och kemikalier ska näringslivet uppmanas att ta en starkare roll.
En viktig princip för Sverige och EU under förhandlingarna har varit att
hållbar hantering av kemikalier och avfall är en förutsättning för att nå de
globala målen och Agenda 2030.

Resolutionen om Agenda 2030 ger UNEP och UNEA nödvändiga verktyg
för att genomföra de delar av agendan som kopplar till miljöområdet. Den
betonar vikten av att respektera mänskliga rättigheter och jämställdhet i
genomförandet. Resolutionen erkänner också UNEAs särskilda roll, både i
att genomföra Agenda 2030 och i att ta sig an framtida miljöutmaningar.

Klimatresolutionen är en tydlig uppmaning till UNEP att förstärka sitt arbete
på klimatområdet. Det handlar bland annat om ökade insatser för utbildning,
medvetenhet och engagemang från civilsamhället, samt insatser för att stärka
utvecklingsländerna att genomföra Parisavtalet.

Resolutionen om marint skräp spänner över hela livscykeln, från att
förebygga avfall till att hantera marint skräp som redan hamnat i havet.
Resolutionen ger bland annat UNEP mandat att stödja särskilt utsatta ö-
nationer i att hantera problem med mikroplatser och marint skräp.

Sverige och EU hade velat se en ministerdeklaration från mötet, men trots
långa förhandlingar kunde länderna inte enas om en text. Trots det innebär

https://www.regeringen.se/


de 25 resolutioner som antagits ett start resultat från UNEA2.

Ministerdiskussioner om miljö och hälsa

Den forskningsrapport om miljö och hälsa som tagits fram av UNEP och
WHO presenterades för ministrarna och diskuterades sedan i
rundabordssamtal. Rapporten uppskattar att över tolv miljoner människor
dog till följd av miljöproblem år 2012, och att luftföroreningar är det enskilt
största problemet. Därmed stod miljöproblemen för 23 procent av alla
dödsfall i världen det året. Samtidigt beskriver rapporten de vinster för både
miljö, hälsa och ekonomi som insatser mot miljöproblemen ger.

I rundabordssamtalet framförde Sverige att vi behöver mer kunskap om
vilken påverkan olika kemikalier har på människa och miljö för att få
kontroll över kemikaliehanteringen. Därför vill Sverige se bättre samarbete
och utbyte av kunskap mellan olika länder och organisationer.

Nästa UNEA redan 2017

UNEA kommer i fortsättningen äga rum på ojämna år, detta för att bättre ska
passa in i FN-systemets olika budgetprocesser och högnivåmöten. UNEA3
kommer därför äga rum redan 2017. Nordiska ministerrådet har erbjudit sig
att bidra med 800 000 danska kronor för anordnandet av UNEA3, en nyhet
som mottogs mycket positivt av övriga länder.


